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LYSEKILS 
STADSFULLMÄKTIGES 
HANDLINGAR 
 
1920. 
 
 
 
 
1920 Lysekils N:r 1 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 14 januari 1920. 
 
§ 1. 
Såsom stadsfullmäktiges ordförande under år 1919 hade herr kyrkoherden Fritz Lüsch 
utfärdat kallelse till detta sammanträde. 
 
§ 2. 
Det antecknades, att stadsfullmäktiges ledamöter äro följande, valda till slutet av 
nedannämnda år: 
 
Konsuln Magnus Radhe  1920. 
Konsuln J. G. Gunnerson,  1922. 
Fabrikören J. E. Lindbom,  1920. 
Förvaltaren John Sterner,  1920. 
Konsuln L. Laurin,  1922. 
Grosshandlaren O. G. Löfving, 1920. 
Byggmästaren Oscar Wallén, 1920. 
Redaktören Axel Ljungberg, 1922. 
Entreprenören C. W. Granberg, 1920. 
Kyrkoherden Fritz Lüsch,  1922. 
Järnsvarvaren Aug. Thorsson, 1920. 
Fabrikören Gust. Karlson,  1922. 
Frisören Gustaf Aron Löfgren, 1922. 
Bankdirektören Ragnar Berger, 1922. 
Sparbankskamreraren Carl Brännberg, 1922. 
Disponenten Hjalmar Carlsson, 1920. 
Bankdirektören Rudolf Lindblad, 1922. 
Stenhuggaren C. G. Tinggren 1920. 
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Verkmästaren Axel Pehrsson, 1920. 
Verkmästaren Oscar Mattsson,  1922. 
Stenhuggaren S. P. Ekblad, 1922. 
Filaren Svante J. Johansson, 1922. 
Handlanden Axel Johansson, 1920. 
Boktryckerifaktorn E. F. Larsson, 1920. 
 
§ 3. 
Upprop förrättades, varvid de i § 2 här ovan nämnda stadsfullmäktige voro närvarande med 
undantag av herrar Ljungberg, Mattsson och Larsson, vilka voro frånvarande, den 
förstnämnde på grund av riksdagsmannauppdrag. 
 
Vid protokollet, undertecknad, sekreterare. 
 
§ 4. 
Under ordförandeskap av herr kyrkoherden Fritz Lüsch skred man härefter till val av 
ordförande för året. 
 
Herr Gunnerson föreslog omval av herr Lüsch med acklamation. 
 
Valet, som företogs med acklamation, utföll så, att herr kyrkoherden Fritz Lüsch omvaldes till 
ordförande för innevarande år, 
 
Herr Lüsch tackade för det förnyade förtroendeuppdraget. 
 
§ 5. 
Härefter företogs val av vice ordförande för året, och omvaldes med acklamation, på förslag 
av Herr Radhe, herr konsuln J. G. Gunnerson, som uttalade sitt tack för det honom härmed å 
ånyo visade förtroendet. 
 
§ 6. 
Val av de med 1919 års slut avgångna ledamöterna och suppleanterna i valkommittén skulle 
nu företagas för innevarande år. 
 
Herr vice ordföranden yrkade omval med acklamation. 
 
Valet, vilket enligt detta yrkande företogs med acklamation, utföll så, att för sagda tid 
omvaldes herrar bankdirektören Ragnar Berger, byggmästaren Oscar Wallén, grosshandlaren 
O. G. Löfving, verkmästaren Axel Pehrsson och sparbankskamreraren Carl Brännberg till 
ledamöter med herrar bankdirektören Rudolf Lindblad, verkmästaren Oscar Mattsson och 
stenhuggaren S. P. Ekblad såsom suppleanter. 
 
Till ordförande i denna kommitté omvaldes herr Berger. 
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§ 7. 
Under § 196 av den 11 sistlidne december beslöto stadsfullmäktige att en kommitté av 5 
personer skulle tillsättas för att förvalta de dyrtidsanslag, som under år 1920 av staden och 
staten anslås till lindring av de mindre bemedlades inom samhället levnadsvillkor, och 
uppdrogo stadsfullmäktige vid nämnda tillfälle åt valkommittén att föreslå ledamöter i denna 
kommitté. Valkommittén hade emellertid ej avgivit något sådant förslag, då den ansett dylik 
kommittés tillsättande överflödig på den grund, att å dagens föredragningslista fanns upptaget 
val av livsmedelsnämnd. 
 
Då det av herr ordföranden meddelades, att såväl livsmedelsnämnd som dylik kommitté under 
detta år måste tillsättas, beslöto stadsfullmäktige att företaga val av ledamöter i nämnda 
kommitté, vilket val i enlighet med herr vice ordförandens förslag utföll sålunda, att för 
innevarande år till medlemmar valdes herrar hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, 
överläraren Anders Jakobsson, kamreraren Hugo Hallgren, stenhuggeriförmannen F. J. 
Elmqvist och järnsvarvaren Sixten Arsenius, och skall denna kommitté inom sig utse 
ordförande eller så kallad korresponderande ledamot. 
 
§ 8. 
Magistraten anhöll genom föredragen skrivelse att stadsfullmäktige måtte utse ledamöter i 
livsmedelsnämnden jämväl för innevarande år. 
 
Dylikt val företogs nu och utföll i enlighet med herr vice ordförandens förslag sålunda, att 
herrar handlanden E. W. Olsson, stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, järnsvarvaren Sixten 
Arsenius, hälsovårdstillsyningsmannen August Ehnberg och handlanden Evald Andersson 
valdes till ledamöter med herrar verkmästaren A. Nordgren och boktryckerifaktorn E. F. 
Larsson såsom suppleanter. 
 
§ 9. 
Till suppleant i hamnstyrelsen för tiden intill detta års slut valdes i enlighet med 
valkommitténs förslag efter herr Fritz Hörman, som avsagt sig uppdraget, lotsförmannen herr 
Gustaf Wallin. 
 
§ 10.  
Drätselkammaren anmälde, att herrar förvaltaren, John Sterner och konsuln L. Laurin omvalts 
till respektive ordförande och vice ordförande för innevarande år, och lades denna anmälan 
till handlingarna. 
 
§ 11. 
Styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar anmälde, att den omvalt herrar konsuln L. 
Laurin och byggmästaren Oscar Wallén till respektive ordförande och vice ordförande för 
detta år. 
 
Anmälan lades till handlingarna. 
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§ 12. 
Från folkskolestyrelsen anmäldes, att till dess ordförande före år 1920 omvalts herr 
kyrkoherden Frits Lüsch och till vice ordförande därsammastädes för sagda tid herr 
bankdirektören Ragnar Berger. 
 
Denna anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 13. 
Lysekils stads elektricitetsverks styrelse anmälde, att för år 1920 till dess ordförande omvalts 
herr konsuln L. Laurin och till vice ordförande herr fabrikören J. E. Lindbom.  
 
Anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 14. 
Från handels- och sjöfartsnämnden anmäldes, att till dess ordförande och vice ordförande för 
år 1920 omvalts respektive herrar bankdirektören Ragnar Berger och fabrikören J. E. 
Lindbom, och lades denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 15. 
Herr Axel Beronius begärde genom föreliggande skrivelse att på grund av avflyttning från 
staden bliva befriad från att vara ledamot och vice ordförande i fattigvårdsstyrelsen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto bifalla framställningen och att uppdraga åt valkommittén att 
inkomma med förslag å ny ledamot i fattigvårdsstyrelsen i herr Beronius ställe. 
 
På förslag av herr ordföranden valdes till vice ordföranden i sagda styrelse för tiden intill 
1922 års slut hälsovårdstillsyningsmannen herr Aug. Ehnberg. 
 
§ 16. 
Enligt föreliggande skrivelse begärdes genom magistraten från länstyrelsen yttrande över 
förslag till lagstiftning angående kommunal fondbildning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto uppdraga åt herr Berger att upprätta förslag till dylik yttrande. 
 
§ 17. 
Från fattigvårdsstyrelsen förelåg följande skrivelse med begäran om ändring av fattigvårdens 
reglemente: 
 
”Utdrag ur protokoll hållet med fattigvårdsstyrelsen i Lysekil den 29 december 1919. 
 
Närvarande: herrar Lüsch, Rosén, Ehnberg, Olsson, Elmqvist, Fru Berger ch undertecknad, 
ordförande. 
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§ 350. Det av stadsfullmäktige den 17 April 1913 antagna reglementet för Lysekils stads 
fattigvård genomgicks och granskades punkt för punkt. 
 
Då den nya fattigvårdslagen, § 8, stadgar att varje fattigvårdssamhälle skall hava ett 
reglemente för fattigvården, som efter förslag av fattigvårdsstyrelsen, skall underställas 
prövning av Konungens Befallningshafvande beslöts ingå till stadsfullmäktige med anhållan 
att nedannämnda ändringar måtte vidtagas i sagda reglemente, varefter detta måtte på sätt, 
stadsfullmäktige bestämmer, insändas till Konungens Befallningshavande för prövning. 
 
Förordade ändringar: 
 
1 § 1. mom. 1 utbytes ordet ”nödtorftigt (uppehälle) mot erforderligt. 
§ 2. mom. 1 bör efter orden ”vice ordförande” erhålla följande lydelse: och minst 5 
ledamöter, varav minst 1 kvinna samt minst 4 suppleanter, varav minst 1 kvinna.  
I § 2. mom 2 strykes orden ”och beslut” 
I § 3 böra mom. 2 och 3 byta plats. 
I det nya mom. 2 bör efter ordet ”utackordering” tilläggas i enskilt hem. 
I det nya mom. 3 bör ordet ”sjukvårdsanstalt” utbytas mor ordet, anstalt. 
I § 9. mom. 1 bör ordet ”fyra” utbytas mot ordet hälften. 
I § 11. mom. 4 bör orden ”före Januari” utbytas mot inom Februari. 
Efter orden ”föregående år” bör tilläggas: samt gottgörelse av Landstinget för 
vårdkostnader. 
I § 11. mom. 8 bör ordet ”fattigvårdsförordning” utbytas mot ordet fattigvårdslag. 
I § 11. mom. 12 bör orden ”Kungl. Maj:ts nådig förordning rörande fattigvården” utbytas mot: 
gällande lag om fattigvård. 
I § 15. mom. 1 inflikas mellan orden ”åligger” och ”de” ordet närmast. 
I § 15. mom. 2 tillägges efter ordet ”ledamöter”: eller tillsyningsmän. 
De i sagda reglemente intagna reglementena för de båda fattigvårdstillsyningsmännen böra 
icke underställas konungens Befallningshavandes prövning. 
 
Styrelsen anser dock, att sedan det nya reglementet blivit fastställt bör även de båda 
reglementena för sagda tillsyningsmän däri intagas 
 
Som ovan 
Emil Löfberg 
 
Justeras: 
Aug. Ehnberg. 
Claes Rosén. 
E. W. Olsson. 
Fritz Lüsch. 
Anna Berger. 
 
Rätt avskrivet betygar: 
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Emil Löfberg. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bordlägga ärendet. 
 
§ 18. 
En förteckning över vid 1919 års slut i stadsfullmäktige oavgjorda ärenden förelåg enligt Bil. 
N:o 14. 1919. 
 
Denna förteckning hade före detta sammanträde i tryck utdelas till herrar 
stadsfullmäktigeledamöter. 
 
Såsom ordförande i kommittén för utredning av nytt system för stadens renhållning 
meddelade herr Wallén, att dylik utredning ej kunnat åstadkommas på grund av den under 
krigsåren rådande bristen å plåtkärl, men då nu större tillgång på sådana kärl genom 
fabrikationens upptagande förefinnas, skall kommittén söka utreda frågan och så fort det är 
möjligt överlämna utredning i ärendet till stadsfullmäktige. 
 
Beträffande frågan om Slättens införlivning yttrade sig följande talare: 
 
Herr Berger meddelade i egenskap av ordförande i kommittén för denna frågas utredning, att 
det vore svårt förutse huru en dylik införlivning nu skulle ställa sig, då man ej har tillräcklig 
inblick i Slättens ekonomiska läge. 
 
Herr Radhe nämnde, att det i detta ärende finnes en gammal utredning.  
 
Herr Berger sade sig känna till denna såväl som åtskilliga andra utredningar i denna fråga, 
vilka dock numera ej passade för ändamålet. Ansåg, att man dock borde söka få ett 
sammanträde till stånd fr frågans dryftande. 
 
Herr Löfgren föreslog, att stadsfullmäktige måtte besluta anmoda ordf. i respektive nämnder 
att om möjligt till ett kommande sammanträde inkomma med resumé över behandling av 
dessa oavgjorda ärenden, och beslöto stadsfullmäktige att bifalla detta förslag. 
 
Även åtskilliga andra ärenden å listan, såsom om skyltanordningar, utfyllnad i Vadet m. m. 
diskuterades. 
 
På förslag av herr ordföranden beslöto stadsfullmäktige att avskriva ärendet om 
epidemisjukhusets utvidgning, vilket ärende bordlagts den 30 januari 1919 under § 27 i 
protokollet. 
 
§ 19. 
Sedan föredragningslistan genomgåtts, meddelade Herr Lindbom, att det vore honom bekant, 
att väghållningsskyldige från Stångenäs haft sammanträde för att besluta ingå till 
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vederbörande myndighet med begäran om förbuds utfärdande mot biltrafik mellan Ferlev och 
Lysekil. 
 
Herr Lindbom ansåg, att stadsfullmäktige borde söka vidtaga åtgärder mot ett dylikt förbuds 
förverkligande och föreslog, att Lysekils stad måtte fordra, att väghållningsskyldige inom 
Stångenäs ålägges att anlägga en ordentlig bilväg. 
 
Med anledning av denna fråga yttrade sig följande talare:  
 
Herr Berger trodde ej, att sådant förbud hade utsikt att gå igenom, synnerligen som 
landshövding von Sydow, då han var civilminister, varit med om att bestämma om biltrafiken. 
Anslöt sig till herr Lindboms yttrande. 
 
Herr Laurin var även av den uppfattning att länstyrelsen ej komme att tillmötesgå begäran om 
förbud mot biltrafik å sagda vägsträcka samt ansåg, att stadsfullmäktige böra ingå till 
länstyrelsen med anhållan om att ifrågavarande väg göres bredare och bättre.  
 
Herr ordföranden meddelade, att han genom landsfiskal Nyblom hört, att vägstyrelsen å 
Stångenäs är emot att göra vägförbättringar. Framhöll, att då automobil är framtidens 
transport- och fortskaffningsmedel, så böra stadsfullmäktige ingå till länstyrelsen med 
framställning i saken. 
 
Herr Lindbom påpekade, att då vi snart å Slätten skola få ett länsepidemisjukhus, avsett för 
Stångenäs, så bör detta vara ett skäl att anföra för åstadkommande av bättre väg till Lysekil. 
 
Herr Brännberg anförde, att Stångenäsvägen, vilken nu är alldeles för smal, är avsedd för 
sjuktransport, ty sjukdomsfall, som fordra hastig vård, kunna ju tänkas inträffa efter tågs 
avgång från staden, och i sådana fall är man hänvisad att använda automobil. Det hade 
visserligen klagats över badgästernas oförsynta framfart med bilar å ifrågavarande väg, men 
mot Lysekilsbornas biltrafik hade däremot inga som helst klagomål försports. 
 
Herr ordföranden föreslog, att stadsfullmäktige måtte uppdraga åt drätselkammaren att med 
ledning av de under denna diskussion framkomma synpunkter inkomna till stadsfullmäktige 
med förslag till framställning till länstyrelsen om att Stångenäs väghållningsskyldige måtte 
åläggas förbättra vägen genom Stångenäs, synnerligen med hänsyn till det blivande 
länsepidemisjukhuset å Slätten, till vilket sjuktransporter med automobil säkerligen kommer 
att i ganska stor utsträckning ske. 
 
Detta förslag beslöto stadsfullmäktige att bifalla. 
 
§ 20. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Lindbom och Löfgren. 
 
Som ofvan 
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AXEL HOMLQVIST. 
 
Justeradt: 
FRITZ LÜSCH. 
J. E. LINDBOM. 
GUST. A. LÖFGREN. 
 
Att ofvanstående protokoll blivit efter skedd kungörelse och justering offentligen uppläst å 
rådhuset tisdagen den 17 februari 1920 kl. e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
AXEL HOLMQVIST. 
 
 
 
1920  Lysekils N:r 2. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 19 februari 1920. 
 
§ 21. 
Upprop förrättades, varvid herrar Radhe, Lindbom, Ljungberg och Granberg voro 
frånvarande, herr Ljungberg på grund av riksdagsmannauppdrag. 
 
Herr borgmästare Sundberg övervar förhandlingarna. 
 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 22. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 23. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Gust. Karlsson och Aug. 
Thorsson. 
 
§ 24. 
I enlighet med valkommitténs förslag valdes till ledamöter i fattigvårdsstyrelsen efter herr 
Axel Beronius, som avflyttat från staden, och herr Clas Rosén, som avlidit, mekanikern herr 
Aug. Thorsson t. o. m. 1920 års slut och Anna Berger t. o. m. 1922 års slut samt till 
suppleanter i samma styrelse för tiden intill 1922 års slut herrar handlanden Evald Andersson 
och maskinisten John E. Sterner. 
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§ 25. 
Kommittén för dyrtidsanslaget anmälde att till dess ordförande och korresponderande ledamot 
under detta år utsetts hälsovårdstillsyningsmannen hr August Ehnberg och lades denna 
anmälan till handlingarna. 
 
§ 26. 
Från livsmedelsnämnden anmäldes, att till dess respektive ordförande och vice ordförande 
tills vidare under innevarande år av livsmedelsstyrelsen för Bohuslän förordnats herrar 
stadskassören Axel Holmqvist och inspektören Ludvig Andersson, och lades anmälningen till 
handlingarna. 
 
§ 27. 
Hälsovårdsnämnden anmälde, att den för innevarande år omvalt herrar borgmästaren Axel 
Sundberg och doktorn Axel Nilsson till respektive ordförande och vice ordförande. 
 
Anmälningen lades till handlingarna. 
 
§ 28. 
Byggnadsnämnden, att den för innevarande år omvalt, herrar borgmästaren Axel Sundberg 
och byggmästaren Oscar Wallén till respektive ordförande och vice ordförande, och lades 
denna anmälan till handlingarna.  
 
§ 29. 
Styrelsen för kommunala mellanskolan anmälde, att till dess respektive ordförande och vice 
ordförande för dett år omvalts herrar bankdirektören Ragnar Berger och konsuln J. G. 
Gunnerson. 
 
Denna anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 30. 
Till förnyad behandling upptogs det under § 17 den 14 sistlidne januari bordlagda ärendet 
rörande fattigvårdsstyrelsens begäran om ändring av fattigvårdens reglemente.  
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla ifrågavarande ändringsförslag och att genom 
magistraten hos länstyrelsen söka fastställelse å det sålunda ändra fattigvårdsreglementet. 
 
§ 31. 
Vid sitt sammanträde den 14 sistlidne januari under § 16 i protokollet beslöto stadsfullmäktige 
att åt herr Berger uppdraga upprättandet av förslag till yttrande över genom magistraten från 
länstyrelsen inkommet förslag till lagstiftning angående kommunal fondbildning, och förelåg 
nu från herr Berger följande skrivelse i ärendet: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
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Stadsfullmäktige hava lämnat mig i uppdrag att avgiva förslag till yttrande angående ”Förslag 
till lag om kommunal fondbildning”. 
 
Förslaget anser att fastslå den hittills åtminstone i vissa delar omtvistade rättigheten att avsätta 
medel till en fond för framtida bruk. Det synes mig vara en mycket god sak, att, en kommun 
under gynnsamma tider avsätta medel för framtida ändamål, då tillgångarna kunna vara 
hårdare anlitade. Då förslaget, som angiver vissa gränser för rätten till fondbildning, till 
innehållet, till innehållet synes mig gott och bra, och då jag icke funnit fel i formellt avseende, 
hemställer jag 
 
att Stadsfullmäktige tillstyrka dess antagande som lag. 
 
Lysekil den 19 Februari 1920. 
 
RAGNAR BERGER. 
 
Sedan denna skrivelse lästs, yttrade herr Berger följande: 
 
Att han funnit förslaget, angående ifråga varande lagstiftning synnerligen grundligt och väl 
utarbetat, och att det dessutom icke innebure någon skyldighet för kommunerna att göra 
dylika fondbildningar, utan endast rätten att göra sådana, varför förslagets antagande icke 
komme att utgöra någon som hälst risk för kommunerna. 
 
Framhöll som exempel, att enligt ifrågavarande förslag en kommun under en tid av 13 år kan 
fondera medel till ett visst företag men skulle man däremot i liknande fall upplåta medlen, så 
åtginge för räntebetalning och annuitet en tidrymd av 36 år. 
 
Dylika fondbildningar kan man göra för exempelvis markförvärv, tomtregleringar och gator. 
Man kan dessutom upplägga utvidgnings-, kassa- och allmän fond. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga det av herr Berger upprättade förslaget såsom sitt 
eget yttrande i ärendet. 
 
§ 32. 
Vid stadsfullmäktige sammanträde den 14 sistlidne januari under § 19 i protokollet beslöto 
stadsfullmäktige att på grund av herr Lindboms motion om att till länstyrelsen göra 
framställning om förbättrad väg genom Stångenäs uppdraga åt drätselkammaren att till 
stadsfullmäktige inkomma med förslag till dylik framställning. 
 
Med anledning härav hade drätselkammaren nu inkommit med följande skrivelse: 
 
” utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 6 februari 
1920. 
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Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Hörman och Thorsson samt 
stadsingeniören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 17. Till behandling upptogs den vid stadsfullmäktiges sammanträde den 14 januari detta år 
väckta och till drätselkammaren remitterade frågan, huru staden bäst kunde bevaka sin rätt 
mot de tendenser, som yppats vid annonserade möten mellan Stångenäs härads 
väghållningsskyldige, nämligen att söka omintetgöra biltrafik å vägen från Lysekil genom 
Stångenäset till landsvägen mellan Dingle-Munkedal eller så försvåra densamma, att den 
bleve så gott som tillintetgjord. 
 
Efter slutad överläggning beslöt drätselkammaren föreslå stadsfullmäktige att till länsstyrelsen 
ingå med följande hemställan: 
 
Stadsfullmäktige i Lysekil, som hava sig bekant, att tendenser förefinnas hos 
väghållningsskyldige i Stångenäs härad att ånyo söka åstadkomma förbud mot befarande med 
automobil av vägen från och till Lysekil – allmänna landsvägen mellan Dingle och Munkedal, 
anhålla härmed dels att länsstyrelsen icke behagade låta eventuella skrivelser i dylikt syfte till 
någon annan åtgärd föranleda, än att uppenbara förseelser mot förordningen om automobils 
framförande måtte med all iver uppspåras och till vederbörligt åtal befordras, vilket endast 
kan var i respektive bilägares i Lysekil sanna intresse, dels ock att till alla trafikanters 
samskyldiga bästa, icke minst de väghållningsskyldiges eget, nämnda väg med det snaraste 
måtte dels å vägkassans kostnad, del med bidrag av allmänna medel utläggas till den bredd, 
som föreskrives i lag angående väghållningsbesvärets utgörande på landet den 23 oktober 
1891, nämligen 6 meter. Det heter nämligen där i 1 kap. 1 § a följande: ”Landsväg, vartill 
hänföres väg, som för allmänna samfärdseln är av större betydelse och förenar riket med annat 
rike ett län med ett annat län, leder från en stad till en annan eller tjänar att förbinda 
något härad i dess helhet eller till väsentlig del med stad, större hamn- och lastageplats, 
järnvägsstation eller annat jämförligt ställe.” 
 
Därav framgår med all önskvärd tydlighet, att vägen över Stångenäset till Lysekil bör 
hänföras till landsväg och få en bredd av 6 meter. 
 
Detta så mycket nödvändigare som nämnda väg i sitt nuvarande skick å vissa ställen lämnar 
mycket övrigt att önska, vilket är till stort men vid möte mellan två åkdon av större bredd, 
särskilt då det ena är en automobil. 
 
Det oförståndiga i att göra försök till att få Lysekils stad, liksom förut, att intaga en 
undantagsställning från rikes övriga städer i fråga om samfärdsel med bil ligger i öppen dag, 
då staten i dessa trakter till orter av vida mindre betydelse än Lysekil anlägger bilvägar, och 
tillåta vi oss ytterligare, för att påvisa väghållningsskyldiges kortsynthet i frågan, framhålla, 
att transporten av epidemiskt sjuka till landstingets under byggnad varande epidemisjukhus å 
Slätten, i Lysekils omedelbara närhet, skall ske med automobil över Stångenäset. 
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Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet, betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
På yrkande av herr Berger beslöto stadsfullmäktige enhälligt att antaga drätselkammarens 
nämnda förslag såsom stadsfullmäktiges framställning i ärendet till länsstyrelsen. 
 
§ 33. 
Från herr borgmästaren Axel Sundberg förelåg följande skrivelse rörande vissa frågor med 
hänsyn till expropriationen för vattenverkets utvidgning: 
 
Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Sedan Stadsfullmäktige genom beslut den 11 oktober 1917 beslutat dels expropiera vissa 
områden inom Lysekils stad och Lyse socken i enlighet med Kungl. Maj:ts nådiga brev den 
17 augusti 1906 och den 1 december 1916 samt dels uppdraga åt styrelsen för stadens vatten- 
och kloakledningar att ombesörja expropriationsärendets utförande, så har nämnda styrelse 
befullmäktigat undertecknad att å styrelsens vägnar föra stadens talan uti ifrågavarande 
expropriationsärende. 
 
Vid granskning av handlingarna i ärendet och vad vid ärendets handläggning inför 
vederbörande domstolar förekommit, har jag funnit att lösesumma för den mark, staden skulle 
taga i anspråk, kan i högst avsevärd grad nedbringas, därest staden bifaller vissa yrkanden av 
en del jordägare. Sålunda har yrkats, bl. a. att staden måtte medgiva servitut i fråga om 
användande av stentransports- och utfartsvägar. Det torde även vara för samma ändamål av 
stort värde att i vissa fall medgiva fortbeståndet av en del nyttjanderättskontrakt ifråga om 
områden, som exproprieras av staden. 
 
Med anledning härav och då det i Vattenstyrelsen och genom denna styrelse mig givna 
uppdraget icke synes kunna inbegripas rätt att göra medgivanden av ovannämnda slag får jag 
härmed hemställa det stadsfullmäktige behagade besluta. 
 
att befullmäktiga Borgmästare Axel Sundberg, vilken innehar uppdrag att å stadens vägnar 
föra talan i de vid Sunnervikens Häradsrätt och Rådstuvurätten i Lysekil anhängiga 
expropriationsmålen angående avstående av mark för stadens vattenbehov, såväl vid Rätten 
som inför vederbörande expropriationsnämnder, att under utförande av detta uppdrag å 
stadens vägnar med vederbörande rättsägare träffa de avtal om servitut ifråga om vägar, 
fortbeståndet, av gällande arrendekontrakt samt de andra överenskommelser, som han kan 
finna lämpliga, ävensom att å stadens vägnar göra medgivanden i nu omförmälda hänseenden; 
med skyldighet för staden att hålla för gilt vad ombudet, i sådant avseende gör och låter. 
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Lysekil den 2 februari 1920.  
AXEL SUNDBERG. 
 
Efter det denna skrivelse lästs yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen följande 
talare: 
 
Herr Laurin framhöll de stora besparingar staden i detta fall kunde göra genom de i skrivelsen 
nämnda medgivandena och yrkade bifall till framställningen. 
 
Herr Tinggren ansåg det föreliggande förslaget synnerligen välbetänkt, då sådana 
förhållanden i denn expropriation äro för handen, att det skulle bliva staden alltför dyrbart, om 
man ej ginge in på dessa servituts beviljande. 
 
Herr Berger gjorde till herr borgmästaren Sundberg förfrågan, huruvida det här åsyftade 
servitutet för all framtid eller blott för begränsad tid. 
 
Herr Borgmästare Sundberg meddelade, att det här visserligen gällde servitut allt framdeles, 
men att det enligt den nya lagen går att få sådana servitut avlyftade mot skadestånds 
erläggande, varför det för staden finnes utsikt att kunna bliva dessa servitut kvitt. 
 
Herr Löfgren önskade veta, om det vore möjligt att påskynda ifrågavarande expropriation.  
 
Herr borgmästaren Sundberg genmälte härtill, att saken förekommit vid Sunnervikens 
häradsrätt den 23 januari 1919, men att av skilda orsaker expropriationssammanträde ännu ej 
kommit till stånd, dock kunde man antaga, att dylikt sammanträde kommer att äga rum den 30 
eller 31 nästkommande mars, då saken kommer att avgöras. 
 
Herr Brännberg yttrade, att då man kan komma ifrån stora ersättningsbelopp genom 
medgivandet av dessa servitut, så bör man och göra det. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige enhälligt att befullmäktiga herr 
borgmästaren Axel Sundberg i enlighet med den berörda skrivelse gjorda framställningen. 
 
§ 34. 
Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse rörande tomtförsäljning: 
 
Utdrag från protokoll, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 6 februari 
1920. 
 
Närvarande herrar ordföranden, vice ordföranden, Hörman och Thorsson samt 
stadsingeniören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
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§ 12. Till förnyad behandling upptogs fabrikören herr A.B. Öhnbergs den 21 februari 1919 
bordlagda ansökan om att få köpa området, kvarteret ”Bävern” i Bansvik i gamla staden, 
vilket kvarter enligt föreliggande kartskiss utgör en areal av cirka 550 kvadratmeter eller cirka 
1.500 kvadrataln. 
 
Byggnadsnämnden hade enligt sitt beslut av den 3 februari 1919 beslutat att hos 
drätselkammaren tillstyrka dylik försäljning. 
 
Vid ovannämnda drätselkammarsammanträde hade herrar ordföranden och Wallén fått i 
uppdrag att med herr Öhnberg underhandla om eventuellt utbyte av hans gamla fabrikstomt 
mot ifrågavarande område i Bansvik. 
 
Herr ordföranden meddelade emellertid nu, att herr Öhnberg under inga förhållanden ville 
inlåta sig på en dylik bytesaffär. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att, till herr Öhnberg 
få försälja bemälda område i Bansvik för ett pris av elva (11) kronor och 50 öre per 
kvadratmeter eller cirka fyra (4) kronor per kvadrataln. Som villkor föreslog dock kammaren, 
att bebyggande av tomten bör påbörjas inom två år från försäljningsdagen.  
 
Som ovan  
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Sedan denna skrivelse lästs, yttrade sig följande talare i ärendet:  
 
Herr Ekblad framhöll, att om ifrågavarande område bebygges med en ansjovisfabrik, så bleve 
denna byggnad belägen i närheten av en rad boningshus, ett förhållande som man ej kunde 
kalla hygieniska. Dessutom skulle ett dylikt bebyggande avstänga en viktig upplagsplats från 
förbindelsen med hamnen. Yrkande med anslutning till detta yttrande avslag å denna 
försäljning. 
 
Herr Brännberg ansåg det lämpligt uppdraga åt drätselkammaren eller en kommitté att 
undersöka möjligheten av att anvisa andra passande tomter för industriella ändamål och att i 
avvaktan på dylik utredning bordlägga ärendet. 
 
Herr Sterner fann ingen anledning föreligga att bordlägga ärendet, då drätselkammaren gjort 
vad den kunnat för att uppsöka lämpliga industritomter, särskilt för ansjovisindustrin. Man har 
visserligen sådana tomter i Rinkenäs, men så fort denna plats då det gäller industritomter, 
anvisas, anföres än det ena, än det andra skälet mot platsens lämplighet. 
 
Längre ut i Bansvik kan man ej tänka på att uppbringa flera tomter. 
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Erinrade om att ansjovisfabrikörerna i gamla staden redan disponera tomter, å vilka 
ansjovisfabriker finnas, men om nya tomter upplåtes, kunde vida modernare fabriker 
åstadkommas, varigenom de hygieniska olägenheterna betydligt skulle minskas. 
 
Ett tilltänkt tomtbyte med herr Öhnberg ville denne ej inlåta sig på. 
 
Man bör ej hindra ansjovisfabrikernas utvidgning genom att förvägra dem tomter, där det är 
möjligt. Yrkade bifall till drätselkammarens begäran. 
 
Herr Tinggren uttryckte sitt beklagande av, att staden ej hade områden att anvisa till 
ansjovisindustrin, för vilken dock allt bör göras, så att den ej flyttar till andra orter. Ställde sig 
dock tveksam gentemot lämpligheten av ifrågavarande plats, synnerligen om mera passande 
områden i Bansvik kunde uppletas. 
 
Herr Ekblad sade sig icke vilja på något sätt motarbeta härvarande ansjovisindustri, men 
ansåg det borde finnas någon lägligare plats än just i närheten av en hel rad boningshus.  
 
Stadsfullmäktige beslöto att hänskjuta frågan om anvisandet av lämpliga industritomter av 
fem personer samt att i avvaktan på denna kommittés utredning och yttrande bordlägga 
ärendet. 
 
På förslag av herr Löfgren gjordes ett uppehåll av 10 minuter i förhandlingarna för att 
stadsfullmäktige skulle kunna ena sig om att bestämma medlemmar i denna kommitté.  
 
Efter detta uppehåll beslöto stadsfullmäktige enhälligt att välja följande ledamöter i denna 
kommitté, om vilka stadsfullmäktige enligt meddelande av herr Sterner enat sig, nämligen 
herrar borgmästaren Axel Sundberg, sammankallande, byggmästaren Oscar Wallén, konsuln 
J. G. Gunnerson, sparbankskamreraren Carl Brännberg och fabrikören Elis Luckey. 
 
§ 35. 
Från drätselkammaren hade en så lydande skrivelse inkommit: 
 
Utdrag ur protokoll, hållet vid drätselkammaren i Lysekil sammanträde den 6 februari 1920. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Hörman och Thorson samt stadsingeniören 
Lundgren. 
 
Vid protokollet, undertecknad, sektretare. 
 
§ 24. Herrar vice ordföranden och stadsingeniören påpekade, att Kungl. telegrafverket 
framdrager luftkablar för telefon, så att de ofta äro vanprydande, såsom exempelvis den kabel, 
som för närvarande drages från konsul radhes magasin i omedelbar närhet av konsul Laurins 
villa och fortsätter till Rosviksberg och Flaggberget. 
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Med anledning härav beslöt drätselkammaren hos stadsfullmäktige anhålla, att såväl Kungl. 
telegrafverket som härvarande elektricitetsverk måtte förständigas att innan dylika 
framdragningar av luftkablar göras skiss å sådana arbeten överlämnas till byggnadsnämnden 
för granskning och godkännande. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
 
AXEL HOLMQVIST. 
 
På yrkande av herr Sterner beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla denna framställning. 
 
§ 36. 
Följande skrivelse hade från polisnämnden inkommit: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med polisnämnden i Lysekil å rådhuset den 30 
januari 1920. 
 
Närvarande: herrar Sundberg, Berger, Bovik, ordinarie ledamöter, samt Ludv. Andersson och 
Tinggren, suppleanter. 
 
§ 3. Från Magistraten hade inkommit meddeland, att i följd av olycksfall, som drabbat 
Poliskonstapeln J. S. Berndtsson, denne vore förhindrad tjänstgöra någon tid framåt, att i brist 
på lämpliga sökande den vakanta polistjänsten icke ännu vore tillsatt, att extra konstaplar icke 
funnes att tillgå för uppehållande av både den vakanta befattningen och Berndtssons tjänst 
samt att, i följd härav, Magistraten nödsakats indraga passen 1-5 e.m. och 1-5 f. m. i det 
sammanslagna andra och tredje distriket. 
 
Nämnden lät med anledning härav anteckna, att den yttre bevakningen nu fullgjordes. 
 
1) I första distriktet av en konstapel dygnet runt samt i det sammanslagna 2:dra och 3:dje 
distriktet av en konstapel allenast mellan kl. 9 e. m. på natten.  
 
Som sålunda större delen av staden vore obevakad mellan kl. 1-5 på natten under den tid, 
Berndtssons sjukdom varar, samt sådant icke borde få fortfara eller vidare äga rum med 
hänsyn till särskilt faran för eld, beslöt Nämnden bringa förhållandet till stadsfullmäktiges 
kännedom under påpekande: 
 
2) att poliskårens numerär nu är så nedbringad, att vid inträffande sjukdomsfall och vakanser 
bevakningen i staden särskilt nattetid icke kan tillfredsställande upprätthållas samt 
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3) att löneregleringen för poliskåren bör genomföras fortast möjligt, enär i följd av nuvarande 
låga grundlöner kompetenta sökande icke kunna påräknas vid inträffade vakanser. 
 
4) Härjämte beslöt nämnden hos stadsfullmäktige hemställa om ett anslag å 500 kronor för 
innevarande år för att användas för nattvaktstjänstgöring vid tillfällen, då i följd av sjukdom, 
vakans eller annan orsak denna tjänstgöring icke kan tillfredsställande upprätthållas genom 
poliskårens försorg. 
 
Som ovan 
AXEL SUNDBERG 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat skrivelsen till drätselkammaren 
beträffande punkt 4 och till löneregöeringskommittén beträffande punkt 3. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att tillstyrka beviljandet av ifrågavarande anslag att utgå av 
medel anslagna för oförutsedda utgifter i innevarande års utgifts- och inkomststat. 
 
Löneregleringskommittén hade avgivit följande yttrande: 
 
”Då stadsfullmäktige genom sitt beslut av den 2 december 1919, § 178 i protokollet, förklarat 
löneregleringen för stadens befattningshavare vilande i avvaktan på den s. k. 
besparingskommitténs utredning rörande sammanslagning av vissa befattningar, anser sig 
löneregleringskommittén icke utan stadsfullmäktiges hörande böra framkomma med förslag 
till lönereglering för stadens poliskår.” 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade sig under den uppkomna diskussionen följande 
talare: 
 
Herr Löfgren ansåg att då det i årets utgifts- och inkomststat i likhet med under flere 
föregående år är upptaget ett belopp av 900 kronor under utgifter för polisen såsom andel i 
skatteexekutorns lön, så det är givetvis också meningen, att denne befattningshavare bör 
utföra den tjänstgöring i polisen, som hans tid tillåter. Någon dylik tjänstgöring har dock 
hittills ej förekommit. Återstår således antingen att skatteexekutorn insättes i polistjänstgöring 
vissa tider eller ock att vederbörande myndigheter förklara, att hans tid ej medgiver sådan 
tjänstgöring, i vilket senare fall posten å 900 kronor bör utgå från kostnaderna för polisverket 
och påföras uppbördsverket. 
 
Yrkade med hänvisning till sitt gjorda avslag å det nu begärda anslaget tills full utredning 
föreligger, huruvida nämnde befattningshavare har möjlighet att fullgöra ifrågavarande 
polistjänstgöring eller ej. 
 
Herr Brännberg: Det är rätt svårt att i detta fall yrka avslag, då såväl polisnämnden som 
drätselkammaren äro eniga om att anslaget bör beviljas, men man får dock anse, att 
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skatteexekutorns tid kan utnyttjas även för viss polistjänstgöring exempelvis vakttjänst å 
poliskontoret, en sak som nog från början avsetts för skatteecekutorn. 
 
Herr Berger framhöll, att då polisnämnden befarat, att poliskonstapeln Berdtssons skada 
genom det ådragna olyckfallet skulle bliva långvarig, hade det ej varit annan utväg än att 
begära tilläggsanslag för upprätthållande av hans tjänst. 
 
Herr Larsson påpekade, att indrivningen ny borde vara betydligt lättare, sedan den nya lagen 
om införsel i lön börjat att tillämpas, varför polisnämnden säkerligen skulle hava föreslagit att 
insätta skatteexekutorn i tjänstgöring på poliskontoret, om nämnden funnit honom därtill 
lämplig. 
 
Herr Laurin påvisade, att poliskonstaplarna hava ovanligt många tjänstgöringstimmar per 
dygn, varför det är otänkbart att fordra ännu mera tjänstgöring av dessa befattningshavare. 
Yrkade bifall till anslagets beviljande. 
 
Herr borgmästaren Sundberg nämnde, att det ej endast är skatteindrivningen, som pligger 
skatteexekutorn, utan även många andra uppdrag såsom undersökningar och dylikt. Då 
skatteexekutorn Ljunggren är sjuklig, så skulle han endast kunna tilldelas dagtjänstgöring på 
poliskontoret. Detta skulle göra att de övriga konstaplarna finge mera ute och natttjänstgöring 
än hittills, ett förhållande, med vilket de säkerligen skulle bliva missbelåtna. 
 
Herr Löfgren yttrade att löneregleringskommittén icke utan stadsfullmäktige hörande velat 
framkomma med förslag till lönereglering för poliskåren ensam. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige att bevilja ifrågavarande 
anslag att utgå såsom drätselkammaren föreslagit. 
 
Mot detta beslut reserverade sig herr Löfgren med anslutning till sitt i ärendet gjorda uttalande 
och yrkande. 
 
I frågan rörande den i polisnämndens skrivelse föreslagna löneregleringen för poliskåren 
fattade stadsfullmäktige icke något beslut. 
 
§ 37. 
Från hälsovårdsnämnden förelåg följande skrifvelse: 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid Hälsovårdsnämndens i Lysekil sammanträde den 29 januari 
1920. 
 
Närvarande: Herrar Sundberg, ordförande, Nilsson, Mattsson, Granberg och Brännberg. 
 
§ 10. Från Byggnadsnämnden hade, med begäran om Hälsovårdsnämndens yttrande, 
remitterats en av Fabrikören Elis Luckey gjord ansökan om byggnadslov ifråga om 
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uppförande av lagerlokal för förvaring av sill och ansjovis å tomterna till husen n:ris 28 och 
30 vid Gamla Strandgatan. 
 
Vid granskning av handlingarna och därvid fogade ritningar, antecknade nämnden, att 
byggnadsföretaget avsåg en tillbyggnad till Luckeys vid Nya Strandgatan belägna 
ansjovisfabrik, om skulle sträcka sig upp till Gamla Strandgatan och tillhöra fabriken lokaler 
med en areal avsevärt överstigande den gamla fabriken. 
 
Som ifrågavarande fabrik, som av nämnden ansågs vara av beskaffenhet, varom förmäles i 24 
§ 4 mom. Nya hälsovårdsstadgan, ligger i den tätast bebyggda delen av staden, samt på grund 
härav och med anledning av bestämmelserna i 24 § 4 och 5 mom. I samma hälsovårdsstadga 
hinder möter för tillbyggande av nämnda fabrik på sätt som enligt den till Byggnadsnämnden 
ingivna ansökningen blivit ifrågasatt, beslöt Hälsovårdsnämnden meddela att från nämndens 
sida mötte hinder för ansökningens beviljande. 
 
I sammanhang härmed och då under den sist gångna tiden nämnden på grund av gällande lag, 
nödgats i flera fall lägga hinder i vägen för uppförande av fabriker och utvidgning av redan 
befintliga sådana i de mera tätt bebyggda delarna av staden, beslöts att genom utdrag av detta 
protokoll fästa stadsfullmäktiges uppmärksamhet på nödvändigheten av snabba åtgärder för 
beredande av tillgång till ändamålsenliga och lämpligt belägna industritomter inom staden 
eller dess område. 
 
Som ovan  
AXEL SUNDBERG 
 
Herr ordförande i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som avgivit 
följande yttrande: 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 6 februari 
1920. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Hörman och Thorsson samt 
stadsingeniören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 23. På grund av hälsovårdsnämndens beslut om att enligt hälsovårdsstadgan hinder möter 
för bifall till en av fabrikören herr Elis Luckey till byggnadsnämnden ingiven och därifrån till 
hälsovårdsnämnden remitterad ansökan om att få uppföra en lagerlokal för förvaring av sill 
och ansjovis å tomten till husen n:ris 28 och 30 vid Gamla Strandgatan hade 
hälsovårdsnämnden genom skrivelse velat fästa stadsfullmäktiges uppmärksamhet på 
nödvändigheten av snabba åtgärder för beredande av tillgång till ändamålsenliga och lämpligt 
belägna industritomter inom staden eller dess område. 
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Denna skrivelse hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterats till drätselkammaren 
för dess yttrande. 
 
Med anledning av denna skrivelse beslöt drätselkammaren göra följande uttalande: 
 
Beträffande industritomter så kan staden anvisa sådana huvudsakligen endast på ett enda 
ställe, nämligen i Rinkenäs, trots det arbete kammaren de föregående åren nedlagt på att å 
andra ställen i staden finna lämpliga sådana tomter. 
 
Med anledning av denna ringa tillgång p dylika tomter vill kammaren hos stadsfullmäktige 
uttala önskemålet, att områden vid och i närheten av norra hamnen måtte få användas för ny- 
och tillbyggnader för ansjovisfabriker, men om hälsovårdsnämnden icke anser sig kunna tolka 
hälsovårdsstadgan så, att byggnadslov för dylika ny- och tillbyggnader kan lämnas, 
byggnadsnämnden då måtte få i uppdrag att vidtaga åtgärder för, att byggnadslov i nämnda 
fall må kunna utverkas. 
 
Drätselkammaren ville tillika hos stadsfullmäktige framhålla den stora fara för härvarande 
ansjovisindustris bistånd och fortgång därigenom, att gång efter annan läggas hinder i vägen 
för denna industris utveckling. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Sedan dessa handlingar lästs, föreslog herr Sterner, att stadsfullmäktige måtte förklara ärendet 
vilande i avvaktan på utredning. Och yttrande från den vid detta sammanträde tillsatta 
kommittén för anvisande av lämpliga industritomter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet härmed. 
 
§ 38. 
För tiden 1 juli till 31 december 1919 förelågo revisions- och verksamhetsberättelser över den 
stats- och stadsunderstödda verksamheten för lindring av de mindre bemedlades inom Lysekil 
levnadsvillkor tillika med tablå för samma tid över de verkliga nettokostnaderna för bemälda 
verksamhet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bevilja ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
Som ofvan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justeradt:  
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FRITZ LÜSCH. 
G. KARLSSON. 
AUG. THORSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset onsdagen den 3 mars 1920 kl. 1 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1920 Lysekils N:r 3. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 8 april 1920. 
 
§ 39.  
Upprop förrättades, varvid herrar Granberg, Löfgren och Ljungberg voro frånvarande, den 
sistnämnde på grund av riksdagsmannauppdrag. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 40. 
De vid uppropet anmälda förfallet godkändes. 
 
§ 41. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågs herrar Wallén och Pehrson. 
 
§ 42. 
Val av rådman efter avlidne rådmannen Lars Ödman förelåg, och hade vid ansökningstidens 
slut en ansökan inkommit, nämligen från landsfiskalen Gunnar Nyblom.  
 
Efter ansökningstidens slut hade emellertid extra rådmannen P. Grundell även inlämnat 
ansökan. 
 
Landsfiskal Nyblom hade enligt föreliggande skrivelse återkasslat sin ansökan. 
 
Sedan denna skrivelse, de båda ansökningarna med tillhörande handlingar och magistratens 
skrivelse i ärendet lästs, företogs sluten omröstning, som utföll så, att herr landsfiskalen 
Gunnar Nyblom valdes till rådman med 13 röster. 
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Vid omröstningen tillföllo 7 röster herr extra rådmannen P. Grundell.  
 
§ 43. 
Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse med begäran om bemyndigande att till 
fabrikören herr Rich. Björsell få försälja tomtområden vid Apoteks- och Drottninggatorna;  
 
Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 26 februari 
1920. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Björsell, Bovik, Thorson och 
Elmqvist samt stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 37. Fabr. Hr Rich. Björsell begärde genom föreliggande skrivelse att enligt skrivelsen 
bifogad kartskiss få köpa områdena A och B avsedda att tilläggas tomten till huset n:o 14 vid 
Kungsgatan, och att sökanden i lika utbyte till staden överlämnar fig C enligt nämnda 
kartskiss. 
 
Den sammanlagda arealen av områdena A och B utgör cirka 131 kvadratmeter, och området C 
innehåller cirka 4,5 kvadratmeter, vadan herr Björsell således till staden skulle betala för cirka 
127 kvadratmeter. 
 
Då detta ärende till behandling upptogs, hade herr Björsell avlägsnat sig från sammanträdet. 
 
Byggnadsnämnden, dit herr Ordföranden i drätselkammaren remitterat ärendet, hade enligt 
föreliggande skrivelse beslutat att tillstyrka denna försäljning i enlighet med ifrågavarande 
ansökan och därtill hörande kartskiss. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att till herr Björsell få 
för ett pris av sju (7) kronor och 10 öre per kvadratmeter eller cirka två (2)kr. och 50 öre per 
kvadrataln försälja bemälda områden, A och B, från vilkas areal frånräknats arealen av 
nämnda område C. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget; betygas 
 
AXEL HOLMQVIST. 
 
På yrkande av herr Radhe beslöto stadsfullmäktige att bifalla den föreliggande 
framställningen. 
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§ 44. 
Drätselkammaren begärde enligt nedanstående skrivelse bemyndigande att till handlanden 
herr Pontus Lundbom få försälja tvenne markområden i Parken. 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammaren i Lysekil sammanträde den 30 mars 1920. 
 
Närvarande: herrar Ordföranden, vice Ordföranden, Wallén, Björsell och Ljungberg samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 47. Handl. Hr Pontus Lundbom begärde genom föredragen skrivelse att enligt skrivelsen 
bifogad kartskiss få köpa tvenne markområden, enligt nämnda kartskiss betecknade med A 
och B, tillsammans innehållande cirka 67 kvadratmeter, vilka områden skulle tilläggas tomten 
n:o 2 i Parken. 
 
Då området i fråga är reglerat, hade stadsingeniören icke ansett det nödvändigt att inhämta 
byggnadsnämndens yttrande i saken. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att för ett pris av sju 
(7) kr. och 50 öre per kvadratmeter få försälja dessa områden tillika med området C å cirka 
123 kvadratmeter enligt samma kartskiss, då drätselkammaren icke ansåg sig kunna tillstyrka 
försäljning endast av områdena A och B. Den sammanlagda arealen av dessa trenne områden 
utför således cirka 190 kvadratmeter. 
 
Det jämförelsevis låga priset motiverade drätselkammaren med att det här ej gällde verklig 
tomförsäljning utan endast en komplettering av tomt. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, på yrkande av herr Radhe, att bifalla drätselkammarens 
ifrågavarande framställning. 
 
§ 45. 
Genom nedanstående skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att till disponenten 
herr H. L. Norén i Stockholm få försälja tomten till huset n:o 42 vid Kungsgatan.  
 
Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 30 mars 1920. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Björsell och Ljungberg samt 
stadsingeniören Lundgren. 
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Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 44. I skrivelse till stadsingeniörskontoret hade disp. Hr H. L. Norén i Stockholm anhållit att 
få friköpa tomten till huset n:o 42 vid Kungsgatan. 
 
Detta ärende hade av stadsingeniören överlämnats till byggnadsnämnden för dess yttrande, 
och hade denna nämnd i enlighet med föreliggande, ansökningen bilagd skrivelse beslutat 
tillstyrka denna försäljning i överensstämmelse med av stadsingeniören uppgjord kartskiss. 
 
Tomten innehåller enligt nämnda kartskiss en areal av cirka 360 kvadratmeter. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att till sökanden få 
försälja ifrågavarande tomt för ett pris av femton (15) kr. och 60 öre per kvadratmeter eller 
fem (5) kr. och 50 öre per kvadrataln och under förutsättning, att vid försäljningen fästes det 
villkor, att den över bemälda tomt nu dragna avloppsledningen skall få kvarligga och av 
köparen skyddas, tills staden blir i tillfälle att kunna flytta ledningen ut i någon av de 
närliggande gatorna. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från den justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
På yrkande av herr Radhe beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla drätselkammarens 
föreliggande begäran på de av drätselkammaren föreslagna villkoren. 
 
§ 46. 
Styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar hade hos drätselkammaren genom skrivelse 
anhållit, att drätselkammaren måtte hos stadsfullmäktige tillstyrka beviljandet av ett anslag å 
50.000 kronor för att påbörja rensningen av Trötemyren, då denna rensning voro nödvändigt 
att för den snaraste vidtaga för tryggande av tillgången av bättre vatten till staden. 
 
Tillika begärdes i nämnda skrivelse, att drätselkammaren måtte hos stadsfullmäktige förorda, 
att stadsfullmäktige bemyndiga vattenstyrelsen att företaga denna rensning på det för staden 
mest ekonomiska sättet. 
 
Enligt föreliggande skrivelse hade drätselkammaren beslutat att hos stadsfullmäktige tillstyrka 
ifrågavarande framställning under förordnande av att medel för ändamålet upplånas. 
 
Herrar vice ordföranden, Radhe och Brännberg yrkade ärendets bordläggning för utredning av 
totalkostnaden för bemälda myrs upprensning. 
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Herr Sterner ansåg, att hela arbetet i fråga komme att draga en kostnad, som vore ungefär fyra 
gånger större än det nu begärda beloppet som föreslog, att stadsfullmäktige måtte uppdraga åt 
vattenstyrelsen att utreda kostnaderna för hela arbetets utförande och att utlysa detsamma på 
entreprenad. 
 
Herr Laurin hade intet emot ärendets bordläggning, ty om expropriationen för vattenverkets 
utvidgning kan vara färdig i nästkommande maj månad, så skulle man ändå genom dubbla 
arbetsskift kunna medhinna rätt mycket av ifrågavarande rensning. 
 
Sedan herr borgmästaren Sundberg redogjort för orsakerna till dröjsmålet med 
expropriationen, beslöto stadsfullmäktige uppdraga åt vattenstyrelsen att vidare utreda frågan 
om och uppgöra kostnadsförslag samt att i avvaktan härå bordlägga ärendet. 
 
§ 47. 
Genom föredragen skrivelse anhöll drätselkammaren, att ett kostnadsanslag å 500 kronor för 
innevarande år måtte beviljas av medel för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkomststat 
till uppsnyggande medelst plantering av platsen, där f. d. Carlsonska magasinet stått. 
 
Herrar vice ordföranden, Radhe, Brännberg, Sterner och Laurin yrkade bifall till 
framställningen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens föreliggande begäran sålunda, 
att anslaget bestämmes till högst 500 kronor. 
 
§ 48. 
Drätselkammaren begärde genom föredragen skrivelse, att för August Larsson, Gamla 
Strandgatan n:o 72, måtte efterskänkas hälften av honom påförda stadsutskylder, kr. 250:85, 
att utgå 1919. 
 
Då beslutet i denna fråga icke varit enhälligt i drätselkammaren, emedan herr Bovik reserverat 
sig under yrkande, att skattebeloppet helt måtte efterskänkas, hade ärendet kommit inför 
stadsfullmäktiges avgörande. 
 
Härjämte hade herr Larsson inkommit till stadsfullmäktige med skrivelse innehållande vidare 
förklaring i saken. 
 
Denna och drätselkammarens skrivelse lästes. 
 
Herr Berger yttrade, att mot ifrågavarande taxerings riktighet icke finnes någon anmärkning 
att göra. 
 
Herr ordföranden meddelade, att om ej lagen lagt hinder i vägen för lämnande av 
utflyttningsbetyg åt bemälde Larsson, så hade denne ej här blivit taxerad, varför det vore 
skäligt bifalla sökandens framställning. 
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Herr Thorssons yrkade bifall till herr Boviks i drätselkammaren avgivna reservation i ärendet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att helt efterskänka ifrågavarande skattebelopp under 
motivering av att lagen lagt hinder i vägen för sökanden att under krigsåren erhålla begärt 
utflyttningsbetyg. 
 
§ 49. 
Hos styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar hade fabrikören herr Gust. Karlson 
ansökt om tillstånd att i sin fastighet n:o 8 Rosviksgatan få inrätta trenne vattenklosetter, från 
vilka avloppet skulle utsläppas i en i fastigheten förut befintlig kloakledning av 6 tums rör, 
och skulle spolvatten till dessa klosetter tagas från egen vattenbrunn. 
 
Hälsovårdsnämnden, vars yttrande vattenstyrelsen begärt i saken, hade förklarat sig icke hava 
något att erinra mot bifall till ansökningen. 
 
Vattenstyrelsen hade beslutat att med ärendet ingå till stadsfullmäktige under tillstyrkan om 
bifall till ansökningen. 
 
Herrar Johansson och Ekblad uttalade farhågor för att släppa ut vatten från klosetter direkt i 
hamnen. 
 
Herrar Laurin och Radhe framhöllo, att man i detta fall ej borde hysa några betänkligheter 
mot att bifalla framställningen samt yrkade bifall till ansökningen. 
 
Herr Brännberg yttrade, att det är beroende på tillgången av vattenledningsvatten, om man 
kan lämna dylika medgivanden, men då vatten till ifrågavarande klosetter tages från enskild 
brunn, böra stadsfullmäktige bifalla begäran. 
 
Stadsfullmäktige biföllo utan votering att bifalla herr Karlsons föreliggande ansökan. 
 
§ 50. 
Genom magistraten hade sotarmästare Alb. Söderberg inkommit med förnyad begäran om 
löneförbättring eller ökad sotaretaxa. 
 
Herr borgmästaren Sundberg framhöll, att om den föreliggande framställningen ej 
tillmötesgås, och sotaremästare Söderberg lämnar sin befattning, så blir det säkerligen svårt 
att med de nuvarande villkoren återbesätta densamma. 
 
På förslag av herr ordföranden beslöto stadsfullmäktige att remittera ansökningen till 
brandstyrelsen och löneregleringskommittén för deras yttranden. 
 
§ 51. 
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Magistraten hade begärt stadsfullmäktiges yttrande över till Konungens befallningshafvande i 
länet ställda ansökningar från fru Hedvig Ödman, huset n:o 13, Badhusgatan, Kyrkvik, och 
fröken Hilda Nilsson, huset n:o 36 Kyrkvik i ett av dem innehavda pensionat i ovan angivna 
husnummer jämväl innevarande år erhålla tillstånd att utskänka vin och öl till spisande gäster 
vid måltider, den förstnämnde sökanden under tiden 10 juni till 1 september och den 
sistnämnde under tiden 10 juni till 10 september. 
 
Herr Radhe yrkade, att stadsfullmäktige måtte tillstyrka bifall till nämnda ansökningar, då 
ifrågavarande rättigheter förr innehafts av sökandena och skötts ordentligt. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att tillstyrka bifall till dessa båda ansökningar på av herr 
Radhe anförda skäl. 
 
§ 52. 
Länstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat stadsfullmäktiges 
yttrande över ansökningar om rätt till utskänkning av pilsnerdricka inom Lysekils stad under 
nästkommande trenne försäljningsår, räknade från och med den 1 oktober detta år, av 
nedannämnda personer, nämligen: 
 
1) Bernhard Ninus Hedberg i sitt hus n:o 45 vid Gamla Strandgatan, 
2) Olof Dorthé i sitt hus n:o 25 vid Kungsgatan, 
3) Maria Fredrika Rundberg i huset n:o 24 vid Kungsgatan. 
 
Herr Radhe yrkade, att stadsfullmäktige måtte tillstyrka bifall till samtliga dessa trenne 
ansökningar, då sökanden förut innehaft ifrågavarande rättigheter och skött dem ordentligt. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla yrkande med den däri gjorda motiveringen. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige uttala, att utskänkning i förevarande fall icke får äga rum å 
sön- och helgdagar samt efter kl. 5 eftermiddagen å dag före sön- och helgdag och efter kl. 7 
eftermiddagen övriga dagar i veckan. 
 
§ 53. 
Från Svenska livräddningssällskapets styrelse hade inkommit skrivelse med begäran om 
omedelbar utredning rörande möjligheten av att vid stadens folkskolor införa obligatorisk 
simundervisning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att remittera skrivelsen till folkskolestyrelsen från dess yttrande. 
 
§ 54. 
Svenska lufttrafikaktiebolaget hade genom cirkulärskrivelse till stadsfullmäktige överlämnat 
upprop med uppmaning att anordna godkänd landningsplats för flygplan invid samhället. 
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Stadsfullmäktige beslöto att remittera ärendet till hamnstyrelsen samt handels- och 
sjöfartsnämnden för deras yttranden. 
 
Som ovan  
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
OSCAR WALLÉN. 
AXEL PEHRSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å Rådhuset måndagen den 10 maj 1920 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1920 Lysekils N:r 4. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 20 maj 1920. 
 
§ 55. 
Upprop förrättades, varvid herrar Sterner, Ljungberg och Svante J. Johansson voro 
frånvarande, herr Ljungberg på grund av riksdagsmannauppdrag. 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 56. 
Innan förhandlingarna började, framförde herr vice ordföranden stadsfullmäktiges deltagande 
i den djupa sorg, som träffat herr ordföranden sedan det senaste sammanträdet i 
stadsfullmäktige, genom hans makas frånfälle. 
 
Herr ordföranden tackade för detta deltagande samt för den hyllning herrar stadsfullmäktige 
visat hans avlidna maka genom att sända en krans till hennes bår. 
 
§ 57. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 58. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Hjalmar Carlsson och C. 
W. Granberg. 
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§ 59. 
Till examensvittnen vid kommunala mellanskolans i Lysekil realskoleexamen vårterminen 
1920 utsågos i enlighet med valkommitténs förslag herrar telegrafkommissarien A. E. 
Sandsjö, postmästaren L. H. Cervin och trafikschefen Nils Wickberg samt till deras 
suppleanter herrar stadsingeniören Sven H. Lundgren och disponenten Emil Löfberg. 
 
§ 60. 
Följande ärenden förelågo nu enligt dagens föredragningslista till behandling: 
 
Punkt 2) Bordlagda ärendet rörande påbyggnad av gamla folkskolehuset; 
 
Punkt 3) Folkskolestyrelsens förslag om inköp av samrealskolebyggnaden och dennas ändrig 
för folkskolans behov. 
 
Punkt 4) Samma styrelses begäran om ett anslag å 5.000 kronor till reparation av yttertaket på 
gamla folkskolehuset. 
 
På förslag av herr vice ordföranden beslöto stadsfullmäktige att behandla dessa ärenden i ett 
sammanhang och att först avgöra punkt 3 därefter punkterna 2 och 4. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade till drätselkammaren för dess yttrande remitterat 
frågan om förvärv av samskolebyggnaden för ett pris av c:a 13.000 kronor samt om denna 
byggnads ändring för att användas för folkskolan, och förelågo 5 alternativ till dylik ändring, 
nämligen n:ris 1 och 2 å 55.000 kr, n:ris 3 och 4 å 80.000 kr. samt n:o 5 å 85.000 kr., vartill 
för vartdera av dessa alternativ skulle komma cirka 4.000 kr. för uppförande av nödig 
uthusbyggnad. 
 
Drätselkammaren hade avgivit följande yttrande: 
 
Att hos stadsfullmäktige förorda inköp av samskolebyggnaden för nämnda pris att ändras 
enligt alternativ 1, då drätselkammaren ansåg detta alternativ lämpligast med tanke på 
nödvändigheten av att inom en snar framtid påbygga gamla folkskolehuset för tryggande av 
tillgång å skillokaler. 
 
Drätselkammaren hade dock framhållit , att ingången till byggnaden enligt alternativ 1 bör 
placeras så som alternativ 3 visar för att byggnaden vid framtida behov må kunna tillökas, så 
att den blir lika med sistnämnda alternativ. 
 
Tillika hade drätselkammaren beslutat föreslå stadsfullmäktige att till folkskolestyrelsen såväl 
att inköpa samskolebyggnaden som att låta verkställa sådan ändring som ovan sagts. 
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Beträffande medel för ändamålet hade drätselkammaren beslutat hos stadsfullmäktige förorda, 
att sådana tillfälligt upplåtas, tills eventuellt beslut om gamla folkskolehusets påbyggnad 
fattats, varefter för båda bemälda byggnadsföretags utförande lån upptages på längre tid. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade sig följande talare: 
 
Herr vice ordföranden yrkade bifall till drätselkammarens förslag och ansåg, att man borde 
ställa sig avvaktande beträffande påbyggnad av gamla folkskolehuset samt framhöll, att det ej 
går för sig att provisoriskt reparera yttertaket på denna byggnad.  
 
Herr Laurin framhöll, att rätta lösningen av frågan om skollokalers anskaffande vore att bygga 
för kommunala mellanskolan, så finge folkskolan igen sina lokaler, men då detta ej låter tänka 
sig på grund av de höga byggnadskostnaderna vore ju inköp och ändring av 
samskolebyggnaden enda sättet att för närvarande avhjälpa bristen på skollokaler. 
Understödde herr vice ordförandens yrkande. 
 
Herr Larsson instämde även i herr vice ordförandens yrkande, men föredrog dock ombyggnad 
enligt alternativ 3. Ansåg det ej tillrådligt att påbygga gamla folkskolehuset, då lekplanen 
skulle bliva alldeles för liten för så stort barnantal, som kunde rymmas i det påbyggda huset, 
men ville däremot tillstyrka reparation å yttertaket till ifrågavarande hus. 
 
Herrar Löfgren, Lindbom och Berger anslöto sig till herr vice ordförandens yrkande. Den 
senare, föreslog dessutom, att stadsfullmäktige måtte uppdraga åt byggnadsnämnden att 
snarast söka sådan ändring av stadsplanen, att tillbyggnad av samskolebyggnaden må kunna 
ske enligt alternativ 3. 
 
 Stadsfullmäktige beslöto utan votering att friköpa samskolebyggnaden och att låta ändra 
densamma enligt alternativ 1 och att allt i övrigt bifalla drätselkammarens förslag i ärendet 
samt att söka den av herr Berger föreslagna ändringen av stadsplanen. 
 
Härefter upptogs till behandling frågan om gamla folkskolehusets påbyggnad eller eventuell 
reparation av husets yttertak. 
 
Denna påbyggnadsfråga hade av stadsfullmäktige senast bordlagts den 28 augusti 1919 under 
§ 130 i protokollet. 
 
Herr ordföranden yrkade dessa båda frågors bordläggning tills på hösten 1921. 
 
Detta yrkande understöddes av herrar vice ordföranden, Laurin och Brännberg, och beslöto 
stadsfullmäktige i enlighet härmed. 
 
§ 61. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 8 sistlidne april under § 53 i protokollet att 
till folkskolestyrelsen för dess yttrande remittera en från Svenska livräddningssällskapets 
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styrelse inkommen skrivelse med begäran om omedelbar utredning rörande möjligheten att 
vid stadens folkskolor införa obligatorisk simundervisning. 
 
Folkskolestyrelsens yttrande, som nu förelåg, innehöll i huvudsak följande:  
 
Att rätta tiden för simundervisningens bedrivande är tiden 15 juni till ungefär 1 september, då 
folkskolans undervisning icke pågår, vadan obligatorisk simundervisning ej utan stora 
svårigheter kan införas, med att sådan på frivillighetens väg torde kunna beredas;  
 
att intet hinder från folkskolans och dess styrelses sida möter att anställa simprövning vid 
slutet och början av vart läsår för att utröna simkunnigheten och befordra en sådan, så framt 
lämplig lokal därför kan anskaffas;  
 
att stadsfullmäktige ingå med en dylik framställning till Lysekils Nya Badhusaktiebolag. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet jämte 
folkskolestyrelsens yttrande, hade beslutat instämma i nämnda yttrande med det tillägg att 
därest badhusbolaget icke anser sig kunna upplåta stora bassängen för ändamålet, tillåtelse då 
gives att få använda gamla dambassängen i stället, och att stora bassängen dock på höstarna 
måtte upplåtas för simuppvisning. 
 
Herr Radhe yrkade bifall till drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
Herr ordföranden framhöll, att stora bassängen är så litet upptagen mellan klockan ½ 11-12 på 
dagen, att den borde kunna upplåtas för simundervisning den tiden, en undervisning som ej 
kan äga rum i gamla dambassängen på grund av dess trånga utrymme. 
 
Herr Radhe ansåg, att badhusbolaget icke kunde upplåta stora bassängen för dylik 
undervisning under badsäsongen. 
 
Herr Berger anslöt sig till herr Radhes yrkande om bifall till drätselkammarens föreliggande 
förslag. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige att bifalla drätselkammarens förslag i 
ärendet. 
 
§ 62. 
Till förnyad behandling upptogs det vid sammanträdet den 19 sistlidna februari under § 34 i 
protokollet bordlagda ärendet, drätselkammarens begäran om bemyndigande att till fabrikören 
herr A.B. Öhnberg få försälja området, kvarteret ”Bävern” i Bansvik i gamla staden. 
 
Vid nämnda tillfälle beslöto stadsfullmäktige att hänskjuta frågan om anvisande av lämpliga 
industritomter till en kommitté bestående av herrar borgmästaren Axel Sundberg, 
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sammankallande, byggmäst. Oscar Wallén, konsuln J. G. Gunnerson, sparbankskamrer Carl 
Brännberg och fabrikören Elis Luckey. 
 
Denna kommitté hade till dagens sammanträde inkommit med följande yttrande:  
 
Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Sedan undertecknade blivit utsedda att taga i övervägande om och i vad mån inom staden och 
å dess område kan beredas tomter, som lämpa sig för industriella anläggningar samt därmed 
till Stadsfullmäktige inkomma med förslag, få vi härmed överlämna tre av stadsingeniören 
upprättade kartskisser å sådana tomter samt föreslå, att stadsfullmäktige måtte besluta att för 
industriellt ändamål upplåta följande områden. 
 
I Bansvik. 
Kvarteret Bäfvern om 500 kvadratmeter, vilket kan avsevärt utökas genom invid liggande 
mark. 
 
1 tomt om 1.300 kvadratmeter som arrenderas av Gustaf Cornér, och  
1 tomt om 1.050 kvadratmeter. 
 
I Rinkenäs. 
2 industritomter om respektive 1.500 och 1.050 kvadratmeter. 
 
Emellertid bör det först undersökas möjlighet att erhålla vatten i närheten genom grävning av 
brunnar. 
 
I Åkerbräckan. 
Dels en tomt invid Clupea om 2.580 kvadratmeter. 
 
dels en tomtrad mellan Slätteskär och Kyrkogården om 7 tomter å respektive 1.130, 1.280, 
1.240, 1.250, 1.240, 1.250, 1.200 kvadratmeter, vilka i huvudsak måste iordningsställas 
genom utfyllning. 
 
dels ock slutligen 4 tomter nedanför kyrkogården om 1.570, 1.600, 1.500 och 1.150 
kvadratmeter, vilka delvis äro landfasta och delvis kräva utfyllning; börande dessa tomter 
tagas i anspråk före de övriga föreslagna tomterna i Åkerbräckan. 
 
Samtliga föreslagna tomter äro belägna å staden tillhörig mark. Ifråga om de två nya tomterna 
i Bansvik måste ändring sökas i stadsplanen, enär området är utlagt till allmän plats. 
 
Lysekil den 24 mars 1920. 
 
AXEL SUNDBERG. J. G. GUNNERSON. 
OSCAR WALLÉN. C. BRÄNNBERG. 
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 ELIS LUCKEY. 
 
Denna skrivelse lästes, varefter diskussion i ärendet vidtog. 
 
Herr Radhe yrkade avslag å ifrågavarande försäljning. 
 
Herr vice ordföranden yrkade, att denna försäljning måtte göras, men på villkor, att herr 
Öhnberg ingår på att lämna sin nuvarande fabrikstomt i utbyte. 
 
Herr Löfgren yrkade ärendets remiss till hamnstyrelsen. 
 
Herr Löfving yrkade, att ärendet måtte remitteras även till drätselkammaren för underhandling 
med herr Öhnberg om sådant byte, som nämnts. 
 
Herr Laurin yttrade, att stadsfullmäktige måtte bestämt uttala sig för att bemälda tomt i 
Bansvik ej avyttras till sökanden utan att nämnda byte göres. 
 
Herr Granberg ansåg det lämpligt, om herr Öhnberg inhämtade hälsovårdsnämndens mening, 
huruvida byggnadslov å ifrågavarande tomt kan enligt hälsovårdsstadgan tillåtas.  
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige att remittera ärendet till hamnstyrelsen för 
dess yttrande över lämpligheten av att med hänsyn till kajutrymmet vid norra hamnen försälja 
bemälda område samt till drätselkammaren för att denna måtte underhandla med herr 
Öhnberg om berörda byte. 
 
§ 63. 
Vid stadsfullmäktiges sammanträde den 19 sistlidne februari under § 37 i protokollet förelåg 
en skrivelse från hälsovårdsnämnden med anledning av hälsovårdsnämndens beslut om att 
enligt hälsovårdsstadgan hinder möter för bifall till en av fabrikören herr Elis Luckey till 
byggnadsnämnden ingiven och därifrån till hälsovårdsnämnden remitterad ansökan om att få 
uppföra en lagerlokal för förvaring av sill och ansjovis å tomten till husen n:ris 28 och 30 vid 
Gamla Strandgatan. 
 
Vid ovannämnda sammanträde beslöto stadsfullmäktige att förklara ärendet vilande i 
avvaktan på utredning och yttrande från den vid nämnda tillfälle tillsatta kommittén anvisande 
av lämpliga industritomter, och förelåg dylik utredning, vilken är omnämnd utredning, vilken 
är omnämnd och intagen i föregående §. 
 
För den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Radhe ansåg, att herr Luckey borde erhålla begärt byggnadslov, då här endast gällde 
byggande av lagerlokaler, vilka säkert icke komme att medföra någon fara i sanitärt 
hänseende. 
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Herr Hj. Carlsson förordade, att hälsovårdsnämnden måtte giva sitt bifall till uppförande av 
ifrågavarande byggnad. 
 
Herr Berger erinrade om att hälsovårdsnämndens framställning i samband med denna fråga 
gällde anvisandet av lämpliga industritomter. 
 
Herr Tinggren trodde ej, att denna tillbyggnad skulle åstadkomma någon skada ur 
hälsovårdssynpunkt och ansåg, att man borde göra vad man kunde för att ej hindra 
ansjovisindustrins utveckling, ty vi behöva ökade skatteinkomster. 
 
Herr borgmästaren Sundberg upplyste, att hälsovårdsnämnden gärna önskade veta 
stadsfullmäktiges ställning till frågan, varför det vore av stort intresse, att den härstädes 
kommit under diskussion. 
 
Herr vice ordföranden yttrade, att hälsovårdsnämnden i detta fall kommit i en kinkig 
belägenhet och uttalade önskvärdheten av att nämnden måtte göra vad möjligt är för att 
tillmötesgå herr Luckeys begäran. 
 
Herrar Brännberg och Thorsson påpekade, huru viktigt är det ur skattesynpunkt att ej lägga 
hinder i vägen för ansjovisindustrin. 
 
Herr Laurin: Om hälsovårdsstadgans föreskrifter noggrant skola efterlevas i sådana fall som 
detta, så hava vi ju endast tomter för ansjovisindustrin att erbjuda i Åkerbräckan och på Grötö. 
Uttalade önskvärdheten att hälsovårdsnämnden måtte söka göra någon ändring i saken. 
 
Herr Radhe yrkade, att stadsfullmäktige måtte göra följande uttalande till hälsovårdsnämnden 
med anledning av detta ärende: 
 
Att stadsfullmäktige icke hava något att erinra däremot, att de, som hava gamla tomter för 
ansjovisindustrin, måtte få å sådana tomter göra om- och tillbyggnader för bemälda industri 
på sätt hälsovårdsnämnden kan medgiva, med iakttagande av byggnadsstadgans 
bestämmelser. 
 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med detta yrkande. 
 
§ 64. 
Den av stadsfullmäktige utsedda kommittén för uppgörande av förslag dels till reglemente för 
stiftelsen ”Maria Murrays minne”, dels i fråga om användning av den till staden donerade 
Murrayska villafastigheten hade till stadsfullmäktige överlämnat skrivelse rörande 
användning av bemälda fastighet jämte förslag till reglemente för stiftelsen och förteckning å i 
fastigheten befintliga inventarier, som tillhöra donationen. 
 
Kommittén hade föreslagit, att hela villan disponera för uthyrning, och att stadsfullmäktige 
måtte anslå ett belopp av 8.000 kronor för inköp av möbler till villan, samt att kommittén 
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bemyndigas försälja sådana i villan befintliga inventarier, vilka varken äro eller kunna bliva 
till nytta eller prydnad för densamma. 
 
Reglementsförslaget var av följande lydelse: 
 
”Reglemente för stiftelsen ”Maria Murrays minne”. 
 
§ 1. Stiftelsen ”Maria Murrays minne” har till uppgift att i överensstämmelse med 
föreskrifterna i Professorn Robert Murrays gåvobrev den 6 september 1919 förvalta den 
genom berörda gåvobrev till Lysekils stad skänkta egendomen, bestående av den Murrayska 
villafastigheten vid Kyrkviks Strandgata, kallad Udden, jämte inventarier samt 10 stycken 
aktier i Lysekils Nya Badhusaktiebolag. 
 
§ 2. Stiftelsen står under överinseende av Stadsfullmäktige i Lysekil, som äga att inom ramen 
av gåvobrevets föreskrifter bestämma om sättet för egendomens disponerande i allmänhet och 
användningen av de anslag som beviljas från stadens sida till stiftelsens uppehållande. 
 
Den skänkta villafastigheten och därtill hörande inventarier, över vilka skall upprättas en 
förteckning, samt aktierna bokföras bland stadens tillgångar. 
 
Inventarieförteckningen kompletteras med de nya föremål, som inköpas för stadigvarande 
bruk i fastigheten och som därefter anses tillhöra stiftelsen. 
 
Skötseln av parkanläggningen och planteringarna å villaegendomen skall ombesörjas av den 
av stadsfullmäktige tillsatta parkstyrelsen eller annan styrelse, som kan bliva av fullmäktige 
för ändamålet tillsatt. 
 
§ 3. I övrigt handhavas stiftelsens angelägenheter av en styrelse, bestående av stadens 
borgmästare såsom ordförande och två av stadsfullmäktige för en tid av 4 år i sänder utsedda 
ledamöter jämte suppleanter för dem. 
 
§ 4. Styrelsen sammanträder så ofta förhållandena sådan påkalla, dock minst två gånger på 
året eller i April och Oktober månader. Å sammanträdet i april uppsättes en berättelse över 
nästförflutna års förvaltning och räkenskaperna för ingivande till här nedan nämnda revisorer, 
och å sammanträdet i oktober uppgöres förslag till utgifts- och inkomststat för nästföljande  
år, som prövas i vederbörlig ordning av stadsfullmäktige i sammanhang med stadens utgifts- 
och inkomststat i övrigt. 
 
§ 5. Stiftelsens räkenskaper föras under drätselkammarens och styrelsens inseende av hos 
kammaren anställd tjänsteman, vilken det även åligger att inkassera inkomsterna och 
verkställa de utbetalningar, som av styrelsen beordras. 
 
Stiftelsens medel skola av nämnda tjänsteman insättas i bank å särskilt konto och räntan därå 
tillföras stiftelsen utan sammanblandning med stadens övriga inkomster. 
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§ 6. För granskning av räkenskaperna och styrelsens förvaltning utses årligen i December 
månad av stadsfullmäktige två revisorer jämte suppleanter för dem. 
 
Frågan om ansvarsfrihet för vederbörande avgöres på sätt som om stadens räkenskaper och 
förvaltning är i lag stadgat. 
 
Samtliga dessa handlingar hade överlämnats till drätselkammaren för dess yttrande.  
 
Enligt från drätselkammaren föreliggande protokollsutdrag av den 30 april och 18 maj detta år 
framgick följande: 
 
Att drätselkammaren beslutat dels att remittera ärendet till parkstyrelsen för utredning av 
kostnaderna för underhåll av parken och trädgården vid ifrågavarande villa, dels att tillfråga 
kommittén, huru många rum det kan uthyras i villan med den nuvarande möbleringen. 
 
Beträffande reglementsförslagets 5:te § hade drätselkammaren ansett sig tveksam, huruvida 
det med nuvarande ringa arbetskraft i kammaren vore lämpligt pålägga denna ytterligare 
arbetsbörda genom förvaltningen av denna donation. I övrigt hade drätselkammaren intet haft 
att emot förslaget erinra. 
 
Att kommitténs ordförande, herr borgmästaren Sundberg, och en av kommitténs ledamöter, 
herr kamrer Hallgren, hade lämnat det svar, att det med den nuvarande möbleringen i villan ej 
går att uthyra några rum, samt att parkstyrelsens ordförande lämnat drätselkammaren den 
uppgiften, att kostnaderna för underhåll av villans park och trädgård skulle uppgå till 350 kr. 
årligen, i vilket belopp dock ej inginge utgift för vakt i villans park. Att drätselkammaren 
enhälligt beslutat avstyrka anslags beviljande till det föreslagna möbelinköpet för villan. 
 
Sedan samtliga ovannämnda handlingar lästs, yttrade sig följande talare i frågan: Herr vice 
ordföranden, som tänkte sig möjligheten av att uthyra villan till badhusbolaget, yrkade bifall 
till drätselkammarens förslag i ärendet och att reglementsförslaget bordlägges. 
 
Herr borgmästaren Sundberg trodde ej, att badhusbolaget kunde hyra villan. Hemställde att 
stadsfullmäktige måtte uppdraga åt parkstyrelsen att taga hand om skötseln av ifrågavarande 
villas park och trädgård, och att det för detta ändamål anslås ett belopp för i år av 350 kronor 
att utgå av oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkomststat. 
 
Herr Brännberg föreslog, att den för stiftelsen tillsatta kommittén måtte få i uppdrag att tills 
vidare handhava donationen, och att stadsfullmäktige måtte överlämna till valkommittén att 
upprätta förslag å två ledamöter i stiftelsens blivande styrelse jämte två suppleanter för 
desamma. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige att bifalla dels herr vice ordförandens 
yrkande i enlighet med drätselkammarens förslag, men med tillägg av reglementsförslagets 
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bordläggning, dels herr Brännbergs förslag om donationens handhavande och remissen till 
valkommitténs samt att i enlighet med herr borgmästaren Sundbergs hemställan uppdraga åt 
parkstyrelsen att övertaga skötseln av villans park och trädgård ich därefter under innevarande 
år av oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkomststat anslå ett belopp av 350 kronor. 
 
§ 65. 
Genom magistraten hade till stadsfullmäktige överlämnats ansökan från stadens ordinarie 
poliskonstaplar och extra poliskonstapel Jakobsson om erhållande av ett extra 
beklädnadsbidrag å 200 kronor för år 1919, och att det måtte tillerkännas dem 
beklädnadsersättning från den 1 januari 1920 med 400 kronor per år såsom i Uddevalla.  
 
Ärendet hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterats till drätselkammaren, som 
beslutat inhämta polisnämndens yttrande i saken, och hade denna nämnd yttrat följande: 
 
”Vid överläggning angående detta ärende uttalades, att man borde taga i övervägande, 
huruvida icke framdeles de för poliskårens behov nödiga uniformspersedlarna borde anskaffas 
av staden och kostnadsfritt tillhandahållas polismännen. 
 
Det ansågs emellertid, att ett sådant förfarande icke lämpligen kunde genomföras nu genast, 
och att för övrigt utredning borde verkställas ang. sättet för anskaffningen m. m.  
 
Med hänsyn härtill och då näämnden hade sig bekant, att poliskonstaplarna voro i stort behov 
av bättre beklädnad, beslöto nämnden tillstyrka ett beklädnadsbidrag av 200 kronor att utgå 
under år 1920 till var och en av de ordinarie konstaplarna och extra poliskonstapeln 
Jakobsson, samt att tilläggsanslaget får lyftas genast.” 
 
Drätselkammaren hade efter tagen del av detta yttrande beslutat att hos stadsfullmäktige 
tillstyrka polisnämndens förslag i ärendet samt att anskaffa sig till det av denna nämnd gjorda 
uttalandet om att framdeles kostnadsfritt tillhandahålla de ordinarie polismännen de nödiga 
uniformspersedlarna, ett uttalande, som även gjordes, då drätselkammaren den 6 sistlidne 
februari behandlade ärendet. 
 
Tillika hade drätselkammaren beslutat föreslå stadsfullmäktige, att det för ändamålet i fråga 
erforderliga beloppet utgår av medel för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkomststat. 
 
Herr Laurin yrkade bifall till polisnämndens av drätselkammaren förordade förslag i ärendet, 
och att medel för ändamålet skola utgå såsom drätselkammaren föreslagit, vilket yrkande av 
stadsfullmäktige enhälligt bifölls. 
 
§ 66. 
Herr Brännberg hade inkommit med motion om att staden måtte välja en kommitté å 3 
personer, vilken får i uppdrag att å stadens vägnar inköpa minst 3.000 kbm. ved för vinterns 
behov. 
 



Kerstin Jungebro 1920 Lysekils Stadsfullmäktiges Handlingar 
2023-01-30 20:47 

© Kerstin Jungebro Sida 38 
 

Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat motionen, hade avgivit 
följande yttrande: 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 26 april 1920. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Hörman, Elmqvist och Thorsson 
samt stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 56. Stadsfullmäktiges herr ordförande hade till drätselkammaren för dess yttrande remitterat 
herr Carl Brännbergs motion om att stadsfullmäktige måtte välja en kommitté på tre personer, 
vilken får i uppdrag att för stadens räkning inköpa minst 3.000 kbm. ved för nästkommande 
vinters behov. 
 
Drätselkammaren, som ansåg, att något borde göras för tryggandet av bränslebehovet inom 
staden för nästa vinter, beslöt att hos stadsfullmäktige göra följande uttalande över motionen: 
 
Att kommittén för dyrtidsanslaget får i uppdrag att tillsätta 3 personer för inköp av omkring 
2.000 kbm. ved, varav hälften barr- och hälften lövved, dock ej aspved, och att sådant inköp 
om möjligt göres genom vedhandlare i staden, samt att deras distribuera veden. 
 
Dessutom bör tillses, att endast mindre bemedlade få köpa dylik ved. 
 
För inköp av ett sådant vedparti föreslår drätselkammaren, att ett belopp av mellan 60.000 á 
80.000 kronor ställas till disposition att i mån av behov och om så erfordras förskottsvis 
betalas till vedleverantörerna. 
 
Uppmaning bör dock riktas till dem, som så kunna, att i god tid trygga sitt behov av ved för 
vintern, då givetsvis det föreslagna inköpet endast täcker en mindre del av stadens invånares 
behov. 
 
Först i sista stund ansåg drätselkammaren, att man för täckandet av nämnda vedbehov bör 
vända sig till bränslekommissionen. 
 
Åt herr ordföranden uppdrogs att med vedhandlare i staden höra sig för, huruvida de kunde 
åtaga sig dylik leverans. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget betygar 
AXEL HOLMQVIST. 
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Herr Brännberg meddelade, att drätselkammaren gått i författning om att inköpa ansenliga 
vedpartier samt föreslog, att livsmedelsnämnden måtte åtaga sig ordnandet av sättet för 
vedens distribution, eller om nämnden ej ville påtaga sig detta uppdrag, då det måtte 
överlämnas till valkommittén att föreslå 3 personer för att handhava bemälda uppdrag. 
 
Herr Hj. Carlsson upplyste, att han på uppdrag av herr ordföranden i drätselkammaren 
undersökt möjligheterna av att anskaffa ved, och att det efter stora svårigheter lyckats att för 
stadens räkning träffa avtal om leverans av 210 famnar. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet jämte det av 
herr Brännberg avgivna förslaget. 
 
§ 67. 
Folkskolestyrelsen hade inkommit med skrivelse om anslag av medel till inrättande av 
obligatorisk fortsättningsskola från och med höstterminen år 1921, och hade 
drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, avgivit följande 
yttrande däröver: 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 18 maj 1920. 
 
Närvarande: herrar Wallén, Mattsson, Löfving, Hörman, Elmqvist och Thorssom samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet, undertecknad, sekreterare. 
 
Då såväl herrar ordföranden som vice ordföranden på grund av resor hindrats att vid 
sammanträdet närvara beslöt kammaren enhälligt utse herr Wallén att leda dagens 
förhandlingar. 
 
§ 72. Under § 65 i protokollet för den 30 sistlidne april beslöt drätselkammaren att i avvaktan 
på utredning och kostnadsberäkning från folkskolestyrelsen bordlägga det genom herr 
ordföranden i stadsfullmäktige till drätselkammaren för dess yttrande remitterade beslutet från 
nämnda styrelse om inrättande av obligatorisk fortsättningsskola. 
 
Herr ordföranden i folkskolestyrelsen hade emellertid genom undertecknad, sekreterare, 
meddelat, att styrelsen för närvarande ej kunde åstadkomma dylik utredning och 
kostnadsberäkning samt som önskemål uttryckt, att drätselkammaren måtte i princip uttala sig 
för eller emot bemälda skolas inrättande före den i lag föreskrivna tiden. 
 
Drätselkammaren fattade efter slutad överläggning följande beslut i ärendet: 
 
Drätselkammaren vill för sin del föreslå stadsfullmäktige, att inrättandet av obligatorisk 
fortsättningsskola må anstå till år 1924 dels på grund av att lokaler för sådan skola troligtvis ej 
kunna anskaffas tidigare, dels därför att möjligheten att erhålla kvalificerade lärarekrafter bör 
utredas och slutligen att kostnaderna för dylik skolas inrättande angivas.  
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Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget betygas 
  AXEL HOLMQVIST. 
 
På herr ordförandens förslag beslöto stadsfullmäktige att bordlägga ärendet. 
 
§ 68. 
Från drätselkammaren förelåg nedanstående skrivelse med tillhörande handlingar. 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 26 april 1920. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Hörman, Elmqvist och Thorsson 
samt stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 57. Handelskammaren i Karlstad hade genom skrivelse begärt drätselkammarens yttrande 
över ifrågasatt inskränkning i öppethållandet av järvägarnas fraktexpeditioner från 8 till 6 
timmar. 
 
Därjämte förelåg stadsfullmäktiges i Karlstad trafiknämnds skrivelse i saken till 
trafikinspektör Elgquist. 
 
Drätselkammaren beslöt att med ärendet ingå till stadsfullmäktige med förslag om att 
stadsfullmäktige göra det uttalandet för Lysekils vidkommande att härvarande fraktexpedition 
måtte hållas öppen minst 8 timmar dagligen. 
 
Som ovan  
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget betygar 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
Stadsfullmäktige beslöto på yrkande av herr Laurin att uttala sig i enlighet med det 
föreliggande förslaget. 
 
§ 69. 
Till stadsfullmäktige hade för yttrandes avgivande överlämnats en nu föredragen, så lydande 
skrivelse: 
 
”Till 
Konungens Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län, 
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Göteborg, 
 
Undertecknad får härmed vördsamt hemställa det Konungens Befallningshavande måtte 
meddela tillstånd, att tiden för den utskänkning av brännvin, som beviljats av 
Systemaktiebolaget i Lysekil att utövas inom badhusområdet i staden Lysekil under tiden från 
och med den 1 juni till och med den 15 september 1920 måtte utsträckas till kl. 12 på natten 
inom serveringslokalerna de dagar, då badsällskapet anordnar soaréer eller andra festliga 
samkväm. 
 
Magistraten och stadsfullmäktige i Lysekil yttranden över ansökningen bifogas.  
 
Lysekil den 24 april 1920. 
   CARL JUST. SPANNER. 
 
Herr Radhe yrkade, att stadsfullmäktige måtte tillstyrka bifall till denna ansökan, vilket ock 
blev stadsfullmäktiges enhälliga beslut. 
 
§ 70. 
Länstyrelsen i Göteborg och Bohus län hade genom magistraten begärt stadsfullmäktiges 
yttrande över en till Konungens befallningshavande i länet ställd ansökan från Johan Albert 
Johansson och Carl August Samuelsson, båda från Slätten i Lyse socken, att i byggnad vid 
Drottninggatan få försälja vissa begagnade föremål. 
 
Herrar Granberg och Laurin yrkade, att stadsfullmäktige måtte avstyrka bifall till denna 
ansökan, och beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla detta yrkande. 
 
§ 71. 
Från stadens ombud vid stämmorna med Lysekils Järnvägsaktiebolag, herr bankdirektören 
Ragnar Berger, hade skrivelse inkommit med begäran om instruktioner för instundande 
bolagsstämma. 
 
Drätselkammaren hade med hänsyn till denna stämma beslutat att i enlighet med en 
föreliggande skrivelse hos stadsfullmäktige förorda, att stadens ombud vid nämnda 
bolagsstämmor får i uppdrag att i enlighet med revisorernas tillstyrkan rösta för ansvarsfrihet 
och för att vinstmedlens disponerande sker såsom styrelsen för järnvägsbolaget föreslagit och 
revisorerna tillstyrkt. 
 
Beträffande arvoden och villkor för styrelseledamöter, revisorer och suppleanter hade 
drätselkammaren ansett, att de måtte bestämmas lika som nu. 
 
Med hänsyn till val av revisorer och deras suppleanter för granskning av järnvägsbolagets 
räkenskaper och förvaltning för år 1921 hade drätselkammaren beslutat föreslå 
stadsfullmäktige, att denna del av ärendet hänskjutes till valkommittén för upprättande av 
förslag. 



Kerstin Jungebro 1920 Lysekils Stadsfullmäktiges Handlingar 
2023-01-30 20:47 

© Kerstin Jungebro Sida 42 
 

 
Sedan järnvägsbolagets förvaltnings- och revisionsberättelser jämte drätselkammarens 
skrivelse lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i 
ärendet, utom vad remissen till valkommittén beträffar, då herr Berger föreslog, att 
stadsfullmäktige nu skulle besluta förorda omval av nuvarande revisorer och suppleanter, 
vilket och blev stadsfullmäktiges enhälliga beslut. 
 
De nuvarande revisorerna äro herrar förvaltare John Sterner och försäkringsinspektör A.W. 
Christenson med suppleanterna herrar sjökapten August Kihlberg och stadskassör Axel 
Holmqvist, samtliga från Lysekil. 
 
§ 72. 
Genom föredragen skrivelse begärde brandstyrelsen beviljandet av ett anslag för inköp av 300 
meter linneslang för brandväsendet, och hade drätselkammaren, dit stadsfullmäktiges herr 
ordförande remitterat ärendet, beslutat att hos stadsfullmäktige tillstyrka detta anslags 
beviljande med 2.000 á 2.300 kr., beroende på den kvalité, som inköpes, att utgå av medel 
anslagna för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkomststat. 
 
På yrkande av herr Laurin beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla framställningen, och 
att medel skola utgå såsom drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 73. 
Under § 50 i protokollet för den 8 april detta år beslöto stadsfullmäktige att till brandstyrelsen 
och löneregleringskommittén remittera sotaremästaren Alb. Söderbergs förnyade begäran om 
löneförbättring eller ökad sotaretaxa, så att hans bruttoinkomst för sotning inom staden måtte 
uppgå till 9.000 kronor. 
 
Det från brandstyrelsen inkomna yttrandet var av följande lydelse: 
 
Utdrag ur protokoll, hållet med brandstyrelsen i Lysekil den 4 maj 1920. 
 
Närvarande: herrar Laurin, ordförande, de Waern, Aug. Mattsson, Granberg, Brännberg och 
Löfberg, sekreterare. 
 
§ 34. Som infordrat yttrande över skorstensfejaren Söderbergs begäran om ökade inkomster – 
vare sig genom sotaretaxans höjning eller ökning av skorstensfejarens lön – beslöt 
brandstyrelsen, som å tre sammanträden behandla denna fråga, anföra följande: 
 
Den enda ändring av sotaretaxan, som företagits här under krisåren, varvid de fem grupparna 
eldstäder, vilka förut för sotning betingat respektive 25, 38, 50, 62 och 74 öre, sammanslogos 
till en grupp med en sotningsavgift av 40 öre, har för sotaren icke medfört ökad inkomst i 
nämnvärd grad. 
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I ingen stad i hela landet torde sotaretaxan för närvarande vara så låg som i Uddevalla, där 
dock förnyad begäran om en betydlig höjning enligt därvarande stadsingeniörs meddelande 
ligger under behandling. Köksspisar sotas dock i Uddevalla 12 – mot i Lysekil 8 gånger per 
år. 
 
Det torde icke vara tänkbart att med de löner, som nu utgå till sotaregesäller – en lärpojke i 
yrket erhåller 56 kr. i veckan eller 2.912 kr. pr år – kunna erhålla en duglig och skötsam 
skorstensfejare för stadens behov med lägre nettoinkomst än kr. 5.000:-. Med en avlöning till 
biträde av i runt tal kr. 3.000:- - och arbetsutensilier för två man cirka kr. 1.000:-, uppkomme 
en slutsumma av kr. 9.000:- 
 
Brandstyrelsen anser att då höjning av sotaretaxan exempelvis i Göteborg under de tre senaste 
åren i form av dyrtidstillägg skett med sammanlagt etthundratio (110) proc., vore det icke 
orimligt att i Lysekil på enahanda sätt höja nämnda taxa med 50 proc. – en höjning ingalunda 
högre än den, som kommit såväl den, som kommit såväl stadens som övriga befattningshavare 
och arbetare i allmänhet till godo under kristiden. 
 
Av flera skäl anser brandstyrelsen att stadskassan icke i högre grad än som ersättning för 
sotning av stadens eldstäder och brandsyneersättning åt skorstensfejaren bör betungas med 
den ökade utgiften åt denne. Styrelsen beräknar sotatrens inkomster sålunda: 
 
987 köksspisar sots 8 ggr pr år – 7.896 sotningar á 0:60 kr  4.737:60 
1.657 kakelugnar sotas 1 ggr pr år = 1.657 sotningar á 0:60 kr.  994:20 
188 brygghuspannor sotas 4 ggr pr år = 752 sotningar á 0:90 kr.  676:80 
29 värmepannor otas 4 ggr pr år = 116 sotningar   457:50 
8 bageringnar sotas 12 ggr pr år = 96 sotningar á 4:50   432:- 
2 hotellspislar sotas 12 ggr pr år = 24 sotningar á 3:- kr.  72:- 
C:a 800 imrör sotas 1 ggr pr år = 800 sotningar á 0:50   400:- 
Sotning av Badhusrestauranten m. fl.    29:90 
      7.800:- 
Lön av stadskassan     1.200:- 
    Summa kronor 9.000:- 
 
Från flera håll har begärts att sotningsavgiften för värmepannor må beräknas pr kvadratmeter 
eldyta med uteslutning av våningsberäkningen. Avgiften har föreslagits till 75 öre pr 
kvadratmeter eldyta. 
 
Brandstyrelsen finner förslaget rimligt dock bör ifall det antages, en minimiavgift av 1 krona 
pr sotad panna och gång fastställas. 
 
Det har från flera håll uppgivits att stadens skorstensfejare skulle genom sotning å de större 
närliggande skärgårdssamhällena även skaffa sig avsevärda inkomster. Sotare Alb. Söderberg, 
häröver hörd, har försäkrat att det är en hans broder, som åtafit sig sotningen å Smögen, 
Malmön, Gullholmen m. fl. platser, och har den förre härav ingen som hälst inkomst. Utom 
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Lysekil verkställer han med biträde endast sotning i Grundsund, vilket lämnar en 
bruttoinkomst av 500 kr. 
 
Om brandstyrelsens ovan nämnda förslag vinner herrar Stadsfullmäktiges godkännande och 
skorstensfejare Söderberg sålunda uppnår den av honom begärda årsinkomsten, bör staden 
kunna förvänta att deras skorstensfejare genom att avstå från sotning å andra platser städse 
kan stå staden tillhanda då sotning tarvas ock vid eldsvådetillfällen. 
 
Som ovan 
L. LAURIN. 
 EMIL LÖFBERG. 
 
Justeras: 
B- A- de WAERN. AUG. MATTSON. 
C. BRÄNNBERG. C. W. GRANBERG. 
 
Rätt avskrivet betygar 
 EMIL LÖFBERG 
 
Löneregleringskommittén hade enligt föreliggande skrivelse beslutat att hos stadsfullmäktige 
tillstyrka brandstyrelsens nämnda förslag med den ändringen, att 33 1/3 % av lönen måtte 
utgå såsom dyrtidstillägg från den 1 juni i år och tills vidare, från vilken tid och den höjda 
taxan må tillämpas. 
 
Kommittén hade jämväl ansett, att sotaremästaren ej utan magistratens tillåtelse och då endast 
i enskilda fall, bör äga rätt att personligen utföra sotning utom stadens nuvarande gränser. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla brandstyrelsens förslag i ärendet med de av 
nämnda kommitté föreslagna tilläggen. 
 
§ 74. 
Från Magistraten förelåg följande skrivelse: 
 
Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Mot överlämnande av dels en framställning från skorstensfejaren Albert Söderberg här i 
staden om tillägg till den för staden gällande brandordningen innefattande föreskrift om 
rensning av imrör en gång om året samt fastställande av en taxa härför av 50 öre för varje rör, 
dels och brandstyrelsens yttrande den 4 i denna månad över nämnda framställning, får 
Magistraten härmed hemställa att i 6 och 7 §§ i stadens brandordning inskjutas följande: 
 
i § 6: ”i köksspisar – samt i imrör, kakelugnar och necessärer en gång om året --- därom 
skett.” 
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i § 7: ”Sotaren åtnjuter --- För sotning i brygghus och därmed jämförliga inrättningar – 60 öre. 
För sotning av imrör – 50 öre. För alla övriga – alla laga brandsyner.” 
 
rådhuset i Lysekil den 11 maj. 1920. 
 
På Magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG. 
 
Brandstyrelsen, som yttrat sig över den ifrågasatta sotningen av imrör, hade beslutat att 
tillstyrka sådan sotning. 
 
Herr Laurin yrkade bifall till magistratens skrivelse. 
 
Herr Wallén föreslog, att det även måste bestämmas, att alla imrör inom staden skola sotas. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla herr Laurins yrkande med det av herr Wallén 
föreslagna tillägget. 
 
§ 75. 
Revisionsberättelse över parkstyrelsens räkenskaper och förvaltning för år 1919 förelåg, och 
beslöto stadsfullmäktige att i enighet med revisorernas tillstyrkan bevilja vederbörande 
ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 76. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll herr Alfr. Gustafsson att bliva befriad från uppdraget att 
vara ledamot i folkskolestyrelsen. Stadsfullmäktige beslöto godkänna avsägelsen och uppdrog 
åt valkommittén att upprätta förslag å ny ledamot i herr Gustafssons ställe. 
 
§ 77. 
Drätselkammaren begärde enligt föreliggande skrivelse bemyndigande att få för ett pris av sju 
(7) kronor och 50 öre per kvadratmeter till handlanden herr Pontus Lundbom försälja ett 
markområde i Parken, enligt bifogad kartskiss betecknat med D och innehållande cirka 158 
kvadratmeter., vilket område skulle tilläggas tomten till huset n:o 2 i Parken, och hade 
byggnadsnämnden beslutat att tillstyrka denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens ifrågavarande framställning. 
 
§ 78. 
Revisionsberättelse över Lysekils skyttegilles räkenskaper och förvaltning för år 1919 
föredrogs och beslöto stadsfullmäktige enhälligt att för sin del i enlighet med revisorernas 
tillstyrkan bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 79. 
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Sedan föredragningslistan genomgåtts, meddelade herr Berger, att major Asplund anhållit om 
uppskov till den 1 instundande augusti med arbetet för upprättande av förslag till 
hamnanläggning innanför Grötö. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
HJALMAR CARLSSON. 
C. W. GRANBERG. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset måndagen den 7 juni 1920 kl. 3 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1920 Lysekils N:r 5. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktige i Lysekil sammanträde den 18 juni 1920. 
 
§ 80. 
Upprop förrättades, varvid samtliga herrar stadsfullmäktigeledamöter voro närvarande. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 81. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Ljungberg och Lindblad. 
 
§ 82. 
I enlighet med valkommitténs föreliggande förslag valdes för innevarande år till ledamöter i 
styrelsen för stiftelsen ”Maria Murrays minne” herrar kyrkoherden Ftitz Lüsch och redaktören 
Axel Ljungberg med herrar stadsingeniören Sven H. Lundgren och disponenten Hjalmar 
Carlsson såsom suppleanter. 
 
§ 83. 
Med anledning av de aktier i Lysekils Nya Badhus Aktiebolag, vilka medföljde den 
Murrayska donationen beslöto stadsfullmäktige välja ett ombud representera staden vid 
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stämmorna med nämnda bolag, och valdes därtill för innevarande år i enlighet med 
valkommitténs förslag herr bankdirektören Ragnar Berger. 
 
§ 84. 
För tiden intill 1921 års slut valdes till ledamot i folkskolestyrelsen i enlighet med 
valkommitténs förslag juveleraren herr Gordon Wikström efter herr Alfr. Gustafsson, som 
avsagt sig uppdraget. 
 
§ 85. 
Hamnstyrelsen anmälde, att till dess ordförande till och med 1921 års utgång omvalts herr 
konsuln Magnus Radhe, och lades denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 86. 
Under § 158 i protokollet för den 30 oktober 1919 bordlades i enlighet med stadsfullmäktiges 
arbetsordning herr Löfgrens motion om tillsättande av hyresnämnd i staden.  
 
Herr Brännberg yttrade, att då riksdagen fattat det beslut, att, lagen mot oskälig hyresstegring 
icke skall tillämpas på platser, där den förut ej tillämpats, och då frågan ej heller har samband 
med statens utlåning för bostadshus byggande, så hava stadsfullmäktige ej annat övrigt med 
hänsyn till ärendet än att avskriva detsamma, vilket och blev stadsfullmäktiges beslut. 
 
§ 87. 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade till drätselkammaren för dess yttrande remitterat 
nedanstående tvenne utdrag av vattenstyrelsens protokoll. 
 
Utdrag ur protokollet, hållet vid sammanträde med Styrelsen för Lysekils Vatten- och 
Kloakledningar den 23 april 1920. 
 
Närvarande: herrar vice ordföranden, Mattsson, Granberg, Kihlberg, Tinggren och 
stadsingeniören Lundgren samt borgmästaren Sunfberg, vilken infunnit sig vid sammanträdet 
för inhämtande av vattenstyrelsens mening i vissa frågor rörande expropriation av mark för 
utvidgning av stadens vattenverk. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 24. Under § 7 den 26 sistlidne februari beslöt styrelsen uppdraga åt herr borgmästaren 
Sundberg att under hand träffa preliminärt avtal om köp av de Berg- och Toomtföreningen 
Klippan tillhöriga tomterna inom expropriationsområdet för utvidgning av stadens vattenverk, 
och förelade nu herr borgmästaren Sundberg ett sålunda träffat avtal enligt upprättade, 
föreliggande köpekontrakt för styrelsens granskning. 
 
Sammanlagda arealen av dessa tomter utgör 5.719 kvadratmeter. till ett pris av kr. 1:45 pr 
kvadratmeter. och således för samtliga tomterna ifråga kr. 8.292:55. 
 
Villkoren voro i övrigt följande: 
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1) Tillträdet sker den 15 juni 1920. 
 
2) Innehållande att köpeskillingen beräknas såsom ovan nämts. 
 
3) Staden skall vidkännas kostnaden för köpets stämpelbeläggning vid sökande av lagfart; och 
svarar staden för fastigheterna belöpande, som förfalla efter tillträdesdagen. 
 
4) Då köpeskillingen är gulden, utfärdar Klippan köpebrev till staden för sökande av lagfart. 
 
5) Därest staden skulle vilja inköpa jämväl återstående, Klippan tillhöriga tomter samt gör 
tillsägelse därom hos Klippan före den 15 juni, skall staden erhålla dessa jämte de i detta 
köpekontakt omförmälda tomterna för en köpeskilling av i ett för allt 12.000 kr.  
 
Efter ett pris av kr. 1:45 per kvadratmeter för samtliga, nämnda förening tillhöriga tomter 
skulle köpeskillingen uppgå till 14.112 kronor, vadan erbjudandet enligt nämnda punkt 5 
skulle ställa sig fördelaktigt för staden. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att godkänna det sålunda träffade avtalet och att uppdraga åt sin 
ordförande att underteckna ifrågavarande köpekontrakt. 
 
Beträffande frågan att köpa samtliga nämnda tomter beslöt styrelsen att därmed låta bero tills 
ecpropriationen skett, då frågan ånyo skall till behandling upptagas.  
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
 
AXEL HOLMQVIST 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med Styrelsen för Lysekils Vatten- och 
Kloakledningar den 14 juni 1920. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Mattsson, Granberg och Kihlberg samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 33. I följd av Vattenstyrelsens beslut den 23 sistlidne april under § 24 i protokollet att med 
Berg- och Tomtföreningen Klippan träffa avtal om köp av föreningen tillhöriga tomter för ett 
pris av kr. 8.292:55. Vilka tomter äro belägna inom det för utvidgning av stadens vattenverk 
avsedda expropriationsområdet, beslöt styrelsen hos stadsfullmäktige anhålla, att bemälda 
belopp för gäldande av ifrågavarande tomter måtte anslås, och ville styrelsen tillika framhålla, 
att avslutande av detta köp skett inom ramen för det uppdrag styrelsen erhållit för berörda 
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expropriation, och att denna överenskommelse vore fördelaktigare för staden än att förvärva 
tomterna genom expropriation. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
   Som ovan. 
 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Härjämte förelåg det med nämnda upprättade köpekontraktet. 
 
Drätselkammaren hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 16 dennes avgivit 
följande yttrande i ärendet: 
 
”Drätselkammaren beslöt enhälligt att för sin del godkänna den sålunda träffade 
överenskommelsen och att hos stadsfullmäktige tillstyrka densammas godkännande samt att 
hos stadsfullmäktige förorda, att beloppet för ändamålet anskaffas genom tillfällig upplåning 
för att sedan ingå i det lån, som kommer att upptagas för gäldande av samtliga kostnader för 
expropriation av mark för vattenverkets utvidgning. 
 
Vad däremot beträffar inköp av övriga tomter tillhöriga nämnda förening ansåg 
drätselkammaren, att detta bör anstå, då de icke äro nödvändiga för vattenverket, men väl för 
en framtida gatureglering, vilken dock torde bliva till mest gagn för tomternas ägare.” 
 
Herr Laurin yrkade bifall till framställningen i enlighet med drätselkammarens yttrande, då 
uppgörelsen vore synnerligen fördelaktig för staden, men ansåg däremot ej att staden borde 
köpa de återstående tomterna, som tillhöra föreningen, då dessa ej behövas för vattenverket, 
och staden ej har råd att spekulera i tomter. 
 
Herr Radhe uttryckte sin förvåning över tillvägagångssättet att utanför expropriationen 
underhandla med endast en enda markägare, vilket skadat andra markägares intressen. 
 
Herr borgmästare Sundberg framhöll, att expropriationer oftast äro ganska besvärliga 
därigenom, att jordägarna söka på många sätt skaffa sig överdrivet höga ersättningar, vilket 
även varit fallet vid stadens senaste expropriation, och därför hade man måst söka utvägar för 
att i möjligaste mån skydda staden mot dylikt. 
 
Herr Sterner erinrade om, att man vid en expropriation har svårt att undgå att betala lägre än 
gängse tomtpris, varför vattenstyrelsens tillvägagångssätt vore för staden ekonomiskt 
fördelaktigt, ansåg dock ej att staden borde förvärva föreningens övriga tomter, då de icke äro 
nödiga för vattenverket. 
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Herr Ekblad uttryckte sin förvåning över att drätselkammaren avstyrkt inköpet av samtliga 
ifrågavarande tomter för det erbjudna billiga priset. 
 
Herr Larsson fann det ligga en viss fara i att icke förvärva även de återstående tomterna, då 
dessa kunde komma i annan enskild ägo, tills staden en gång framdeles eventuellt bleve i 
behov av dem för gatureglering, och skulle staden i så fall kunna åsamkas en vida större 
utgift, än om man nu köpte tomterna. 
 
Efter avslutad överläggning beslöto stadsfullmäktige utan votering att bifalla vattenstyrelsens 
föreliggande framställning i enlighet med drätselkammarens yttrande och att medel för 
ändamålet skola anskaffas såsom drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 88. 
Vattenstyrelsen hade hos drätselkammaren begärt, att kammaren måtte hos stadsfullmäktige 
förorda beviljandet av ett anslag å 20.000 kronor för sprängning av förbindelsekanal mellan 
Tröte- och Rotemyrarna genom vilken åtgärd vattnet i Trötemyren bättre skulle kunna 
tillvaratas och man skulle slippa från den hittills brukade, besvärliga och dyrbara 
överpumpningen av vatten mellan de båda myrarna. Genom infordrade anbud hade styrelsen 
försäkrat sig om att kunna utföra arbetet för nämnda belopp. Arbetet skulle påbörjas i höst för 
att vara färdigt före utgången av april månad 1921. 
 
Drätselkammaren, som ansett denna kanalisering synnerligen välbetänkt, hade enhälligt 
beslutat att hos stadsfullmäktige förorda ifrågavarande framställning och föreslå att beloppet 
för ändamålet tillfälligt upplånas för att sedermera ingå i det lån, som skall upptagas för 
gäldande av kostnaderna för expropriation av mark för vattenverkets utvidgning m. fl. 
utgifter. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade sig under den uppkomna diskussionen följande 
talare: 
 
Herr vice ordföranden yrkade ärendets återförvisning till vattenstyrelsen och drätselkammaren 
för utredning om, huruvida man ej borde avstå från denna förbindelsekanal och i stället 
genom anläggandet av ett nytt filter och annan direkt förbindelse med vattenledningsnätet öka 
trycket i detsamma. Ansåg en dylik lösning av frågan skulle vara bättre och ställa sig vida 
billigare än det av vattenstyrelsen föreslagna sättet. 
 
Herr Laurin: Om man uppskjuter saken, så riskerar man att det å arbetet avgivna lägsta 
anbudet ej står fast, utan man får betala betydligt mera för detsammas utförande senare. Det är 
därför de största skäl att låta utföra arbetet för det fördelaktiga anbud man nu har. Framhöll att 
denna förbindelsekanal ej är något nytt uppslag i vattenfrågan utan utgör ett led i 
utvidgningen av vattenverket enligt vattenbyggnadsbyråns uppgjorda och av stadsfullmäktige 
antagna förslag. Någon ytterligare utredning kan därför vattenstyrelsen ej åstadkomma utan 
att vända sig till någon ny expert på vattenledningsfrågor. Genom dylik hänvändelse skulle 
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frågan ytterligare fördröjas och åsamka staden en mängd kostnader, allt utan att bidraga till 
det minsta gagn. Påpekade, att man genom denna kanal skulle få så gott som ett filter 
därigenom att vattnet komme att passera genom en i kanalen anbringad sandbank. Yrkade 
bifall till det föreliggande förslaget i enlighet med drätselkammarens yttrande. 
 
Herr Larsson fäste sig vid herr Laurins yttrande beträffande det låga priset och sporde, om 
borgen för arbetets kompletta utförande finnes, så att man kan lita på att ej endast en ringa del 
av kanalen spränges, för den händelse anbudsgivaren skulle finna, att ha bleve ekonomiskt 
lidande på anbudets fullgörande. 
 
Herr Wallén instämde i herr Laurins yrkande och betonade nödvändigheten av att så snart 
som möjligt företaga denna kanalisering, vilken för stadens vattenverk skulle medföra många 
fördelar. 
 
Herr Brännberg anslöt sig till herr Larssons yttrande. 
 
Herr Laurin vitsordade dugligheten hos den entreprenör, som avgivit lägsta anbudet å detta 
arbete, och framhöll, att villkoren för arbetets utförande äro sådana, att staden ej löper någon 
risk. 
 
Herr Axel Johansson understödde herr Laurins yrkande. 
 
Herr Radhe yrkade ärendets bordläggning för åstadkommande av föreslagen vidare utredning. 
 
Herr Granberg framhöll, att vattenstyrelsen i denna sak förebringat all den utredning, som 
vore möjlig, varför ett uppskov ej skulle tjäna något till. Instämde i herr Laurins yrkande. 
 
Herr Berger kunde icke finna det innebära någon fara att nu besluta sig för detta arbete, 
synnerligen som kanalen skulle bliva särdeles nyttig för vattenverket. 
 
Herr Löfgren uttalade önskemålet av att någon tid uppskjuta ärendets avgörande.  
 
Herr Sterner fann frågan så väl utredd, att det icke gärna kunde göras bättre och att ett 
uppskjutande med arbetet ej skulle ställa sig billigare. Understödde herr Laurins yrkande och 
föreslog det tillägg, att ärendet avgöres idag. 
 
Herr Tinggren hade gärna varit med om ytterligare utredning, om därmed någon fördel kunnat 
vinnas, men då så säkerligen ej vore fallet, understödde han herr Laurins yrkande med det av 
herr Sterner föreslagna tillägget. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad förelågo följande trenne yrkanden nämligen:  
 
1) Om bifall till vattenstyrelsens av drätselkammaren förordade framställning och ärendets 
avgörande i dag. 
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2) om ärendets återförvisning till vattenstyrelsen och drätselkammaren,  
 
3) om ärendets bordläggning. 
 
Herr ordföranden framställde nu proposition på bifall till vardera av dessa tvenne yrkanden 
och efter att hava förklarat det förstnämnda vara med övervägande ja besvarat, begärdes 
votering. 
 
Sedan herr ordföranden därpå för huvudvoteringen såsom ja-förslag uppställt yrkandet n:o 1 
och därefter för att utröna nej-förslag i samma votering framställt proposition på bifall till 
vartdera av de båda övriga yrkandena, å ena sidan ärendets återförvisning till vattenstyrelsen 
och drätselkammaren, å andra sidan ärendets bordläggning, förklarade han det förstnämnda av 
dessa båda yrkanden vara med övervägande ja besvarat, vilket med klubbslag befästes. 
 
Slutligen framställde herr ordförande följande voteringsproposition, som godkändes: 
 
Den, som i huvudvoteringen vill bifalla vattenstyrelsens av drätselkammaren förordad 
framställning och ärendets avgörande i dag, röstar: ja; 
 
Den, det icke vill, röstar nej; 
 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla yrkandet om ärendets återförvisning till 
vattenstyrelsen och drätselkammaren. 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade: 
 
herrar Sterner, Laurin, Lögving, Wallén, Ljungberg, Granberg, Thorsson, Gust. Karlson, 
Löfgren, Berger, Hjalmar Carlsson, Lindblad, Tinggren, Pehrsson, Mattsson, Ekblad, Axel 
Johansson och ordföranden: ja,  
 
men herrar vice ordföranden, Radhe, Lindbom, Brännberg, Svante J. Johansson och Larsson: 
nej. 
 
Med 18 ja- mot 6 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla ja-propositionen. 
 
§ 89. 
Från folkskolestyrelsen förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokoll, för vid Lysekils folkskolestyrelses sammanträde den 3 juni 1920. 
 
§ 3. På grund av föreskriften om den nya undervisningsplanens tillämpning vid folk- och 
småskolorna från nästkommande hösttermins början, vilken medför en ökad 
åskådningsundervisning i skolans tre första klasser, där lärljungarna i ämnet 
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”hembygdskunskap” skola sysselsättas med modellering, klippning av figurer, stickläggning 
m. m. vilket medför ökad nödvändighet av tillsyn från lärarens sida, ansåg man, att den 
hittillsvarande tredelningen av småskolans 1:sar och 2:dra klasser vore otillräcklig, enär 
elevantalet i så fall överskred 30 i var avdelning. 
 
Folkskolestyrelsen beslutade därför för sin del att uppdela 1 och 2 klassen småskolan i 4 
avdelningar vardera, vilket medförde anställning av ytterligare 2 lärarekrafter på 
folkskolestadiet, i vilket fall 8 av de hittillsvarande småskollärarinnorna komme att 
sysselsättas uteslutande på småskolestadiet. 
 
Folkskolestyrelsen beslutade vidare att anhålla hos stadsfullmäktige om medel för anställning 
tills vidare av 1 manlig och 1 kvinnlig e. o. folkskollärare från höstterminens början och att 
stadsfullmäktige behagade fatta sitt beslut så tidigt, att utsikt funnes att erhålla goda 
lärarekrafter. 
 
Den på distriktet löpande kostnaden härför till årets slut kan beräknas till 1.500 kr.  
 
Detta styrelsens beslut skulle anses omedelbart justerat. 
 
Som ovan 
ANDERS JAKOBSSON. 
 
Rätt utdraget ur det justerade protokollet betygar ex officio 
   FRITZ LÜSCH. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade enligt 
föreliggande protokollsutdrag avgivit följande yttrande: 
 
”Då det kommit till kammarens kännedom, att minoriteten av lärarekåren, som var närvarande 
vid det sammanträde, där folkskolestyrelsens nämnda beslut fattades, hade den uppfattningen, 
att det kunde vara tillfyllest uppdela endast en av bemälda klasser, ansåg kammaren, att man 
kunde göra försök med blott dylik delning. 
 
Drätselkammaren ville framhålla, att denna minskning i det föreliggande förslaget skett av 
sparsamhetsskäl, och att man senare, om denna delning visar sig vara otillfredsställande, kan 
ändra saken. 
 
Tillika beslöt kammaren föreslå stadsfullmäktige, att kostnaden, kr. 750:-, för sistnämnda 
delning utgår av medel anslagna för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkomststat.” 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade herr ordföranden följande: 
 
”I egenskap av folkskolestyrelsens ordförande be jag att i detta sammanhang få yttra några 
ord. 
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Närmaste anledningen till folkskolestyrelsens beslut, varpå nu stadsfullmäktiges stadsfästelse 
äskas, är den nya undervisningsplanen för rikets folk- och småskolor, vilken från 
nästkommande hösttermin skall tillämpas. Där upptages redan i småskolans 1:sta klass ett nytt 
ämne ”Hembygdskunskap” med åtföljande arbetsövningar, vilkas övervakande ställer stora 
fordringar på lärarinnan. Om detta övervakande med åtföljande handledning skall bliva 
effektivt, måste avdelningarna i 1:sta och 2:dra kl. småskolan vara mindre än hittills, då de 
bestått av 32 á 33 elever, följaktligen måste vardera av dessa klasser delas i 4 avdelningar i 
stället för som hittills i 3. Och detta gäller i lika hög grad 2:dra kl. småskola som 1:sta, då 
elevantalet är ungefär lika stort i båda, och ämnet är lika nytt och ställer lika stora fordringar 
på lärarinnans tillstädesnärvaro. 
 
Att följa drätselkammaren i detta fall blir en orättvisa mot lärarinnorna i 2:dra kl. småskolan. 
Antingen ingen avdelningsökning i någondera eller också i båda. 
 
Skulle man först sedermera under läsårets gång besluta sig för ytterligare ökning av 
lärarinneantalet, såsom drätselkammaren ställer i utsikt, finge man nöja sig med sådana 
sökande, som hittills icke lyckats placera sig, vadan det är fördelaktigare att redan nu besluta i 
enlighet med folkskolestyrelsens förslag. 
 
Att de nyinrättade befattningarna komma på folkskolestadiet är i överensstämmelse med 
författningen om kvalificerad arbetskraft. Småskollärarinnans hittillsvarande ställning som 
vart tredje år ”biträdande lärarinna” på folkskolestadiet kommer härigenom att inskränkas till 
en enda, som i tur och ordning undervisar en avdelning i 1:sta folkskolan, 
 
Jag yrkar alltså bifall till folkskolestyrelsens förslag oförändrat. 
 
Huru gärna jag än vill spara på kommunens medel, kan jag dock icke göra det i detta fall.” 
 
Herr Sterner yttrade, att drätselkammaren av sparsamhetsskäl tillstyrkt sådan delning av 
endast en småskoleklass, men då det nu av herr ordförandens yttrande framginge, att det vore 
nödvändigt följa folkskolestyrelsens förslag oförändrat, hade man ju ingen anledning att 
motsätta sig detta. 
 
Herrar Ljungberg och Berger anslöto sig till herr ordförandens yrkande. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige att bifalla folkskolestyrelsens förslag i 
ärendet och att medel för ändamålet skola utgå enligt drätselkammarens anvisning.  
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
§ 90. 
Från herr Berger förelåg motion om beviljandet av ett anslag å 400 kronor till Lysekils 
handtverks- och industriförenings tekniska aftonskola för år 1921. 
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Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som beslutat 
att tillstyrka motionen och föreslagit, att beloppet för ändamålet upptages i 1921 års- utgifts 
och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla motionen samt att medlen för ändamålet skola 
utgå som drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 91. 
Genom nedanstående skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att till fru Olivia 
Rosén få försälja ett mindre tomtområde vid Landsvägsgatan. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 16 juni 1920. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Björsell, Elmqvist och Thorsson 
samt stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 95. Genom föreliggande skrivelse anhöll änkefru Olivia Rosén att få köpa ett mindre 
område att tilläggas tomten n:o 154 vid Landsvägsgatan. 
 
Enligt skrivelsen bifogad kartskiss utgör området en areal av cirka 78 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden, dit herr ordföranden i drätselkammaren, remitterat ansökningen, hade 
beslutat tillstyrka områdets försäljning, dock under villkor, att detsamma belägges med 
byggnadsförbud intill dess frågan om tomdelens användning framdeles i samband med av 
stadsfullmäktige beslutad omarbetning av stadsplanen för omkringliggande områden kan bliva 
ånyo prövad. 
 
Drätselkammaren beslöt med herr ordförandens utslagsröst att hos stadsfullmäktige begära 
bemyndigande att till sökanden för ett pris av sju (7) kronor och 10 öre per kvadratmeter eller 
två (2) kronor per kvadrataln få försälja ifrågavarande område. 
 
Mot detta beslut reserverade sig herrar Björsell, Elmqvist och Thorsson, då de yrkat avslag å 
ansökningen på den grund, att staden framdeles kunde komma att behöva området för 
utvidgning av den lilla, intilliggande gatan. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
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Herr Radhes yrkade bifall till framställningen. 
 
Herr Thorsson yrkade bifall till den i detta ärende i drätselkammaren avgivna reservationen. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden framställt proposition på bifall 
till vardera av dessa yrkanden samt därefter förklarat herr Radhes yrkande vara med 
övervägande ja, besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 
 
Den som bifaller herr Radhes yrkande, röstar: ja; 
 
Den det icke vill, röstar: nej; 
 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr Thorssons yrkande. 
 
Vid härefter företagit upprop till omröstning, under vilken herrar Löfgren och Tinggren ej 
voro närvarande, röstade: 
 
herrar vice ordföranden, Radhe, Lindbom, Sterner, Laurin, Wallen, Lindblad, Mattsson och 
ordföranden: ja, 
 
men herrar Löfving, Ljungberg, Granberg, horsson, Gust. Karlsson, Berger, Brännberg, 
Hjalmar Carlsson, Pehrsson, Ekblad, Svante J. Johansson, Axel Johansson och Larsson: nej. 
 
Med 13 nej- mot 9 ja-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla herr Thorssons 
yrkande, vadan denna tomtförsäljning således avslagits. 
 
§ 92. 
Drätselkammaren begärde genom nedanstående skrivelse bemyndigande att till herrar Aug. 
Larsson och A. E. Asplund få försälja tomten n:o 1 inom kvarteret Sandberget. 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 16 juni 1920. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Björsell, Elmqvist och Thorsson 
samt stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 94. Under § 75 i protokollet för den 18 sistlidne maj beslöt drätselkammaren att till 
byggnadsnämnden för dess yttrande remittera herrar Aug. Larsson och A. e. Asplunds 
ansökan att få köpa tomten n:o 1 inom kvarteret ”Sandberget” för uppsättande av ett gjiteri. 
 
Enligt ansökningen bifogad kartskiss innehåller tomten c:a 705 kvadratmeter. 
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Byggnadsnämnden hade beslutat tillstyrka denna försäljning. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att till sökandena få 
försälja ifrågavarande tomt för ett pris av fem (5) kronor och 70 öre per kvadratmeter eller 
cirka två (2) kronor per kvadrataln. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget betygas. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Herr Granberg yrkade bifall till framställningen, och beslöto stadsfullmäktige enhälligt att 
bifalla detta yrkande. 
 
§ 93. 
Genom hälsovårdsnämnden hade till stadsfullmäktige överlämnats följande förslag till 
ordningsstadga för rak- och frisérstugor med hänsyn till dylik stadgas tillämpning i Lysekil: 
 
”Av Kungl. Medicinalstyrelsen uppgjort förslag till ordningsstadga för rak- och frisérstugor. 
Allmänna föreskrifter. 
 
1. Rak- och frisérstuga skall vara rymlig, ljus och luftig samt hållas i rent och snyggt skick. 
Utrymmet bör icke understiga 5 kvadratmeter per arbetsstol, och lämpliga anordningar för 
tillfredsställande luftväxling skola finnas. Golvet skall vara tätt och helst belagt med linoleum, 
så att det lätt och väl kan rengöras. 
 
I rummet må icke finnas föremål, som äro för rörelsen obehövliga. Lokalen får icke användas 
till annat ändamål (sovrum o. s. v.) 
 
2. Lokalen skall vara nöjaktigt uppvärmd och hållas väl ventilerad. Före dagsarbetets början 
skall golvet noga avtvättas eller sopas med dammbindande medel (t. ex. perolin), varjämte 
lokalen väl utluftas. 
 
Förbrukningsartiklar och övriga utensilier skola förvaras å därför lämpliga ställen.  
 
Spottkoppar till hälften fyllda med vatten skola i lämpligt antal finnas i varje lokal.  
 
3. Vatten- och avloppsledning skall, där så ske kan, indragas i lokalerna, även i 
verkstadsrummet, där särskilt sådant finnes, eller avdelning i rummet, där verktygen förvaras. 
För personalen avsedda tvättställ skola i lokalen anordnas. 
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4. Personalen skall vara klädd rena och snygga rockar av tvättbart tyg och även för egen del 
iakttaga den största snygghet och renlighet. Var och en av personalen skall erhålla ren 
handduk minst en gång dagligen. 
 
Lider någon av personalen av smittosam hudsjukdom, skall denne omedelbart avstängas från 
deltagande i arbetet. 
 
5. Personer med hår- eller hudsjukdom, som kan misstänkas vara av smittosam art, ävensom 
personer, som äro behäftade med ohyra, må antingen avvisas eller också, där särskild 
anledning synes föreligga, behandlas under noggrant iakttagande av erforderliga 
försiktighetsmått; särskilt iakttages att personen behandlas med honom tillhöriga redskap eller 
att, om rakstugans egna redskap användas, dessa kokas eller på annat sätt betryggande 
desinfekteras, innan de används för andra. 
 
Föreskrifter vid rakning. 
 
1. Handduk, som använts vid kunds betjäning, må först efter tvättning ånyo tagas i bruk. 
 
2. Nackstödet skall vara betäckt med papper som ersättes med rent sådant före varje rakning. 
 
3. Vid intvålning iakttages att densamma endast får utföras med handen, såvida kunden icke 
har egen borste; lösa tvålbitar få ej användas. Tvålkoppen rengöres efter varke behandling. 
 
4. efter varje användning avtorkas kniven med ren bomull, papper o. d. (ej gummilapp) och 
desinficeras därefter på lämpligt sätt t. ex. genom nedläggning av den under några minuter i 
en lösning av 5 del. Formalin och 1 del soda på 100 delar vatten, eller ock uti kokande 
såplösning; även avtvättning med 3 % karbolsyrelösning kan användas. 
 
5. blodstillande medel skall förvaras i slutet rent kärl och anbringas medelst ren bomull (ej 
med fingrarna). 
 
6. Alunsten och alunstift få ej användas till gemensamt bruk, ej heller puservippor, svampar, 
mustaschbindor eller Brillantinborstar. Puder anbringas med ren bomull eller medelst 
refräschör. 
 
7. Före strigling skola knivarna noga rengöras; striglarna rengöras dagligen tillräckligt ofta t. 
ex. genom avtvättning med 50 % alkohol. 
 
Föreskrifter vid hårbehandling. 
 
1. Skyddskappa skall helst vara av papper och användes då endast ett fåtal gånger; brukas 
tygkappa skall den vara vit och ren samt noggrant avborstas mellan varje behandling. Mellan 
kappans linning och kundens hals skall ren bomull och s. k. hårlapp av rent patter anbringas, 
ny för varje kund. 
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2. Kammar, borstar och saxar rengöras efter varje behandling samt tvättas dessutom varje dag 
efter slutat arbete med desinficerande lösning t. ex. i moinst 600 gr. varm sodalösning för 
kammar, borstar och saxar, maskinsaxar dragas genom sprit- eller gaslåga. 
 
Saxar kunna även lämpligen avtvättas med 3 % karbolsyrelösning. Förefinnes misstanke om 
hårsjukdom, skola verktygen genast efter behandlingen deinficeras. Maskinborste må ej 
användas. 
 
Ett exemplar av dessa råd och anvisningar skall vara placerat på för allmänheten lätt synligt 
ställe i varje rak- och frisérstuga. 
 
Nya rak- och frisérsalonger få ej tagas i bruk för sitt ändamål förrän desamma blivit av 
hälsovårdsnämnden godkända. Likaså vid flyttning av förutvarande affär till ny lokal. 
 
Rätt avskrivet intyga: 
 S. PRINCE.  S. HALLO. 
 
Hälsovårdsnämnden hade efter tagen del av förslaget beslutit föreslå stadsfullmäktige att 
godkänna och hos Konungens befallningshavande söka fastställelse å förslaget med följande 
tillägg: 
 
”Den som bryter mot någon av givna föreskrifter böte, där ej straff efter allmän lag bör följa å 
förseelsen, från och med fem till och med etthundra kronor. 
 
Den som under en tid, då han är ställd under åtal för sådan förseelse, densamma fortsätter 
eller förnyar, skall för varje gång nytt åtal mot honom anställts, och han dömts skyldig till 
förseelsen, vara till ovan stadgade böter förfallen. 
 
Herr borgmästare Sundberg förordade förslagets antagande med det av hälsovårdsnämnden 
föreslagna tillägget. 
 
Herr Löfgren framhöll svårigheten av att få en dylik ordningsstadga, som både vore 
betryggande i sanitärt hänseende och möjlig att efterleva. 
 
Yrkade bifall till förslagets antagande jämte det av hälsovårdsnämnden förordade tillägget. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla detta yrkande samt att hos Konungens 
befallningshavande i länet genom magistraten söka fastställelse å den således antagna 
ordningsstadgan. 
 
§ 94. 
Herr ordförande i stadsfullmäktige hade till hälsovårdsnämnden och drätselkammaren för 
avgivande av dessa myndigheters yttranden remitterat ett av länets barnmorskestyrelse 
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uppgjort förslag till sådan taxa, som omförmäles i 5 § i lagen den 28 mars 1919 om 
anställande av distriktsbarnmorskor m. m. och var detta förslag av följande lydelse: 
 
Förslag till sådan taxa som omförmäles i 5 § i lages den 28 mars 1919 om anställande av 
distriktsbarnmorskor m. m.  
 
Förutom fria resor samt så vitt möjligt fri kost skall distriktsbarnmorska samt i tjänstgöring 
varande reservbarnmorska äga rätt till följande ersättning: 
 
För förlossning: 
 
s. k. fattigförlossning     5 kr. 
 
hos personer, inkomsttaxerad till följande belopp: 
 
under 2.000 kr.     5 kr. 
överstigande 2.000 men ej 3.000 kr.    10 kr. 
” 3.000 ”          4.000 kr.    15 kr. 
” 4.000 ”          5.000 kr.    20 kr. 
” 5.000 ”          7.500 kr    30 kr. 
” 7.500 ”     50 kr. 
för skötning efter förlossning    2-5 kr. 
för kallelse utan att förlossning inträder    5-10 kr. 
för lavemang utan samband med förlossning eller skötsel efter förlossning 2 kr. 
för rådfrågning utan resa eller utan samband med förlossning  50 öre-1 kr. 
för urinprov utan resa eller utan samband med förlossning  50 öre. 
 
Hälsovårdsnämnden såväl som drätselkammaren hade förklarat sig icke hava något att emot 
förslaget erinra. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att tillstyrka antagandet av ifrågavarande förslag. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
§ 95. 
Från styrelsen för stadens elektricitetsverk förelåg anhållan om att under andra hälften av 
detta år få bibehålla den förhöjda taxan å elektrisk ström, vilken framställning av 
stadsfullmäktige enhälligt bifölls. 
 
§ 96. 
Genom magistraten inkommen revisionsberättelse över fattigvårdsstyrelsens räkenskaper och 
förvaltning för år 1919 förelåg enl. Bil. N:o 2. 1920, vilken bilaga förelåg i tryck och före 
detta sammanträde utdelats till herrar ledamöter i stadsfullmäktige. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 97. 
Magistraten hade till stadsfullmäktige överlämnat drätselkammarens redogörelse över stadens 
räkenskaper och förvaltning för år 1919 jämte revisorernas berättelse över dessa räkenskaper. 
 
Dessa handlingar förelågo nu i tryck enligt Bil. N:o 3. 1920, vilken bilaga före deta 
sammanträde utdelats till herrar stadsfullmäktigeledamöter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 98. 
Revisionsberättelse över Systemaktiebolagets i Lysekil räkenskaper och förvaltning för år 
1919 jämte bemälda bolags verksamhetsberättelse för samma tid förelåg, och hade 
stadsfullmäktige intet att emot ifrågavarande bolags förvaltning och verksamhet under sagda 
tid erinra. 
 
Berättelserna lades till handlingarna. 
 
§ 99. 
Från nykterhetsnämnden meddelades, att nämnden under år 1919 icke funnit anledning 
ingripa i något fall, och lades detta meddelande till handlingara. 
 
§ 100. 
Års- och revisionsberättelser för år 1919 över Lysekils Föreläsningsförenings verksamhet, 
räkenskaper och förvaltning förelågo, och beslöto stadsfullmäktige att för sin del, i enlighet 
med revisorernas tillstyrkan bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen 
omfattade. 
 
§ 101. 
Från drätselkammaren hade med anledning av det beslutade kommunala vedinköpet inkommit 
följande skrivelse: 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 16 juni 1920. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallen, Björsell, Elmqvist och Thorsson 
samt stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 88. Herr ordföranden hade till behandling framlagt frågan om vilka som skulle få köpa av 
den ved staden inlöpt för vinterns behov. 
 



Kerstin Jungebro 1920 Lysekils Stadsfullmäktiges Handlingar 
2023-01-30 20:47 

© Kerstin Jungebro Sida 62 
 

Livsmedelsnämnden hade uttalat sig för att inkomsttagare t. o. m. 4.000 kr. skulle äga rätt att 
köpa sådan ved. 
 
Kammaren ansåg emellertid denna inkomstgräns för hög och beslöt uttala sig för att denna 
gräns i första hand och tills annorlunda beslutas sättes t. o. m. 3.000 kr., detta med hänvisning 
till stadsfullmäktiges beslut i ärendet, vilket beslut i enlighet med drätselkammaren förslag 
avsåg, att endast mindre bemedlade skulle bliva tillgodosedda genom att av staden få inköpa 
ved. 
 
Drätselkammaren beslöt att med ärendet ingå till stadsfullmäktige för att av dem erhålla ett 
bestämt uttalande i saken. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget betygas 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
Herr Sterner ansåg den av livsmedelsnämnden föreslagna inkomstgränsen, 4.000 kr., för hög 
och framhöll, att det varit såväl drätselkammarens som stadsfullmäktiges mening att 
tillgodose vedbehovet för de mindre bemedlade i samhället. Yrkade, att stadsfullmäktige 
måtte besluta i enlighet med det från drätselkammaren föreliggande förslaget. 
 
Herr Larsson understödde detta yrkande med det tillägg, att det undantagsvis i ömmande fall 
för familjer med många barn måtte rätt till dylika vedinköp även om familjeförsörjarens årliga 
inkomst överstiger 3.000 kr. 
 
Herr Sterner förklarade sig villig att förena sig med det av herr Larlsson föreslagna tillägget. 
 
Herrar Ekblad och Axel Johansson anslöto sig till herr Larssons förslag. 
 
Herr Löfgren hade icke tänkt sig, att det som villkor vid dessa vedinköp skulle sättas någon 
viss inkomstgräns, utan att meningen varit att trygga tillgången å ved för samhällets invånare. 
 
Herr Brännberg, understödd av herr Granberg, ansåg det av livsmedelsnämnden gjorda 
uttalandet i saken vore lämpligast. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige att bifalla herr Sterners yrkande i ärendet 
med det av herr Larsson förslagna tillägget. 
 
§ 102. 
Från herrar Brännberg och Svante Johansson hade följande motion inkommit:  
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Till Stadsfullmäktige, Lysekil. 
 
Det torde vara herrar fullmäktige väl bekant, att det mest effektiva sätt att häva den rådande 
bostadsbristen är att igångsätta en bostadsproduktion. Att vänta på det enskilda initiativet 
torde vara lönlöst ty det visar sig att under de senaste åren har detta nedgått till rena 
obetydligheter, utan det har varit det allmänna som tagit vid. 
 
Av den utredning som förebragts i ämnet framgår ock att i städer med över 10.000 invånare 
av samtliga nya bostäder tillkommo genom allmännyttig bostadsproduktion åren 1914-1918 
resp. 10,7 %, 13,2 %, 24,9 %, 59,1 % o. 67,1 %. Detta sista år vilade 2/3 av all 
bostadsproduktion bostadsproduktion på det allmänna. Samtidigt sjönk den affärsmässiga 
bostadsproduktionen till allenast 1/6 av det normala. Man finner alltså att andra städer långt 
tidigare fått taga upp denna fråga ovh väsentliga belopp har av dem anslagits till byggande av 
bostäder. 
 
Förhållande här i samhället har nu utvecklat sig på ett betänkligt sätt och vi stå inför samma 
situation, brist på bostäder, som många andra samhällen tidigare och fortfarande stå. Vi kan ej 
undgå att taga ställning till frågan och när ej industrien eller enskilda kan åläggas 
byggnadsplikt måste det allmänna ingripa. Efter verkställd undersökning har framkommit att 
behovet av bostäder till 1:sta nästk. Okt. är avsevärt, ej mindre än 16 familjer om 61 personer 
har förklarat att de sakna möjlighet att få bostad. De har blivit uppsagda av olika anledningar, 
den mest förekommande orsaken till uppsägning är den att fastigheten bytt ägare. 
 
På den korta tid som förflutit sedan riksdagen fattat sitt beslut om beviljande av låm m. m. till 
främjandet av bostadsproduktionen har vi ej för stadsfullmäktige kunnat förebringa någon 
definitiv utredning hur man på bästa sätt skall få i gång denna verksamhet. Men bäst torde 
vara att ett halvkommunalt bostadsföretag kommer till stånd. Staden kunde lämpligen ingå 
som delägare på så sätt att fria tomter till förfogande jämte ett visst belopp i form av lån eller 
aktier. Förutom detta måste man påräkna ekonomiskt stöd från ett flertal bärkraftiga industrier 
vilka övertogo ett större antal aktier, ty det är även för industrin en livsfråga att få bostäder till 
sin personal. På dessa från staden erhållna medel kan anslag från staden sökas och fås upp till 
50 % av byggnadskostnaderna. 
 
Med stöd av vi fått anfört föreslå vi att stadsfullmäktige måtte välja en kommitté på fem 
personer vilken får i uppdrag att utreda kostnaderna för tre bostadshus med fyra 
enrumslägenheter i varje, eller annan lämplig hustyp, samt till fullmäktige inkomma med 
förslag till tomter, kostnadsberäkningar och stadgar och slutligen till hur stort belopp staden 
själv bör teckna aktier. 
 
Lysekil den 16 juni 1920. 
 C. BRÄNNBERG.  SVANTE JOHANSSON. 
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Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade hemställt till valkommittén att upprätta förslag å 
medlemmar i sådan bostadskommitté och hade valkommittén till dylika medlemmar föreslagit 
herrar stadsingeniören Sven. H. Lundgren, byggmästaren Oscar Wallén, bankkamreraren C. 
Brännberg, entreprenören C. W. Granberg och ingeniören F. O. Aurell. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Brännberg betonade, att det även fanns andra vägar för bostadsfrågans lösning än dem 
motionärerna framhållit, och att möjligheter finnas att avhjälpa bostadsbristen genom att 
folket blir i tillfälle att själva deltaga i byggnadsarbeten samt framhöll att industrien kunde 
och borde hjälpa till med bostadsproduktion. 
 
Herr Ljungberg lämnade en detaljerad och åskådlig redogörelse över frågans behandling i 
riksdagen samt höll före, att man borde tänka på att komma fortare fram än vad av motionen 
syntes framgå samt uttalade önskvärdheten av att en och annan företagare och även enskilda 
kunde anmäla sig för uppförande av bostäder. 
 
Herr Laurin framhöll det svåra läget på bostadsmarknaden, och att man borde vara tacksam 
för vad som kunde göras för underlättande av förhållandena. Redan för tre år sedan kunde 
man förutse, att bostadsbrist skulle uppstå. 
 
Herr Sterner yttrade, att motionen hade fog för sitt framkommande, men att det på den 
föreslagna vägen torde taga lång tid att åstadkomma bostäder. Framhöll att riksdagen beslutat 
att för tryggande av sekundärkrediten för bostadsbyggnader lämna lån intill 50 % av 
byggnadskostnaderna, varav 15 % som subvention. 
 
Herr Thorsson uttalade förhoppning, att staden skulle för ändamålet lämna tomter och på 
annat sätt söka ekonomiskt hjälpa dem, som vilja bygga bostadshus. 
 
Herr Berger yttrade, att den föreslagna kommitténs sammansättning borgade för en allsidig 
utredning i saken. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige tillsätta den sålunda föreslagna kommittén 
och att till ledamöter i densamma utse ovan nämnda personer med stadsingeniören Lundgren 
som sammankallande. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
AXEL LJUNGBERG. 
RUD. LINDBLAD. 
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Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse ooch justering offentligen 
uppläst å rådhuset lördagen den 26 juni kl. 2 e. m. betygas 
 
  FRITZ LÜSCH. 
 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1920 Lysekils N:r 6. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 20 juli 1920. 
 
§ 103. 
Upprop förrättades, varvid herrar ordföranden, Radhe, Laurin, Wallén, Granberg och 
Tinggren voro frånvarande. 
Herr Borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 104.  
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 105. 
Att jämte herr vice ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Sterner och Ekblad. 
 
§ 106. 
Herr vice ordföranden meddelade, att han å stadsfullmäktiges vägnar avsänt följande telegram 
med anledning av branden i Strömstad: 
 
”Stadsfullmäktiges ordförande,  
  Strömstad. 
 
Lysekils stadsfullmäktige bedja få framföra sitt djupa deltagande i den stora olyckan. 
 
 
    J. G. GUNNERSON. 
 
     Axel Holmqvist.” 
 
Stadsfullmäktige uttalade sitt godkännande av denna åtgärd. 
 
§ 107. 
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Val av extra rådman efter extra rådmannen P. Grundell, som avsagt sig ifrågavarande 
befattning, förelåg, och hade vid ansökningstidens slut en ansökan till magistraten inkommit, 
nämligen från trafikchefen Nils Wickberg i Lysekil. 
 
Sedan ansökningen och magistratens skrivelse i ärendet lästs, föreslogs val med acklamation. 
 
Valet företogs i enlighet med detta förslag och utföll så, att sökanden Wickberg valdes till 
extra rådman. 
 
§ 108. 
Livsmedelsnämnden begärde genom föredragen skrivelse kronor fyratusen (4000) för andra 
hälften av innevarande år till lindring bemedlades i samhället levnadsvillkor. 
 
Drätselkammaren, dit herr vice ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade 
enhälligt beslutat att hos stadsfullmäktige tillstyrka beviljandet av detta anslag och att 
stadsfullmäktige på grund av stadens synnerligen tryckta ekonomiska läge måtte vid beslutets 
fattande framhålla, att staten i högsta möjliga mån beviljar staden anslag av statsmedel för 
ändamålet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla livsmedelsnämnden ifrågavarande framställning och 
att det för sagda anslag erforderliga beloppet utgår av medel anslagna för oförutsedda utgifter 
i årets utgifts- och inkomststat. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige uppdraga åt herr ordföranden i kommittén för dyrtidsanslaget, 
hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, att till Konungen ingiva underdånig ansökan om 
erhållande av bemälda högsta möjliga bidrag av statsmedel. 
 
§ 109. 
Från hamnstyrelsen förelåg utdrag av dess protokoll för den 27 sistlidne maj med begäran, att 
stadsfullmäktige måtte besluta att på vederbörligt sätt ansöka om fastställelse för 
giltighetsperioden 1921-1925 för den t. o. m. 1920 års utgång gällande hamntaxan med 50 % 
förhöjning å samtliga i denna taxa bestämda avgifter, dock med avjämnande uppåt av alla 
halvören. 
 
Den nu gällande hamntaxan är fastställd genom Kungl. Maj:ts nådiga brev av den 22 juli 
1916. 
 
Herr Löfgren ansåg, att ifrågavarande avgifter med hänsyn till de på alla områden stegrade 
prisen, borde höjas med exempelvis 75 % samt föreslog ärendets remiss till handels- och 
sjöfartsnämnden. 
 
Herr Lindbom insåg visserligen, att hamnen behövde ökade inkomster, men att det ej vore rätt 
betunga trafikanterna med för stor höjning av hamntaxan, en höjning som dock slutligen 
skulle utgå över konsumenterna genom fördyrade varor. 
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Herr Sterner fann ingen rimlig anledning föreligga att höja hamnavgifterna över vad 
hamnstyrelsen begärt och yrkade bifall till hamnstyrelsens föreliggande begäran.  
 
Efter framställd proposition på bifall till å ena sidan her Löfgrens förslag och å andra till herr 
Sterners yrkande beslöto stadsfullmäktige utan votering att bifalla herr Sterners yrkande i 
ärendet. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige uppdraga åt hamnstyrelsen att genom magistraten låta söka 
fastställelse å den sålunda antagna hamntaxan för femårsperioden 1921-1925. 
 
§ 110. 
Genom föreliggande skrivelse begärde hamnstyrelsen, att stadsfullmäktige måtte lämna 
hamnstyrelsen bestämd uppgift om vilka områden som tillhör hamnen. 
 
Herr vice ordföranden relaterade innehållet av stadsfullmäktiges beslut § 152 i protokollet för 
den 20 december 1909 rörande denna fråga och framhöll, att nu andra hithörande förhållanden 
tillkommit, såsom exempelvid herrar Bergers och Radhes motioner enligt respektive §§ 75 
och 87 i stadsfullmäktiges protokoll för den 20 maj 1915 samt föreslog ärendets remiss till 
hamnstyrelsen för att denna måtte låta upprätta o h till stadsfullmäktige inkomma med en 
karta i överensstämmelse med stadsfullmäktiges nämnda beslut tillika med förslag om vilka 
områden hamnen önskar disponera för att stadsfullmäktige därför måtte kunna fatta beslut i 
ärendet. 
 
Herrar Sterner och Ljungberg understödde detta förslag och uttalade önskemålet, att 
drätselkammaren genom ett blivande stadsfullmäktigebeslut erhölle visshet om vilka områden 
som skola disponeras av staden eller av hamnen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla herr vice ordförandens förslag i ärendet. 
 
§ 111. 
Från herrar borgmästaren Axel Sundberg och förste stadsläkaren, doktor Axel Nilsson, hade 
nedanstående skrivelse inkommit. 
 
Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
I skrivelse till Hälsovårdsnämnden hade länets epideminämnd anhållit att Hälsovårdsnämnden 
måtte låta sig representeras vid ett av Epideminämnden anordnat möte i Lysekil den 17 i 
denna månad i och för överläggning om den plan för epidemivårdens provisoriska ordnande, 
som Epideminämnden hade för avsikt att framlägga för detta års landsting. 
 
Med anledning härav utsåg Nämnden till sina representanter vid nämnda möte undertecknade 
Sundberg och Nilsson. 
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Vid möte, som ägde rum å utsatt tid, framställdes förslag från Epideminämnden att nämnden 
skulle övertaga driften av stadens epidemisjukhus, vilket sålunda skulle disponeras för såväl 
stadens som kringliggande landsbygds räkning; och skulle Epideminämnden vid sådant 
förhållande anskaffa och bekosta de provisoriska lokaler, som krävdes vid inträffade svårare 
epidemier. 
 
Epideminämnden skulle vid sådant förhållande lösa samtliga å sjukhuset befintliga inventarier 
och av staden förhyra sjukhusbyggnaden samt därstädes bekosta driften i sin helhet. 
 
För att med Epideminämnden underhandla och överenskomma om villkoren för ett sådant 
övertagande, hemställde nämnden, att från stadens sida måtte utses delegerade, helst med 
befogenhet att träffa definitivt avtal i frågan. Avtalet skulle gälla från den 1 jan. 1921 
eventuellt 1 oktober 1920, till dagen för öppnandet av det nya epidemisjukhuset. 
 
Med anledning härav får vi härmed hemställa att stadsfullmäktige ville utse sådana 
delegerade, med rätt att träffa avtal med Epideminämnden, varvid emellertid bör tillses att 
avtalet så affattas, att några olägenheter ifråga om vården åt stadens egna sjuka icke genom 
övertagandet uppkommer. 
 
Lysekil den 19 juli 1920. 
 
 AXEL SUNDBERG.  AXEL NILSSON. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg yttrade med anledning av denna skrivelse följande. 
 
Den nya lag, som stadgar, att landstinget skall övertaga, epidemivården i hela länet, lider av 
en delvis oklar avfattning, men så mycket är ändå visst, att detta övertagande skall ske från 
och med nästa år och i så fall måste ju länets epideminämnd framlägga ett förslag inför 
landstinget, vilket bör tillse, att även landsbygdens epidemisjuka få vård. Därför få också vi, 
liksom andra samhällen, finna oss i att mottaga patienter från främmande orter. 
 
Vad härvarande epidemisjukhus beträffar, kan där någorlunda bekvämt vårdas 16 patienter. 
Under det föregående året har å sjukhuset vårdats i medeltal per dag 5,11 patienter och i år 5. 
 
Under detta år har blott ungefär hälften av patientantalet varit från Lysekil. 
 
Vid ett tillfälle, den 5 oktober 1919, har dock sjukhuset varit belagt med 23 patienter, medan 
högsta beläggningen i år varit 14. 
 
Talaren ansåg det icke vara någon risk att låta landstinget övertaga driften av stadens 
epidemisjukhus. 
 
Herr Brännberg förordade att 2 dylika delegerade måtte väljas, och föreslog därtill herrar 
borgmästaren Axel Sundberg och förvaltaren John Sterner. 
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Herr Löfgren ansåg, att delegationen borde bestå av 3 medlemmar och föreslog som 
ytterligare delegerad herr doktor Axel Nilsson. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den i föreliggande skrivelse gjorda 
framställningen och att till omförmälda delegerade utse de trenne föreslagna med herr 
borgmästaren Sundberg som sammankallande. 
 
§ 112. 
Från herr Brännberg förelåg motion om att stadsfullmäktige måtte besluta avstå från 
nöjesskatts upptagande för fest i Föreningen Folkets hus den 24 och 25 dennes till förmån för 
iordningställande av bemälda förenings teaterlokal. 
 
Herr Brännberg, understödd av herr Löfgren, yrkade bifall till motionen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla motionen. 
 
§ 113. 
Med anledning av den nyligen timade eldsolyckan i Strömstad yttrade herr Brännberg, att 
stadsfullmäktige borde besluta om sådan ändring av stadens brandordning, att ej brandchefen 
ensam utan i samråd med exempelvis magistratens och stadsfullmäktiges ordförande avgöra 
huruvida hjälp vid eldsvådor å andra platser skall av staden sändas.  
 
Tillika ifrågasatte talaren, huruvida ej stadsfullmäktige borde ekonomiskt hjälpa de genom 
sagda olycka lidande. 
 
Herr Löfgren ansåg, att förutsättningarna för hjälp från staden med eldsläckningsmateriel vid 
dylika tillfällen bör vara, att vattenledningen har högsta möjliga tryck, att tillräckligt antal 
brandmän står till förfogande, att brandchefen och brandkorpralen stanna kvar i staden, att en 
ångspruta står uppeldad och färdig till funktion samt att i övrigt den i staden varande 
brandberedskapen fungerar ordentligt. 
 
Herr Ljungberg hade delvis andra synpunkter i saken och framhöll frågan synnerligen 
invecklade beskaffenhet och att detta spörsmål varit föremål för omfattande diskussioner å 
brandchefsmöten samt ansåg, att stadsfullmäktige åtminstone ej i dag borde fatta något beslut 
i ärendet. 
 
Herr Berger delade visserligen åtskilliga av de under diskussionen framkomma 
uppfattningarna, men anslöt sig till herr Ljungbergs uttalande om att beslut i ärendet för 
närvarande ej fattas och ansåg, att diskussionen bör tills vidare utgöra svar å frågan, vilket ock 
blev stadsfullmäktiges beslut. 
 
§ 114. 
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På grund av meddelanden, som framkommit, om att en del av de av eldsolyckan i Strömstad 
hemsökts haft sina hus för lågt försäkrade framhöll herr Löfgren, att stadsfullmäkrige måtte 
uppmana allmänheten att bättre försäkra sina byggnader. 
 
Ta. Hade dock hört många i samhället, som icke vågade höja brandförsäkringen å sina hus, då 
en sådan höjning komme att medföra ökad taxering och undrade, huruvida taxeringsnämnden 
ej i sådana fall borde taga hänsyn till en dylik höjning av brandförsäkring beroende på den 
tillfälliga högkonjunkturen och ej borde föranleda till ökad fastighetstaxering. 
 
Herr Berger framhöll, att lagen ej förutsett dylik konjunkturhöjning, men att 
prövningsnämnden dock nedsatt åtskilliga fastighetstaxeringar här, vilka skett med hänsyn till 
höjda brandförsäkringar. 
 
Ansåg dock, att stadsfullmäktige icke hade befogenhet att avgiva något direktiv i saken, utan 
att diskussionen måtte få anses såsom svar i frågan. 
 
Efter att herrar Axel Johansson och Brännberg uttalat sig i samma riktning, beslöto 
stadsfullmäktige att icke göra något uttalande i frågan, utan att låta diskussionen utgöra svar å 
densamma. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: J. G. GUNNERSON. 
JOHN STERNER. 
S. P. EKBLAD. 
 
Att ovanstående protokoll med undantag av § 108, som särskilt justerats och upplästs 
onsdagen den 21 juli 1920, blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen 
uppläst å rådhuset lördagen den 31 juli 1920 kl. 1 e. m. betygas 
 
J. G. GUNNERSON. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1920 Lysekils N:r 7. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 9 september 1920. 
 
§ 115. 
Upprop förrättades, varvid herr Granberg var frånvarande. 
T. f. borgmästaren, herr e. o. hovrättsnotarien, Josef Centerwall övervar förhandlingarna. 



Kerstin Jungebro 1920 Lysekils Stadsfullmäktiges Handlingar 
2023-01-30 20:47 

© Kerstin Jungebro Sida 71 
 

Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 116. 
Det vid uppropet anmälda förfallet godkändes. 
 
§ 117. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Berger och Mattson. 
 
§ 118. 
Från den av stadsfullmäktige den 24 september 1919 tillsatta kommittén för utredning av 
möjligheten huruvida icke besparingar kunna göras på antalet för staden anställda 
befattningshavare hade till dagens sammanträde yttrande inkommit, vilket förelåg enligt Bil. 
N:o 10. 1920. 
 
Sedan denna skrivelse lästs, yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen följande 
talare: 
 
Herr Löfgren förordade bifall till sin reservation och framhöll, att kommittén icke med sin 
utredning nått något faktiskt resultat för att kunna göra besparingar i förevarande fall. Yrkade 
ärendets avgörande i samband med frågan om polisens tjänstgöring. 
 
Herr Berger påvisade, att kommittén verkligen sökt göra allt för att klarlägga spörsmålet, 
huruvida antalet befattningshavare kunde inskränkas, men att man ej kunnat komma till annat 
resultat än vad som framgår av det föreliggande yttrandet. 
 
Herrar Laurin och Brännberg anslöto sig till herr Löfgrens yrkande i ärendet, och herr 
Brännberg poängterade, att brandkorpralens tjänstgöring är beroende på det med honom 
upprättade kontraktet, varför man bör göra klart för sig, om denne befattningshavare ville 
åtaga sig ändrad tjänstgöring då han antagligen ej kan tvingas därtill. 
 
Herr Ljungberg ansåg, att om brandkorpral Nordmark skulle tilldelas ytterligare tjänstgöring, 
så borde detta bliva vakttjänstgöring på poliskontoret. I framtiden kunde man ju tänka sig en 
sammanslagning av stadsvaktmästarens och exekutionsbetjäntens sysslor. Uttryckte 
önskemålet att ärendet måtte avgöras i samband med frågan om polisens ändrade tjänstgöring. 
 
Herr ordföranden meddelade i samband med detta ärende, att magistraten inkommit med 
begäran om tillsättande av en sjätte poliskonstapeltjänst, fastän denna begäran ännu ej kommit 
på stadsfullmäktiges bord.  
 
Herr Sterner betonade svårigheten av att ålägga sådana med kontrakt anställda 
befattningshavare annan tjänstgöringsskyldighet utan att dessa därtill giva sitt bifall. Ansåg 
det vara bäst lägga ärendet till handlingarna. 
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Herr Ekblad fann det egendomligt, att brandkorpral Nordmark ej ville åtaga sig tjänstgöring å 
poliskontoret, varvid han ju vore till hands om eldsvåda utbröte, vilket man däremot ej kan 
säga vara fallet, om han skulle sköta indrivningen av skatter, då han vid en eventuell eldsvåda 
kunde befinna sig i någon av stadens utkanter i och för skatteindrivning. Det förefölle därför, 
som om Nordmark ville åtaga sig skatteindrivningen för att erhålla de därmed förknippade 
inkomsterna och således ej av lämplighetsskäl. 
 
Herr Tinggren instämde i herr Löfgrens yrkande om ärendets bordläggning för dess 
avgörande i samband med polisens ändrade tjänstgöring. 
 
Herr Sterner yrkade bifall till kommitténs majoritetsförslag och att skrivelsen måtte läggas till 
handlingarna, dock så att yttrandet kunde användas såsom ledning vid en framtida 
omreglering av stadens befattningshavares tjänstgöring. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige bordlägga ärendet för detsammas 
avgörande i samband med frågan om polisens ändrade tjänstgöring. 
 
§ 119. 
Från kommittén för reglering av stadens befattningshavares löner förelåg nu förslag till dylik 
reglering jämte skrivelse från kommunala tjänstemannaförenings styrelse tillika med yttrande 
i ärendet från drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat förslaget. 
 
Härjämte förelågo löneansökningar från de olika befattningshavarna tillika med åtskilliga 
andra handlingar, som rörde denna fråga. 
 
Löneregleringsförslaget jämte skrivelsen från kommunala tjänstmannaföreningens styrelse 
innefattas i denna Bil. N:o 9. 1920. 
 
Drätselkammarens yttrande förelåg enligt nedanstående protokollsutdrag. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammaren i Lysekil sammanträde den 19 augusti 
1920. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Björsell, Ljungberg och Löfving samt 
stadsingeniören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 111. Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade till drätselkammaren för dess yttrande 
remitterad löneregleringskommitténs förslag till löner och dyrtidstillägg för stadens 
befattningshavare. 
 
Härjämte förelågo löneansökningar från ifrågavarande befattningshavare och skrivelse från 
kommunala tjänstemannaföreningens styrelse över löneregleringsförslaget. 
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Under behandlingen av detta ärende voro undertecknad, sekreterare, och stadsingeniören 
Lundgren ej närvarande, och protokollet för denna paragraf fördes av herr ordföranden.  
 
Samtliga handlingar i frågan upplästes och efter en inledande diskussion beslöt 
drätselkammaren att bordlägga till nästkommande sammanträde. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
  AXEL HOLMQVIST. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 6 september 
1920. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Wallén, Björsell, Ljungberg och Elmqvist 
samt stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 118. Till behandling återupptogs det under § 111 den 19 sistlidne augusti bordlagda ärendet, 
löneregleringskommitténs förslag till lönereglering jämte dyrtidstillägg för stadens 
befattningshavare. 
 
Då detta ärende föredrogs avlägsnade sig undertecknad, sekreterare, och stadsingeniören 
Lundgren från sammanträdet. 
 
Protokollet från denna paragraf fördes av herr ordföranden. 
 
Kommitterades förslag till löner punkt för punkt, och drätselkammaren beslöt att för sin del 
godkänna detsamma med följande tillägg: 
 
Drätselkammaren förordar, på skäl som lämnas i magistratens skrivelse av d. 31 sistl. augusti, 
att rådman Centerwall erhåller 1.000 kronor mot fullgörande av de uppdrag på sätt nämnda 
skrivelse omförmäler, alltså bifall till magistratens förslag; 
 
Att enligt skrivelse från Lysekils kommunala tjänstemannaförenings styrelse 
exekutionsbetjänten Ljunggren och brandkorpralen Nordmark i lönehänseende bliva likställda 
med poliskonstapel i högsta lönegraden; 
 
Att hyran för maskinisten Sterner å elektricitetsverket beräknas till 400 kronor pr år;  
 
Att ifrågavarande lönereglering tillämpas från den 1 januari detta år. 
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Den härav förorsakade merutgiften föreslår drätselkammaren att upptagas i 1921 års utgifts- 
och inkomststat för uttaxering. 
 
Dessutom beslöt kammaren godkänna, att de i det föreliggande förslaget upptagna 
befattningshavarna vid elektricitetsverket måtte även framdeles få bibehålla förmånen av fri 
elektrisk ström för lyse, värme och kokning samt beträffande skolvaktmästaren Högberg göra 
det uttalandet, att folkskolestyrelsen måtte föreslå och ej såsom löneregleringskommittén 
yttrat bestämma lön för denne befattningshavare. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
§ 119. Vid behandling av stadskamerarens löneförhållanden överlämnade ordföranden 
klubban till vice ordföranden och avlägsnade sig efter att dock först som sin åsikt i denna sak 
yttrat följande: 
 
”Jag anser, att stadskamreraren i löneförmåner bör minst jämnställas med kamreraren å 
elektricitetsverket. Lönerna äro lika, men till verkets kamrer kommer förmånen av fro 
elektrisk ström till lyse, värme och kokning. 
 
Varför denna skillnad? 
 
En utjämning bör äga rum, och lämpligt vore att tillerkänna stadskamreraren ett åldertillägg å 
500 kronor att utgå efter ytterligare två års tjänst, alltså tre ålderstillägg efter nio års tjänst. 
 
Kommittérade hava föreslagit att stadskamreraren tillerkännes 500 kronor till skrivbiträde. 
 
För i år kan ju detta gå, men hurudant biträde har kommittén tänkt sig i fortsättningen för 
detta belopp? 
 
Att kommittén väckt frågan som skrivbiträde å drätselkammaren visar uppenbarligen att det är 
behövligt. 
 
I det sistnämnda vill jag instämma och anser därför, att, drätselkammaren hos 
stadsfullmäktige bör hemställa om att från 1921 års början erhålla ett anslag å kronor 1.200 
till skrivbiträde och uppdraga åt drätselkammaren att i samråd med stadskamreraren anställa 
ett dylikt biträde för kammarens räkning.” 
 
Efter att denna del av löneregleringsförslaget behandlats och ordföranden återkallats 
meddelade vice ordföranden, att drätselkammaren i denna sak följt löneregleringskommitténs 
förslag. 
 
Protokollet för denna paragraf fördes av herr vice ordföranden. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
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Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget betygas 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
Härmed följer en bilaga innehållande tablå över merkostnaderna för löneregleringen i enlighet 
med drätselkammarens yttrande. 
 
Bilaga till drätselkammarens protokoll, § 118, den 6 september 1920. 
 
Enligt drätselkammarens yttrande skulle stadens utgifter för löneregleringen ökas med 
följande poster: 
 
Direkt på staden: 
 
2:dra åldertillägget till stadsingeniör Lundgren   500:- 
Ökat arvode till rådman Centerwall    1.000:- 
Bidrag till skrivbiträde å drätselkammaren för innevarande år  500:- 
Löneökning till brandkorpral Nordmark    822:-- 
Löneökning till exekutionsbetjänt Ljunggren   896:- 
     Kronor 3.718:- 
 
Elektricitetsverket: 
 
1:sta åldertillägg till övermontör Dahl    250:- 
     Kronor 250:- 
 
Slutbeloppen för löneregleringen utgöra således: 
 
Direkt på staden     14.928:- 
Elektricitetsverket     3.097:- 
Hamnen      411:- 
    Summa kronor 18.436:- 
 
I enlighet med drätselkammarens beslut den 6 sept. 1920, § 118 i protokollet, betygas 
 
AXEL HOOLMQVIST 
Drätselkammarens sekreterare. 
 
Nämnda bilaga n:r 9 hade före detta sammanträde utdelats i tryck till herrar 
stadsfullmäktigeledamöter. 
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Sedan drätselkammarens yttrande jämte den i detsamma nämnda skrivelsen från magistraten 
rörande rådman Centerwalls löneförmåner lästs, meddelade herr ordföranden att 
drätselkammaren av förbiseende underlåtit yttra sig över den av poliskåren begärda 
förhöjningen för extra tjänstgöring. 
 
Härefter vidtog diskussionen i ärendet, under vilken följande talare yttrade sig:  
 
Herr Löfving: Att det hade varit kommitténs önskan, att lönerna kunnat höjas utöver vad som 
föreslagits, men att kommitterade även hade måst taga hänsyn till skattebetalarne, varför man 
måste gå en medelväg. 
 
Herr Löfgren ansåg det vara lämpligast att taga förslaget sådant det förelågo utan att göra 
ändringar. 
 
Då överläggningen nu i det närmaste rörde sig om stadskamrerarens löneförmåner avlägsnade 
sig undertecknad, sekreterare, varvid protokollet för denna del av ärendet fördes av herr 
ordföranden. 
 
I denna lönefråga yttrade sig följande talare: 
 
Herr Löfgren framhöll, att den inkomst stadskamrerare Holmqvist har såsom 
drätselkammarens tjänsteman ej vore den enda, då han dessutom även har åtskilliga bisysslor. 
Vitsordade för övrigt det utmärkta sätt vilket denne befattningshavare skött sina åligganden. 
 
Herr Sterner ansåg sig oförhindrad att här i stadsfullmäktige i motsats till drätselkammaren 
framställa sina yrkanden beträffande stadskamrerarens lön och yttrade, att denne tjänsteman 
icke försummat något av sina åligganden, och att hans extra sysslor i huvudsak utföras på 
övertid, samt att det är väl mycket arbete för honom såsom stadsfullmäktiges sektreterare för 
ett arvode av 900 kronor, och man behöver bara jämföra omfånget av stadsfullmäktiges 
handlingar för åren 1905 och 1910 för att se skillnaden i detta arbete. 
 
Herr Laurin instämde i Herr Sterners yttrande. 
 
Herr Löfgren ansåg, att löneregleringskommittén, i fall herr Holmqvist har för litet betalt, bör 
upptaga frågan om arvodet till stadsfullmäktiges sekreterare, vilket nu är otillräckligt. 
 
Herr Berger fann det vara för ifrågavarande befattningshavare likgiltigt, huru ersättning till 
honom utginge, blott denna blev tillräcklig. Fattade, att stadskamreraren blivit i 
lönehänseende orättvist behandlad i jämförelse med stadsingeniören och isynnerhet med 
kamreraren på elektricitetsverket. 
 
Herr Sterner höll före, att själva stadskamreraresysslan borde avlönas bättre än som 
föreslagits. 
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Herr Ljungberg vitsordade stadskamrer Holmqvists oförvitliga tjänstgöring och ansåg, att man 
ej borde taga en eventuell motgång i denna lönefråga därför allvarligt och såsom en prickning 
av vederbörande samt yrkade ett personligt lönetillägg å 600 kronor för innevarande år till 
stadsfullmäktiges sekreterare och att frågan om skrivbiträde åt stadskamreraren bör i 
drätselkammaren upptagas till förnyad prövning. 
 
Herr Löfving hade intet emot att stadskamreraren beviljas ett tredje ålderstillägg å 500 kronor 
och att såsom avlöning till skrivbiträde å drätselkammaren anslås 1.200 kr. från och med nästa 
års ingång. 
 
Herr Laurin understödde herr Ljungbergs yrkande med det tillägg, att ett tredje ålderstillägg å 
500 kronor efter 9 års tjänst tillerkännes stadskamreraren. 
 
Herr Sterner anslöt sig till herr Laurins uttalande. 
 
Då överläggningen rörande denna lönefråga förklarats avslutad förelågo således följande 
trenne förslag: 
 
1) Herr Sterners förslag om beviljande av ett tredje ålderstilägg å 500 kronor efter 9 års tjänst 
och 500 kronor för innevarande år såsom ersättning till skrivbiträde å drätselkammaren samt 
1.200 för år 1921 anslås till dylikt skrivbiträde. 
 
2) Herr Ljungbergs förslag om ett personligt lönetillägg å 600 kronor till stadsfullmäktiges 
sekreterare för innevarande år, och att frågan om skrivbiträde remitteras till drätselkammaren 
för förnyad prövning. 
 
3) Samma förslag med det av herr Laurin föreslagna tillägget om beviljandet av ett tredje 
ålderstillägg. 
 
Då herr ordföranden efter framställd proposition på bifall till vartdela av dessa förslag 
förklarat förslaget n:o 2 vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering.  
 
Sedan herr ordföranden därpå för huvudvoteringen uppställt n:o 2 såsom ja-förslag och 
därefter för att utröna nej-förslag i samma votering framställt proposition på bifall till vardera 
av förslagen n:ris 1 och 3, förklarade han förslaget n:r 1 vara med övervägande ja besvarat, 
vilket med klubbslag befästes. 
 
Slutligen framställde herr ordföranden följande voteringsproposition, som godkändes: 
 
Den som i huvudvoteringen vill bifalla det föreliggande förslaget n:o 2 röstar ja; 
 
Den det icke vill röstar nej; 
 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla det nämnda förslaget n:o 1.  
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Vid härefter företaget upprop till omröstning, varunder herr Wallén ej var närvarande, röstade 
herrar Radhe, Lindbom, Ljungberg, Thorsson, Löfgren, Berger, Brännberg, Tinggren, 
Pehrsson, Mattsson, Ekblad, Scante J. Johansson, Axel Johansson och Larsson ja. 
 
Men herrar vice ordföranden, Sterner, Laurin, Löfving, Gust. Karlsson, Hjalmar Carlsson, 
Lindblad och ordförande nej. 
 
Med 14 röster mot 8 hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla ja-propositionen.  
 
Härefter behandlades löneförslaget i dess helhet, och föranledde följande detaljer till 
diskussion: 
 
Ersättning till stadsfogden Hyllengren för stadsfogdekontor: 
 
Herr Sterner meddelade, att stadsfogden Hyllengren förklarat, att han icke kunde nöja sig med 
den för ifrågavarande kontor föreslagna ersättningen av 500 kronor, men att han ville 
godkänna dylik ersättning med 750 kronor, till vilken begäran herr Sterner yrkade bifall. 
 
Herr Larsson ansåg 500 kronor vara tillräcklig ersättning för sagda kontors hållande, och vore 
vederbörande ej nöjd därmed, så kunde lilla rådhussalen ställas till stadsfogdens förfogande 
såsom kontor. 
 
Herr Sterner fann det olämpligt att för sådant ändamål upplåta lokal, då staden ofta behövde 
den för sammanträden. 
 
Herr Radhe delade denna åsikt och understödde det av herr Sterner framställda yrkandet. 
 
Herr Tinggren uttryckte önskemålet, att man toge under övervägande att avvisa stadsfogden 
ett rum i rådhuset till stadsfogdekontor. 
 
Herr t. f. borgmästaren Centerwall framhöll, att det ej läte sig tänka att för ändamålet använda 
lilla rådhussalen. 
 
Herr Berger påpekade, att stadsfogden måtte hava ett kontor, vilket han när som hälst kan låsa 
igen och vartill andra ej äga tillträde, varför lilla rådhussalen ej i detta fall kan komma till 
användning, då såväl borgmästaren som drätselkammaren måste vara i tillfälle att obehindrat 
och på varje tid komma in i stadens arkiv, vilket är beläget innanför denna sal. 
 
Herr Löfving: Då bränslet för närvarande är så dyrt, och ersättning jämväl därför ingår i det 
belopp det här häller, vore det rimligt att bevilja 750 kronor, varav 250 kronor som 
dyrtidstillägg. Yrkade bifall till detta förslag. 
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Herr vice ordföranden fann det egendomligt, att man så länge kunde upptaga tiden med att 
diskutera en sådan smäsak, då hänsyn borde tagas till den ovanligt låga lön stadsfogden 
åtnjutit. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige att bifalla herr Löfvings yrkande i saken. 
 
Ersättning till polismännen för extra tjänstgöring: 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan diskussion att tillerkänna polismännen för sådan tjänstgöring kr. 
1:50 pr timme, och skall denna ökade ersättning utgå från den 1 instundande oktober. 
 
Brandkorpralen Nordmarks och exekutionsbetjänten Ljunggrens löner: 
 
Herr Löfgren yrkade bordläggning härå. 
 
Utan annan opposition beslöto dock stadsfullmäktige att bifalla drätselkammarens förslag om 
att dessa befattningshavare skola åtnjuta samma löneförmåner som poliskonstapel i högsta 
lönegraden. 
 
Maskinisten Sterners vid elektricitetsverket löneförmåner: 
 
Herr Ljungberg yrkade, att denne befattningshavare måtte i likhet med verkmästaren Pehrsson 
erhålla fri bostad utöver sen kontanta lön, 
 
Herr Laurin yrkade bifall till löneregleringskommitténs förslag i denna del. 
 
Herr Ekblad understödde herr Ljungbergs yrkande. 
 
Herr Sterner föreslog härvidlag den medelvägen, att ifrågavarande lön jämte dyrtidstillägg 
minskas med 200 kronor och att fri bostad lämnas. 
 
Herr Pehrsson föreslog, att lönefrågan rörande elektricitetsverkets personal återremitterades 
till löneregleringskommittén för ny behandling. 
 
Herr Brännberg instämde i detta förslag. 
 
Stadsfullmäktige beslöto efter slutad överläggning lösa frågan på så sätt, att maskinisten 
Sterners lön jämte dyrtidstillägg minskas med 200 kronor och att han erhåller fri bostad i 
elektricitetsverkets byggnad. 
 
Fri elektrisk ström till elektricitetsverkets personal: 
 
Herr Sterner framhöll, att han såg det mindre rättvist, att vissa av stadens befattningshavare, 
vilka i lönehänseende ej äro sämre än andra i stadens tjänst anställda, skola hava förmånen av 
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fri elektrisk ström till lyse, värme ock kokning samt yrkade med anledning härav följande, 
vilket skriftligen förelåg: 
 
”Det är en ganska viktig principfråga, som kan medföra betydande koncekvenser, att vissa av 
stadens befattningshavare skola hava fri elektisk ström. 
 
Förmånen är aldrig godkänd av stadsfullmäktige, men efter det att elektricitetsverket år 1912 
inköptes visade det sig, att verkets personal då hade denna förmån, vilket sedermera fått 
passera. 
 
Vid löneregleringen skulle denna förmån rättvisligen varit borttagen eller i lönerna för 
respektive befattningshavare gjorts motsvarande sänkning, men så har dock ej skett.  
 
I drätselkammaren har jag varit med om att tillstyrka ifrågavarande förmån, och vill ej heller 
nu frångå detta, ehuruväl det nog innebär en orättvisa mot stadens övriga befattningshavare, 
men då bifall till frågan med denna formulering den nu har kan få sken av ett fastslående av 
saken för all framtid, vilket jag ej vill vara med om, och det skulle hava sitt stora intresse att 
veta förbrukningsmängden av den fria elektriska strömmen i försvarande fall, så tillåter jag 
mig yrka på 
 
Att stadsfullmäktige besluta, att syrelsen för elektricitetsverket omedelbart hos var och en av 
verkets persnal, som har eller får fri elektrisk ström, låter uppsätta mätare, vilka i vanlig 
ordning avläsas, varefter den således förbrukade elektriska strömmen debiteras och bokföres å 
konto för var och en av verkets personal, samt att stadsfullmäktige nu godkänna 
drätselkammarens förslag i ärendet att gälla tills vidare och intill dess stadsfullmäktige 
däröver annorlunda bestämma.” 
 
Detta yrkande beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla. 
 
På yrkandena av herr Pehrsson beslöto stadsfullmäktige tillika fastställa, att de beslutade 
förmånerna av fri bostad och fri elektrisk ström skola vara utöver de nu bestämda kontanta 
löneförmånerna. 
 
Folkskolevaktmästaren Högbergs lön: 
 
Stadsfullmäktige beslöto att remittera denna fråga till folkskolestyrelsen för att denna måtte 
hos stadsfullmäktige föreslå lönens storlek för denne befattningshavare och ej såsom 
löneregleringskommitté föreslagit bestämma lönen. 
 
Rådmannen Josef Centerwalls lön: 
 
Stadsfullmäktige beslöto att i enlighet med denne tjänstemans begäran samt på styrkan av 
magistraten och drätselkammaren bestämma hans lön till 1.500 kronor på följande villkor 
enligt magistratens i drätselkammarens yttrande i nämnda skrivelse: 
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Att vara skyldig utan särskild ersättning dels vikarierna för borgmästaren under en månad om 
året, då denne åtnjuter semester samt dels för att handlägga och expediera mål och ärenden i 
sådana fall, då borgmästaren är därtill förhindrad på grund av jäv eller annan därmed 
jämförlig anledning. 
 
Sedan förestående detaljer i lönefrågan genomgåtts, yrkade herr Sterner, att stadsfullmäktige 
måtte göra det uttalandet, att hos staden anställda befattningshavare skola vara inom staden 
bosatta och skrivna, så att staden ej går förlustig sådana befattningshavares utskylder. 
 
Yrkandet bifölls enhälligt av stadsfullmäktige. 
 
Härefter beslöto stadsfullmäktige likaledes enhälligt att i övrigt bifalla 
löneregleringskommitténs förslag i ärendet med drätselkammarens förord och att denna 
reglering tillika med beviljande dyrtidstillägg m. m. skall tillämpas från den 1 januari detta år, 
och att löneregleringen skall gälla tills vidare och tills stadsfullmäktige annorlunda däröver 
bestämma samt att frågan om dyrtidstilläggens storlek hädanefter skola av stadsfullmäktige 
prövas och fastställas halvårsvis i förväg och slutligen att beslutade löneförmåner jämte 
dyrtidstillägg m. m. skola oförändrade äga giltighet för hela det innevarande året. 
 
Beträffande anvisandet av medel för ifrågavarande ändamål under detta år beslöto 
stadsfullmäktige, att vad som därav direkt belöper sig på staden, kronor 15.028:-, skall i 
enlighet med drätselkammarens förslag upptagas i 1921 års utgifts- och inkomststat för 
uttaxering. 
 
De belopp, som i detta fall belöpa sig på elektricitetsverket och hamnen, respektive kronor 
2.897:- och 411:-, skola utgå från vederbörande verk. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige, på yrkande av herr Löfgren, att stadens befattningshavare 
skola vara skyldiga underkasta sig sådan ändrad tjänstgöring, som framdeles kan bliva en 
följd av tjänsters omreglering eller annan orsak. 
 
§ 120. 
Från kursbestyrelsen för den blivande nykterhetskursen i Lysekil förelåg ansökan med 
begäran om ett anslag å 500 kronor som bidrag till bestridande av kursens omkostnader, och 
hade drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ansökningen, 
beslutit tillstyrka beviljandet av detta anslag att utgå av medel anslagna för oförutsedda 
utgifter i årets utgifts- och inkomststat. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen och att medel skola utgå enligt 
drätselkammarens förslag. 
 
§ 121. 
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Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse bemyndigande att för ett pris av tre 
(3) kronor och 50 öre per kvadratmeter eller cirka en (1) kr. och 23 öre per kvadrataln få till 
fru Berta Josefsson försälja tomten till huset n:16 vid Norra Kvarngatan, vilken tomt i enlighet 
med drätselkammarens skrivelse bilagd kartskiss innehåller en areal av c:a 540 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade beslutat att tillstyrka denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens ifrågavarande begäran. 
 
§ 122. 
Lysekils Nya Badhus Aktiebolag begärde genom föredragen skrivelse att staden måtte bevilja 
ett belopp å 1.500 kronor för att varmbadhuset måtte kunna hållas öppet under den kommande 
vintern med 3 dagar per månad. 
 
Drätselkammaren, till vilken herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade 
beslutat att hos stadsfullmäktige tillstyrka ett belopp å 750 kronor för ändamålet och att denna 
summa utgår av medel anslagna för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkomststat. 
 
Tillika hade drätselkammaren ifrågasatt huruvida ej badtiden under vintern kunde sättas till 
två dagar i månaden och tiden för arbetarebaden något utsträckas. 
 
Herr ordföranden föreslog, att stadsfullmäktige måtte anslå åtminstone 1.000 kronor för 
ändamålet i vilket yrkande herr Ljungberg instämde med hemställan till herr Radhe, att 
badhusbolaget måtte söka hålla varmbadhuset öppet i vinter, även om bolagets begäran ej 
bleve till fullo beviljad. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt enligt detta yrkande anslå 1.000 kronor och att medel skola 
utgå enligt drätselkammarens förslag. 
 
§ 123. 
Från länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län förelåg nedanstående cirkulärskrivelse. 
”Konungens befallningshavande får härigenom fästa Eder uppmärksamhet på innehållet i 
bifogade kungörelse n:o 100 för den 7 augusti 1920, angående länets indelning i distrikt för 
uppskattning av mark i och för framdeles skeende taxering till jordvärde- eller 
jordräntestegringsskatt, m. m., särskilt beträffande däri omförmälda föreskrifter om de på de 
kommunala myndigheterna ankommande val av ledamöter och suppleanter i 
uppskattningsnämnderna ävensom i fråga om tillhandahållande av uppgiftsblanketter.  
 
Göteborg, i landskontoret, den 13 augusti 1920. 
   LÄNSSTYRELSEN. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att remittera ärendet till valkommittén för upprättandet av förslag å 
ledamöter jämte suppleanter i dylik nämnd. 
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§ 124. 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat stadsfullmäktiges 
yttrande över ansökan från fru Hilma Lycke att under åren 1921, 1922 och 1923 få uti huset 
n:o 85 vid Gamla Strandgatan utskänka pilsnerdricka till spisande gäster vid måltider. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att tillstyrka bifall till denna ansökan, och motiverade 
stadsfullmäktige denna tillstyrkan med att sökanden är lämplig att omhänderhava dylik 
utskänkning och att sådan rättighets beviljande är av behovet påkallad. 
 
§ 125. 
Från Lysekils stads elektricitetsverk förelågo styrelse- och revisionsrapporter över dess 
räkenskaper och förvaltning för år 1919 enligt Bil. N:o 5. 1920, vilken bilaga i tryck före detta 
sammanträde utdelats till herrar ledamöter i stadsfullmäktige. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna styrelsens för elektricitetsverket förslag till 
vinstmedlens fördelning samt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja vederbörande 
ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 126. 
Från hamnstyrelsen förelåg genom magistraten överlämnad berättelse över nämnda styrelses 
räkenskaper och förvaltning för år 1919 jämte revisorernas berättelse för samma tid. 
 
Handlingarna förelågo i tryck enligt Bil. N:o 6. 1920, som före detta sammanträde utdelats till 
herrar stadsfullmäktigeledamöter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 127. 
Redogörelse över folkskolans, barnavårdsnämndens, Petrelius´understödsfonds och 
folkskolebibliotekets räkenskaper och förvaltning för år 1919 enl. Bil. N:o 7. 1920, och hade 
dessa handlingar före dagens sammanträde i tryck utdelats till stadsfullmäktiges ledamöter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att enligt revisorernas tillstyrkan bevilja vederbörande 
ansvarsfrihet för samtliga ovannämnda räkenskaper för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 128. 
För kommunala mellanskolans i Lysekil räkenskaper och förvaltning under år 1919 förelåg 
redogörelse jämte revisionsberättelse för nämnda tid enligt – Bil. N:o 8. 1920. 
 
Dessa handlingar hade före detta sammanträde utdelats i tryck till herrar stadsfullmäktige. 
 
I enlighet med revisorernas tillstyrkan beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
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§ 129. 
Förvaltnings- och revisionsberättelser över härvarande livsmedelsnämnds räkenskaper och 
förvaltning för år 1919 förelågo, och beslöto stadsfullmäktige enhälligt att i enlighet med 
revisorernas tillstyrkan bevilja denna nämnd ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 130. 
För tiden 1 januari till 30 juni detta år förelågo revisions- och verksamhetsberättelser över den 
stats- och stadsunderstödda verksamheten för lindring av de mindre bemedlades inom Lysekil 
levnadsvillkor tillika med tablå för samma tid över de verkliga nettokostnaderna för bemälda 
verksamhet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid 
revisionen omfattade. 
 
§ 131. 
Sedan föredragningslistan genomgåtts redogjorde herr Brännberg för den kommunala 
bostadsfrågans läge sålunda: 
 
Åtta personer hava fullföljt sin avsikt att uppföra bostäder. Fyra av dessa personer ämna 
uppföra hus om vardera två rum och kök, två med tre rum och kök, en med tre rum och två 
kök samt en med fem rum och två kök. 
 
Kostnaden för samtliga dessa hus beräknas till 187.000 kronor eller till omkring 6.000 kronor 
per eldstad. 
 
Ansökan kommer att ingivas om lån ur bostadslånefonden med 65.625 kronor samt om 
statsbidrags erhållande med 28.125 kronor. 
 
Flera familjer hava genom kommitténs ingripande beretts bostäder till den 1 instundande 
oktober. Det har även ifrågasatts att för tillfälligt bruk under kortare tid aptera gamla 
samskolebyggnaden till bostadslägenheter. 
 
Efter denna redogörelse hemställde herr Brännberg, att stadsfullmäktige måtte besluta 
uppdraga åt drätselkammaren att till Konungen ingiva underdånig ansökan om erhållande av 
ovanbemälda lån och statsbidrag för ifrågavarande byggnadsändamål, och beslöto 
stadsfullmäktige enhälligt att bifalla denna hemställan. 
 
§ 132. 
Herr Löfgren påpekade, att genom brandchefens ingripande åtgärder vidtagits för att få en 
soplår flyttade på gården, där brandkåren har sina övningar, detta ehuru denna soplår på intet 
sätt hindrar nämnda kårs övningar, samt yrkade, att soplåren måtte få tills vidare kvarstå, där 
den nu är. 
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Stadsfullmäktige beslöto att remittera frågan till hälsovårdsnämnden och brandstyrelsen. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
RAGNAR BERGER 
OSCAR MATTSSON 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset måndagen den 27 september 1920 kl. 2 e. m. betygas 
 
    FRITZ LÜSCH 
     
     AXEL HOLMQVIST 
 
1920 Lysekils N:r 8. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 21 oktober 1920. 
 
§ 133. 
Upprop förrättades, varvid herrar vice ordföranden, Radhe, Laurin och Granberg voro 
frånvarande, och godkändes dessa förfall. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 134. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herr Löfving och Brännberg. 
 
§ 135. 
Till gode män för tillsyn över förmyndarskap valdes för tiden 1921 t. o. m. 1924 i enlighet 
med valkommitténs förslag herrar kamreraren P. Grundell och bankkassören A. H. Lundin. 
 
§ 136. 
Till ledamöter i uppskattningsnämnd för uppskattning av mark i och för framdeles skeende 
taxering till jordvärde- eller jordräntestegringsskatt m. m. valdes i enlighet med 
valkommitténs förslag herrar inspektören Ludv. Andersson och fabrikören Elis Luckey med 
respektive suppleanter herrar stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist och stenhuggaren S. P. 
Ekblad.  
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§ 137. 
Vid sitt sammanträde den 9 sistlidne september under § 119 beslöto stadsfullmäktige att 
remittera frågan om folkskolevaktmästaren Högbergs lön till folkskolestyrelsen för att denna 
styrelse måtte hos stadsfullmäktige föreslå lönens storlek för ifrågavarande befattningshavare. 
 
Folkskolestyrelsen hade enligt föreliggande beslutat att hos stadsfullmäktige föreslå de båda 
skolvaktmästarnas, Högbergs och Knutssons, löner till 1.200 kronor för varje jämte 50 % 
dyrtidstillägg därå, dock att vid dessa löneförbättringar skulle fästas de villkor, att dessa båda 
vaktmästare skulle vara skyldiga att på egen bekostnad inlägga i respektive skolhus allt för 
skollokalernas behov inköpt bränsle, skolkökets ved häri inberäknad. Nämnda löneförmåner 
skulle utgå från och med innevarande års början och skulle ökningen härför utgöra 995 
kronor. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade beslutat att 
hos stadsfullmäktige tillstyrka beviljandet av en således föreslagna löneökningarna, på de 
villkor folkskolestyrelsen föreslagit och att medel för ändamålet upptages i folkskolans 
utgifts- och inkomststat för uttaxering under år 1921. 
 
Tillika hade drätselkammaren beslutat hos stadsfullmäktige till folkskolestyrelsen göra 
framställning om, att styrelsen träffar bindande överenskommelse med skolans vaktmästare 
om instruktioner för desamma med preciserande av skyldigheter och rättigheter, så att inga 
anledningar måtte i dessa avseenden föreligga till missförstånd. 
 
Herr ordföranden meddelade, att instruktioner för dessa vaktmästare finnas, men att det dock 
kunde vara skäl att närmare granska och komplettera ifrågavarande instruktioner. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla folkskolestyrelsens föreliggande förslag tillika 
med det av drätselkammaren föreslagna tillägget, och att medel för bemälda löneökningar 
skola utgå såsom drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 138. 
Fattigvårdens ombudsman, redogörare och kassör, herr Emil Löfberg ansökte genom 
föreliggande skrivelse och hans dyrtidstillägg måtte höjas från nuvarande 300 kronor till 800 
kronor, och att denna ökning måtte beräknas från innevarande års början. Ökningen skulle 
jämväl utgöra ersättning för expeditionslokal. 
 
Fattigvårdsstyrelsen, som behandlat ärendet, hade i enlighet med föreliggande 
protokollsutdrag enhälligt beslutat att hos stadsfullmäktige tillstyrka framställningen.  
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ansökningen jämte fattigvårdsstyrelsens 
yttrande till drätselkammaren, som likaledes enhälligt beslutat att hos stadsfullmäktige förorda 
ifrågavarande begäran samt föreslagit, att beloppet, kronor 500 för denna höjning upptages i 
fattigvårdens utgifts- och inkomststat för uttaxering år 1921.  
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§ 139. 
Lysekils föreläsningsförening hade hos stadsfullmäktige ansökt om anslag för år 1921 till 
föreläsningsverksamheten med 500 kronor, till folkbiblioteksverksamheten med 300 kronor 
och som extra anslag 200 kronor för inköp av ett bokskåp åt biblioteket. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade beslutat att 
hos stadsfullmäktige tillstyrka dessa begärda anslags beviljande, och att det sammanlagda 
beloppet, koronor 1.000, för ifrågavarande ändamål upptages i 1921 års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering. 
 
Herr Sterner av herr Brännberg, yrkade bifall till ansökningen. Den senare framhöll även 
nödvändigheten av att anskaffa ett dylikt skåp åt biblioteket och påpekade samtidigt, att den 
nuvarande lokalen för folkbiblioteket är otillfredsställande. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen och att medel för dessa anslag 
utgå såsom drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 140. 
Genom föreliggande skivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att för ett pris av sju 
(7) kronor per kvadratmeter få till handlanden herr Otto Werner försälja ett mindre område 
avsett att tilläggas tomten n:o 112 belägen inom kvarteret ”Drotten”. 
 
I enlighet med drätselkammarens skrivelse bifogad kartskilss innehåller detta område en areal 
av cirka 18 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade beslutat att tillstyrka denna försäljning. 
 
På yrkande av herr Sterner beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla drätselkammarens 
ifrågavarande begäran. 
 
§ 141. 
Sv. Stadsförbundet hade genom till herr ordföranden i stadsfullmäktige ställd skrivelse 
meddelat, att medlemsavgiften till förbundet för år 1921 kommer att liksom i år utgå med 10 
kronor var varje fullt hundratal invånare, och skulle avgiften för Lysekil således uppgå till 410 
kronor för nästa år. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade beslutat att 
hos stadsfullmäktige tillstyrka, att staden även för nästa år är medlem av Svenska 
Stadsförbundet, och att beloppet för ändamålet upptages i 1921 års utgifts- och inkomststat 
för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet.  
 
§ 142. 
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Svenska Stadsförbundet hade till drätselkammaren hemställt, att staden även för år 1921 måtte 
prenumerera på 26 ex av dess tidskrift. 
 
Prenumerationspriset för nästa år blir kronor 13:50 mot kronor 10 i år, vadan stadens utgift för 
dylik prenumeration av 26 ex. under nästkommande år skulle utgöra kronor 351. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att med ärendet ingå till stadsfullmäktige och där tillstyrka 
sådan prenumeration samt att beloppet för ändamålet upptages i 1921 års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet härmed. 
 
§ 143. 
Från hälsovårdsnämnden hade följande skrivelse inkommit: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid hälsovårdsnämnden i Lysekil sammanträde den 14 oktober 
1920. 
 
Närvarande: herrar Sundberg, ordförande, Nilsson, Brännberg och Löfgren. 
 
§ 5. Stadsfullmäktiges ordförande hade för erhållande av nämndens yttrande överlämnat sju 
stycken till länets barnmorskestyrelse inkomna ansökningar till distriktsbarnmorsktjänsten i 
staden. 
 
Efter genomgående av ansökningarna, beslöt nämnden att föreslå stadsfullmäktige att lämna 
sitt förord till barnmorskan Clara Abrahamsson i Grundsund på grund av följande skäl: 
 
att Clara Abrahamsson är av de sökande, som kunna komma i fråga till tjänsten, mest 
meriterad. 
 
att hon utövat praktik här i staden omkring två år – 1917 och 1918 – samt därunder ådagalagt 
skicklighet och gjort sig omtyckt. 
 
samt att hon är bördig härifrån staden. 
 
Som ovan 
AXEL SUNDBERG. 
 
Tillika förelågo ansökningshandlingarna jämte förste stadsläkaren i Lysekil skrivelse till 
barnmorskestyrelsen för Göteborgs och Bohus läns landstingsområde, genom vilken skrivelse 
sökanden Abrahamsson även förordats att bliva antagen som distriktsbarnmorska. 
 
Till ifrågavarande befattning hade följande sökande anmält sig, nämligen Eleonore 
Berndtsson, Paulina Larsson och Betty Rasmusson, Lysekil, Clara Abrahamsson, Södra 
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Grundsund, Hilda Carlsson, Stallarholmen, Annie Rönne, Skaftet, och Gerda Andersson, 
Mullsjö. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i likhet med hälsovårdsnämnden och förste stadsläkaren 
avgiva förord för sökanden Abrahamsson. 
 
§ 144. 
Från Lysekils Järnvägsaktiebolags styrelse förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokoll hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils Järnvägsaktiebolag å 
järnvägsbyrån i Lysekil den 19 juni 1920. 
 
§ 39. Med anledning av skrivelse från stadsfullmäktige i Lysekil, däri uttrycktes önskemålet 
att fraktgodsexpeditionen måtte hållas öppen minst 8 timmar dagligen, beslöt styrelsen 
fastställa tiden för nämnda expeditions öppethållande till kl. 9 f. m.; varom besked skulle 
meddelas genom utdrag av detta protokoll. 
 
Som ovan 
AXEL SUNDBERG. 
 
Rätt avdraget intygas 
HENNING MELIN A, F. JOHANSSON.” 
 
Sedan skrivelsen lästs, beslöto stadsfullmäktige att till handelskammaren i Karlstad kännedom 
meddela nämnda styrelses beslut medelst utdrag av detta protokoll samt att i övrigt lägga 
ifrågavarande skrivelse till handlingarna. 
 
§ 145. 
Genom magistraten hade inkommit anhållan från landsfogden i länet om stadsfullmäktiges 
yttrande över begärt förbud mot automobiltrafik å allmänna vägar inom Stångenäs härad. 
 
Sedan samtliga handlingar i frågan genomgåtts, och däribland landsfiskalens i Stångenäs 
distrikt skrivelse lästs, föredrog herr ordföranden nedanstående skrivelse och föreslog, att 
densamma måtte antagas att såsom stadsfullmäktiges svar i ärendet avgivas till landsfogden i 
Göteborgs och Bohus län. 
 
”Stadsfullmäktige, som satts i tillfälle att yttra sig om vägstämmans med Stångenäs härads 
väghållningsskyldige den 29 sistlidne mars fattade beslut och söka förbud för motorfordon å 
vägen Lysekil-Ferlev få efter tagen del av handlingarna i ärendet till alla delar vidhålla sitt vid 
sammanträdet den 19 sistlidne februari fattade beslut med instämmande för övrigt i de av 
landsfiskal Nyblom härstädes i skrivelse av den 27 april 1920 framhållna synpunkterna. 
 
Överdrifterna i de petitioner om förbud, varå vägstämmans beslut är grundat, torde nymera 
ligga i öppen dag för pensionärerna själva, sedan hästarnas skygghet och de körandes 
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förskräckelse på grund av vanan att dagligen se motorfordon under sommaren och hösten 
1920 synbarligen i hög grad avtagit. 
 
Dessutom anse sig stadsfullmäktige ej kunna underlåta att framhålla, att vägkassans i 
Stångenäs klena tillstånd ej hindrar nyanläggning av vägar inom Stångenäs, vilka ur allmän 
trafiksynpunkt äro vida viktiga än denna.” 
 
Då denna skrivelse lästs, yttrade herr Sterner, att det är uppenbart, att stadsfullmäktige ej 
kunnat vara med om att avstå rättigheten till trafik med motorfordon å ifrågavarande väg samt 
yrkade, att stadsfullmäktige måtte antaga det föreliggande förslaget till svar i ärendet, vilket 
yrkande enhälligt bifölls. 
 
§ 146. 
Herr kyrkoherden Fritz Lüsch hade till stadsfullmäktige ingivit följande motion, som 
skriftligen förelåg: 
 
”Till stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Jämlikt Kungl. Maj:ts förordning av den 25 sistlidne september angående särskilda 
bestämmelser rörande mantalsskrivningen för år 1921 med anledning av folkräkningen den 
31/12 1920 och dess nära sammanhang med för- eller kyrkoskrivningen får jag härmed föreslå 
att Stadsfullmäktige denn gång välja fyra (4) kommunalombud och bestämma deras arvoden 
på grund av väsentligt ökat arbete till sammanlagt femtio (50) kronor för varje. 
 
Lysekil den 19 oktober 1920. 
  FRITZ LÜSCH. 
 
Motionen hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterats till drätselkammaren, som 
beslutat att hos stadsfullmäktige tillstyrka 25 kronor till vart och ett av ombuden, då 
kammaren ansett det förslagna arvodet för högt, därför att ifrågavarande ombud i regel pläga 
utgöras av hos staden anställda befattningshavare, vilka åtnjuta oavkortad lön även för de 
tider de närvara vid mantalsförrättningar. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att i enlighet med motionen välja fyra mantalsskrivningsombud samt 
att såsom arvode till var och en av dessa anslå 25 kronor. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige i enlighet med yttranden av herrar Wallén och Löfgren att det 
nu bestämda arvodet till dessa ombud endast skulle gälla för innevarande år på grund av det 
för tillfället ökade arbetet med mantalsskrivningen. 
 
§ 147. 
Till kommunalombud vid årets mantalsskrivning valdes i enlighet med valkommitténs förslag 
herrar hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg, 
skatteexekutorn Rudolf Ljunggren och brandkorpralen A. J. Nordmark. 
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§ 148. 
Sedan föredragningslistan genomgåtts, meddelade herr Tinggren, att klagomål föresports mot 
de rådande förhållandena beträffande vattenleverans till fartyg, då det hänt, att fartyg länge 
fått vänta på att erhålla vatten emedan stadens arbetsförman varit ute för sin tjänst och ej fort 
nog kunnat anträffas. 
 
Ansåg, att sådan leverans borde skötas av någon person, som ständigt vore tillhands, 
exempelvis av hamnlotsen. 
 
Talaren framhöll ock, stt slangen för vattenservicen är bristfällig. 
 
Herr Lindbom fann, att ifrågavarande leverans för närvarande ej är väl ordnad och ansåg, att 
frågan borde hänskjutas till vattenstyrelsen, för att denna måtte i saken underhandla med 
hamnstyrelsen. Tillika meddelade herr Lindbom, att ny slang för vattenservisen redan är 
inköpt. 
 
Stadsfullmäktige beslöto överlämna ärendet till vattenstyrelsen för att denna styrelse måtte i 
samråd med hamnstyrelsen kunna ordna berörda förhållande på ett fullt tillfredsställande sätt. 
 
§ 149.  
Herr Brännberg föreslog, att stadsfullmäktige måtte påminna hamnstyrelsen om det till 
densamma remitterade ärendet på grund av hälsovårdsnämndens framställning om genombrott 
mellan hamnbassängerna. 
 
Herr Lindbom yttrade, att om stadsfullmäktige vilja anslå medel för ändamålet, så skall saken 
av hamnstyrelsen upptagas, men för närvarande har hamnen inga medel till förfogande för ett 
så vidlyftigt arbete. 
 
Herr Brännberg ansåg, att hamnstyrelsen dock under alla förhållanden borde undersöka, huru 
kostnaderna ställa sig för sagda arbetets utförande. 
 
Herr ordföranden föreslog, att stadsfullmäktige måtte till hamnstyrelsen hemställa om 
önskemålet av att frågan fortast möjligt upptages till behandling för skyndsam utredning och 
kostnadsförslags upprättande, så att ärendet kan i stadsfullmäktige upptagas till behandling 
och avgörande. 
 
Detta förslag beslöto stadsfullmäktige att enhälligt bifalla. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
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C. BRÄNNBERG. 
O. G. LÖFVING. 
 
Att ovanstående protokoll med undantag av §§ 146 och 143, som särskilts justerats och 
upplästs dagen den 22 oktober 1920, blivit efter förut skedd kungörelse och justering 
offentligen uppläst i rådhuset måndagen den 8 november 1920 kl. 2 e. m. brtygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
 
1920 Lysekils N:r 9. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 18 november 1920. 
 
§ 150. 
Upprop förrättades, varvid herrar vice ordföranden, Sterner, Laurin, Ljungberg, Berger och 
Persson voro frånvarande, herr Ljungberg på grund av riksdagsmannauppdrag. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 151. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 152. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågs herrar Löfving och Tinggren. 
 
§ 153. 
Magistraten hade genom skrivelse till stadsfullmäktige gjort framställning om att tre 
kontrollanter måtte utses för granskning av bostadsuppgifter och att ett belopp av 250 kronor 
måtte anslås såsom arvode till dessa kontrollanter. 
 
Tillika hade magistraten föreslagit att skatteexekutorn Rudolf Ljunggren, 
hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg och brandkorpralen A. J. Nordmark måtte utses 
till sådana kontrollanter. 
 
Drätselkammaren dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade beslutat att 
hos stadsfullmäktige föreslå ifrågavarande arvode till 150 kronor att utgå av medel för 
oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkomststat. 
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Herr borgmästaren Sundberg, som inledde diskussionen, ansåg det av drätselkammaren för 
ändamålet föreslagna beloppet för det myckna arbete, som kontrollanterna komme att få samt 
framhöll, att om beloppet skulle visa sig vara alldeles för litet, men då senare kunde inkomma 
till stadsfullmäktige med begäran om tilläggsanslag för ändamålet.  
 
Herr ordföranden föreslog, att kontrollanternas antal borde bestämmas till fyra och arvodet till 
200 kronor eller ock, om arvodet bestämdes till 150 kronor, herr Nordmark då utbytes mot 
kyrkovaktmästaren herr B. C. A. Högberg. 
 
Herr Larsson yrkade bifall till drätselkammarens förslag, helst som de föreslagna 
kontrollanterna äro i stadens tjänst och genom ifrågavarande arbete ej förlora något av sin 
avlöning, utan i stället erhålla biförtjänst. Ansåg, att om någon av de föreslagna skulle 
utbytas, borde det ej bliva herr Nordmark, utan herr Ljunggren, då den förstnämnda genom 
sin tjänstgöring vid brandsyner hade skaffat sig så god kännedom om stadens 
bostadsförhållanden. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige att utse tre kontrollanter och 
valde härtill herrar hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, brandkorpralen A. J. 
Nordmark och kyrkvaktmästaren B. C. A. Högberg med den förstnämnde som 
sammankallande. 
 
Arvodet bestämdes i enlighet med drätselkammarens förslag. 
 
§ 154. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 9 sistlidne december under § 119 i 
protokollet att till drätselkammaren återförvisa ärendet rörande anslag till biträde å 
drätselkammaren från och med nästa års början samt om beviljande av ett tredje ålderstillägg 
till stadskamrer efter 9 års tjänst. 
 
Med anledning härav förelåg nu från drätselkammaren följande skrivelse:  
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 5 november 
1920. 
 
Närvarande: herrar Wallén, Löfving och Elmqvist samt undertecknad, Ljungberg, som 
anmodats att föra protokollet för detta sammanträde. 
 
§ 133. Då herr ordföranden på grund av det föreliggande ärendets beskaffenhet ej kunde 
deltaga i dagens sammanträde, beslöt kammaren utse herr Wallén att leda förhandlingarna. 
 
§ 134. Vid sitt sammanträde den 18 sistlidne oktober under § 132 i protokollet beslöt 
kammaren att den 25 oktober detta år till fortsatt behandling upptaga ärendet rörande anslag 



Kerstin Jungebro 1920 Lysekils Stadsfullmäktiges Handlingar 
2023-01-30 20:47 

© Kerstin Jungebro Sida 94 
 

till biträde å drätselkammaren samt om beviljande av ett tredje ålderstillägg å 500 kronor till 
stadskamrer Holmqvist. 
 
Kammaren ovan nämnda ledamöter hade sistnämnda dato och jämväl en gång senare haft 
överläggning rörande dessa frågor. 
 
Sedan vid dagens sammanträde då frågan ytterligare diskuterades, beslöt drätselkammaren att 
till stadsfullmäktige avgiva följande yttrande i ärendet:  
 
Drätselkammaren anser, att räkenskaperna för de båda skolkassorna, folkskolans och 
kommunala mellanskolans, vilka räkenskaper handhavas av stadskamrerarens såsom bisyssla, 
så vitt möjligt även framdeles böra skötas av stadskamreraren. 
 
Ersättningen för denna bokföring, nu utgående med tillsammans 500 kronor, bör avföras från 
respektive skolteater och ingå såsom del av anslag till skrivbiträde å drätselkammaren. 
 
Vidare finner drätselkammaren, att det för ärendenas inre sammanhang vore en del om 
sekreterarebefattningen i stadsfullmäktige, därest det lämpligen så kan ordnas, även framgent 
bleve lagd på stadskamreraren och drätselkammarens sekreterare. 
 
Det merarbete som sekreterarskapet i stadsfullmäktige numera förorsakar jämte den 
utvidgning av stadskamrerarens arbetsbörda, som nämnda skolkassors skötsel medför, 
motiverar liksom ökning av arbetet inom drätselkammaren, att ett anslag å 1.200 kr. lämnas åt 
stadskamreraren såsom bidrag för skrivbiträde. 
 
Dock förutsättes, att det belopp av cirka 300 kronor, som årligen utgått av stadens medel för 
extra skrivhjälp å drätselkammaren, med införandet av fixerat anslag till skrivbiträde 
bortfaller. 
 
Arvodet för sekreteraresysslan i stadsfullmäktige, vilket tidigare varit 900 kronor, men för år 
1920 tillfälligt utgår med 1.500 kronor, föreslås att fastställas till 1.200 kr.  
 
Ifrågavarande befattningshavare medgives dessutom rätt att såsom stadskassör reglera 
debetsedelslösen för stadsutskylder så, att minsta lösen blir 5 öre t. o. m. 5 kronor och därefter 
10 öre för varje påbörjat hundratal kronor, dock högsta lösenbelopp 50 öre. 
 
Härigenom beräknas att stadskassören får en ökad inkomst från 150 till 300 kronor.  
 
Slutligen förutsätter kammaren, att frågan om ett tredje ålderstillägg å 500 kronor till 
stadskamrer Holmqvist av stadsfullmäktige upptages till behandling vid fastställandet av 
stadens budget för år 1923. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
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Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL LJUNGBERG. 
 
Då detta ärende behandlades, var undertecknad, sekreterare, ej närvarande, och protokollet för 
denna paragraf fördes av herr ordföranden. 
 
Herr Radhe fann förslaget från drätselkammaren väl utarbetat och att det vore skäl antaga 
detsamma på grund av det myckna arbete, som föreligger å drätselkammaren samt yrkade 
bifall till förslaget. 
 
Herr Löfgren ansåg den sålunda av drätselkammaren föreslagna lösningen av frågan fullt 
tillfredsställda och understödde det gjorda bifallsyrkandet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens föreliggande förslag i saken. 
 
§ 155. 
Till drätselkammaren hade inkommit skrivelse med begäran att på grund av det inträffade 
prisfallet å ved försälja den för stadens innevånare behov inköpta veden till lägst gällande 
dagspris, då det visat sig omöjligt att kunna erhålla det pris staden själv betalt. 
 
Tillika hade drätselkammaren beslutat hos stadsfullmäktige förordna, att inkomstgränsen för 
dylika vedinköp upphäves så att det står var och en fritt att köpa av denna ved. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den av drätselkammaren sålunda gjorda 
framställningen. 
 
§ 156. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att hos Aktiebolaget 
Göteborgs Bank härstädes få öka stadens lån å löpande räkning från 210.000 till 250.000 
kronor för bestridande av utgifter under detta år. 
 
Jämte denna skrivelse var bifogad nedanstående ”tablå över utgifter under detta år ej upptagna 
i årets utgifts- och inkomststat”, och vilka utgifter föranlett behovet av ökad bankkredit. 
 
”Belopp i avrundade tal. 
 
Inköp av område å Slätten för epidemisjukhus, inkl. lagfartskostnader 50.500:- 
Hittillsvarande kostnader för expropriationen   16.500:- 
Hittillsvarande brist för folkskolan    17.000:- 
Under året inköpta arbetsmaterialier    5.000:- 
Kommunalt vedinköp     79.000:- 
     Kronor 168.000:- 
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Lysekil den 17 november 1920. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 Stadens räkenskapsförare.” 
 
Dessa skrivelser lästes, varefter herr Löfgren framkastade den tanken, om staden ej i stället 
kunde få låna av de medel som Lysekils Järnvägsaktiebolag har innestående i bank, vilket 
skulle kunna bereda såväl staden som järnvägsbolaget fördelar, då järnvägsbolaget kunde 
erhålla något högre och staden något lägre ränta. 
 
Föreslog att det måtte lämnas drätselkammaren i uppdrag att i salen underhandla med nämnda 
järnvägsbolag. 
 
Herr borgmästaren Sundberg fann detta visserligen vara ett ganska gott uppslag, men saken 
vore dock ej så enkel som det kunde förefalla, och det vore icke möjligt att nu kunna yttra sig 
över huru förslaget kunde realiseras, då järnvägsstyrelsen först måste ansöka hos Kungliga 
Järnvägsstyrelsen, Väg- och Vattenbyggnadsstyrelsen och Statskontoret om att få utlämna 
dylikt lån, och det är dessutom ej säkert att dessa myndigheter anse det tillräckligt 
betryggande att lämna Lysekils stad lån. 
 
Herr Radhe uttryckte tvivelsmål om utförandet av herr Löfgrens förslag, då man aldrig 
försport att järnvägsföretag lämnat kommuner lån. 
 
Däremot ansåg talaren, att stadsfullmäktige ej borde känna sig bundna av att beträffande lån 
endast underhandla med Aktiebolaget Göteborgs Bank, då det finnes andra banker i staden, 
hos vilka man kunde höra sig för om lånevillkor, samt föreslog, att drätselkammaren måtte få 
i uppdrag att inleda sådan underhandling. 
 
Efter slutad överläggning beslöto fullmäktige utan votering att bifalla drätselkammarens 
ifrågavarande begäran. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige uppdraga åt drätselkammaren att med ledning av den i 
ärendet förda diskussionen och de under densamma framkomna förslagen söka ordna 
placeringen av stadens svävande skuld på det för samhället fördelaktigaste sättet. 
 
§ 157. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren att för år 1921 få prenumerera på ett 
exemplar av Post- och Inrikes Tidningar, kommunalupplagan B, för stadsfiskalkontorets 
räkning. 
 
Prenumerationspriset för denna upplaga av tidningen har under detta år utgjort kronor 1:65. 
 
Framställningen bifölls av stadsfullmäktige, och skulle beloppet för ändamålet upptagas bland 
stadens utgifter för polisverket under år 1921. 
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§ 158. 
Genom skrivelse hade Lysekils skyttegille hos drätselkammaren anhållit, att drätselkammaren 
måtte hos stadsfullmäktige för skyttegillet tillstyrka beviljandet av ett anslag å 250 kronor för 
år 1921, vilket belopp skulle utgå av hundskattemedel. 
 
Drätselkammaren hade beslutat att med ärendet ingå till stadsfullmäktige under enhällig 
tillstyrkan om att ifrågavarande anslag beviljas att utgå av hundskattemedel. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja bemälda anslag att utgå enligt drätselkammarens 
anvisning. 
 
§ 159. 
Genom föreliggande utdrag av fattigvårdsstyrelsens protokoll för den 29 oktober detta år 
anhölls om att stadsfullmäktige måtte bevilja ett tilläggsanslag å 5.500 kronor till fattigvården 
för innevarande år. 
 
Denna begäran motiverades med att fattigvården under året haft följande utgifter vilka ej varit 
upptagna i årets utgifts- och inkomststat: 
 
Inredning av bostad i gamla förvaringshäktet   1.570:64 
Utdömd ersättning för Börjessons barn i Varberg   1.225:63 
Ännu utebliven men beräknad gottgörelse från landstinget cirka 3.200:- 
     Kronor 5.996:27 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ansökningen till drätselkammaren, som 
enhälligt beslutat att hos stadsfullmäktige tillstyrka beviljandet av ifrågavarande anslag och 
beträffande medlens anskaffande föreslagit, att desamma upplånas för att sedermera täckas 
genom uttaxering under år 1921. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen, och att medel 
för ändamålet skola utgå såsom drätselkammaren föreslagit. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
O. G. LÖFVING. 
C. G. TINGGREN. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen å 
rådhuset måndagen den 29 november 1920 kl. 2 e. m. betygas 
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FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST 
 
 
 
1920 Lysekils N:r 10. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 9 december 1920. 
 
§ 160.  
Upprop förrättades, varvid herrar vice ordföranden, Radhe, Laurin och Thorsson voro 
frånvarande. 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 161. 
De vid uppropet anmälda förfallet godkändes. 
 
§ 162. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Svante J. Johansson och 
Axel Johansson. 
 
§ 163. 
Genom föreliggande skrivelse anmälde drätselkammaren, att följande ledamöter och 
suppleanter äro i tur ur drätselkammaren med detta års slut avgå: 
 
Ledamöterna herrar byggmästaren Oscar Wallén, fabrikörerna Rich. Björsell och Alfr. Bovik 
samt suppleanterna herrar byggmästaren Rob. Christensson, lotsförmannen Em. Hörman och 
stenhuggeriförmannen F. J. Elmkvist.  
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 164. 
I enlighet med valkommitténs föreliggande förslag valdes till ledamöter i budgetberedningen 
för granskning av magistratens utgifts och inkomstförslag för staden för år 1921 herrar 
kyrkoherden Fritz Lüsch, konsuln Magnus Radhe, förvaltaren John Sterner, redaktören Axel 
Ljungberg och frisören Gustaf Aron Löfgren samt till deras suppleanter herrar byggmästaren 
Oscar Wallén och fabrikören Rich. Björsell. 
 
§ 165. 
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Stadsfullmäktige beslöto under § 97 i protokollet för den 22 maj 1919 att till hamnstyrelsen 
remittera hälsovårdsnämndens framställning om genombrott mellan hamnbassängerna, och 
hade till dagens sammanträde följande skrivelse i ärendet inkommit från hamnstyrelsen: 
 
Utdrag av protokollet, hållet hos Hamnstyrelsen i Lysekil den 4 december 1920. 
 
Närvarande: herrar Radhe, ordförande, Gunnerson, Lindbom, Backman, Tinggren och 
stadsingeniören. 
 
§ 18. Bordlagda, från stadsfullmäktige remitterade ärendet rörande genombrytning av 
hamnpiren för erhållande av vattencirkulation mellan de båda hamnbassängerna återupptogs 
till behandling sedan stadsingeniören inkommit med yttrande och förslag i ärendet.  
 
Stadsingeniörens yttrande, som nu föredrogs, innefattade två olika förslag till förbindelse 
genom piren, nämligen antingen med murad stentrumma eller med nedläggning av kulvert. 
Det förra förslaget slutade på en kostnad av 10.000 kronor, det senare förslagets 
genomförande skulle betinga en kostnad av 7.800 kronor. 
 
Kulvert under nuvarande piren beräknades kosta 3.800 kronor medan trumman under 
nuvarande piren torde kunna anläggas för 6.000 kronor. 
 
Stadsingeniören förordade av de två förslagen det förstnämnda, det vill säga anläggande av 
murad stentrumma. 
 
Emellertid innebar stadsingeniörens yttrande jämväl ett helt nytt förslag till avhjälpande av 
olägenheterna med vattnets förorenande genom kloakledningens utmynnande vid norra 
hamnbassängen, nämligen att åstadkomma ett helt nytt utlopp för kloakledningen ifråga. En 
ny kloakledning kunde i sådant fall läggas från brunnen på Rosvikstorg längs Hamngatan till 
en framför Fabriksgatan på nya kajplanet befintlig brunn, varifrån trumma leder ut genom nya 
kajen. Fördelen av att till denna plats koncentrera allt avlopp låge däri, att där skulle 
orenligheten hastigt spridas och någon dålig lukt ej skulle behöva förekomma, varförutom en 
sådan anbragt ledning skulle medföra den ytterligare fördel, att ett ordnat avlopp bereddes 
samtliga närliggande byggnader. 
 
Som ett alternativ till detta förslag framhölls, att den tilltänkta ledningen kunde dragas genom 
tullträdgården, varigenom en rakare sträckning erhölles. Kostnaderna förslagsvis beräknades 
till 9.800 kronor, torde ställa sig ungefär lika stora för båda alternativen. 
 
Efter överläggning beslöt Hamnstyrelsen enhälligt att hos stadsfullmäktige förorda till 
utförande första alternativet av sistnämnda förslag till lösning av frågan om borttagande av 
föroreningen vid hamnpiren i stället för en genombrytning av hamnpiren, som hur densamma 
än ordnades, sannolikt ändock icke komme att fullständigt avhjälpa föreliggande sanitära 
orenligheterna. 
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Detta beslut förklarades genast justerat. 
 
Som ovan 
In fidem: 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Rätt utdrages betygas 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Härjämte förelåg det i denna skrivelse nämnda yttrandet från stadsingeniören.  
 
Herr Lindbom fann det av stadsingeniören upprättade, nya förslaget till frågans lösning 
utmärkt och förordade detsammas antagande. 
 
Herr Brännberg ansåg ock nämnda förslag vara en god lösning av saken och föreslog ärendets 
remiss till drätselkammaren. 
 
Herr Sterner föreslog ärendets remiss till vatten- och kloakstyrelsen, vilken han ansåg vara 
forum för frågan än drätselkammaren, samt framhöll, att det kommer att bliva staden och ej 
hamnen, som, för den händelse beslutats, skall betala kostnaderna därför. 
 
Herr Berger yrkade ärendets remiss både till vatten- och kloaksystem samt drätselkammaren. 
 
Herr Sterner förenade sig nu i detta yrkande. 
 
Stadsfullmäktige beslöto efter slutad överläggning att bifalla herr Bergers yrkande.  
 
§ 166. 
Den sistlidne september under § 132 i protokollet beslöto stadsfullmäktige att till 
hälsovårdsnämnden och brandstyrelsen remittera ärendet beträffande plats för soplår å gården, 
där brandkåren har sina övningar. 
 
Brandstyrelsen hade yttrat följande: 
 
”Denna soplår jämte 2 kärror för sopor hade utan brandstyrelsens eller brandchefens 
placerades å brandkårens övningsgård. 
 
Efter föredragning av stadsfullmäktiges protokoll av den 5 oktober 1915 (§ 119), vari på 
drätselkammarens förslag beslöts att alt utom hamnen tillhörig bod skall från ifrågavarande 
gårdsplan snarast bortröjas, och att brandväsendet må disponera nämnda plan tills 
stadsfullmäktige annorledes däröver besluta, beslöt brandstyrelsen att med utdrag av detta 
protokoll anmoda hälsovårdsnämnden att snarast utse annan plats för sagda soplår och 2 
sopkärror.” 
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Hälsovårdsnämndens yttrande innehöll följande: 
 
Nämnden hade ansett, att någon olägenhet av soplårens kvarstående å ifrågavarande plats inte 
kunde påvisas, och hade nämnden efter gjord undersökning ej kunnat finna någon annan 
lämplig plats i närheten av hamnen än å elektricitetsverkets gård. 
 
Med anledning härav hade nämnden hos sagda verks styrelse gjort framställning om lårens 
placerande å sistnämnda gård å plats, som kunde finnas lämplig och som disponerades av 
verket med äganderätt, så att utsikt finnes att få hava stående därstädes för framtiden. 
 
Elektricitetsverkets styrelse hade emellertid avböjt denna begäran, varför nämnden, då enligt 
dess förmenande soplåren icke vore till något men för brandkåren och dess övningar, beslutat 
hos stadsfullmäktige hemställa, att låren måtte få kvarstå där den nu är. 
 
Herr Löfgren yrkade bifall till hälsovårdsnämndens yttrande i ärendet och föreslog tillika, att 
allt skräp, som belamrar gården för brandkårens övningar genast bör bortröjas. 
 
Herr borgmästaren Sundberg framhöll nödvändigheten av att entreprenören för sopning av 
gator och torg får hava en soplår placerad i hamnens närhet. 
 
Herr Brännberg påpekade, att å ifrågavarande plats även hopas en mängd andra saker såsom 
kärror och diverse skräp, vilket allt borde borttagas. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige följande i ärendet: 
 
Att godkänna att nämnda lår kvarstår å sin nuvarande plats, dock att kärror eller andra saker 
där ej må under någon som hälst förevändning placeras, och att det skall åligga 
hälsovårdstillsyningsmannen att öva noggrann tillsyn över att vid fyllning och tömning av 
sopor i och från den bemälda låren den största renlighet iakttages, så att sopor ej spillas på 
gården, som hittills eljest i regel skett. 
 
§ 167. 
Till behandling förelågo folkskolans och barnavårdsnämndens utgifts- och inkomstförslag för 
år 1921. 
 
Jämte dessa förslag hade folkskolestyrelsen avlämnat följande skrivelse: 
 
Motivering för avvikelser från 1920 års inkomst- och utgiftsstat för folkskolan i Lysekil 
under år 1921 
 
    I parentes siffror från 1920. 
1) Brist från 1920   kr. 1.900 (12.000) 
har uppkommit sålunda: merkostnad för fastigheter 4.400 
 merkostnad för bränsle  8.000 
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 merkostnad för skolköket  800 
 merkostnad för diverse utgifter 700 

merkostnad för vaktmästarelöner 1.000 
kontant betalt köpeskilling för gamla samskolan 4.000 
  summa brist kr. 19.000 
 
2) anskaffning och underhåll a) av fastigheter 3.000 
 av inventarier & renhållningsartikel 1.000 (1.000) 
3) bränsle och ljus   12.000 (5.000) 
4) undervisningsmaterial   2.000 (1.000) 
5) löner till lärare, skolkökslärarinna och för slöjd  
 
a) till lärare: i analogi med sannolikt framkommande krav från K. Mellanskolans lärarekår om 
slopande av det kommunala dyrtidstillägget och omreglering av hyres- & vedersättning i 
överensstämmelse med gällande priser och prejudikat beslöts i enlighet härmed och upptogs 
hyressättningen för ett rum till kr. 300 + 150 kr. för köket med kr. 300 för varje nytt rum, 
samt för vedbrand, framkörd och inlagd, men ej sågad och huggen: 8 kbm. barrved för köket 
= 252 kr. och 4 kbm. björkved för varje rum á 161 kr. och skulle hyres och vedersättningen 
alltså utgå med kr. 1.785 för manliga ord. Lärare, kr. 1.324 för kvinnliga ord. Samt kr. 863 för 
småskollärarinna = 4 ½. 1.785 + 6½. 1.324 + 9.863 = kr. 24.405:50 (skolkökslärarinnan 
inbegripen). Från nämnda summa avgår dock 660 för två bostäder in natura, men i stället skall 
därtill för e. o. manlig och 1 e. o. kvinnlig läggas för ½ år summa kr. 863, som dock bör 
avrundas till kr. (900) då dessa båda äro svagast avlänade, alltså summa kr. 24.645:50. Då de 
båda ord. Folkskollärarne Tingdahl och Sandström enligt företedda hyreskontrakt betalade 
ensamt i hyra kr. resp. 1.400 och 1.500, beslöt styrelsen att tillmötesgå deras krav på 
ersättning därför i så måtto, att resp. 400 och 450 kr. beviljades dem för 1921 på grund av 
bostadsmarknadens abnorma läge. Beloppet för hela denna post, alltså kronor 25.495:50. 
Kommunala dyrtidstillägget struket. Ingen annan förändring. 
 
b) till skolkökslärarinnan: 
enligt Kungl. Kungörelsen den 30/6 1920 äger skolkökslärarinna som villkor för 9/10 
statsbidrag till minimilönen att från årets början åtnjuta i arvode kr. 255 för var skolkökskurs 
samt dessutom bostad och vedbrand, som torde utgå i likhet med ord. Folkskollärarinnas, med 
vilken hon bör likställas i allt från Kommunens sida, alltså för 
 
1920:   1921: 
5 kurser á kr. 255:- 1.275 5 kurser kronor 255 = 1.275 
Hyres & vedersättning 1.000 hyres och vedersättning 1.324 
Kommunalt dyrtidstillägg 400 i kommunalt ålderstillägg 200 
I kommunalt ålderstillägg 200 summa kronor 2.799 
  2.875 dessutom torde hon som fast anställd av 
Motsvarande lön med tillg 2.000 distriktet anmälas för beredande av pensions- 
 Brist kronor 875 rätt i statens anstalt för pensionering av folk- 
Täckes huvudsakligen genom  skollärare. 
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Ytterligare statsbidrag för 1920 Statsbidrag för 1921: kr 1.147:50 
å kronor 647:50. 
 
2 e. o. befattningar, 1 manlig och 1 kvinnlig folkskollärare torde från den 1/7 böra göras till 
ordinarie, vilket ökar utgifterna med respektive (enl. alt. 11) kr. skillnaden mellan 2.373:75 
och 1.706:25, som utgör förra halvårets lön för e. o. tjänsten, alltså 667:50 kr. och för den 
kvinnliga skillnaden mellan 1.853:75 och 1.418:75, alltså 435 kr., slöjd i bådadera fallen 
inberäknad. 
 
Överlärarens arvode torde i enlighet med hans av det ständigt ökade arbetet välmotiverad 
begäran sättas till 1.000 kr. (nu 400). 
 
Bokvårdaren (f. n. fröken Hedenlund) torde för arbetet därmed böra ersättas med kr. 250, 
motsvarande arvodet för en slöjdkurs, vilken summa påföres biblioteket. 
 
6) Vaktmästare Högberg har i likhet med andra med honom likställda kom. befattningshavare 
anhållit om att få räkna sig till godo 2 ålderstillägg redan nu från 1921 å 200 kr. st. i 
betraktande av, att han varit i stadens tjänst sedan den 1/1 1913 som ord. Därav ½ på skolans 
och ½ på kyrkans lott, samt tillerkännas ett tredje efter ytterligare 3 år. denna begäran avslogs, 
vadan ingen ändring sker i hans lön. 
 
7) Gymnastiken hittills upptagen till kr. 300 (lön till vaktmästaren) torde enligt hans 
bordlagda begäran från 1/1 1921 höjas till kr. 500. 
 
8) Skolköket varifrån lärarinnans lön avförts, torde nu böra sättas till 2.000 kr. 
 
9) Skolbiblioteket ökas med kr. 50 till kr. 200. 
 
10) Annonser och trycksaker och smärre utgifter såsom ny post i enlighet med 
finansstatistiken uppföras med kr. 500. 
 
Lysekil den 25 oktober 1920. 
 
FÖR LYSEKILS FOLKSKOLESTYRELSE: 
Fritz Lüsch, 
Ordförande. 
 
Tillika förelåg tablå över skolans lärarelöner för nästa år. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat de båda förslagen med tillhörande 
handlingar till drätselkammaren för dess yttrande, vilket förelåg och var av följande lydelse: 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 2 december 
1920. 
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Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Björsell, Bovik och Löfving samt stadsingeniören 
Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 153. Till förnyad behandling upptogos de av herr ordföranden i stadsfullmäktige till 
drätselkammaren remitterade utgifts- och inkomstförslagen för folkskolan och 
barnavårdsnämnden för år 1921, vilka förslag bordlagts under § 141 i protokollet för den 11 
sistlidne november. 
 
Utgifterna för folkskolan slutade på en summa av 139.993 kronor, varav på bevillning 
uttaxeras 93.390 kronor. 
 
Barnavårdsnämndens utgifter utvisande ett belopp av 480 kronor, varav på bevillning skulle 
uttaxeras 180 kronor. 
 
Tillika förelåg förslag över lärarepersonalens löner. 
 
Efter noga tagen del av förslaget för folkskolan beslöt drätselkammaren att hos 
stadsfullmäktige avgiva följande yttrande över detsamma: 
 
1) Att avstyrka de föreslagna extra hyresinsättningarna för herrar Tingdahl och Sandström 
med respektive 400 och 450 kronor, då kammaren icke fann det lämpligt att bevilja dessa 
extra tillägg, emedan det skulle innebära en orättvisa mot lärarekårens övriga medlemmar. 
 
2) Att vedersättningens storlek bör bestämmas efter det vedpris, som är gällande vid slutet av 
detta år. 
 
3) Att ersättning för bostad och bränsle endast fastställes för år 1921. 
 
4) Att beloppet för bränsle och lyse för folkskolans lokaler sättes såsom förslagsanslag, då det 
är att förmoda att en nedgång i bränslepriset kommer att ske under nästkommande år. 
 
5) Att inga nya ordinarie lärareplatser tillsättas under år 1921, utan att det om möjligt 
bibehålles de extra ordinarie lärarekrafterna i den utsträckning, som nu sker. 
 
6) Att hos stadsfullmäktige hemställa, att övertidsläsningen upphör i och med höstterminens 
början år 1921, vilket utan olägenhet torde låta sig göra på grund av fortsättningsskolans 
införande och upphörandet av duplicering. 
 
7) Att i allt övrigt tillstyrka antagandet av ifrågavarande utgifts- och inkomstförslag. 
 
Av stadsfullmäktiges blivande beslut beroende eventuella minskningar i förslaget skola 
således proportionsvis nedbringa beloppet för uttaxering på bevillning. 
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Härefter beslöt kammaren utan diskussion att hos stadsfullmäktige tillstyrka förslaget för 
barnavårdsnämnden. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget betygas 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade sig följande talare under den i ärendet uppkomna 
diskussionen. 
 
Herr ordförande yrkade bifall till följande av drätselkammarens förslag: 
 
Att vedersättningens storlek bestämmes efter det vid årets slut gällande vedpriset; att 
ersättning för bostad och bränsle endast fastställdes för år 1921; 
 
Att beloppet för bränsle och lyse för folkskolelokalerna sättes såsom förslagsanslag; att inga 
ordinarie lärareplatser tillsättas under år 1921; 
 
Men yrkade beträffande extra hyresersättning till folkskollärarna Tingdahl och Sandström 
bifall till folkskolestyrelsens förslag samt rörande övertidsläsning, att för densamma måtte 
anslås ett belopp å 2.600 kronor för vårterminen, medan frågan om sådan läsning under nästa 
hösttermin måtte remitteras till folkskolestyrelsen. 
 
Dessutom yrkade herr ordföranden bifall till allt övrigt i folkskolestyrelsens förslag. 
 
Herr Brännberg fruktade, att om stadsfullmäktige fastställa ifrågavarande hyresersättning till 
300 kronor per rum och 150 kronor per kök, så skulle detta beslut verka prejudicerande för 
hyresförhållandena i staden och föreslog, att denna ersättning bestämmes till respektive 200 
och 150 kronor. 
 
Herr ordföranden framhöll, att då icke något dyrtidstillägg utgår å den tiondel av lönen, som 
betalas av staden, så vore det rimligt, att man ej bestämde hyresersättningen för snävt. 
 
Herr Ljungberg påpekade angelägenheten av att de extra ordinarie lärarnas intressen ej måtte 
åsidosättas genom antagande av drätselkammarens förslag att icke under år 1921 tillsätta 
några nya ordinarie lärareplatser, då dessa lärare kanske hyst förhoppning om att under nästa 
år bliva ordinarie. 
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Herr Berger yrkade, att folkskolestyrelsens förslag till hyresersättning måtte godkännas med 
den av herr ordföranden framhållna motiveringen, att intet dyrtidstillägg utgår å den tiondel 
av lönen, som av staden erlägges. 
 
Herr Larsson yrkade, att de av folkskolestyrelsen föreslagna extra hyressättningen till 
folkskollärarna Tingdahl och Sandström icke måtte beviljas, då man i förevarande fall ej 
kunde tala om att behov förelåge. 
 
Sedan överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden framställt proposition på 
bifall till vardera av de föreliggande yrkandena, beslöto stadsfullmäktige utan votering 
följande i ärendet: 
 
Att bestämma hyresersättningen till 300 kronor per rum och 150 kronor för kök under den av 
herr Berger yrkade motiveringen. 
 
Att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
Att remittera frågan om övertidsläsning under nästa hösttermin till folkskolestyrelsen. 
 
Att i allt övrigt godkänna det föreliggande utgifts- och inkomstförslaget i enligthet med 
folkskolestyrelsens motivering. 
 
Genom förestående beslut skulle uttaxeringen per bevillning för folkskolan under år 1921 
uppgå till ett belopp av 90.354 kronor. 
 
Slutligen beslöto stadsfullmäktige utan diskussion att antaga det föreliggande förslaget till 
utgifts- och inkomststat för barnavårdsnämnden under år 1921, och skulle för detta ändamål 
uttaxeringen på bevillning uppgå till ett belopp av 180 kronor. 
 
De således av stadsfullmäktige antagna utgifts- och inkomststaterna för folkskolan och 
barnavårdsnämnden innefattas i denna … Bil. N:o 11. 1920. 
 
§ 168. 
Från kommunala mellanskolans styrelse hade till drätselkammaren överlämnats utgifts- och 
inkomstförslag för skolan under år 1920, och utvisade detta förslag i utgifter 44.939 kronor, 
varav för uttaxering på bevillning 21.744 kronor. 
 
Drätselkammaren hade till stadsfullmäktige överlämnat ärendet jämte sitt eget yttrande, 
varigenom föreslags att hos stadsfullmäktige förorda antagandet av bemälda förslag med den 
ändring, att ersättning för bränsle skall lämpas efter det vid detta års slut gällande vedpriset. 
 
Sedan dessa handlingar lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att antaga det föreliggande 
förslaget men den av drätselkammaren föreslagna ändringen, och föreligger den sålunda 
antagna utgifts- och inkomststaten enligt denna … Bil. N:o 12. 1920. 
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§ 169. 
Från styrelsen från elektricitetsverket hade nedanstående skrivelse inkommit: 
 
”Utdrag av protokoll, för vid sammanträde med elektricitetsverkets styrelse den 29 november 
1920. 
 
Närvarande: herrar vice ordföranden, Sterner, Löfgren, Johansson och Wallén. Dessutom var 
verkets kontrollant närvarande: 
 
§ 4. På grund av med verkets drift förenade högre kostnader, avlöningar m. m. beslöts ingå till 
stadsfullmäktige med anhållan att från och med nästa år till vidare få tillämpa följande taxa 
inom staden: 
 
för belysning 45 öre pr kwt, 
 
för motorkraft 35 öre pr kwt. 
 
och för belysningsström enligt strömbegränsare 45 öre pr watt och år. 
 
Inom samhället Slätten beslöts behålla samma pris som förut. 
 
Enligt beräkning skulle denna ökning inbringa verket en ökad inkomst av:  
 
För belysning enligt mätare Kr.  4.500:- 
För motorkraft enligt mätare Kr. 3.000:- 
För belysning enligt ackord Kr. 900:- 
  Kronor 8.400:- 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
G. BUNDSEN. 
 
Rätt utdraget betygar 
G. BUNDSEN. 
 
 
Sedan denna skrivelse lästs, yttrade sig följande talare under den i detta ärende uppkomna 
diskussionen: 
 
Herr Lindbom yrkade bifall till den föreliggande begäran, då denna taxeökning vore 
nödvändig för upphjälpandet av elektricitetsverkets affärer. 
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Herr Sterner understödde detta yrkande. 
 
Herr Ljungberg framhöll nödvändigheten av att söka finna ett system för distribution av billig 
elektrisk ström för kokning och värme. 
 
Herrar Berger och Sterner ansågo det ock nödigt, att något med det snaraste göres för att 
bereda allmänheten dylik billig elektrisk ström. 
 
Herr Pehrsson anförde, att verket kan göra mycket för spridandet av den billiga elektriska 
energin. Framhöll, att verkets drift påföres en mängd utgifter, vilka egentligen skulle föras på 
installationskontot, och detta förhållande gör, att verkets drift ej bär sig. Styrelsen bör därför 
avhjälpa ett dylikt missförhållande och i övrigt söks utröna andra eventuella orsaker till att 
verket lämnar ett så nedslående, klent ekonomiskt resultat. Ansåg, att styrelsen borde kunna 
begära av driftschefen att få veta verkets verkliga ekonomiska läge. Allt måste i övrigt göras 
för att sälja den elektriska strömmen, eljest kan det riskeras, att konsumenterna få betala ett 
pris av 1 krona per kwt. Understödde hr Lindboms yttrande. 
 
Herr ordföranden yttrade, att det måtte vara något fel med verkets ekonomiska ledning, och 
att det tydligen saknas den kontroll, som är nödvändig för ett affärsföretags framgång. Ansåg, 
att man ju förr dess hellre borde upphöra med installationsverksamheten. 
 
Herr Ljungberg, understödd av herr Berger, uttryckte önskemålet, att de nuvarande 
bestämmelserna för leverans av elektrisk ström till kokning och värme måtte får kvarstå, tills 
nytt beslut i saken av verkets styrelse fattas. 
 
Herr Hjalmar Carlsson klandrade de ofta återkommande avbrotten i strömleveransen. 
 
Herr Wallén upplyste, att verkets styrelse redan har frågan om leverans av billig elektrisk 
ström under utredning. 
 
Herr Löfgren klargjorde för det otillfredsställande tillstånd, vilket han ansåg vara rådande 
beträffande verkets förvaltning. 
 
Herr Brännberg meddelade, att han fått kännedom om, att ännu inga mätare för elektrisk 
ström insatts hos verkets personal, trots stadsfullmäktiges uttryckliga beslut därom. 
 
Herr Tinggren yrkade, att stadsfullmäktige måtte hemställa till verkets styrelse att föranstalta 
om en snar omläggning av verkets förvaltning för ernående av bättre ekonomiskt resultat än 
vad hittills varit fallet. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla det föreliggande 
taxeförslaget, att instämma i herr Ljungbergs förslag rörande fortsatt leverans av billigt 
elektrisk ström till kokning och värme samt att bifalla herr Tinggrens yrkande med hänsyn till 
omläggning av verkets förvaltning. 
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§ 170. 
Genom föredragen skrivelse begärde livsmedelsnämnden, att stadsfullmäktige måtte bevilja 
ett anslag å sextusen (6.000) kronor för första hälften av 1921 (9:de perioden) till lindring av 
de mindre bemedlades inom samhället levnadsvillkor. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som 
enhälligt beslutat att hs stadsfullmäktige tillstyrka beviljandet av ifrågavarande anslag att 
upptagas i 1921 års utgifts- och inkomststat för uttaxering samt att göra det uttalandet, att 
stadsfullmäktige vid de beslutsfattande måtte framhålla stadens nuvarande, särdeles tryckta 
ekonomiska läge såsom skäl för staten i högsta möjliga mån måtte bevilja staden anslag av 
statsmedel för ändamålet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla livsmedelsnämndens ifrågavarande framställning 
i enlighet med drätselkammarens förslag. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige uppdraga åt herr ordföranden i kommittén för dyrtidsanslaget, 
hälsovårdstillsyningsmannen August Ehnberg, att till Konungen ingiva underdånig ansökan 
om erhållande av bemälda högsta möjliga bidrag av statsmedel. 
 
§ 171. 
Från Kungl. socialstyrelsen förelåg skrivelse rörande eventuellt anslag å cirka 500 kronor från 
staden till ny allmän levnadskostnadsberäkning, vilket ärende av herr ordföranden i 
stadsfullmäktige remitterats till drätselkammaren. 
 
Drätselkammaren, som ansett, att en dylik utgift ej skulle bereda samhället motsvarande nytta, 
hade beslutat att hos stadsfullmäktige avstyrka framställningen, och beslöto stadsfullmäktige i 
enlighet härmed. 
 
§ 172. 
Från hälsovårdsnämnden hade följande skrivelse inkommit: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid hälsovårdsnämndens i Lysekil sammanträde den 17 
november 1920. 
 
Närvarande: undertecknad, ordförande samt herrar d:r Nilsson, Mattsson, Granberg och 
Brännberg. 
 
§ 8. Ordföranden tillkännagav, att styrelsen för Röda Korsets kretsavdelning i Lysekil 
anmodat honom att till nämndens kännedom, att kretsavdelningen beslutat inköpa en sjukbår 
för att ställas till förfogande inom staden. 
 
Såsom villkor för överlämnandet av förfoganderätten över båren till stadens myndigheter, 
hade kretsstyrelsen angivit följande: 
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1:o) så länge båren användes i stadens tjänst skall staden vidkännas alla utgifter för dess 
underhåll och vård; 
 
2:o) staden upplåter lokal för sjukbårens förvaring, vilken lokal ej får vara kall. Det föreslås 
att den ställes i elektricitetsverkets maskinrum, vilken plats är centralt belägen och betyder 
möjlighet att båren kan åtkommas nattetid vid behov. 
 
3:o) sjukbåren får användas blott inom Lysekil samt grannsamhällena Slätten och Liden, dock 
kan undantag härifrån göras vid särskilt trängande behov. 
 
4:o) Hälsovårdsnämnden skall utse lämplig person, som har tillsyn över sjukbåren och dess 
vårdande, samt meddela nödig instruktioner för denne. 
 
Med anledning härav beslöt Nämnden att ingå till Stadsfullmäktige med meddelande om 
erbjudandet samt hemställan att Stadsfullmäktige ville med tacksamhet förklara sig villiga att 
fullgöra de uppställda villkoren. 
 
Härjämte skulle till protokollet antecknas Nämndens synnerliga tillfredsställelse med 
anledning av det samarbete, som kommit till stånd mellan kretsavdelningen och de 
kommunala myndigheterna angående sjukvården inom staden. Sådant samarbete hade ägt rum 
även tidigare, i ty att kretsavdelningen vid svårare epidemier välvilligt ställt sina förråd av 
sängkläder m. m. till Nämndens förfogande. 
 
Hos Elektricitetsverkets styrelse skulle göras förfrågan om plats kunde beredas för sjukbåren 
å elektricitetsverket. 
 
Som ovan 
AXEL SUNDBERG. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att med tacksamhet emottaga detta erbjudande. 
 
§ 173. 
Byggnadsnämnden hade till stadsfullmäktige inlämnat en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag ur protokollet, hållet vid byggnadsnämndens i Lysekil sammanträde den 16 
november 1920. 
 
Närvarande: borgmästaren Axel Sundberg, ordförande, byggmästare Oscar Wallén, vice 
ordförande, fabrikör Aug. Mattsson, entreprenör C. W. Granberg och stadsingeniör Sven H. 
Lundgren. 
 
§ 88. Med anledning av nu pågående arbeten med upprättandet av de förteckningar, som 
omförmälas i lagen om fastighetsregister för stad, beslöts på fredag av herr ordföranden, att, 
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då dessa arbeten kola verkställas av byggnadsnämnden, och då medel för bestridandet av 
kostnaderna härför saknades, ingå till stadsfullmäktige och där för nästkommande år anhålla 
om ett förslagsanslag av kr. 500 härför. 
 
Samtidigt beslöts erinra om det anslag av kr. 2.000:- som förut beviljats för upprättande av 
registerkarta, vilken summa ännu ej använts, men som med snaraste kommer att tagas i bruk. 
 
Som ovan 
SVEN H. LUNDGREN. 
 
Rätt utdraget betygar 
 SVEN H. LUNDGREN. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat denna skrivelse, hade 
beslutat att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till framställningen och att beloppet för 
ändamålet upptages i 1921 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen och att ifrågavarande anslag 
skall utgå såsom drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 174. 
Nedanstående skrivelse hade från drätselkammaren till stadsfullmäktige inkommit: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 2 december 
1920. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Björsell, Bovik och Löfving samt stadsingeniören 
Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 155. Drätselkammaren upptog till behandling ett av stadsingeniören Lundgren på uppdrag 
av herr ordföranden upprättat förslag till gatuarbeten under år 1921. 
 
Detta förslag upptog följande arbeten: 
 
Drottninggatans provisoriska ordnande    6.600:- 
Landsvägsgatan ordnande     11.100:- 
Färgaregatans ordnande     3.200:- 
Skottegatans ordnande     2.200:- 
Bansviksgatans ordnande jämte avloppsledningar   7.000:- 
Rosvikstorgs iståndsättande    2.400:- 
Ordnande av planen omkring före detta Carlssonska magasinet  700:- 
 
     Summa kr. 34.100:- 
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Efter att noga hava genomgått detta förslag beslöt drätselkammaren ingå till stadsfullmäktige 
med begäran om att av de sålunda planerade arbeten följande utföras under år 1921, och att 
medel härför upptagas i nämnda års utgifts- och inkomststat för uttaxering: 
 
Drottninggatans provisoriska ordnande    6.600:- 
Landsvägsgatans ordnande mellan järnvägsstationen och fabrikör  
Robert Lyckes bostad     6.000:- 
Färgaregatans ordnande     3.200:- 
Skottegatans ordnande     2.200:- 
Bansviksgatan, makadamisering och uppsättande av staket  2.500:- 
Rosvikstorgs iståndsättande    2.400:- 
Ordnande av platsen omkring före detta Carlssonska magasinet  700:- 
     Summa kr. 23.600:- 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Det i denna skrivelse nämnda förslaget förelåg jämväl. 
 
Drätselkammarens skrivelse lästes, varefter följande talare yttrade sig under den i denna fråga 
uppkomna diskussionen:  
 
Herr Sterner: Drätselkammaren hade tagit upp saken dels för att visa att den varit medveten 
om behovet av diverse gatuarbetens utförande, dels för att för ett kommande år hava en 
enhetlig plan för dylika arbeten samt slutligen för undvikandet av allmänhetens klander att ej 
hava påvisat förefintliga brister å gator och platser. 
 
Herr Tinggren fann det synnerligen välbetänkt, att drätselkammaren framlagt ett så 
omsorgsfullt utarbetat förslag, men ansåg dock, att intet arbete borde nedläggas på 
Landsvägsgatan, då denna är en av stadens bästa gator. 
 
Herr Sterner yttrade, att han för sin del ej hade något emot om en eller annan post i 
drätselkammarens föreliggande förslag uteslöts, men drätselkammaren hade dock gjort vad 
den kunde i detta fall. 
 
Herr ordföranden kunde ej dela herr Tinggrens åsikt om Landsvägsgatans utmärkta skick- och 
påvisade huru gropig och dålig denna gata är på vissa ställen, men fann dock, att Drottning- 
och Bansviksgatorna i allra främsta rummet borde ifrågakomma att bliva iordningställda. 
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Herr Ekblad framhöll nödvändigheten av att rännstenar läggas i Bansviksgatan, så att det där 
gjorda arbetet ej varit förgäves. 
 
Herr Hjalmar Carlsson nämnde om Slätteskärsgatans dåliga skick och talade för att denna 
måtte förbättras. 
 
Herr Granberg påpekade, att något borde göras för iståndsättande av Kronbergsgatorna, vilka 
för närvarande äro sämre än flertalet av samhällets gator. 
 
Herr Löfgren ville fästa stadsfullmäktiges uppmärksamhet på hur dålig Korsgatan är, trots 
dess belägenhet i en av stadens centralare delar. 
 
Herr Ljungberg anslöt sig till herr ordförandens uttalande rörande vilka gatuarbeten, som först 
böra ifrågakomma samt ansåg, att stadsfullmäktige borde vara tacksamma för att 
drätselkammaren inkommit med ett så detaljerat förslag som det föreliggande.  
 
Herr Sterner föreslog ärendets bordläggning i avvaktan på att få visshet om, huru 
budgetförslaget kommer att ställa sig, och beslöto stadsfullmäktige i enlighet härmed.  
 
§ 175. 
Drätselkammaren anmälde genom skrivelse, att från Stadens Byggnasbyrå till 
drätselkammaren inkommit meddelande om, att Kungl. Maj:t icke funnit skäl bifalla Lysekils 
stads underdåniga ansökning om statsunderstöd till främjande av bostadsproduktionen.  
 
På förslag av herr ordföranden, uttalade stadsfullmäktige sitt tack till bostadskommittén för 
det arbete den i saken haft. 
 
Stadsfullmäktige förklarade på herr Brännbergs förslag kommittén upplöst och ärendet 
avskrivet. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 176. 
Rörande nytt hyresavtal för rådhuslokalerna jämte frågan om ersättning för desammas 
uppvärmning för innevarande eldningsperiod hade från drätselkammaren nedanstående 
skrivelser inkommit: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammaren i Lysekil sammanträde den 11 november 
1920. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Björsell, Ljungberg, Löfving och Elmqvist samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
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§ 140. Från byggmästaren herr Oscar Wallén hade följande skrivelse inkommit:  
 
”Till Drätselkammaren i Lysekil. 
 
Hyresavtalet emellan staden och mig för rådhuslokalerna utgår den 1 nästa april, varför det 
vore önskvärt för båda parterna, om denna hyresfråga nu bleve ordnad. 
 
Hyran per år har jag tänkt mig skola utgå med 4.000 kronor. 
 
För uppvärmning av ifrågavarande lokaler anser jag att staden bör betala efter mitt 
självkostnadspris uträknat efter kubikinnehållet. 
 
Betalningen för denna uppvärmning bör lämpligen ordnas så, att 2.500 kronor erlägges den 2 
januari och återstoden efter uträkning vid eldningsperiodens slut. 
 
Lysekil den 11 november 1920. 
 
OSCAR WALLÉN.” 
 
Drätselkammaren beslöt bordlägga ärendet för utredning av rådhuslokalernas kubikinnehåll 
och det eventuella priset per kbm. för uppvärmning. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
 
AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 2 december 
1920. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Björsell, Bovik och Löfving samt stadsingeniören 
Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 165. Till förnyad behandling upptogs det under § 149 den 11 sistlidne november bordlagda 
ärendet rörande hyresavtal för rådhuslokalerna samt ersättning för desammas uppvärmning. 
 
Då detta ärende till behandling upptogs, avlägsnade sig herr Wallén från sammanträdet efter 
att först meddelat kammaren, att han för ifrågavarande lokalers uppvärmning begärde 
självkostnadspriset efter uträkning vid värmeperiodens slut. 
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Drätselkammaren beslöt att med ärendet ingå till stadsfullmäktige under tillstyrkan om bifall 
dels till beviljande av det begärda hyresbeloppet, dels att värmeersättningen utgår såsom ovan 
sagts, samt att till herr Wallén för denna uppvärmning betalas 2.000 kr. den 2 januari och 
återstoden under senare delen av maj 1921. 
 
Drätselkammaren ansåg dock att endast själva rådhuslokalerna och ej trappgångarna böra 
uppvärmas. 
 
Beträffande hyrestidens längd ville kammaren föreslå densamma till 1 år i sänder med 6 
månaders ömsesidig uppsägning. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget betygar 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
Herr Wallén meddelade, att han redan under år 1922 voro i tillfälle att till K. Telegrafverket 
uthyra de nuvarande rådhuslokalerna för den händelse staden endast ville binda sig med 
hyresavtal för ett år. 
 
Beträffande uppvärmningen av trappgångarna upplyste herr Wallén att om dessa ej 
uppvärmas, kostnaden per kbm. för att uppvärma själva rådhuslokalerna komme att ställa sig 
dyrare. 
 
För att hava gjort dessa meddelanden avlägsnade sig hett Wallén från sammanträdet. 
 
Herrar Larsson, Brännberg och Granberg förordade bestämmandet av en längre hyrestid, 
exempelvis 5 år. 
 
Herr Ljungberg ansåg, att å ersättningen för lokalernas uppvärmning borde 2.500 kr. utbetalas 
vid ingången av januari månad 1921. 
 
Herr Sterner hade för sin del intet att erinra emot att fastslå en längre hyrestid för dessa 
lokaler och ansåg beträffande uppvärmningen av trappgångarna, att denna sak kunde 
överlämnas till drätselkammaren, för att denna måtte på bästa sätt ordna denna fråga i 
samförstånd med herr Wallén. 
 
Efter slutad bordläggning beslöto stadsfullmäktige att hyra ifrågavarande lokaler för en tid av 
5 år, räknat från den 1 april 1921, för ett hyresbelopp av 4.000 kr. per år och att till 
hyresvärden erlägga bemälda värmeersättning till hans självkostnadspris därför samt att 



Kerstin Jungebro 1920 Lysekils Stadsfullmäktiges Handlingar 
2023-01-30 20:47 

© Kerstin Jungebro Sida 116 
 

utbetala denna ersättning vid ingången av januari månad 1921 med 2.500 kr. och återstoden 
under senare delen av maj månad nämnda år. 
 
Beträffande huruvida trappgångarna i rådhuset skola uppvärmas eller ej beslöto 
stadsfullmäktige att i enlighet med herr Sterners förslag hänskjuta denna fråga till 
drätselkammaren. 
 
§ 177. 
Genom föreliggande skrivelse anmälde drätselkammaren, att arrendet för stadsparken med 
tillhörande byggnader utgår den 1 maj 1921 och begärde stadsfullmäktiges uttalande om 
villkoren för en blivande utarrendering av ifrågavarande park. 
 
På förslag av herr Sterner beslöto stadsfullmäktige att bordlägga ärendet till stadsfullmäktiges 
första sammanträde under instundande januari månad. 
 
§ 178. 
Från drätselkammaren förelåg skriftlig framställning med begäran om att stadsfullmäktige 
måtte till magistraten hemställa om nödiga åtgärders vidtagande för att söka Kungl. Maj:ts 
tillstånd å att för stadens räkning upptaga lån å sammanlagt 650.000 kronorför nedannämnda 
ändamål, och att av ifrågavarande belopp 525.000 kronor upptagas såsom 35-årigt 
amorteringslån och återstoden, 125.000 kronor, såsom 15-årigt amorteringslån.  
 
För inköp av elektricitetsverket    190.000:- 
För detsammas utvidgning och anslutning till Kungl. Trollhätte Kraftverk  
för erhållande av elektrisk energi    185.000:- 
för hamnens behov (återbetalning av lån)   90.000:- 
inköp och iordningställande av byggnad för folkskolans behov  60.000:- 
     Transport 525.000:- 
 
     Transport 525.000:- 
För expropriation av mark till utvidgning och skydd för stadens  
vattenverk samt kanalisering mellan de vattenförande områdena,  
Tröte- och Rotemyrarna     75.000:- 
Inköp av jordområde i Slättens municipalsamhälle i och för upplåtelse  
till plats för blivande länsepidemisjukhuset   50.000:- 
     Kronor 650.000:- 
 
Stadsfullmäktige beslöto, då det här gällde för samhället absolut oundvikliga utgifter, att 
upptaga ifrågavarande lån, att hemställa till magistraten om ovannämnda åtgärders vidtagande 
samt att söka Kungl. Maj:ts tillstånd att få upptaga dessa lån. 
 
§ 175. 
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Sedan föredragningslistan genomgåtts, hemställde herr Sterner till stadsfullmäktige att bliva 
befriad från sina uppdrag såsom ledamot av drätselkammaren och vattenstyrelsen från och 
med detta rs utgång. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att behandla denna avsägelse vid nästkommande sammanträde. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
SVANTE JOHANSSON. 
AXEL JOHANSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset lördagen den 8 januari 1921 kl. 1 e. m. betygas. 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1920 Lysekils  N:r 11. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktige i Lysekil sammanträde den 21 december 1920. 
 
§ 180. 
Upprop förrättades, varvid herrar Laurin och Hjalmar Carlsson voro frånvarande.  
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
 
§ 181. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 182. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Pehrsson och Granberg. 
 
§ 183. 
Val förrättades till de kommunala befattningar, som vid årets slut bleve lediga eller eljest 
skulle besättas, och som det tillkomme stadsfullmäktige att tillsätta. 
 
Valkommittén hade avgivit förslag till de förestående valen med undantag för 
drätselkammaren. På grund av att därvidlag proportionellt valsätt sannolikt skulle komma till 
användning. 
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Valen, som nu företogos, utföllo i huvudsaklig överensstämmelse med valkommitténs förslag 
sålunda: 
 
Drätselkammaren: 
 
För en tid av fyra år skulle 3 ledamöter väljas efter herrar Oscar Wallén, Rich. Björsell och 
Alfr. Bovik samt 3 suppleanter för samma tid efter herrar Rob. Christenson, Em. Hörman och 
F. J. Elmqvist. 
 
På förslag av herr Ljungberg företogs valet proportionellt och med slutna sedlar.  
 
12 röstsedlar avgåvos med partibeteckningen ”Vänstern” upptagande som första namn 
stenhuggaren herr C. G. Tinggren och som andra namn herr Alfr. Bovik. 
 
10 röstsedlar avgåvor med partibeteckningen ”De borgerliga” upptagande som första namn 
byggmästaren herr Oscar Wallén och som andra namn fabrikören herr Elia Luckey. 
 
Vid fördelning av de tre platserna mellan de olika röstsedelsgrupperna tilldelades gruppen 
”Vänstern” första och tredje platserna med respektive namn C. G. Tinggren och Alfr. Bovik 
samt ”De borgerliga” andra platsen med namnet Oscar Wallén. 
 
Herrar C. G. Tinggren, Oscar Wallén och Alfr. Bovik förklarades alltså valda till ledamöter av 
drätselkammaren till och med 1924 års utgång. 
 
Till suppleanter i drätselkammaren för samma tid valdes med acklamation de närmast under 
strecket på röstsedlarna upptagna namnen, nämligen för ”Vänstern” herrar 
sparbankskamreraren Carl Brännberg och stenhuggeriförmannen F. J. Elmkvist samt för ”De 
borgerliga” byggmästaren herr Rob. Christensson. 
 
Dessa suppleanter skola ersätta ledamöterna sålunda, att herr Brännberg ersätter herr 
Tinggren, herr Rob. Christenson ersätter herr Wallén och herr Elmqvist ersätter herr Bovik. 
 
Fattigvårdsstyrelsen: 
 
Till ledamöter för tiden intill 1934 års slut omvaldes herrar disponenten Emil Löfberg, 
hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist och 
nyvaldes stenhuggaren herr Jakob Pettersson. 
 
Herrar Löfberg och Ehnberg omvaldes till respetive ordförande och vice ordförande för 
nämnda tid. 
 
Byggnadsnämnden: 
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För tiden intill 1924 års slut omvaldes till suppleanter herrar disponenten Hjalmar Carlsson 
och entreprenören C. W. Granberg. 
 
Hamnstyrelsen: 
 
För åren 1921 och 1922 omvaldes till ledamöter herrar fabrikören J. E. Lindbom och konsuln 
J. G. Gunnersen med herrar lotsförmannen Gust. Wallin och disponenten Ludv. Andersson 
som suppleanter. 
 
Hälsovårdsnämnden: 
 
Till suppleant för tiden till och med 1921 års slut nyvaldes gjutaren herr Karl Källén. 
 
Ledamot i kommunala mellanskolans terminsavgiftsnämnd: 
 
För år 1921 omvaldes herr bankdirektören Ragnar Berger. 
 
Lysekils stads elektricitetsverks styrelse: 
 
Då detta val skulle företagas, undanbad sig herr Wallén att bliva vald till ledamot och förslog i 
sitt ställe fotografen Johan Wästling. 
 
Herrar Löfgren och Lindbom undanbådo sig ock inval i styrelsen, och herr Löfgren föreslog i 
sitt ställe herr Lüsch. 
 
Herr Ekblad föreslog såsom ledamöter herrar Lüsch, Wallén och Ljungberg. 
 
Herr Ljungberg avböjde på det bestämdaste att härvidlag komma i åtanke. 
 
Valet, som op begäran företogs med slutna sedlar, utföll så, att herr Löfgren erhöll 19 röster, 
herr Wallén 15, herrar Laurin och Lindbom vardera 13, herrar Lüsch och Ljungberg vardera 
11, herrar Axel Johansson och Wästling vardera 8, herrar Rudolf Lindblad och Sven H. 
Lundgren vardera 1 röst, varjämte 1 blank sedel avlämnades. 
 
Herr Pehrsson deltog ej i denna röstning. 
 
Herr Ljungberg anhöll, att stadsfullmäktige måtte med hänsyn till det lika röstetalet för 
honom och herr Lüsch låta den senare äga företräde vid ifrågavarande val, vilken 
framställning av stadsfullmäktige bifölls. 
 
Valda till ledamöter i verkets styrelse för tiden intill 1924 års slut förklarades sålunda herrar 
frisören Gustaf Aron Löfgren, byggmästaren Oscar Wallén, konsuln L. Laurin, fabrikören J. 
E. Lindbom och kyrkoherden Fritz Lüsch. 
 



Kerstin Jungebro 1920 Lysekils Stadsfullmäktiges Handlingar 
2023-01-30 20:47 

© Kerstin Jungebro Sida 120 
 

Såsom suppleanter för sagda tid valdes med acklamation herrar boktryckerifaktorn E. F. 
Larsson, fabrikören Aug. Mattsson och trafikchefen Nils Wickberg, och skola dessa 
suppleanter vid förfall för ledamöter inkallas i nu nämnd ordning. 
 
Dessutom beslöto stadsfullmäktige att till adjungerande ledamot i elektricitetsverkets styrelse 
för nämnda tid välja stadsingeniören herr Sven H. Lundgren. 
 
Handels- och sjöfartsnämnden: 
 
Till ledamöter omvaldes för tiden intill 1922 års slut herrar bankdirektören Ragnar Berger, 
fabrikören J. E. Lindbom, f. lotsförmannen Em. Hörman, fabrikören Rich. Björsell, 
grosshandlaren O. G. Löfving, skeppsmäklaren C. Andersson och handlanden J. A. 
Jacobsson. 
 
Polisnämnden: 
 
För tiden till och med 1924 års utgång valdes till ledamöter herrar redaktören Axel Ljungberg, 
omvald, bankdirektören Rudolf Lindblad och frisören Gustaf Aron Löfgren, nyvalda och 
omvaldes till deras suppleanter disponenten Ludv. Andersson och stenhuggaren C. G. 
Tinggren. 
 
Pensionsnämnden: 
 
Till suppleant för år 1921 nyvaldes stenhuggaren herr Jakob Pettersson. 
 
Taxeringsnämnden: 
 
Innan detta var företogs föreslog herr Sterner, att i stället för val av valkommittén föreslagna 
respektive ledamot och suppleant herrar brandkorpralen A. J. Nordmark och postvaktmästaren 
W. Snell borde väljas en ledamot och en suppleant bland Lysekils Mek. Verkstads 
tjänstemannapersonal, då det ofta klagats över, att denna ej varit representerad i 
taxeringsnämnden, samt förslog som ledamot ingeniören herr O. Folke Aurell och till dennes 
suppleant herr kassören Iwar Johansson. 
 
Valet utföll så, att för år 1921 valdes till ledamöter herrar 1) handlanden E. W. Olsson, 2) 
gjutaren Enok Svensson, 3) sjökaptenen Amandus Backman, 4 handlanden Axel Johansson, 
5) ingeniören O. Folke Anrell samt till deras suppleanter herrar 1) handlanden Evald 
Andersson, 2) järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson, 3) skeppsmäklaren C. Andersson, 4) 
inspektören Ludv. Andersson, 5) kassören Iwar Johansson, och skola suppleanterna vid förfall 
för ledamöterna ersätta dessa i den ordning, de här ovan angivits, så att suppleant n:o 1 
ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 
 
Brandförsäkringskommittén: 
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För år 1921 omvaldes till ledamöter herrar byggmästaren Oscar Wallén och stadsingeniören 
Sven H. Lundgren samt till deras herrar kamreraren Gustaf Bundsen och snickaren C. J. 
Nordström. 
 
Lysekils föreläsningsförenings styrelse: 
 
För år 1921 nyvaldes till ledamot herr ingeniören B. A. de Waern och till hans suppleant 
omvaldes bankdirektören herr Rudolf Lindblad. 
 
Lysekils tekniska aftonskolas styrelse: 
 
Herrar stadsingeniören Sven H. Lundgren och byggmästaren Oscar Wallén omvaldes till 
respektive ledamot och suppleant för år 1921. 
 
Lysekils sparbank: 
 
Till huvudmän för tiden intill 1923 års utgång omvaldes herrar förvaltaren John Sterner, 
inspektören A. W. Christenson, sjökaptenen Aug. Kihlberg och konsuln L. Laurin. 
 
Stadens ombud och bolagsstämmor m m med Lysekils järnvägsaktiebolag: 
 
För år 1921 omvaldes herrar bankdirektören Ragnar Berger och byggmästaren Oscar Wallén 
till respektive ombud och suppleant. 
 
Stiftelsen ”Maria Murrays minne”: 
 
Till ledamöter i styrelsen för år 1921 omvaldes herrar kyrkoherden Fritz Lüsch och redaktören 
Axel Ljungberg. 
 
Stadens ombud vid Lysekils Nya Badhus Aktiebolags bolagsstämmor. 
 
För år 1921 omvaldes bankdirektören herr Ragnar Berger. 
 
Kommittén för förvaltning av dyrtidstillägg: 
 
För år 1921 omvaldes till ledamöter herrar hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, 
överläraren And. Jakobsson, kamreraren Hugo Hallgren, stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist 
och järnsvarvaren Sixten Arsenius. 
 
Val av ledamot och suppleant till Systembolagets styrelse förelåg även, men då herr Sterner 
nu blivit ordförande i nämnda styrelse, kunde han ej väljas till stadens ombud, och föreslog 
herr Berger med anledning härav att till valkommittén återremittera frågan om val till bemälda 
styrelse, vilket förslag av stadsfullmäktige bifölls. 
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Herr Sterner påminde om sin vid det föregående stadsfullmäktigesammanträdet gjorda 
avsägelse av ledamotskap i drätselkammaren och vattenstyrelsen. 
 
Herr ordföranden hemställde, att herr Sterner måtte kvarstå som ledamot i drätselkammaren, 
då detta säkerligen vore hela stadsfullmäktigekårens önskan, men föreslog beträffande herr 
Sterners ledamotskap i vattenstyrelsen, att stadsfullmäktige måtte respektera denna avsägelse 
och remittera till valkommittén att föreslå ny ledamot. 
 
Sedan herr Sterner förklarat sig vilja kvarstå som ledamot i drätselkammaren, beslöto 
stadsfullmäktige att till valkommittén överlämna att inkomma med förslag å ny ledamot i 
vattenstyrelsen. 
 
Beträffande stiftelsen ”Maria Murrays minne” yttrade herr Brännberg, att man borde 
underhandla med donatorn, exempel genom drätselkammaren, om ändrade bestämmelser för 
donationen, då staden med de nuvarande villkoren ej hade någon nytta av densamma samt att, 
som sådan ändring ej kunde vinnas, stadsfullmäktige då måtte taga under övervägande att 
återlämna donationen. 
 
VAL AV REVISORER OCH DERAS SUPPLEANTER FÖR FRANSKNING AV 
NEDANSTÅENDE RÄKENSKAPER FÖR ÅR 1921 FÖRETOGS HÄREFTER OCH 
UTFÖLLO I NÄRA ÖVERENSSTÄMMELSE MED DET FRÅN VALKOMMITTÉN 
FÖRELIGGANDE FÖRSLAGET SÅLUNDA: 
 
Drätselkammaren: 
Herrar handelsföreståndaren L. P. Östling, sammankallande, bankkamreraren Eric Hallgren 
och postexpeditören Fredr. Lundqvist. 
 
Suppleanter: herrar bankkamreraren Olof Johansson, förste, och juverleraren Gordon 
Wikström, andre suppleant. 
 
Hamnstyrelsen: 
Herrar kammarskrivaren Fr. Nordström, sammankallande, bankkassören A. H. Lundin och 
handelsbokhållaren Johan Andersson. 
 
Suppleanter: herrar kontoristen Edmund Andersson, förste, och grosshandlaren John Forsell, 
andre suppleant. 
 
Fattigvårdsstyrelsen: 
Herrar kassören Iwar Johansson och disponenten James Öhnberg med den förstnämnde som 
sammankallande. 
 
Suppleanter: herrar handlanden Erik G. Lindström, förste, och bankkamreraren Olof 
Johansson, andre suppleant. 
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Lysekils föreläsningsförening: 
Kamreraren herr Carl Broms med kontorschefen herr Karl Mattsson som suppleant.  
 
Parkstyrelsen: 
Herrar boktryckerifaktorn E. F. Larsson och handlanden Gunnar Andersson med den 
förstnämnde som sammankallande. 
 
Suppleant: kontorstjänstemannen herr Evald Isidor Andersson. 
 
Lysekils stads elektricitetsverk: 
Herrar handelsföreståndaren L. P. Östling och bankdirektören Rudolf Lindblad med den 
förstnämnde som sammankallande. 
 
Suppleanter: herrar handlande Sven Larson, förste, och stationsinspektor J. F. Johansson, 
andre suppleant. 
 
Lysekils tekniska aftonskola: 
Musikdirektören herr Karl Sandström med kronolotsen herr John Linding som suppleant. 
 
Kommittén för förvaltning av dyrtidsanslag: 
Herrar Bankkamreraren Ernst L. Larsson och stenhuggeriförmannen C. G. Rundgren med den 
förstnämnde som sammankallande. 
 
Lysekils skyttegille: 
Lagerchefen herr Viktor Lindbom med banktjänstemannen herr Josua Andersson som 
suppleant. 
 
Folkskolestyrelsen, Barnavårdsnämnden och Petrelius fons: 
Herrar kamreraren Gustaf Bundsen och kontorschefen Karl Mattsson med den förstnämnde 
som sammankallande. 
 
Suppleanter: herrar kontoristen Anders Christensson, förste, och ritaren Holger Hermansson, 
andre suppleant. 
 
Kommunala mellanskolans styrelse: 
Herrar bokföraren Jakob Fredrik Carlsson och lagerchefen Viktor Lindbom med den 
förstnämnde som sammankallande. 
 
Suppleanter: herrar bokhållaren Hugo Hansson, förste, och maskinisten John E. Sterner, andre 
suppleant. 
 
Stiftelsen ”Maria Murrays minne”: 
Herrar bankkassören A. H. Lundin och bankkamreraren G. Frankenberg med den förstnämnde 
som sammankallande. 
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Suppleanter: herrar banktjänstemannen Sven Brunell, förste, och kontoristen Ivar Hyllengren, 
andre suppleant. 
 
§ 184. 
Till förnyad behandling upptogs det under § 174 i protokollet för den 9 sistlidne december 
bordlagda ärendet, drätselkammarens förslag till gatuarbeten under nästa år. 
 
Följande talare yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen: 
 
Herr Ljungberg yrkade, att stadsfullmäktige måtte besluta att tills vidare under år 1921 låta 
utföra följande gatuarbeten enligt drätselkammarens förslag: 
 
Drottninggatans provisoriska ordnande 6.600:- 
Skottegatans ordnande 2.200:- 
Bansviksgatan, makadamisering och uppsättande av staket 2.500:- 
Rosvikstorgs iståndsättande 2.400:- 
Ordnande av platsen vid f. d. Carlsonska magasinet 500:- 
Kronor 14.200:- 
 
samt att det må bero på förnyad framställning från drätselkammaren i vad mån även de 
nedannämnda, övriga arbeten i berörda förslag skola under nämnda år utföras. 
 
Landsvägsgatans ordnande 6.000:- 
Färgaregatans ordnande 3.200:- 
Föreslagen minskning i kostnaden för ordnande av platsen vid  
f. d. Carlsonska magasinet 200:- 
Kronor 9.400:- 
 
vilket belopp skulle läggas till posten ”oförutsedda” i budgetförslaget, vadan denna post 
således komme att uppgå till 23.903 kronor. 
 
herr Sterner ansåg att det varit bäst, om stadsfullmäktige antagit det av drätselkammaren 
framlagda förslaget i saken, men ville dock ej motsätta sig en begränsning av detsamma, dock 
borde de för Färgaregatan föreslagna förbättringarna medtagas. 
 
Herr Tinggren framhöll, att arbetet med Landsvägsgatans förbättrande kunde anstå, men 
däremot att det vore skäl att reparera Färgaregatan. 
 
Herr Ekblad ville i likhet med föregående gång, då frågan behandlades i stadsfullmäktige, 
påvisa nödvändigheten av att rännstenar läggas i Bansviksgatan. 
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Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden framställt proposition på bifall 
till de olika förslagen i ärendet, beslöto stadsfullmäktige utan votering att bifalla herr 
Ljungbergs ovannämnda förslag. 
 
§ 185. 
Till drätselkammaren hade nedanstående skrivelse inkommit från styrelsen för stadens vatten- 
och kloakledningar: 
 
”Utdtag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils Vatten- och 
Kloakledningar den 13 december 1920. 
 
Närvarande: herrar vice ordföranden, Sterner, Granberg, Kihlberg och Tinggren samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sektreterare. 
 
§ 54. Till förnyad behandling upptogs det under § 49 den 5 sistlidne november bordlagda 
ärendet, landstingets sjukvårdskommittés arbetsutskotts framställning till stadsingeniören 
Lundgren huruvida staden vore villig nedlägga grövre rörledningar till det blivande 
länsepidemisjukhuset på Slätten än vad landstinget åtagit sig att bekosta. 
 
Enligt stadsingeniörens upplysning vore det nödvändigt, att vattenledningsrören finge en 
dimension av 4” i stället för ämnade 3” och avloppsrören 12” i stället för ämnade 6”. 
 
Styrelsen hade genom anbud försäkrat sig om att merkostnaden för sålunda nedlagda grövre 
rörledningar skulle ställa sig i 6.425 kronor utöver det till nämnda arbetsutskott lämnade 
anbudet å ifrågavarande arbete, allt i överensstämmelse med av stadsingeniören Lundgren 
upprättad ritning, materialförteckning och arbetsbeskrivning. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos drätselkammaren begära, att kammaren måtte hos 
stadsfullmäktige förorda, att bemälda grövre rörledningar av staden bekostas och att beloppet 
för ändamålet upptages för uttaxering bland utgifterna för vatten- och kloakledningar i 1921 
års utgifts- och inkomststat. 
 
Tillika beslöt styrelsen föreslå, att arbetet med dessa ledningar utföres enligt i staden gällande 
föreskrifter för sådana arbeten samt att länsepidemisjukhuset på Slätten, då sagda ledningar 
bliva färdiga, ställer sig till noggrann efterrättelse av det för stadens vatten- och 
kloakledningar gällande reglementet, så väl vad beträffar själva vattenförbrukningen som och 
skötseln av ledningarna. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
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Rätt utdraget betygar 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
Drätselkammaren hade med anledning av denna skrivelse överlämnat följande yttrande till 
stadsfullmäktige: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 14 december 
1920. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Björsell, Ljungberg och Löfving samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 167. Genom föredragen skrivelse anhöll styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar, 
att drätselkammaren måtte hos stadsfullmäktige förorda beviljandet av ett anslag å 6.425 
kronor för bekostandet av grövre vatten- och avloppsledningar till det blivande 
länsepidemisjukhuset å Slätten, och att detta belopp måtte upptagas i 1921 års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering. 
 
Tillika föreslogs i skrivelsen, att arbetet med dessa ledningar utföres enligt i staden gällande 
föreskrifter för sådana arbeten samt att länsepidemisjukhuset på Slätten, då sagda ledningar 
blivit färdiga, ställer sig till noggrann efterrättelse av det för stadens vatten- och 
avloppsledningar gällande reglementet, så väl vad beträffar själva vattenförbrukningen som 
ock skötseln av ledningarna. 
 
Drätselkammaren beslöt att med ärendet ingå till stadsfullmäktige under enhällig tillstyrkan 
om bifall till så väl bekostandet av de grövre ledningarna som och att medlen för ändamålet 
skola upptagas i 1921 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Kammaren beslöt även enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka det övriga i 
vattenstyrelsens föreliggande förslag. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget betygas 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
Herr Brännberg förordade ärendets återremiss till drätselkammaren för utrönande av, huruvida 
Slättens municipalstyrelse ville bidraga till stadens merkostnader för eventuellt nedläggande 
av grövre rörledningar. 
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Herr Sterner ansåg det och lämpligt att föra dylik underhållning, men att denna borde ske 
genom stadens vatten- och kloakstyrelse, samt föreslog, att beloppet för ifrågavarande 
ändamål måtte få kvarstå bland stadens utgifter för nästa år, doch att det skulle bero på 
stadsfullmäktiges senare beslut, om denna utgift skall göras. 
 
Stadsfullmäktige beslöto dels att genom nämnda styrelse föra sådan underhandling, som ovan 
nämnts, dels att låta beloppet kvarstå i stadens utgifts- och inkomststat för nästa år i enlighet 
med herr Sterners förslag. 
 
§ 186. 
Brandstyrelsen hade till stadsfullmäktige inkommit med skrivelse med anledning av 
brandmännens framställning att få timlönen vid eldsvådor höjd från nuvarande 1:25 – 2 kr. 
och för övriga arbeten från 1:- 1:50 kr., allt räknat från den 1 januari 1921. 
 
Nämnda styrelse hade beslutat förorda, att all timlön för arbete vid brandkåren, utom för 
brandövningar, för vilka timlön ej utgår, bestämmes till 1 kr. med 50 % kristtillägg. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som 
beslutat att hos stadsfullmäktige förorda brandstyrelsens förslag. 
 
Herr Brännberg, understödd av hr Larsson, föreslog en höjning för arbeten vid eldsvådor, 
exempelvis 2 kr. per timme. 
 
Herr Löfgren förordade antagande av brandstyrelsens förslag. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden framställt proposition på bifall 
till de båda förslagen, beslöto stadsfullmäktige utan votering att bifalla brandstyrelsens av 
drätselkammaren förordade förslag i ärendet. 
 
§ 187. Magistraten hade till stadsfullmäktige inkommit med utgifts- och inkomstförslag för 
Lysekils stad och dess hamninrättning för år 1921. 
 
Budgetberedningens yttrande över dessa förslag förelåg i följande: 
 
Protokoll, hållet vid sammanträde den 17 december 1920 med den av stadsfullmäktige i 
Lysekil för granskning av magistratens förslag till utgifts- och inkomststat för år 1921 tillsatta 
budgetberedningen. 
 
Närvarande: herrar Fritz Lüsch, Magnus Radhe, John Sterner, Axel Ljungberg och Gustaf 
Aron Löfgren samt herr borgmästaren Axel Sundberg, som även vid sammanträdet var 
tillstädsekommen. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
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§ 1. Herr kyrkoherden Fritz Lüsch, som i egenskap av stadsfullmäktiges ordförande kallat till 
detta sammanträde, hälsade de närvarande välkomna och anhöll, att ordförande för 
förhandlingarna måtte utses. 
 
§ 2. Till ordförande utsåg enhälligt herr Lüsch. 
 
§ 3. Magistratens budgetförslag för staden genomgicks punkt för punkt, och beslöt 
beredningen enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka detsammas antagande i föreliggande 
skick med en uttaxering av tio (10) kronor per etthundra (100) kronors beskattningsbar 
inkomst för 1920 års taxering. 
 
I och med denna uttaxering skulle det i stadens budget för nästa år ej bliva någon brist att 
såsom de föregående åren täcka genom lån, och den svävande skulden skulle helt försvinna 
om Kungl. Maj:t beviljar staden rätt att upptaga begärda lån. 
 
§ 4. Budgetberedningen beslöt att bibehålla tre betalningsterminer för stadsutskylderna såsom 
förut i mars, juni och september å tider, som av drätselkammaren närmare bestämmes. 
 
§ 5. Hamninrättningens budgetförslag för år 1921 genomgicks ävenledes punkt för punkt, och 
beslöt beredningen enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka detsamma oförändrat.  
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat:  
FRITS LÜSCH. 
 
Dessa handlingar, vilka i tryck utdelats till herrar stadsfullmäktigeledamöter före detta 
sammanträde, föredrogs nu, varvid de nämnda budgetförslagen punkt för punkt genomgingos. 
 
Då budgetförslaget för staden genomgicks däröver gjordes följande uttalanden och yrkanden: 
 
Herr Löfgren yrkade, att stadsingeniören borde upprätta karta över stadens vatten- och 
kloakledningar utan särskild ersättning för detta arbete, varför det föreslagna beloppet, kr. 
500, för sådant ändamål åtminstone ej bör till honom utbetalas, utan att först vara föremål för 
särskild prövning i drätselkammaren, varför beloppet bör sättas endast såsom förslagsanslag. 
 
Herr Sterner: Att det torde finnas ringa hopp om, att Kungl. Maj:t skulle komma att bevilja 
staden lån till ombyggnad av den gamla samskolebyggnaden. Frågan vore därför, om denna 
byggnadsfråga kunde uppskjutas ett eller annat år i avvaktan på händelsernas utveckling i 
ekonomiskt avseende. 
 
Talaren föreslog dock, att i vilket fall som hälst uttaxeringen bestämmes till 11 kr. per 100 
kronor beskattningsbar inkomst för att således bliva i tillfälle att fondera medel för 
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ifrågavarande byggnadsändamål, och skulle man genom en dylik höjning skydda sig mot 
risken av ytterligare ökad uttaxering under år 1922. 
 
Herr ordföranden ansåg, att denna ombyggnad kunde uppskjutas åtminstone till år 1922 och 
framhöll, att det vore välbetänkt med dylikt uppskov, då man hade att emotse fallande priser å 
byggnadsmaterialier samt fann, att det vore ekonomiskt tryggare att fondera medel, innan 
detta bygge påbörjas. Yrkade bifall till denna fondering och uppskov med byggnadsföretaget. 
 
Herr Tinggren framhöll, att stadsfullmäktige nu stå inför resultatet av tidigare beslut samt 
understödde förslaget om höjning av uttaxeringen till 11 kronor. 
 
Herr Brännberg yttrade, att det vore tråkigt för en tid, då förmågan att bära tunga skatter 
syners att bliva så svag, varför det borde undvikas att göra särskild uttaxering för fondering av 
medel. 
 
Herr Granberg föreslog härvidlag den medelvägen, att uttaxeringen höjes till 10 kronor och 50 
öre, då det härigenom skulle bliva ett rätt betydligt belopp att för sagda ändamål fondera samt 
yrkade bifall till detta förslag. 
 
Herrar ordföranden, Sterner, Löfgren, Brännberg och Larsson förenade sig med detta yrkande. 
 
Herr vice ordföranden talade för bifall till magistratens förslag. 
 
 
Herr Radhe uttryckte betänkligheter emot höjning av uttaxeringen, men ville dock, om så vore 
oundvikligt, gå med på den av hr Granberg föreslagna höjningen. 
 
Herr Löfving fann det olämpligt att höja uttaxeringen för att bliva i tillfälle att fondera medel 
samt talade för bibehållande av 10 kr. i uttaxering. 
 
Herr Ljungberg utvecklade några synpunkter rörande möjligheten av att genom den mest 
energiska sparsamhet kunna stanna vid en uttaxering av 10 kr. och yrkade bifall till 
magistratens av budgetberedningen tillstyrkta förslag. 
 
Beträffande utskjutandet av nämnda tillbyggnad för folkskolan rådde stadsfullmäktige 
fullständig enighet. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till å ena sidan en uttaxering av 10 kronor per 100 kronor beskattningsbar inkomst för 
1920 års taxering och å andra en uttaxering av 10 kronor och 50 öre för samma inkomst och 
taxering, i vilken senare fall 32.058 kronor och 25 öre skulle fonderas för sagda behov, 
förklarat den sistnämnda frågan vara med övervägande ja besvarad, begärdes votering, som 
verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
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”Den, som bifaller yrkandet om en uttaxering av 10 kronor och 50 öre tillika med 
ifrågavarande fondering av medel, röstar: ja; 
 
Den, det icke vill, röstar: nej; 
 
Vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla yrkandet om en uttaxering av 10 kronor.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning, före vilken herr Berger hade avlägsnat sig från 
sammanträdet, röstade herrar Radhe, Lindbom, Sterner, Wallén, Granberg, Löfgren, 
Brännberg, Tinggren, Pehrsson, Mattsson, Axel Johansson, Larsson och ordföranden; ja. 
 
Men herrar vice ordföranden, Löfving, Ljungberg, Thorsson, Gust. Karlson, Lindblad, Ekblad 
och Svante J. Johansson: nej. 
 
Med 13 ja- mot 8 nej-röster hade stadsfullmäktige således beslutit en uttaxering av tio (10) 
kronor och 50 öre per 100 kronor beskattningsbar inkomst för 1920 års taxering och att 
trettiotvåtusenfemtioåtta (32.058) kronor och 25 öre fonderas för framtida tillbyggnad av 
gamla samskolehuset. 
 
Som en följd av detta beslut skulle denna tillbyggnad påbörjas tidigast under år 1922.  
 
Betalningsterminerna för stadsutskylderna bestämdes liksom förut till tre, nämligen i mars, 
juni och september på tider, som drätselkammaren närmare bestämmer. 
 
Härefter beslöto stadsfullmäktige enhälligt följande andra avvikelser från magistratens utgifts- 
och inkomstförslag för staden: 
 
Att beloppet för upprättande av karta över vatten- och kloakledningar sättes såsom 
förslagsanslag och ej till stadsingeniören utbetalas förrän drätselkammaren tagit saken under 
förnyad prövning. 
 
Att i enlighet med herr Ljungbergs av stadsfullmäktige under § 184 här ovan antagna förslag 
rörande gatuarbeten härför fastställa ett belopp av 14.200 kronor mot av drätselkammaren 
föreslagna 23.600 kronor, och att skillnaden mellan dessa båda belopp. Vilken utgör 9.400 
kronor, lägges till posten ”oförutsedda utgifter”, varigenom denna post bestämmes till 23.903 
kronor. 
 
Att posten, kronor 6.425, för utläggning av grövre rörledningar till det blivande 
länsepidemisjukhuset på Slätten blir föremål för stadsfullmäktiges förnyade prövning innan 
det anses bestämt, huruvida staden skall nedlägga denna kostnad. 
 
Slutligen beslöto stadsfullmäktige utan diskussion att bifalla det föreliggande förslaget till 
utgifts- och inkomststat för stadens hamninrättning för år 1921. 
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De sålunda av stadsfullmäktige antagna utgifts- och inkomststaterna för staden och dess 
hamninrättning innefattas i denna … Bil. N:o 13. 1920. 
 
§ 188. 
I sammanhang med behandlingen av utgifts- och inkomstförslaget för stadens hamninrättning 
för år 1921 beslöto stadsfullmäktige enhälligt bemyndiga hamnstyrelsen att för nämnda år 
förnya de lån, för vilka hamnen vid utgången av innevarande år häftar i skuld här i staden, och 
äro dessa lån följande: 
 
Kreditivlån 44.000:- 
Lån i Lysekils Sparbank 40.000:- 
Lån i Aktiebolaget Nordiska Handelsbanken 3.000:- 
Lån i Aktiebolaget Göteborgs Bank 17.000:- 
Summa Kronor 104.000:- 
 
§ 189. 
Kungl. Telegrafverket hade ifrågasatt att få uppsätta en telefongalge på tullkammarhusets tak 
för framdragning av telefonkablar samt genom stadsingeniören Lundgren till 
drätselkammaren framställt, att drätselkammaren måtte uttala sig i denna sak. 
 
Drätselkammaren hade enligt sitt beslut av den 11 sistlidne november enhälligt avslagit 
ifrågavarande framställning. 
 
Senare hade herr tullförvaltare W. Steffen hos drätselkammaren genom skrivelse protesterat 
mot Kung. Telegrafverkets försök i nämnda syfte och såsom stöd för denna protest bifogat en 
avskrift av Kungl. Generaltullstyrelsens skrivelse innehållande bestämmelser om 
användningen av de av staden upplåtna tullokalerna. 
 
Dessa skrivelser hade jämte drätselkammarens ovannämnda uttalanden överlämnats till 
stadsfullmäktige av drätselkammaren för att stadsfullmäktige måtte bliva i tillfälle yttra sig i 
saken. 
 
Samtliga skrivelser i ärendet lästes. 
 
Herr Brännberg ansåg, att staden borde söka tillmötesgå Kungl. Telegrafverket i detta fall. 
 
Herrar Radhe och Löfving yrkade absolut avslag å Kungl. Telegrafverkets framställning. 
 
Herr Sterner ansåg, att stadsfullmäktige på grund av bestämmelserna i Kungl. 
Generaltullstyrelsens föreliggande skrivelse ej utan vidare kunde lämna dylikt tillstånd, men 
föreslog, att stadsfullmäktige måtte göra följande uttalande i saken:  
 
Stadsfullmäktige hava intet emot uppsättandet av ifrågavarande telefongalge, dock under 
förutsättning att Kungl. Generaltullstyrelsen först därtill lämnat sitt tillstånd. 
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Detta förslag understöddes av herr ordföranden. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att bifalla det av herr Sterner framlagda förslaget i 
ärendet. 
 
§ 190. 
Herr ordföranden yttrade såsom avslutning på detta års arbete i stadsfullmäktige följande: 
 
”Mine herrar! 
 
Vi hava i dag hunnit till årets sista sammanträde, och våra förhandlingar som kommunens 
förtroendemän äro för år 1920 avslutade. 
 
Om en hög budget tyder på en kraftig utveckling, och den brukar ju ofta tolkas så, då hava vi 
hunnit långt under vår stads sjuttonåriga tillvaro, från en brist på 63.000 kronor att täckas 
genom 5 kr. uttaxering per bevillningskrona år 1904 till en brist på 673.000 kronor att täckas 
genom något mera än dubbelt så stor uttaxering under 1921. 
 
Vi se alltså, att inkomsterna i bevillningskronor ej blott hållit jämna steg med utgifterna, utan 
proportionsvis haft en mycket starkare tillväxt. 
 
Kunde man därför hoppas på fortfarande oavbruten tillväxt eller åtminstone på status quo i 
detta fall, förelåge inga anledningar till bekymmer, men det är just detta vi icke kunna. Allt 
flera tecken tyda på, att vi hålla på att glida från toppen ned i vågdalen av tidens böljande 
ekonomi, och vi måste nog alla vid självrannsakan bekänna, att vi icke hållit igen tillräckligt 
kraftigt i fråga om utgifter, jag själv icke undantagen. 
 
Att för de beslut som här fattas i fråga om utgifter utan votering och utan reservationer, vi alla 
äro ansvariga, ligger i öppen dag, men därav synes också följa en annan slutsats nämligen att 
ingen satt det värde på sparsamhet i kommunalt avseende, som han bort sätta.  
 
I uppgångstider sätter ingen det fulla värdet på denna dygd, och i nedgångstider blir den gärna 
övervärderad ty, detta ville jag ock hava sagt, ett samhälles välfärd beror dock icke 
uteslutande eller ens i främsta rummet på små skatter. Det finns i vårt långsträckta land 
exempel på städer med hög uttaxering, vilka både gått framåt och gått förbi många med lägre, 
och de få kommuner, som ingen uttaxering på bevillning hava, emedan skatterna bestridas av 
besparingsskogarnas medel, lära ej vara några idealsamhällen, utan i många avseenden stå 
efter dem, som måste arbeta hårt för sin kommunala existens. Liksom människan icke allenast 
lever av bröd, så leva inga samhällen på låga uttaxeringar, utan ett samhälles lycka ligger i 
dess medborgares förnöjsamhet, flit, företagssamhet, goda seder, vetgirig ungdom, inbördes 
hjälpsamhet, barmhärtighet och gudsfruktan. 
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Hur det av dagens överläggningar framgått, att anledning till bekymmer för stadens ekonomi 
icke saknas, så må vi betänka, att vi därmed åsamka en ökad börda över den nämnd som redan 
i goda händer har en tillräcklig tung sådan, nämligen drätselkammaren. Därför må vi väl nu 
ena oss i att frambära till alla dess medlemmar, både dem, som här hava säte och stämma, och 
till dem, som nu icke hava det, vårt erkännsamma tack. Skulle någon av dem särskilt 
utmärkas, så vore det dess ordförande, som säkerligen haft den tyngsta bördan; att han ändock 
låtit sin önskan tills vidare fara att därifrån befrias, är för oss ett ämne till ett ännu värmare 
tack. Det har ju sina orsaker att drätselkammaren särskilt nämnes, men därav må ingen draga 
den förhastade slutsatsen, att jag skulle undervärdera andra nämnders, utskotts och 
beredningars mödosamma arbete eller det redliga arbete var och en av Eder, mine herrar, i 
denna sal från borgmästaren till den yngste här nedlagt att sätta sig in i ärendena och bidraga 
till deras lyckosamma behandling. Långt därifrån. Jag tackar Eder alla. Ingen av oss äger 
Aladdins lampa, men med vanligt sunt förstånd förenat med god vilja kan man komma långt. 
 
När vi nu stå i begrepp att skiljas, hoppas vi att ånyo sammanträffa i denna sal, men då skola 
vi säkert bland oss sakna de fyra herrar ledamöterna, Radhe, Pehrsson, Granberg och 
Thorsson, som av olika anledningar dragit sig tillbaka, av vilka ingendera hört till de 
tillbakadragna och stumma. Måtten I, när Edra tankar gå tillbaka till Eder stadsfullmäktigetid, 
bevara gemenskapen i denna sal omkring detta samhälles angelägenheter som ett gott minne. 
Vi tacka Eder för vad I både velat och verkat. Att handlingen icke alltid hinner med den goda 
viljan, är något för oss alla gemensamt. 
 
Att jag nu ett längre ögonblick dröjer vid en enda av dessa fyra, beror icke på hans 
kroppslängd, att han är svå att mäta i ett ögonkast, utan på hans långa verksamhet. Konsul 
Radhe har själv erinrat därom för två sammanträden sedan och därmed besparat mig att 
nämna alla de förtroendeuppdrag, som kommit på hans lott. Det är ett brottstycke ur Lysekils 
historia Ni, herr konsul, representerar, men det är icke tradition härvidlag, som mest attraherar 
mig, och jag väederar, ehuru jag har en synnerlig stor vördnad för tradition, utan Edert goda, 
lättrörda hjärta. En stor, snäll gosse med friskt gosselynne, med ett hjärta klappande för all 
nöd och villig att bispringa, fast ibland en bortskämd och oberäknelig gosse, ehuru livets 
prövningar icke gått Eder förbi, som sådan skola vi minnas Eder, sedan Ni lämnat denna sal. 
Måtte Edert stora samhällsintresse ändock icke slappna och hamnen som hittills vara Eder 
ögonsten, tills ni hunnit den hamn, där ankaret icke mera lättas, det önska vi Eder och oss, då 
vi nu tacka Eder för alla Edra insatser i Lysekils samhälles utveckling. 
 
För den vänskap och det överseende, som kommit mig till del från Eder alla, tackar jag nu och 
tillönskar Eder samt och synnerligen god jul och gott nytt år.” 
 
Herr vice ordföranden yttrade härefter följande: 
 
”Herr ordförande! 
 
Jag beder att å stadsfullmäktiges vägnar få till Eder, herr ordförande, framföra ett hjärtligt 
tack för de ord, Ni nu yttrat, och uttalar jag den vissa förhoppningen, att vi med Eder som vår 
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ledare i stadsfullmäktige skola klara samhällets finanser genom den ekonomiska vågdal, om 
vilken ni nyss nämnde. 
 
Med ett hjärtligt tack till Eder för det utmärkta sätt på vilket Ni ständigt skött 
ordförandeskapet i stadsfullmäktige tillönska vi Eder en god jul och ett angenämt årsskifte.” 
 
Herr Radhe riktade till herr ordföranden och herrar stadsfullmäktige följande anförande: 
 
”Herr ordförande! 
 
För de vänliga och erkännsamma ord, Ni herr ordförande till mig uttalat hembär jag mitt 
innerliga tack. Jag vet mig icke hava förtjänat en sådan hyllning. Visserligen har jag länge 
tillhört stadsfullmäktige, men jag har dock icke förmått utföra allt vad jag ansett för samhället 
gagneligt, ty jag har gaft många svårigheter att kämpa med, men jag har gått min väg rakt 
fram, såsom jag ansett vara rätt och riktigt. 
 
Sörskilt bevarar jag i mitt minne händelser under min kommunala verksamhet.  
 
Den första var, då jag såsom brandchef erhöll kommunalfullmäktiges uppdrag att på egen 
hand inköpa ångspruta och anskaffa brandmanskap, för vilket uppdrag jag genom doktor 
Landelius erhöll det vackraste erkännande av kommunalfullmäktige. 
 
Den andra var år 1914, då jag genom en adress av 184 personer anmodades att återtaga min 
avsägelse som stadsfullmäktig och såsom sådan kvarstå. 
 
Den tredje händelsen blir den storartade och varma hyllning jag nu rönt, och vilken jag alltid 
skall bevara i kärt och tacksamt minne. 
 
Av hela mitt hjärta tackar jag Eder, herr ordförande, och Eder samtliga för all den vänskap 
och allt det överseende, som visats mig.” 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
AXEL PEHRSSON. 
C. W. GRANBERG. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset lördagen den 15 januari 1921 kl. 1 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH 
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 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Bil. N:o 1. 1920 
 
Ledamöter och suppleanter uti Lysekils Stads Nämnder och Styrelser 1920. 
 
Drätselkammaren: 
 
3 ledamöter och 3 suppleanter väljas samtidigt för en tid av 4 år. 
Anmälan om nyval göres till Magistraten före den 1 november. 
Drätselkammaren skall bestå av 6 ledamöter och 6 suppleanter. 
 
Ledamöter: 
 
1) Förvaltaren John Sterner, ordf. 1920, kvarstår till och med  1922. 
2) Konsuln L. Laurin, vice   ” ” ” 1922. 
3) Byggmästaren Oscar Wallén ” ” 1920. 
4) Fabrikören Rich. Björsell, ” ” 1920. 
5) Fabrikören Alfr. Bovik,  ” ” 1920. 
5) Redaktören Axel Ljungberg ” ” 1922. 
 
Suppleanter: 
 
1) Fabrikören Aug. Mattsson, ers. Sterner, kvarstår t. o. m.  1922. 
2) Grosshandl. O. G. Löfving, ers. Laurin,  ” 1922. 
3) Byggmäst. Rob. Christenson, ers. Wallén ” 1920. 
4) Lotsförmannen Em. Hörman, ers. Björsell, ” 1920. 
5) Stenhuggeriförm. F. J. Elmqvist, ers. Bovik, ” 1920. 
6) Mekaniker Aug. Thorsson, ers. Ljungberg, ” 1922. 
 
Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar: 
 
Denna styrelse består av 5 ledamöter och 4 suppleanter sålunda valda: 
Stadsfullmäktige,  välja för 3 år, 3 ledamöter och 2 suppleanter. 
Hälsovårdsnämnden  ”             1      1 ”               1 ” 
Drätselkammaren ”             1      1  ”       1 ” 
 
Ledamöter: 
 
 Förvaltaren John Sterner,   vald av S. F. t. o. m.  1921. 
Fabrikören Aug. Mattsson,   ”  1921. 
Konsuln L. Laurin, ordf. 1920  ”  1921. 
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Entreprenören C. W. Granberg,  ”       Hvn. för 1920. 
Byggmästaren Oscar Wallén, v. ordf. 1920 ”       D. K.  ” 1920. 
 
Suppleanter: 
 
Stenhuggaren C. G. Tinggren  ”   av S. F. t. o. m. 1921. 
Kapten Aug. Kihlberg,   ”  ” 1921. 
Stenhuggaren S. P. Ekblad,  ”        Hvn. för 1920. 
Lotsförman Em. Hörman   ”        D. K. ”  1920. 
 
Fattigvårdsstyrelsen: 
 
Består av 8 ledamöter och 4 suppleanter därav 4 ledamöter väljas samtidigt för 4 år och övriga 
4 jämte suppleanter ävenledes för 4 år. 
 
Val företages vartannat år. den 28/1 beslöts att andre stadsläkaren skulle hava rätt att närvara 
vid sammanträdena samt deltaga i förhandlingarna men icke i besluten. Denna styrelse väljes 
av Stadsfullmäktige, som även välja ordf. och v. ordf. Av ledamöterna skall en vara kvinna. 
Likaså en av suppleanterna.  
 
Ledamöter: 
 
Disponenten Emil Löfberg, ordf. t. o. m. 1920, vald t. o. m.   1920. 
Mekanikern Aug. Thorsson  ”         ”  1920. 
Hälsovårdstillsyningsman Aug. Ehnberg, v. ordf. t. o. m. 1920  1920. 
Stenhuggeriförman F. J. Elmqvist, t. o. m.  ”  1920. 
Handlanden E. E. Olsson   ”  1922. 
Kyrkoherden Fritz Lüsch   ”  1922. 
Fru Betty Brännberg   ”  1922. 
Fru Anna Berger   ”  1922. 
 
Suppleanter: 
 
Disponenten Hjalmar Carlsson,  vald t. o. m.  1922. 
Lärarinnan Hulda Andersson,  ”  1922. 
Handlanden Evald Andersson,   ”  1922. 
Maskinisten John E. Sterner,  ”  1922. 
 
Byggnadsnämnden: 
 
Består av 5 ledamöter och 4 suppleanter. En lagfaren magistratsmedlem är självskriven 
ledamot. Stadsfullmäktige välja 3 ledamöter och 3 suppleanter. Magistraten väljer 1 ledamot 
och 1 suppleant. Samtliga väljas för 4 år i sänder. 
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Ledamöter: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg, ordf. 1920, självskriven ledamot. 
Fabrikören Aug. Mattsson,   t. o. m. 1922, vald av S. F. 
Byggmästaren Rub. Christenson,   ”           1921, ” 
Konsuln L. Laurin,   ”           1923, ” 
Byggmästare Oscar Wallén, v. ordf. 1920 ”           1923, ” 
 
Suppleanter: 
 
Disponenten Hjalmar Carlsson,  t. o. m. 1920, vald av S. F. 
Entreprenören C. W. Granberg,  ”           1920, ” 
Fabrikören J. E. Lindbom,   ”           1921, ” 
Lotsförmannen Em. Hörman,  ”           1923, ”          Mag. 
 
Hamnstyrelsen: 
 
Enligt gällande hamnordning består styrelsen av 5 ledamöter och 3 suppleanter, vilka alla 
väljas för 2 år. 1 ledamot och 1 suppleant utses av Magistraten, 4 ledamöter och 2 suppleanter 
väljas i december av Stadsfullmäktige, men så, att ena året väljas 2 ledamöter och andra 2 
ledamöter och 2 suppleanter. Styrelsen utser inom sig ordf. och vice ordf. för en tid av 2 år. 
 
Ledamöter: 
 
Konsuln Magnus Radhe, t. o. m. 1921  vald av S. F., ordf t. o. m.  1921. 
Stenhuggaren C. G. Tinggren  t. o. m. 1921, vald av S. F. 
Fabrikören J. E. Lindbom   ”           1920, ” 
Konsuln J. G. Gunnerson v. ordf. t. o. m. 1920, ”           1920, ” 
Kapten Amandus Backman,  ”           1921, ”          Mag. 
 
Suppleanter: 
 
Lotsförmannen Gust. Wallin  t. o. m. 1920, vald av S. F. 
Inspektören Ludv. Andersson,   ”           1920, ” 
Kamreraren Hugo Hallgren,  ”           1921, ”           Mag. 
 
Hälsovårdsnämnden: 
 
Stadsfullmäktige välja 3 ledamöter och 3 suppleanter för en tid av 4 år. Enligt 
Hälsovårdsstadgans kap. 1 mom. 1 skall den magistratsperson, som förestår polisen vara 
ledamot, och är den främste av stadsläkarna ävenledes självskriven. 
 
Ledamöter: 
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Borgmästaren Axel Sundberg, enl. hälsovårdsnämndens beslut ordförande 1919. Doktor Axel 
Nilsson. 
1) Fabrikören Aug. Mattsson,  t. o. m. 1921, vald av S. F. 
2) Kamreraren Carl Brännberg,  ”          1923, ” 
3) Entreprenören C. W. Granberg,  ”          1923, ” 
 
Suppleanter: 
 
1) Frisören Gustaf Aron Löfgren   t. o. m. 1923, vald av S. F. 
2) Fabrikören Alfr. Bovik,   ”          1923, ” 
3) Filaren Ture Forsberg   ”          1921, ” 
 
Folkskolestyrelsen: 
 
Enligt S. F. beslut den 27 febr. 1917, § 17, å vilket beslut Kungl. Maj:t genom nådigt brev av 
den 12 okt. 1917 givit stadsfästelse, skall Lysekils folkskolas angelägenheter handhavas av en 
styrelse bestående av 12 ledamöter, 6 valda av Stadsfullmäktige och 6 av Kyrkostämman. 
Församlingens kyrkoherde är dessutom enligt lag självskriven ledamot i denna styrelse. 
Ledamöterna väljas för en tid av 4 år, men vid första valet utlottas halva antalet att avgå efter 
2 år. 
 
Kyrkoherden Fritz Lüsch, självskriven ledamot, ordf. 1923. 
 
Valda av Stadsfullmäktige: 
 
Bankdirektören Ragnar Berger, v. ordf. 1920 t. o. m  1921. 
Juveleraren Gordon Wikström         ” 1921. 
Järnsvarvaren Aug. F. Jacobsson,         ” 1921. 
Lagerchefen Vikt. Lindbom         ” 1923. 
Gjutaren Enok Svensson,          ” 1923. 
Järnsvarvaren Sixten Arsenuis         ” 1923. 
 
Valda av Kyrkostämman: 
 
Överläraren And. Jakobsson t. o. m. 1921. 
Handlanden E. W. Olsson,  ” 1921. 
Poliskonstapeln J. A. Winge, ” 1921. 
Ingeniören B. A. de Waern, ” 1923. 
Byggmästaren Oscar Wallén ” 1923. 
Stadsfiskalen Elias Sandell, ” 1923. 
 
Suppleant: 
 
Fotografen Olof Ekstrand,  ” 1923. 
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Styrelsen för Kommunala Mellanskolan: 
 
Enl. S. F. den 3 april 1918, § 43, skall denna styrelse bestå av 5 ledamöter med 5 suppleanter, 
och skola suppleanterna vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning, i vilken 
ledamöter och suppleanter härnedan angivits. 
 
Rektor, självskriven ledamot. Val sker för en tid av 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1922: 
 
Ledamöter: 
 
1) Konsuln L. Laurin. 
2) Konsuln J. G. Gunnerson, v. ordf. 1920. 
3) Bankdirektören Ragnar Berger, ordf. 1920. 
4) Överläraren And. Jakobsson. 
5) Redaktören Axel Ljungberg. 
 
Suppleanter: 
 
1) Fabrikören Elis Luckey, ers. Laurin. 
2) Byggmästaren Oscar Wallén, ers. Gunnerson. 
3) Apotekaren R. Björkman, ers. Berger. 
4) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, ers. Jakobsson. 
5) Konduktören Anders Johnson, ers. Ljungberg. 
 
Kommunala Mellanskolans terminsavgiftsnämnd: 
 
Ledamot 1920: 
 
Bankdirektören Ragnar Berger. 
 
Lysekils Stads Elektricitetsverks Styrelse: 
 
Består av 5 ledamöter med 3 suppleanter. Val sker för en tid av 4 år. Väljas av S. F. 
 
Valda t. o. m. 1920. 
 
Ledamöter: 
 
Konsuln L. Laurin, ordf. 1920. 
Fabrikören J. E. Lindbom, v. ordf. 1920. 
Förvaltaren John Sterner. 



Kerstin Jungebro 1920 Lysekils Stadsfullmäktiges Handlingar 
2023-01-30 20:47 

© Kerstin Jungebro Sida 140 
 

Frisören G. A. Löggren. 
Handlanden Axel Johansson. 
 
Suppleanter: 
 
Stadsingeniören Sven H. Lundgren. 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
Boktryckerifaktorn E. F. Larsson. 
 
Parkstyrelsen: 
 
Tillsattes av S. F. 30/8 1910 och bestämdes att bestå av 5 ledamöter och 2 suppleanter, att 
väljas för 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1922. 
 
Ledamöter: 
 
Byggmästaren Rob. Christenson, ordf. 
Trädgårdsmästaren Axel Lindebäck. 
Frisören Gustaf Aron Löfgren. 
Trädgårdsmästaren Oscar Hansson. 
Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 
 
Suppleanter: 
 
Överläraren And. Jakobsson. 
Inspektören Ludv. Andersson. 
 
Handels- och Sjöfartsnämnden: 
 
Den 8 maj 1903 beslöto S. F. tillsätta denna nämnd av 7 ledamöter, vilka väljas för högst 2 år, 
dock på viss tid. 
 
Valda t. o. m. 1920. 
 
Ledamöter: 
 
Lotsförmannen Em. Hörman. 
Fabrikören J. E. Lindbom, v. ordf. 1920. 
Fabrikören Rich. Björsell. 
Grosshandlaren O. G. Löfving. 
Mäklaren C. Andersson. 
Handlanden J. A. Jacobsson. 
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Bankdirektören Ragnar Berger, ordf. 1920. 
 
Polisnämnden: 
 
Enl. S. F. beslut den 24 nov. 1916, § 180 i prot. Tillsattes en polisnämnd, som skall bestå av 
Herr Borgmästaren eller den, som är förordnad att uppehålla hans ämbete, Brandchefen eller 
vid förfall för honom, vice Brandchefen samt 3 av S. F. utsedda ledamöter med 2 suppleanter, 
vilka väljas för 4 år i sänder bland stadens röstberättigade män. 
 
Herr Borgmästaren Axel Sundberg, ordf. 1920. 
 
Ledamöter t. o. m. 1920 års utgång: 
 
Bankdirektören Ragnar Berger, v. ordf. 1920. 
Redaktören Axel Ljungberg. 
Fabrikören Alfr. Bovik. 
 
Suppleanter för samma tid: 
 
Inspektören Ludv. Andersson, 
Stenhuggaren C. G. Tinggren. 
 
Pensionsnämnden: 
 
Består av ordförande och hans suppleant, utsedda av Konungens Befallningshavande samt 6 
ledamöter och 6 suppleanter valda av S. F. i december, ordföranden och hans suppleant samt 
ledamöter och suppleanter för en tid av 4 år, men så att halva antalet ledamöter och 
suppleanter väljas vartannat år.  
 
Ordförande: Kamreraren Hugo Hallgren, t. o. m. 1921. 
Suppleant: Disponenten Hjalmar Carlsson, ”           1921. 
 
Ledamöter: 
 
Stenhuggaren Patrik Johansson,  ”          1921. 
Mekanikern Aug. Thorsson,  ”          1921. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, ”          1921. 
Handlanden P. A. Malmrot   ”          1923. 
Handlanden E. W. Olsson,   ”          1923. 
Lotsförmannen Em. Hörman  ”          1923. 
 
Suppleanter: 
 
Stenhuggaren Alfr. Gustafsson,  ”         1921, 
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Kamreraren Carl Brännberg,  ”         1921, 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist,  ”         1921, 
Frisören Gustaf Aron Löfgren   ”         1923. 
Stenhuggeriförmannen C. G. Rundgren  ”         1923. 
Brandkorpralen A. J. Nordmark,  ”         1923. 
 
Taxeringsnämnden: 
 
Väljes av Stadsfullmäktige varje år före den 15 januari, men väljes i regel under december 
föregående år. dessutom utser Konungens Befallningshavande ordförande o 1 ledamot. 
 
Av Konungens Befallningshavande utsedda för år 1920: 
 
Ordföranden Rådmannen Josef Centerwall. 
Ledamot: Stadsfogden Vikt. Hyllengren. 
 
Valda av Stadsfullmäktige för år 1920: 
 
Ledamöter: 
 
1) Handlanden E. W. Olsson. 
2) Filaren Svante J. Johansson. 
3) Sjökaptenen Amandus Backman. 
4) Handlanden Axel Johansson. 
5) Brandkorpralen A. J. Nordmark. 
 
Suppleanter: 
 
1) Handlanden Ragnar Anderson. 
2) Gjutaren Enok Svensson. 
3) Skeppsmäklaren Carl Andersson. 
4) Inspektören Ludv. Andersson. 
5) Postvaktmästaren W. Snell. 
 
Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de här ovan 
angivits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 
 
Landstingets sjukupptagningsanstalt i Lysekil: 
 
Av stadsfullmäktige valdes den 14 oktober 1914 för obestämd tid nedannämnda 2 ledamöter i 
kommittén för anstalten: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg. 
Bankdirektören Ragnar Berger. 
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Hästuttagningsnämnden: 
 
Består av 3 ledamöter och 2 suppleanter, valda för 4 kalenderår. Stadfullmäktige välja i 
december 2 ledamöter och 2 suppleanter, 3:dje ledamoten förordas av Konungens 
Befallningshavande och skall vara nämndens ordförande. Se Svensk Författningssamling n:o 
2/7 1915, § 7. 
 
Ordförande förordnad av Konungens Befallningshavande t. o. m. 1923. Disponenten Emil 
Löfberg. 
 
Valda av Stadsfullmäktige t. o. m. 1923: 
 
Ledamöter: 
 
Konsuln Magnus Radhe. 
Fabrikören Gust. Karlson. 
 
Suppleanter: 
 
Åkaren Viktor Andersson. 
Åkaren Albin Hansson. 
 
Brandförsäkringskommittén: 
 
Som har att biträda vid värdering av hus och byggnader försäkrade i Städernas Allmänna 
Brandstodsbolag. Enligt § 57 i detta bolags reglemente skall för kommande år under 
december månad av S. F. väljas 2 ledamöter och 2 suppleanter, och skall försäkringsbolaget 
om valet underrättas. 
 
Valda för år 1920. 
 
Ledamöter: 
 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
Stadsingeniören Sven H. Lundgren. 
 
Suppleanter: 
Kamreraren Gustaf Bundsen. 
Snickaren N. J. Nordström. 
 
Brandbefäl: 
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Brandchef och vice brandchef väljas av S. F. i november månad för nästföljande 3 kalenderår, 
§ 28 i brandförordningen. 
 
Brandchef Disponenten Emil Löfberg, t. o. m. 1921. 
 
Vice brandchef: Trafikchefen Nils Wickberg t. o. m. 1921. 
 
Brandstyrelsen: 
 
Enligt S. F. beslut den 27 juni 1918 upprättades dylik styrelse bestående av 5 ledamöter med 2 
suppleanter. 
 
Val sker för 4 år i sänder. 
 
Brandchefen eller vid förfall för honom vice brandchefen är skyldig att närvara vid styrelsens 
sammanträden. Han äger rätt att deltaga i överläggningarna, och, om han är vald till ledamot, 
även i besluten, dock får han ej väljas till styrelsens ordförande eller vice ordförande. 
 
Valda t. o. m. 1921. 
 
Ledamöter: 
 
Konsuln L. Laurin, ordförande 1920. 
Fabrikören Aug. Mattsson. 
Kamreraren Carl Brännberg. 
Entreprenören C. W. Granberg. 
Ingeniören B. A. de Waern, vice ordförande 1920. 
 
Suppleanter: 
 
Byggmästaren Rob. Christenson, förste. 
Frisören Gustaf Aron Löfgren, andre. 
 
Lysekils Föreläsningsförenings Styrelse: 
 
S. F. välja 1 ledamot och 1 suppleant, därest staden beviljat anslag, i vilket fall även S. F. 
välja 1 revisor med 1 suppleant. Föreningen väljer 4 ledamöter med 2 suppleanter samt 1 
revisor med 1 suppleant. 
 
Valda av S. F. år 1920: 
 
Ledamot: Postmästaren L. H. Cervin. 
Suppleant: Bankdirektören Rudolf Lindblad. 
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Tekniska Aftonskolans Styrelse: 
 
Valda av S. F. för 1920. 
 
Ledamot: Stadsingeniören Sven H. Lundgren. 
Suppleant: Byggmästaren Oscar Wallén. 
 
Huvudmän i Lysekils Sparbank: 
 
S. F. utse 12 huvudmän. Huvudman utses för 3 år. 
 
Fabrikören Elis Luckey,   t. o. m.  1922. 
Kamreraren Hugo Hallgren, ” 1922. 
Byggmästaren Oscar Wallén ” 1922. 
Handlanden J. A. Jacobsson, ” 1922. 
Förvaltaren John Sterner,  ” 1920. 
Inspektören A. W. Christenson, ” 1920. 
Kaptenen Aug. Kihlberg  ” 1920. 
Konsuln L. Laurin  ” 1920. 
Fabrikören J. E. Lindbom,  ” 1921. 
Fabrikören Aug. Mattsson,  ” 1921. 
Inspektören Ludv. Andersson ” 1921. 
Handelsföreståndaren L. P. Östling ” 1921. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Järnvägsaktiebolag. 
 
Ombud: Bankdirektören Ragnar Berger, för 1920. 
Suppleant: Byggmästaren Oscar Wallén, för 1920. 
 
Systembolagets Styrelse: 
 
Ledamot: Förvaltaren John Sterner, för 1920. 
Suppleant: Filaren Ture Forsberg, för 1920. 
 
Gode män för tillsyn över förmyndarskap: 
 
Väljes i december av S. F. för en tid av 4 år. 
 
Direktören P. Grundell, t. o. m. 1920. 
Suppleant: Bankkassören A. H. Lundin, t. o. m. 1920. 
 
Gode män att biträda vid skifte av stadsjord: 
 
Valda första gången i oktober 1917 för en tid av 6 år från 1919 t. o. m. 1924. 
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Byggmästaren Oscar Wallén. 
Entreprenören C. W. Granberg. 
 
Ida Sannes fond: 
 
2 ledamöter väljas av S. F. i december för att viss tid jämte församlingens kyrkoherde, som är 
självskriven, förvalta fonden. 
 
Valda för tiden 1919 t. o. m. 1921. 
 
Fabrikören Elis Luckey. 
Disponenten Emil Löfberg. 
 
Stiftelsen ”Maria Murrays minne”. 
 
Enligt gåvobrevet av den 6 september 1919 skall styrelsen, som handhaver stiftelsens 
angelägenheter bestå av stadens borgmästare såsom ordförande samt 2 av Stadsfullmäktige 
valda ledamöter jämte suppleanter för dem. 
 
Stadsfullmäktige beslöto den 18 Juni 1920 att med anledning av de stiftelsen tillhöriga 
aktierna i Lysekils Nya Badhus Aktiebolag välja ett ombud för staden att representera vid 
nämnda bolagsstämmor. 
 
Ledamöter: 
 
Borgmästraren Axel Sundberg, självskriven ledamot och ordförande. 
Kyrkoherden Fritz Lüsch, vald för år 1920. 
Redaktören Axel Ljungberg, vald för år 1920. 
 
Stadens ombud vid bemälda bolagsstämmor år 1920: 
 
Bankdirektören Ragnar Berger. 
 
Diverse kommittéer, nämnder m. m.  
 
Valkommittén: 
 
Består av 5 ledamöter med 3 suppleanter som årligen väljas vid S. F. första 
januarisammanträde enligt beslut av den 11/12 1914, § 153 i prot. jämte beslut av den 11/1 
1917. Stadsfullmäktige välja ordf. 
 
Valda för år 1920: 
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Ledamöter: 
 
Bankdirektören Ragnar Berger, ordf. 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
Grosshandlaren O. G. Löfving. 
Verkmästaren Axel Pehrsson. 
Bankkamreraren Carl Brännberg. 
 
Suppleanter: 
 
Bankdirektören Rudolf Lindblad. 
Verkmästaren Oscar Mattsson. 
Stenhuggaren S. P. Ekblad. 
 
Livsmedelsnämnden: 
 
Består av 5 ledamöter och 2 suppleanter valda av S.F. samt dessutom ordförande och vice 
ordförande utsedda av Livsmedelsstyrelsen för Bohuslän. 
 
Ordförande: Stadskassören Axel Holmqvist, t. v. 1920. 
Vice ordförande: Inspektören Ludv. Andersson, t. v. 1920. 
 
Ledamöter: 
 
Handlanden E. W. Olsson. 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
Järnsvarvaren Sixten Arsenius. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
Handlanden Evald Andersson. 
 
Suppleanter: 
 
Verkmästaren A. Nordgren. 
Boktryckerifaktorn E. F. Larsson. 
 
Kommittén för dyrtidsanslag: 
 
Tillsatt av S. F. för år 1920. 
 
Ledamöter: 
 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, ordf. och korresponder, ledam. 
Överläraren And. Jakobsson. 
Kamreraren Hugo Hallgren. 
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Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
Järnsvarvaren Sixten Arsenius. 
Kommittén utser inom sig ordförande. 
 
Budgetberedningen: 
 
5 ledamöter och 2 suppleanter väljas i november varje år enligt § 6 i Stadsfullmäktiges 
arbetsordning. 
 
För år 1919 valdes: 
 
Ledamöter: 
 
Kyrkoherden Fritz Lüsch. 
Konsuln Magnus Radhe. 
Förvaltaren John Sterner. 
Redaktören Axel Ljungberg. 
Frisören Gustaf Aron Löfgren. 
 
Suppleanter: 
 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
Fabrikören Rich. Björsell. 
 
Ombud till mantalsskrivningen 1919: 
 
Väljas i november månad årligen 3 ledamöter och 1 suppleant. Arvode 15 kr. till varje ombud. 
 
Ledamöter: Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, Kyrkovaktmästaren B. C. A. 
Högberg och Stadsexekutorn Rudolf Ljunggren. 
 
Suppleant: Brandkorpralen A. J. Nordmark. 
 
Att ovanstående uppgifter överensstämma med föreliggande handlingar; betygas 
    AXEL HOLMQVIST. 
 
Bil. N:o 2. 1920. 
 
Undertecknade, av Lysekils Stadsfullmäktige utsedda att granska Fattigvårdsstyrelsens i 
Lysekil räkenskaper och förvaltning för år 1919, få efter gullgjort uppdrag däröver avgiva 
följande: 
 
Revisionsberättelse. 
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Till bestridande av omkostnaderna för Fattigvården i Lysekil ha under året följande medel 
disponerats: 
 
Uppburit av Stadskassan  Kr. 34.350:- 
Återbetalningar  ” 10.127:43 
Bötesandelar   ” 6:67 44.484:10 
Utelöpande kuponger till 1920 ”  40:75 
    Kronor 44.524:85 
 
Enligt de förda räkenskaperna ha dessa medel använts som följer: 
 
Redogörarens förskott från 1918 Kr. 1.822:96 
Utelöpande kuponger från 1918 ” 40:75 
3.276 underhållsdagar å sjukhemmet á 1:54 5.050:- 
Bränsle, ljus m. m.    321:90 
Underhåll och nyanskaffning ” 1.938:85 
Avlöningar   ” 722;84 
Hostitals- och sjukhusavgifter ” 3.897:33 
Understöd åt diverse personer ” 21.036:08 
Underhåll till understödshemmet ” 1.334:04 
Underhåll av stugor  ” 422:48 
Bränsle   ” 2.327:- 
Medicin   ” 293:28 
Arvoden   ” 1.500:- 
Diverse omkostnader  ” 907:70 41.615:21 
Kassabehållning  ”  2.909:64 
    Kronor 44.524:85 
 
Då räkenskaperna äro förda med god ordning och utbetalningarna försedda med 
verifikationer, samt inga anmärkningar förekomma, få vi tillstyrka ansvarsfrihet för den tid 
revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 17 maj 1920. 
 
AXEL M. RADHE.  IWAR JOHANSSON. 
 
 
Bil. N:o 3. 1920. 
 
Lysekils Stads Drätselkammare 
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Får härmed lämna följande redogörelse över stadens räkenskaper och förvaltning för år 
1919. 
 
Vid årets början utgjorde: 
 
Stadens tillgångar    2.352.632:23 
Stadens skulder    1.855.163:16 
   Kapitalbehållning Kr. 497.469:07 
 
Enligt Vinst & Förlust-Konto har staden haft följande inkomster och utgifter: 
 
Bidrag från Hamnstyrelsen    7.400:- 
Vattenavgifter    1.623:40 
Debiterade utskylder    424.319:60 
Tomt- och bergarrenden    11.331:28 
Hundskatt     360:- 
Brännvinsmedel och bevillningsavgifter   25.657:46 
Bötesmedel     78:75 
Hyror     2.450:- 
Inlevererat från köttbesiktningsbyrån   1.652:99 
Nöjesskatt     3.274:25 
Reserverade medel från år 1919   15.000:- 
    Kronor 493.147:73 
 
Utgifter: 
 
S. I. Fattigvården   38.350:- 
S. II. Sundhetsvården   44.184:90 
S. III. Undervisningen: 
Folkskolan  54.092:- 
Varav överförts till 1920 12.000:- 42.092:- 
Barnavårdsnämnden  180:- 
Kommunala mellanskolan  32.414:48 
Föreläsningsföreningen  300:- 
Folkbiblioteket  200:- 
Tekniska aftonskolan  400:- 
   75.586:48 
 
Härifrån avgår statsanslag till  
kommunala mellanskolan för år 1918 3.714:48 71.872:- 
 
   Transport: 154.406:90 
 
   Transport 154.406:90 
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S. IV. Allm. Byggnader och Platser: 
 
Utgifter direkt förda under huvudrubriken 
   6.480:02 
Underhåll av gator och torg 25.681:96 
Underhåll av vattenledningar 8.511:43 
Underhåll v avloppsledningar 5.447:06 
Karta över dränering  500:- 
Gatubevattningen  1.074:10 
Gatubelysningen  6.205:30 
Renhållningen  10.041:50 
Brandväsendet  14.085:74 
Parkstyrelsen   1.500:- 
Övriga behov under S. IV.  6.691:62 85.618:13 
 
S. V. Verk och inrättningar: 
 
Magistrat och Rådhusrätt  18.569:74 
Stadsfullmäktige och Nämnders  
expedition   23.455:34 
Polisverket   27.519:59 
Uppbördsverket  7.716:54 
Övriga behov under S. V.  34.413:73 111.674:94 
 
S. VI, Avskrivning å Stadsutskylder, se nedan. 
S. VII. Räntor   59.759:55 
S. VIII, Avbetalning å lån framgår av  
jämförelse mellan 1918 och 1919. 
S. IX. Oförutsedda utgifter   2.585:97 
Kyrkan    45.000:- 459.045:49 
 
Avskrivningar: 
 
Restantier å stadsutskylder S. VI  32.505:37 
Förrådet, materalier   554:97 
Läroverksbyggnaden   174:99 33.235:33 
    Kronor 492.280:82 
 
Enligt ovanstående tablå utgöra inkomsterna  493.147:73 
Och utgifterna    492.280:82 
Således en skillnad till kapital-kontos favör med Kronor 866:91 
 
Fördelning av kostnaderna å nedanstående konton: 
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Sundhetsvården: 
 
Brist från föregående år    21.000:- 
Avlöningar    9.800:- 
Arvode till sekreteraren   100:- 
  Transport  9.900:- 21.000:- 
 
  Transport  9.900:- 21.000:- 
Arvode till extra tillsyn.-man, Sundhetssyn m. m.  480:- 
Arvode till extra barnmorska  280:- 
Arvode till sjuksköterskor utom epidemisjukhuset 502:79 
Hyra för extra epidemilokaler  275:- 
Inköp av termostat   210:25 
Bidrag till veterinären   120:- 
Telefon till förste stadsläkaren  155:- 
Kostnader för desinfektion   1.748:- 
Hyra för köttbesiktningslokaler  600:- 
Bränsle och lyse för köttbesiktningslokaler 195:14 
Underhåll av fastighet, brandförsäkringar  
och renhållning   436:35 
Annonser och trycksaker   343:96 
Kostnader för fria bad   463:20 
Diverse utgifter   156:80 15.866:49 
 
Sjukas vård och underhåll m. fl. utgifter å epidemisjukhuset: 
 
Matvaror, mjölk m. fl. livsförnödenheter  7.528:13 
Bränsle och lyse   2.009:98 
Medicin enligt Apotekets räkning  1.347:55 
Övriga förbrukningsartiklar  330:80 
Husgeråd, sängkläder och diverse beklädnadsartiklar 406:25 
Tvätt och extra arbetshjälp   476:- 
Extra biträde för sjukas skötsel  212:30 
Telefonavgifter   104:90 12.415:91 
Bidrag till dispensärverksamheten   427:50 
Hyra för upptagningsanstalten   475:- 
     50.184:90 
Överfört för uttaxering under år 1920   6.000:- 
    Kronor 44.184:90 
 
Utgifter direkt under huvudrubriken för Allmänna Byggnader och Platser: 
 
Underhåll av fastigheter    2.927:60 
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Anskaffning och underhåll av inventarier  3.796:42 
Brandpremier    562:30 
Läkararvode och medicin för stadens arbetare  193:70 
    Kronor 6.480:02 
 
Övriga Behov S. IV: 
 
Löner     4.148:- 
Stadsplaneändring och tomtindelning   1.250:- 
   Transport  5.398:- 
 
 
   Transport  5.398:- 
Karta över stadens jordar och berg   500:- 
Diverse utgifter    193:02 
    Kronor 6.091:02 
 
VERK OCH INRÄTTNINGAR: 
 
Magistrat och Rådstuvurätt: 
 
Brist från föregående år   1.775:- 
Löner   14.738:- 
Skrivmaterial, papper, trycknings-  
och annonskostnader  1.761:51 
telefonavgifter  109:20 
diverse utgifter  186:03 16.794:74 18.5669:74 
 
Stadsfullmäktiges och Nämnders Expedition: 
 
Brist från föregående år   900:- 
Löner   13.681:- 
Tryckning, inbindning och annonser 4.655:10 
Skriv- och ritmaterialier  830:14 
Postporton   160:- 
Hyra, eldning och städning av  
stadsingeniörskontoret  870:- 
avgifter för telefon och för utsträckt  
telefontid   1.180:10 
Avgift till Svenska stadsförbundet 344:- 
Prenumeration å Stadsförbundets  
Tidskrift   234:- 
Diverse utgifter  601:- 22.555:34 23.455:34 
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Polisverket: 
 
Brist från föregående år   2.720:- 
Löner och beklädnadspengar 21.128:- 
Extra tjänstgöring  467:- 
Bränsle och lyse  1.241:30 
Städning   480:- 
Skrivmateralier, inbindnings- och  
annonskostnader  214:- 
Telefonavgifter  236:40 
Läkararvode och medicin  142:20 
Andel i skatteexekutorns lön 900:- 24.799:59 27.519:59 
 
Uppbördsverket: 
 
Brist från föregående år   1.100:- 
Löner   5.027:- 
Annonser, trycksaker och blanketter 610:54 
Arvoden för taxering, mantalsskrivning  
och stadsuppbörder  275:- 
  Transport 5.912:54 1.100:- 
 
  Transport 5.912:54 1.100:- 
Ersättning till stadsfogden för kontor 500:- 
Diverse utgifter  204:- 6.616:54 7.716:54 
 
Övriga Behov under S. V.  
 
Brist från föregående år   5.000:- 
Hyra för rådhuslokalerna  2.500:- 
Uppvärmning av d:o  2.500:- 
Städning av d:o  480:- 
Lyse i rådhuslokalerna  221:42 
Hyra för tullvaktstuga  300:- 
Kronoskatt m. fl. utskylder  832:13 
Olycksfallsförsäkring för hos staden  
anställda   1.240:17 
diverse utgifter  360:75 8.434:47 
 
Allmänna Pensionsförsäkringen: 
 
Stadens utlägg för oguldna  
grundavgifter  1.128:- 
stadens utlägg  1.556:66 
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arvode till pensionsnämndens  
ordförande   300:- 
annonser och trycksaker  95:20 3.079:26 
 
Livsmedelsnämnden: 
 
Anslag till medre bemedlade 11.000:- 
Förvaltningskostnader  6.350:- 17.350:- 
Anslag till Skyttegillet  250:- 
Anslag till Idrottsföreningen  
Kamraterna   200:- 
Anslag till Arbetsförmedlingen 100:- 550:- 34.413:73 
    Kronor 111.674:04 
 
Oförutsedda Utgifter: 
 
Expropriationskostnader för vattenverket  1.036:20 
Återburna stadsutskylder på grund av utslag  296:92 
Arvode till major Asplund för hamnundersökning  1.000:- 
Diverse utgifter    252:85 
    Kronor 2.585:07  
 
Stadens ekonomiska ställning vid årets slut är i enlighet med utgående Balansers Konto 
följande 
 
Tillgångar: 
 
Kassabehållning, stadskassan   7.831:62 
Jordfastigheter    660.000:- 
Byggnader (varav hamnen 4.400)   33.000:- 
Bryggor, stadens 92.000, hamnens 158.000  250.000:- 
Vattenledningsverket    100.000:- 
Gator, platser och vattenrätt   1:- 
    Transport 1.050.832:62 
 
  
    Transport 1.050.832:62 
 
Inventarier: 
 
Drätselkammaren   3.500:- 
Stadsingeniörskontoret och förråden  2.500:- 
Brandväsendet   18.000:- 
Hamnstyrelsen   6.000:- 30.000:- 
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Jordkassan, stadens fordran   3.661:62 
Hamnens kassabehållning vid årets slut   1.982:26 
Lysekils Stads Elektricitetsverk, stadens fordran  384.000:- 
Vattenavgifter, fordringar    1.623:40 
Aktier i Lysekils Järnvägsaktiebolag   660.000:- 
Restantier å stadsutskylder    10.000:- 
Restantier å tomtarrenden    364:04 
Fattigvårdens värdeöverskott   35.000:- 
Folkskolans värdeöverskott   70.141:55 
Kommunala mellanskolans värdeöverskott  5.578:75 
Förrådet (kranar, rör, ventiler m. m. )   11.000:- 
Utlägg för läroverksbyggnaden   11.000:- 
Sundhetsvården att uttaxeras 1920   6.000:- 
Folkskolan att uttaxeras 1920   12.000:- 
    Kronor 2.293.184:24 
 
Skulder: 
Aktiebolaget Göteborgs Bank, löp. Räkning 139.050:82 
Stockholms Stads sparbank  1.848:70 
Lysekils Sparbank   375.000:- 
Obligationslånet av 1905   427.000:- 
Obligationslånet av 1911   748.000:- 
Hamnens skulders konto   107.071:99 
Registerkartas konto   2.000:- 1.799.971:51 
Kapital-Konto    493.212:73 
    Kronor 2.293.184:24 
 
 
Kapital-Konto 
 
Har uppstått på följande sätt: 
 
Ingående balans 1919   497.469:07 
För lågt påförd amortering under 1918  2.274:50 
Gottgörelse från jordkassan för jordlånets amortering 12.000:- 
Minskning av hamnens skulder  6.732:83 
Ökning av hamnens kassabehållning  1.722:35 
Ökning av folkskolans värdeöverskott  596:76 
Ökning av kom. mellanskolans värdeöverskott 1.550:31 
Vinst & Förlustkonto   866:91 523.212:73 
Avgår minskat värde å jordfastigheter genom tomtförsäljningar 30.000:- 
    Kronor 493.212:73 
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För den särskilda förvaltningen av jordkassan och årets tomtförsäljningar lämnas 
följande översikt: 
 
Jordkassans skuld till staden vid årets början  26.317:42 
Amortering å jordlånet    12.000:- 
     38.317:42 
Avgår för under året sålda tomter   34.655:80 
Jordkassans skuld till staden vid årets slut Kronor 3.661:62 
 
Lysekil den 15 maj 1920 
 
FÖR LYSEKILS STADS DRÄTSELKAMMARE 
 
JOHN STERNER. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
REVISIONSBERÄTTELSE. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils stads Drätselkammares räkenskaper och 
förvaltning för år 1919, få härmed avgiva följande utlåtande: 
 
Vi hava granskat räkenskaperna och funnit dem förda med synnerlig omsorg och försedda 
med verifikationer samt överensstämmande med Stadsfullmäktiges och Drätselkammarens 
protokoll. 
 
Drätselkammarens förvaltningsberättelse, som återfinnes härovan, har av oss genomgåtts och 
befunnits i full överensstämmelse med räkenskaperna. 
 
På grund härav och då inga anmärkningar förekommit få vi tillstyrka full och tacksam 
ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 11 Juni 1920. 
 
HENNING MELIN. B. J. JONSSON. L. P. ÖSTLING. 
 
 
Bil. N:o 4. 1920. 
 
Sammandrag av Lysekils Kyrkas räkenskaper för år 1919. 
 
Inventarium den 1 Januari. 
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Aktiva. 
 
Kontant i kassan    504:94 
Innestående å löpande räkning   64:24 
Innestående å sparbanksbok Lysekils Sparbank  
(gamla kyrkans fond)    5.582:72 
Kyrkan     233.897:62 
Inventarier     32.185:69 
Prästgården     34.000:- 
Kyrkogården i Dalskogen    29.705:79 
1/30 del av Lysekils jord    4.000:- 
    Kronor 339.941:- 
 
Passiva. 
 
Gamla kyrkans fond   5.582:72 
Kungl. Postsparbanksstyrelsen  107.440:82 
Folkskollärarnes Pensionsinrättning  68.812:07 
Lysekils Sparbank   67.000:- 
Lån ur Albin Karlssons sjukfond  10.350:- 
Byggmästare Pettersson, Sköfde  732:- 259.917:61 
Kapitalbehållning    80.023:39 
    Kronor 339.941:- 
 
 
Inkomster: 
 
Kontant i kassan vid årets början  504:94 
Uttagit å löpande räkning   62:95 567:89 
Anslag av staden (under 1918 lyft 9.000) 36.000:- 
Lån i Lysekils Sparbank   28.000:- 
Sålda gravplatser i Åkerbräckans kyrkogård 1.020:- 
Sålda gravplatser i Dalskogen, jämte smärre arrende 590:- 
Restantier å prästskatt   1.183:06 
Försålt skrot    1.063:01 
Hyra för konserts hållande i kyrkan  100:- 67.596:07 
    Kronor 68.523:96 
 
Utgifter. 
 
Betalt lån ur Albin Karlssons sjukfond  10.350:- 
Amortering å lån   3.910:63 
Räntor    11.415:31 
Underhåll av fastigheter, reparationer  12.990:66 
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Inventarier    18:75 
Löner och arvoden   14.835:67 
Utgifter för församlingsvården  933:- 
Bränsle och lyse   5.376:57 
Utgifter för kyrkogårdarna   820:98 
Övriga utgifter   1.664:50 62.316:07 
Innestående å löpande räkning vid årets slut 6.145:50 
Kontant i kassan   62:39 6.207:89 
    Kronor 68.523:96 
 
Inventarium den 31 december 1919 
 
Kontant i kassan    62:39 
Innestående å Löpande räkning   6.145:50 
Å sparkassebok Lysekils Sparbank (gamla kyrkans fond) 5.861:85 
Kyrkan     234.000:- 
Inventarier     32.000:- 
Prästgården     34.000:- 
Kyrkogården i Dalskogen    30.000:- 
1/30 del av Lysekils jord    4.000:- 
    Kronor 346.069:74 
 
Passiva. 
 
Gamla kyrkans fond   5.861:85 
Kungl. Postsparbanken   104.169:07 
Folkskollärarnes Pensionsinrättning  68.179:19 
Lysekils Sparbank   95.000:- 
Innestående garantibelopp å entreprenad till  
Byggm. O. Wallén   10.000:- 
Byggmästare Pettersson, Skövde  732:- 283.942:11 
Kapitalbehållning    62.127:63 
    Kronor 346.069:74 
 
Lysekil den 31 December 1919. 
 
A. W. CHRISTENSSON. 
 
FONDER enligt särskilt bokslut, vilka stå under kyrkorådets förvaltning, ägde följande 
behållning den 31 December 1919. 
 
Lysekils Prästänkefond    12.954:- 
Christine Lyckes Donation    1.772:45 
Albin Karlssons sjukfond    12.110:62 
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Bårtäckskassan    368:30 
Ljuskronefonden    34:72 
 
Lysekil den 31 December 1919. 
A. W. CHRISTENSSON. 
 
Undertecknade utsedda att granska Lysekils Kyrkokassas räkenskaper för år 1919 få efter 
fullgörandet härav tillstyrka full och tacksam ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar, 
samt ha vi genomgått protokollen. 
 
Lysekil den 23 april 1920. 
J. A. JACOBSSON.  ERIC HALLGREN. 
 
 
Bil. N:o 5. 1920. 
 
Styrelseberättelse. 
 
Till Herrar Stadsfullmäktige. 
 
Styrelsen för Elektricitetsverket får härmed, sedan verkets räkenskaper avslutats den 31 dec. 
1919, överlämna följande berättelse: 
 
Enligt boklutet utvisar böckerna i 
 
Tillgångar: 
 
Fastigheter och maskiner    85.402:- 
Inventarier     1.965:21 
Mätare och strömbegränsare   18.189:58 
Kassabehållning    149:11 
Armatur och installationsmaterial   22.889:07 
Reservdelar till Dieselmotorn   1.540:- 
Fordringar     78.272:50 
Smörjoljor    72:70 
Brännoljor    370:40 443:10 
Ledningsnäten    58.492:02 
Innestående å Löp. Räkn.    412:18 
Nyanläggningarna    191.400:74 
    Kronor 459:155:51 
 
Skulder: 
 
Stadskassan     184.000:- 
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Sparbanken     200.000:- 
Växel     10.000:- 
Varuskulder     46.065:01 
     440.065:01 
Årets vinst     19.090:50 
    Kronor 459.155:51 
 
Vinsten har uppkommit på följande konti 
Mätares konto    4.632:60 
Armaturs konto    2.913:60 
Driftomk. Konto    11.544:18 
    Kronor 19.090:98 
 
Under året hava ledningsnäten utvidgats och  
reparerats för en kostnad av   Kr. 14.906:05 
nya mätare och inventarier inköps för  Kr. 10.002:96 
 
beträffande utvecklingen, så har under året antalet abonnenter ökats med 28 och å ackord med 
42 st. antalet ljuspunkter å mätare har ökats med 322 och å ackord med 103 st., 3 st. nya 
motorer om sammanlagt 12 hkr hava anslutits. 
 
Energileveransen från Trollhättan har varit tillfredsställande. 
 
Beträffande vinsten får Styrelsen föreslå att densamma fördelas sålunda: 
 
Kr. 5.000:- avskrives å material, 
 
Kr. 3.000:- avskrives å mätare, 
 
Kr. 1.000:- avskrives å inventarier, 
 
Kr. 5.000:- avskrives å ledningsnäten 
 
Kr. 5.090:50 avskrives å fastigheten. 
 
Kr. 19.090:50 
 
Lysekil i april 1920 
 

L. LAURIN 
 J. E. LINDBOM.   JOHN STERNER 
 GUST. A. LÖFGREN   AXEL JOHANSSON 
   G. BUNDSEN. 
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Revisionsberättelse. 
 
Undertecknade utsedda att revidera Lysekils Stads Elekricitetsverks räkenskaper och 
förvaltning för år 1919 hava fullgjort detta uppdrag. 
 
Vi hava genomgått räkenskaperna, vilka äro förda med reda och ordning, samt försedda med 
behöriga verifikationer. 
 
Vi hava även granskat styrelsens protokoll och årsberättelse, vilka överensstämma med 
räkenskaperna. 
 
Då vi således ej finna skäl till anmärkning få vi tillstyrka full ansvarsfrihet åt styrelsen för den 
tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 16 juni 1920. 
 
J. A. JACOBSSON. AND. JAKOBSSON. 
 
Rätt avskrivet; betyger 
G. BUNDSEN 
 
 
Bil. N:o 6. 1920. 
 
Berättelse. 
 
Hamnstyrelsen får härmed avgiva berättelse over dess förvaltning 1919.  
 
Enligt den för året uppgjorda budgeten hade hamnens inkomster beräknats till Kr. 20.000. Av 
räkenskaperna framgår att inkomsterna uppgått till Kr. 32.723:66, vilket berott på livligare 
trafik i hamnen än under föregående året samt ökad uppbörd för såväl varor som planlegor. 
 
Under året har icke några andra arbeten utförts än underhåll av bojar, kajer och bryggor. 
 
Till Stadskassan har inbetalts kronor 5.000. Resterande skuld, kronor 6.700:- inbetalts i 
januari 1920. 
 
Hamnens tillgångar utgjorde den 31/12  Kr. 170.775:41 
Och skulderna    107.071:99 
Alltså tillgångar över skulderna  Kr. 63.703:42 
 
Hamnens banklån den 31/12 utgjorde  Kr. 100.371:99 
Och skuld till Stadskassan    6.700:- 
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    Kronor 107.071:99 
 
Lysekil den 28 april 1920. 
 
Lysekils Hamnstyrelse. 
MAGNUS RADHE. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Hamnstyrelses räkenskaper och förvaltning 
under år 1919, få, efter fullgörandet härav hänvisa till ovanstående berättelse, vilken befunnits 
i överensstämmelse med räkenskaperna. 
 
Som desamma äro förda med ordning och försedda med verifikationer, få vi tillstyrka 
ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 16 juli 1920. 
 
FREDRIK NORDSTRÖM. H. LUNDIN.  J. A. ANDERSSON. 
 
 
Bil. N:o 7. 1920. 
 
Lysekils Folkskolestyrelse får härmed lämna följande redogörelse över 
folkskolans räkenskaper och förvaltning för år 1919. 
 
Vid årets början utgjorde: 
 
Folkskolans tillgångar    187.881:81 
Folkskolans skulder    117.740:26 
   Kapitalbehållning Kronor 70.141:55 
 
 
Enligt Vinst- och Förlust-Konto har folkskolan haft följande inkomster och utgifter: 
 
Inkomster: 
 
Statsbidrag     41.268:74 
Anslag av staden    34.977:- 
Förskott av staden å 1920 års anslag   12.000:- 
Hyror     3.849:- 
    Kronor 92.094:72 
 
Utgifter. 
 



Kerstin Jungebro 1920 Lysekils Stadsfullmäktiges Handlingar 
2023-01-30 20:47 

© Kerstin Jungebro Sida 164 
 

Underhåll av fastigheter   2.416:79 
Underhåll av inventarier   900:70 
Räntor    4.766:57 
Pensionsbidrag   1.910:- 
Lärares avlöningar   61.886:39 
Övriga avlöningar   2.944:50 
Undervisningsmaterial   2.249:78 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar  12.123:72 
Utgifter för skolköket (utom lön, som ingår  
bland lärarelöner)   1.463:30 
 
övriga utgifter: 
annonser, trycksaker, porton  
och telefon   188:52 
brandförsäkringar  528:21 
Diverse utgifter  119:50 836:23 91.497:98 
Kapital-Konto, årets vinst    596:76 
    Kronor 92.094:74 
 
Folkskolans ekonomiska ställning vid årets slut enl. Utgående Balansers Konto följande: 
 
Tillgångar: 
 
Kapitalräkning innestående   6.546:10 
Löpande räkning, innestående   20:43 
Lysekils Sparbank, innestående   1.117:53 
Fordran av barnavårdsnämnden   38:13 
Innestående rest å statsbidrag   160:- 
Nya skolhuset vid Färgaregatan  100.000:- 
2 skolhus, Stora Kyrkogatan 22, 23,  58.000:- 
1 skolhus, Stora Kyrkogatan 10,  10.000:- 168.000:- 
Inventarier å nya skolhuset   6.000:- 
Inventarier i skolhusen, St. Kyrkogatan 22, 23 4.000:- 
Inventarier i skolhuset St. Kyrkogatan 10 2.000:- 12.000:- 
    Kronor 187.881:81 
 
Skulder: 
Folkskollärarnas Pensionsinrättning  95.797:83 
Kungl. Postsparbanken   10.427:60 
Skolbyggnadskassan   6.546:10 
Förskotterade medel   3.791:58 
Premiemedel    60:- 
Hanna Petrelius understödsfond  1.117:15 117.740:26 
Kapitalbehållning    70.141:55 
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    Kronor 187.881:81 
 
Å lån amorterats under året: 
 
Till Folskollärarnas  
Pensionsinrättning  kr.  1.336:06 
Till Kungl. Postsparbanken 778:75 
Eller tillsammans kronor 2.113:81. 
 
Lysekil den 10 maj 1920. 
 
FÖR LYSEKILS FOLKSKOLESTYRELSE 
FRITZ LÜSCH. 
Ordförande 
 AXEL HOLMQVIST. 
 Kassaförvaltare, 
 
Räkenskaperna reviderade den 14 juli. Full och tacksam ansvarsfrihet tillstyrkes. 
Lysekil som ovan. 
 
G BUNDSEN. K. E. MATTSSON. 
 
 
LYSEKILS FOLKBIBLIOTEKS RÄKENSKAPER FÖR ÅR 1919. 
 
Inkomster: 
 
Behållning från år 1918    3:40 
Anslag av staden    150:- 
    Kronor 153:40 
 
Utgifter: 
 
Inköpta böcker    141:51 
1 st utlåningsjournal    2:- 
Brandförsäkring    1:- 
Behållning till år 1920    8:89 
    Kronor 153:40 
 
Lysekil den 10 Maj 1920. 
 
FRITZ LÜSCH. 
Folkskolestyrelsens ordförande. 
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  AXEL HOLMQVIST. 
  Kassaförvaltare. 
 
Reviderat och godkänt: 
 Lysekil den 14 juli 1920. 
 
 G. BUNDSEN. K. E. MATTSSON. 
 
 
LYSEKILS BARNAVÅRDSNÄMNDS RÄKENSKAPER ÅR 1919. 
 
Fordran av folkskolekassan vid årets början Kr. 84:02 
 
Inkomster: 
 
Återbetalt från folkskolekassan   84:02 
Bidrag av staden    180:- 
Bidrag av fattigvården    175:- 
Lån av skolkassan    38:13 
    Kronor 477:15 
 
Utgifter: 
 
Avgifter m. m. för utackorderade barn  Kronor 477:15 
 
Vid årets slut har Barnavårdsnämnden således en  
skuld till folkskolekassan å   Kronor 38:13 
 
Lysekil den 10 Maj 1920. 
 
FRITZ LÜSCH. 
Ordförande. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 Kassaförvaltare. 
 
Reviderat och godkänt; Lysekil den 14 Juli 1920. 
 
G. BUNDSEN. K. E. MATTSSON. 
 
HANNA PRETELIUS UNDERSTÖDSFOND RÄKENSKAPER ÅR 1919. 
 
Innestående i Lysekils Sparbank vid årets början  1.114:75 
Upplupen ränta under året    54:40 



Kerstin Jungebro 1920 Lysekils Stadsfullmäktiges Handlingar 
2023-01-30 20:47 

© Kerstin Jungebro Sida 167 
 

    Kronor 1.169:15 
 
Uttagit i Lysekils Sparbank under året för utdelning av  
premier till folkskolebarn    52:- 
innestående i Lysekils Sparbank vid årets slut  1.117:15 
    Kronor 1.169:15 
 
Lysekil den 10 maj 1920. 
 
FRITZ LÜSCH. 
Folkskolestyrelsens ordförande. 
  
 AXEL HOLMQVIST. 
 Kassaförvaltare. 
 
Reviderat och godkänt; Lysekil den 14 juli 1920. 
 
G. BUNDSEN. K. E. MATTSSON. 
 
 
Bil. N:r 8. 1920 
 
Redogörelse för Kommunala Mellanskolans i Lysekil räkenskaper år 1919. 
 
Inkomster: 
 
Statsbidrag     22.518:60 
Anslag av staden    20.914:48 
Terminsavgifter    7.995:01 
Räntor     216:03 
    Kronor 51.644:12 
 
Utgifter: 
 
Lärares avlöningar    37.482:29 
Andra avlöningar    1.443:30 
Pensionsbidrag    926:90 
Avskrivning å inventarier    546:65 
Undervisningsmaterial    913:93 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar   2.728:23 
Lokalhyra     3.700:- 
Skolköket     102:75 
 
Övriga utgifter: 
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Annonser och trycksaker 1.723:05 
Telefonavgifter 464:21 
Porton  32:50 
Brandpremier 40:- 2.259:76  50.093:81 
Årets överskott    1.550:31 
    Kronor 51.644:12 
 
Utgifter: 
 
Lärares avlöningar    37.482:29 
Andra avlöningar    1.433:30 
Pensionsbidrag    926:90 
Avskrivning å inventarier    546:65 
Undervisningsmaterial    913:93 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar   2.728:23 
Lokalhyra     3.700:- 
Skolköket     102:75 
 
Övriga utgifter: 
 
Annonser och trycksaker 1.723:05 
Telefonavgifter 464:21 
Porton  32:50 
Brandpremier 40:- 2.259:76  50.093:81 
Årets överskott    1.550:31 
    Kronor 51.644:12 
 
Skolans ekonomiska ställning vid årets slut är enligt Utgående Balansers Konto följande: 
 
Tillgångar: 
 
Inventarier     3.000:- 
Undervisningsmaterial    2.000:- 
Innestående å statsbidrag    1.816:99 
Löpande räkning, innestående   86:65 
    Kronor 6.903:64 
 
Skulder: 
 
Förskotterade medel    1.324:89 
Kapitalbehållning    5.578:75 
    Kronor 6.903:64 
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Kapitalbehållningen var vid årets början kronor 4.028:44 och har under året ökats med kr. 
1.550:31 samt utgör således enligt förestående tablå kr. 5.578:75. 
 
Lysekil den 10 maj 1920. 
 
FÖR KOMMUNALA MELLANSKOLANS I LYSEKIL STYRELSE. 
 
RAGNAR BERGER, 
Ordförande. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 Kassaförvaltare. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Kommunala Mellanskolas räkenskaper för år 
1919 hava vid fullgörandet av detta uppdrag funnit räkenskaperna med ordning förda samt 
med fullständiga verifikationer försedda, och då anledning till anmärkning i övrigt icke 
förekommit få vi tillstyrka, att full ansvarsfrihet meddelas vederbörande för den tid revisionen 
avser. 
 
Lysekil den 17 juli 1920. 
 
 J. FR. CARLSON.  WIKTOR LINDBOM. 
 
Bil. N:o 9. 1920 
 
Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Sedan från besparingskommittén meddelats, att den icke för närvarande anser lämpligt föreslå 
ändrade tjänstgöringsskyldigheter för andra befattningshavare än brandkorpralen och 
exekutionsbetjänten, har löneregleringskommittén ansett sig oförhindrad att, med undantag 
för de tvenne nämnda befattningshavarna, fortsätta sitt, på grund av stadsfullmäktiges beslut 
den 2 december 1919, § 178 i stadsfullmäktiges handlingar, avbrutna arbete för upprättandet 
av förslag till lönereglering för stadens befattningshavare.  
 
På grund härav får löneregleringskommittén överlämna i närslutna bilaga upprättat föeslag till 
lönereglering för de i detsamma upptagna befattningshavare. 
 
Därjämte får kommittén föreslå följande: 
 
att borgmästaren bibehålles vid förmånen av 1.000 kronor årligen till skrivbiträde; att rådman 
Centerwall utöfver nuvarande lön tillerkänna 750 kronor per år med skyldighet för honom att 
uppehålla borgmästareämbetet under borgmästarens semester eller tillfällig kortare 
tjänstledighet; 
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att stadsfogden bibehålles vid förmånen av hyresbidrag för kontor med 500 kronor per år;  
 
att stadskamreraren, så länge han innehar sekreterarebefattningen hos stadsfullmäktige, på sätt 
nu sker, måtte tillerkännas ett årligt bidrag av 500 kronor till skrivbiträde;  
 
att stadsingeniören, vars löneförmåner för närvarande uppgå till 8.318 kronor, må anses hava 
intjänt sitt andra ålderstillägg, så att löneförmånerna för denne befattningshavare kommer att 
för närvarande utgå med 8.500 kronor per år; 
 
att, då hälsovårdstillsyningsmannen ej är skyldig bära uniform, beklädnadsersättning till 
denne befattningshavare bör utgå med 100 kronor per år + 50 proc. dyrtidstillägg; 
 
att övermontören måtte få tillgodoräkna sig sitt första ålderstillägg och således uppnå en lön 
av sammanlagt 4.750 kronor per år för närvarande; 
 
att verkmästaren vid elektricitetsverket, på grund av därmed förknippade fördelar för verket, 
måtte erhålla fri bostad med värme i verkets byggnad, vilka förmåner beräknas till 500 kronor 
per år; 
 
Tillika får kommittén föreslå: 
 
att av föreslagna grundlöner, ålderstillägg samt dyrtidstillägg 2/3 räknas såsom lön och 1/3 
såsom tjänstgöringspengar; 
 
att befattningshavarna vid sjukdom, olycksfall utom tjänsten, permission eller tjänstledighet, 
som varar längre tid än tre dagar, skola vidkännas avdrag med belopp motsvarande 
tjänstgöringspenningarna, dock göres intet avdrag för den tid befattningshavare årnjuter 
semester; 
 
att föreslagna åldertillägg utgå efter respektive 3, 6, 9 och 12 års oförvitlig tjänstgöring; samt 
 
att löner, ålderstillägg samt dyrtidstillägg utbetalas månadsvis i efterskott; 
 
Då kommittén icke kunnat enas om tiden för löneregleringens tillämpning, får kommittén 
hemställa, att denna del av ärendet underställes drätselkammaren för dess yttrande. 
 
Däremot anser kommittén lämpligt föreslå, att ifrågavarande lönereglering halvårsvis 
underställes stadsfullmäktige för dess prövning och utlåtande. 
 
Utom nuvarande löner åtnjuta de i närslutna bilaga upptagna befattningshavare vid 
elektricitetsverket förmånen av fri ström för ljus, värme och kokning. 
 
Beträffande skolvaktmästare Högberg anser kommittén, att folkskolestyrelsen bör bestämma 
lönen för denne befattningshavare. 
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Härjämte bifogas de i ärendet till kommittén inkomna skrivelserna. 
 
Lysekil den 25 juli 1920. 
 
Å Löneregleringskommitténs vägnar: 
O. G. LÖFVING. 
Ordförande. 
 GUST. A. LÖFGREN, 
 Sekreterare. 
 
 
Bilaga till Löneregleringskommitténs yttrande 
 
Förslag till lönereglering jämte dyrtidstillägg för Lysekils stads befattningshavare. 
 
  Föreslagen föreslaget föreslaget ålderstilläggens intjänta 
  Grundlön dyrtidstillägg antal ålders- storlek ålderstillägg 
    Tillägg  
 
Staden.  [delad tabell] 
 
Borgm. Axel Sundberg 4.500 3.500 
Stadsfog. Vikt. Hyllengren 1.200 1.800 
Stadsfiskal Elias Sandell 1.500 2.000 
Stadsing. Sven H. Lundgren 5.000 2.500 III 500 500 
Stadskamrer Axel Holmqvist 4.000 2.000 II 500 1000 
Stadsvaktm. J. A. Johansson 2.200 1.100 
Arbetsförm. Carl Hellby 2.800 1.400 II 250 500 
Hälsov.-tills. Aug Ehnberg 2.700 1.350 II 250 150 
Poliskonst. J. A. Vinge 2.200 1.100 IV 200 800 
”                 C. I. Alexandersson 2.200 1.100 IV 200 800 
”                 P. A. Mattsson 2.200 1.100 ” 200 600 
”                 J. S. Berndtsson 2.200 1.100 ” 200 600 
”                 J. H. Lundén 2.200 1.100 ” 200 400 
”                 Vakans  2.200 1.100 ” 200 
 
Elektricitetsverket 
 
Kamreraren Gustaf Bundsen 4.000 2.000 II 500 1.000 
Verkm. Axel Pehrsson 3.000 1.500 ” 250 500 
Maskinist J. E. Sterner 2.500 1.250 ” 200 400 
”               Hj. Pettersson 2.500 1.250 ” 200 400 
Övermontör Nils Dahl 3.000 1.500 ” 250 
 
Hamnen. 
 
Hamnkaptenen F. Mellander 3.000 1.500 
Hamnlotsen Carl Backman 600 300 
 
  
 
  Beklädnads- sammanlagt  nuvarande föreslagen 
  Ers 250 kr belopp löner m. m.  löneökning 
  + 50 % 
 
Borg. Axel Sundberg  8.000 7.298 702 
Stadsfogde Vikt. Hyllengren  3.000 2.348 652 
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Stadsfiskal Elias Sandell  3.500 2.250 1.250 
Stadsing. Sven H. Lundgren  8.000 8.318 182 
Stadskamrer Axel Holmqvist  7.000 6.338 662 
Stadsvaktm J. A. Johansson  3.300 2.978 322 
Arbetsförm Carl Hellby  4.700 3.698 1.002 
Hälsov.-tillsm. Aug Ehnberg 150 4.700 3.849 851 
Poliskonst. J. A. Winge 375 4.475 3.743 732 
”                 C. I. Alexandersson 375 4.475 3.744 1.031 
”                 P. A. Mattsson 375 4.275 3.350 925 
”                 J. S. Berndtsson 375 4.275 3.309 966 
”                 J. H. Lundén 375 4.075 3.169 906 
”                 Vakans  375 3.675 2.648 1.027 
     11.210 
 
Elektricitetsverket. 
 
Kamreraren Gustaf Bundsen  7.000 5.798 1.202 
Verkmäst. Axel Pehrsson  5.000 4.679 322 
Maskinist J. E. Sterner  4.150 3.619 531 
”               Hj. Pettersson  4.150 3.608 542 
Övermontör Nils Dahl  4.500 4.500 250 
     2.847 
 
 
Hamnen. 
 
Hamnkaptenen F. Mellander  4.500 4.389 111 
Hamnlotsen Carl Backman  900 600 300 
     411 
 
Sammandrag av löneökningen. 
 
Staden direkt 11.210:- 
Elektricitetsverket 2.847:- 
Hamnen 411:- 
Summa Kr 14.468:- 
 
 

 
 
 
 

Till Drätselkammaren i Lysekil. 
 
Lysekils kommunala tjänstemannaförenings styrelse, som satts i tillfälle att taga del av det 
upprättade förslaget till lönereglering för stadens befattningshavare, beder härmed vördsamt 
att till Drätselkammaren få uttala nedanstående önskemål och synpunkter i frågan. 
 
1) Att den nya löneregleringen, om den skall äga nämnvärd betydelse för befattningshavaren, 
tillämpas från den 1 januari detta år, då stadens befattningshavare, under hela den tid arbetet 
med denna reglering pågått, räknat härpå, och det ofta varit fallet att dyrtistillägg kommit 
dessa befattningshavare till del än i flertalet med Lysekil jämförliga städer. 
 
2) Att då grundlönerna satts ovanligt låga, och inga dyrtidstillägg föreslagits å ålderstillägg, 
det föreslagna dyrtidstillägget höjes till 75 proc. å grundlönerna för dem av stadens 
befattningshavare, för vilka ej verklig lönereglering skett sedan år 1914. 
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Härifrån undantages dock de tjänstemän, för vilka K. Maj:t fastställtlönestaten, men föreslås 
att stadsfogden Hyllengrens lön utgår med 3.500 kronor och stadsfiskalen Sandells med 4.000 
kronor, båda lönerna inklusive dyrtidstillägg, samt att ersättning till stadsfogden Hyllengren 
för stadsfogdekontor utgår med 1.000 kronor per år. 
 
3) Att beklädnadsersättning till de ordinarie poliskonstaplarna utgår med 500 kronor per år, 
inklusive dyrtidstillägg, och att beklädnadsersättning till hälsovårdstillsyningsmannen 
Ehnberg bestämmes till 200 kronor årligen med 50 proc. dyrtidstillägg därå, och motiverar 
styrelsen en dylik ökning för Ehnberg därmed att han vid desinfektioner, mjölkprovningar m. 
m. ofta fördärva kläder för avsevärda belopp. 
 
4) Att för skatteexekutor Ljunggren och brandkorpral Nordmark bestämmes att dennes löner 
utgå lika som för ordinarie poliskonstapel i högsta lönegraden, och ansåg styrelsen, att även 
om dessa befattningshavares tjänstgöring på ett eller annat sätt skulle ändras framdeles, så 
böra de i alla händelser komma i åtnjutande av den blivande löneregleringen. 
 
5) Att stadskamrerare Holmqvist i löneförmåner för sin huvudsyssla åtminstone bör jämställas 
med kamreraren å elektricitetsverket, ett förhållande som enligt löneregleringsförslaget ej är 
fallet. Differensen bör därför på något sätt utjämnas, exempelvis genom åldertillägg eller 
dylikt. 
 
Styrelsen anser dock att till biträde å drätselkammaren, då nu denna fråga upptagits av 
löneregleringskommittén, bör anslås samma belopp som till biträde å elektricitetsverket, 
emedan det är orimligt att begära att stadskamreraren skall kunna hålla biträde för ett så ringa 
belopp som 500 kronor per år. att biträde förut ej varit anställd å drätselkammaren torde ej 
utgöra något vägande skäl för att pressa ned bemälda anslag, då det bör vara tillräckligt känt 
att de många och skiftande göromålen å drätselkammaren ej i längden kunna uppehållas av en 
enda person. 
 
6) Att för maskinisten Sterner å elektricitetsverket bostadshyran i verkets byggnad fastställas 
till 400 kronor per år, då hyresbeloppet är inryckt i den för honom göreslagna lönen. 
 
7) Att i samband med denna lönereglering timpenningen till poliskonstaplarna för extra 
tjänstgöring höjes från nuvarande 75 öre till kr. 1:50. 
 
Framhållas bör att en stor del av denna extra tjänstgöring utföres nattetid, och att en vanlig 
grovarbetare absolut icke vill åtaga sig nattarbete för så låg betalning som kr. 1:50 per timme. 
 
8) Att det varit önskligt att även skolvaktmästare Högberg medtagits i löneregleringsförslaget. 
 
Då nu så ej är fallet, bör likväl hans lön regleras i propotion med vad som kommer att ske för 
andra stadens befattningshavare, vare sig regleringen för Högberg göres av folkskolestyrelsen 
eller stadsfullmäktige. 
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Utan att vilja rikta någon som helst kritik eller anmärkning mot löneregleringsförslaget, som i 
många detaljer är synnerligen väl utarbetat, och styrelsen noga inser de stora svårigheterna att 
göra en dylik reglering alltigenom tillfredsställande, kan styrelsen dock ej underlåta påpeka att 
förslaget delvis gjorts utan iakttagande av lämpliga propotioner mellan lönerna för olika 
befattningshavare. 
 
Detta framgår tydligast genom jämförelse mellan 1914 års och de nu föreslagna lönerna, då 
den procentuella höjningen är ojämn och oberäknelig för olika befattningshavare, ett 
förhållande som bort undvikas och spm säkerligen kommer att framkalla ett berättigat 
missnöje hos de befattningshavare, som således i lönehänseende distanserats i jämförelse med 
andra. 
 
Styrelsen hemställer slutligen att denna skrivelse måtte få åtfölja löneregleringens övriga 
handlingar till Stadsfullmäktige. 
 
Lysekil den 17 augusti 1920. 
 
Lysekils Kommunala Tjänstemannaförenings Styrelse: 

AXEL SUNDBERG. 
AXEL HOLMQVIST. AUG. EHNBERG. 
AXEL PEHRSSON. J. BERNDTSSON. 
 
 
Bil. N:o 10. 1920. 
 
Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Den 24 sistl. September utsågo stadsfullmäktige en kommitté ”för utredning av möjligheten 
huruvida icke besparingar kunna göras på antalet för staden anställda befattningshavare.” 
 
Till fullgörande av detta uppdrag har kommittén allra först tagit i övervägande, ifråga om 
varje befattningshavare för sig, huruvida hel indragning av hans tjänst skulle kunna äga rum. 
 
Härvid har uppnåtts det resultat att dylika totala indragningar icke för närvarandeböra 
ifrågakomma. 
 
Därnäst har kommittén undersökt, huruvida icke sammanslagning av tjänster, som för 
närvarande icke lämna sina innehavare full sysselsättning skulle kunna företagas i sådana fall, 
där tjänsterna äro på skilda händer. 
 
Kommittén har därvid konstaterat att en del sådana tjänster finnas. 
 
Sålunda torde enligt kommitténs mening stadsfiskaltjänsten samt stadsfogde- och 
kronouppbördstjänsten i en stad av Lysekils storlek icke vara för sig förenade med göromål av 
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större omfattning än att de mycket väl kunna sammanslås, varigenom den tjänsteman, som 
skulle uppehålla den sammanslagna befattningen, skulle kunna beredas en tillfredsställande 
avlöning, som dock skulle avsevärt understiga vad som måste utgå, därest tjänsterna äro på 
skilda händer. 
 
Skatteexekutorns tjänst lämnar också icke häller full sysselsättning och torde kunna förenas 
med någon annan tjänst t. ex. en överkonstapeltjänst, om en sådan skulle bli erforderlig. En 
annan kombination ifråga om skatteexekutorn, som även är lämplig, är att förena hans tjänst 
med stadsvaktmästarebefattningen, vilken icke häller torde ge sin innehavare full 
sysselsättning. 
 
Bland de tjänster, som anses kunna förenas med annan befattning är även att märka 
brandkorpralsbefattningen. Det har ifrågasatts, att denna skulle förenas med 
skattexekutornstjänsten. 
 
Kommittén finner detta icke vara lämpligt, då med hänsyn till dessa tjänsters olika 
beskaffenhet man uppenbarligen kommer att få svårt att för bägge tjänsternas uppehållande i 
en hand finna en person, som är kompetent å bägge områdena. Någon annan befattning, som 
lämpligen skulle kunna sammanslås med brandkorpralsbefattningen, kan kommittén icke ge 
anvisning på, men anser kommittén emellertid att brandkorpralen på sin överblivna tid 
lämpligen bör kunna sysselsättas med viss polistjänstgöring. 
 
Ifråga om hamnväsendet synes det som om en sammanslagning av hamnkaptens och 
hamnkassörsbefattningarna framdeles borde äga rum. 
 
Befattningarna vid elektricitetsverket äro av sådan art att kommittén icke anser sig kunna ingå 
i bedömande av huruvida sammanslagningen eller indragning där bör komma ifråga, dock vill 
kommittén erinra om bestämmelserna i 25 § av reglementet för verket, i vad dessa avse 
tillsättande av en direktör. Vid vakans ifråga om den nuvarande kamrerarebefattningen, bör 
stadsfullmäktige taga i övervägande huruvida direktör skall antagas eller annan förändring 
ifråga om verkets förvaltning bör äga rum. 
 
Kommittén får framhålla att den sammanslagning av tjänster. Varom här ovan förmälts, icke 
enligt kommitténs mening kan verkställas med detsamma, utan att därmed bör anstå till dess 
nuvarande innehavare av vederbörande befattningar avgått eller samtycktt till åtgärderna. Vad 
kommittén sålunda i detta avseende nu anfört, avser i följd härav endast att tjäna som 
vägledning vid framtida regleringar, därest förhållandena då skulle vara gynnsamma för de 
föreslagna anordningarna. 
 
Emellertid har kommittén, med hänsyn till behovet av ökad personal vid polisverket, i och för 
nedbringande av polismännens dagliga tjänstgöringstid, ansett sig böra undersöka, huruvida 
icke vissa befattningshavare, särskilt skattexekutorn och brandkorpralen skulle kunna 
användas för tjänstgöring å poliskontoret. 
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Vad skatteexekutorn beträffar, torde hans hälsotillstånd icke medgiva hans användande i så 
stor utsträckning som vore önskligt. Någon mera avsevärd tjänstgöring synes icke heller 
kunna åläggas brandkorpralen på grund de med hans huvudtjänst förenade plikter. Två 
timmars tjänstgöring om dagen på poliskontoret med en fridag i veckan torde dock var och en 
av dem utan olägenhet kunna åtaga sig. 
 
Brandstyrelsen, från vilken yttrande i denna fråga inhämtats, har förklarat sig icke kunna gå 
med på brandkorpralens användande för polistjänstgöring. De skäl, som härvid av styrelsen 
anförts, anser kommittén icke vara tillräckligt vägande för att staden skall avstå från att 
tillgodogöra sig brandkorpralens överloppstid på det enda sätt som över huvudtaget är 
lämpligt. 
 
Med anledning av vad sålunda anförts anser kommittén sig icke kunna i det syfte, kommitténs 
uppdrag omfattar, kunna föreslå annat än att stadsfullmäktige måtte besluta at såsom villkor 
för att brandkorpralen och skatteexekutorn må bibehållas i sina befattningar föreskriva 
skyldighet för den att jämte innehavande tjänst efter Magistratens beprövade och indelning 
förrätta tjänst å polisvaktkontoret två timmar om dagen med en fridag i veckan. 
 
Till kommittén inkomna infordrade yttranden bifogas. 
 
Lysekil den 12 juni 1920. 
 
AXEL SUNDBERG.  RAGNAR BERGER. 
L. LAURIN.   GUST. A. LÖFGREN. 
  AXEL JOHANSSON. 
 
Från ovanstående beslut är undertecknad av skiljaktig mening evad det rör ändrade 
tjänstgöringsskyldigheter för brandkorpralen och exekutionsbetjänten. Rörande den 
sistnämnda befattningshavaren innebär kommitténs förslag en betydlig minskning av gällande 
tjänstgöringsskyldighet och beträffande polistjänstgöringen för brandkorpralen medför detta 
givetvis utgifter för polisuniform, vilket sålunda nedbringar de ekonomiska fördelarna till 
obetydligheter. Enligt min mening är brandstyrelsens i ärendet avgivna förslag betydligt 
enklare och ekonomiskt fördelaktigare, då ju detta medför att en befattningshavare fullt och 
helt frigöres från nuvarande befattning. Detta möjliggör för staden, att inom ramen för 
nuvarande polisnumerär nedbringa polismännens tjänstgöringstid, som för närvarande 
väsentligt överstiger 11 timmar per tjänstgöringsdygn. Då jag enligt ovan anförda anser 
kommitténs förslag onödigt invecklat och ekonomiskt tvivelaktigt, ansluter jag mig till 
brandstyrelsens förslag med de ändringar, att förslaget som försök under ett år, samt att denna 
del av ärendet avgöres i samband med poliskårens tjänstgöringsfråga. 
 
GUST. A. LÖFGREN. 
 
 
Bil. N:o 11. 1920. 
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Utgifts- och inkomststat 
 
För folkskoleväsendet i Lysekil under år 1921. 
 
Utgifter: 
 
Brist från 1920    19.000:- 
Anskaffning och underhåll av fastigheter  3.000:- 
Anskaffning och underhåll av inventarier och renhållningsartiklar 1.000:- 
Bränsle och lyse, förslagsanslag   12.000:- 
Undervisningsmaterial    2.000:- 
Löner till lärare, skolkökslärarinna och för slöjd  81.894:- 
Lön till vaktmäst. Högberg med dyrtidstillägg  1.800:- 
Lön till vaktmäst. Knutson med dyrtidstillägg  1.800:- 
Gymnastiken     500:- 
Skolköket     2.000:- 
Räntor och amortering    7.072:91 
Skolbiblioteket    450:- 
Telefon     110:- 
Assuranser     1.000:- 
Överläraren, arvode    1.000:- 
Sekreteraren     200:- 
Annonser, trycksaker och smärre utgifter  500:- 
Oförutsedda utgifter    2.030:43 
   Summa utgifter kr. 137.357:34 
 
Inkomster: 
 
Stadsbidraget    40.211:34 
Lokalhyra med bränsle från kom. mellanskolan  5.700:- 
Hyresinkomst från 4 lägenheter   1.092:- 
Uttaxering på bevillning    90.354:- 
   Summa inkomster kr. 137.357:34 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 9 december 1920, betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Utgifts- och Inkomststat 
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för Lysekils Barnavårdsnämnd år 1921. 
 
Utgifter: 
 
Utackordering i enskilda hem, förslagsvis  200:- 
Utackordering på anstalt    50:- 
Oförutsedda utgifter    230:- 
    Summa Kr. 480:- 
 
Inkomster: 
 
Stadsbidrag, förslagsvis    50:- 
Bidrag från fattigvården    238:- 
Bidrag från enskilda hem    12:- 
Uttaxering på bevillning    180:- 
    Summa kr. 480:- 
 
Antagen av Stadsfullmäktige den 9 december 1920, intygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
 
Bil. N:o 12. 1920. 
 
Utgifts- och Inkomststat 
 
för Kommunala Mellanskolan i Lysekil för år 1921. 
 
Utgifter: 
 
Lokalhyra och bränsle    5.700:- 
Lyse     300:- 
Undervisningsmaterial    1.000:- 
Inventarier     500:- 
Lärarelöner     23.555:- 
Övriga löner     1.000:- 
Skolköket     300:- 
Övriga utgifter    2.500:- 
Oförutsedda utgifter    600:- 
Ersättning för hyra och bränsle för skolans 4 ord. Ämneslärare 8.984:- 
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Bidrag till hyra årt skolans 1 e. o. lärare   500:- 
    Summa Kr. 44.939:- 
 
Inkomster: 
 
Statsbidrag     16.195:- 
Terminsavgifter    7.000:- 
Uttaxerade medel    21.744:- 
    Summa Kr. 44.939:- 
 
Antagen av Stadsfullmäktige den 9 december 1920, betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Bil. N:o 13. 1920. 
 
Utgifts- och inkomststat  
för Lysekils stad för år 1921. 
 
Inkomster: 
 
Arrenden, hyror och dylikt. 
 
Hyra av tullförvaltaren  850:- 
Hyra för stadsparken, förslagsvis 1.000:- 
Tomt- och bergarrenden  11.000:- 12.850:- 12.850:- 
 
Brännvinsmedel   23.896:- 23.896:- 
 
Övriga föremål: 
 
Vattenavgifter  1.500:- 
Hundskatt   450:- 
Bötesmedel   50:- 
Bevillningsavgifter för  
utländska artister  50:- 
från Elektricitetsverket, till bestrid.  
av ränta   17.000:- 
Köttbesiktningsbyrån  2.750:- 
Nöjesskatten   7.000:- 28.800:- 28.800:- 
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Bidrag från Hamnstyrelsen: 
 
Till polisbevakningen  2.700:- 
Till stadsingeniören  1.500:- 
Till renhållningen  200:- 4.400:- 4.400:- 
 
Fordringar: 
 
Inkomst av vedförsäljning  50.000:- 
Skattrestantier  10.000:- 60.000:- 60.000:- 

Summa inkomster 129.946:- 
 

Utgifter: 
 
I Fattigvården: 
 
Redogörarens dyrtidstillägg för 1920 500:- 
Tilläggsanslag för 1920  5.500:- 6.000:- 
Underhåll av hus och inventarier  1.250:- 
Understödstagares vård, beklädnad  
och underhåll   26.100:- 
 
För fattigvårdens sjukhem: 
 
2.555 underhållsdagar á 1:75 4.471:25 
Bränsle   800:- 
Arrende till husmodern  1.200:- 
Arvode till biträde  360:- 6.831:25 
Förslagsanslag till barnavårdsnämnden  238:- 
Förslagsanslag till pensionsavgifter  200:- 
Förslagsanslag till dispensärhemmet  
i Partille     200:- 
Arvode till redogöraren  1.000:- 
Dyrtidstillägg  800:- 1.800:- 
Arvode till tillsyningsmannen  200:- 
Oförutsedda utgifter   830:75 
   S:ma 43.650:- 
Avgår beräknat landstingsbidrag  3.750:- 39.900:- 
 
II. Sundhetsvården: 
 
Brist från 1920   2.000:- 
Förste stadsläkarens lön  1.950:- 
Andre stadsläkarens lön  1.300:- 
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Barnmorskornas pensioner  1.000:- 
Distriktsbarnmorskans  
lön  800:- 
Bostadsersättning 400:- 
Telefon- inträdes-  
o. årsavg.  360:- 
Förbrukningsartiklar 150:- 
Semesterbidrag 100:- 
  1.810:-  
Avgår stats- och  
landstingsbidrag 400:- 1.410:- 
 
epidemisjuksköterskans lön 800,  
dyrtidstillägg 400 kronor  1.200:- 
  Transport 6.860:- 2.000:- 39.900:- 
 
  Transport 6.860:- 2.000:- 39.900:- 
Biträdande sjuksköterskans lön 300,  
dyrtidstillägg 180 kronor  480:- 
matpenningar år sköterskorna,  
förslagsvis, högst  400:- 
Hälsovårdstillsyningsmannens lön,  
beklädnadsersättning och  
dyrtidstillägg (3.350 plus 1.350) 4.700:- 
Arvode  till nämndens sekreterare 250:- 
Till veterinären  120:- 12.810:- 
 
Epidemisjukhuset: 
 
Sjukas vård och underhåll m. m.  8.000:- 
Lön åt köksbiträde  480:- 
Övriga förbrukningsartiklar 350:- 
Underhåll av fastigheter,  
brandförsäkr. m. m.   450:- 
Ved och kol   2.000:- 
Medicin   1.300:- 
Tvätt, belysning m. fl. utgifter 500:- 13.080:- 
 
Köttbesiktningsbyrån. 
 
Hyra för lokal  600:- 
Eldning, belysning m. m.   600:- 
Städning   240:- 1.440:- 
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Diverse utgifter: 
 
Hyresbidrag till Landstingets  
upptagningsanstalt  600:- 
Bidrag till dispensärverksamheten 450:- 
Anslag till fria bad  600:- 
Varmbadhusets öppethållande 1.000:- 
Förste stadsläkarens telefon 200:- 
Kostnader för desinfektioner 1.600:- 
Sundhetssyn   100:- 
Anslag för utrotande av råttor 500:- 
Oförutsedda utgifter  750:- 5.800:- 35.130:- 
 
III. Undervisningen: 
 
Folkskolans stat för 1921  90.354:- 
  Transport 90.354:-  75.030:- 
 
  Transport 90.354:-  75.030:- 
 
Kommunala Mellanskolans stat  
för 1921   21.744:- 112.098:- 
Anslag till föreläsningsföreningen 500:- 
Anslag till Folkbiblioteket  300:- 
Anslag till Folkbiblioteket till ett skåp 200:- 
Anslag till Tekniska Aftonskolan 400:- 
Anslag till Barnavårdsnämnden 180:- 
Anslag till Uddevalla Orkesterförening 400:- 1.980:- 114.078:- 
 
IV. Allmänna byggnader och platser: 
 
Underhåll av hus och inventarier jämte  
nyanskaffning av inventarier 5.000:- 
Planerade gatuarbeten under 1921 14.200:- 
Underhåll av gator m. m.   5.000:- 
Renhållningen  10.000:- 
Skötsel av stadens planteringar 2.500:- 
Snöskottning, förslagsvis  100:- 
Gatubelysningen  6.500:- 
Gatubevattningen  1.500:- 
Förteckningar till registerkarta 500:- 45.300:- 
 
Vatten- och kloakledningar: 
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Underhåll av vattenledningarna med  
tillhörande byggnader  4.500:- 
Oförutsedda utgifter  1.000:- 
Underhåll, spolning och rengörning  
av avloppsledningarna  6.000:- 
Oförutsedda utgifter  1.000:- 
Sekreterarens arvode  250:- 
Fortsättning av karta över vatten- och  
kloakledningsnätet, förslagsanslag 500:- 
kostnad för utläggning av grövre  
ledningsrör till Länsepidemisjukhuset,  
förslagsanslag  6.425:- 19.675:- 
 
Brandväsendet: 
 
Arvode till brandchefen  700:- 
Beklädnadsersättning till d:o 100:- 
Beklädnadsersättning till vice d:o 100:- 
  Transport 900:- 10.275:- 189.108:- 
 
  Transport 900:- 10.275:- 189.108:- 
Brandkorpralen lön,  
beklädnadsersättning och kristidstillägg 4.475:- 
Lön till 15 brandsoldater á 200:- 3.000:- 
Lön till 5 brandsoldater á 150:- 750:- 
2 förmansarvoden  50:- 
Kristidstillägg: 33 1/3 % å kr. 3.800:- 1.267:- 
Extra tjänstgöring, förslagsvis 500:- 
Beklädnad och utrustning för  
brandsoldaterna, förslagsvis 500:- 
Skorstensfejarens lön 800 plus  
dyrtidstillägg 400:-  1.200:- 
Kyrovaktmästaren för klämtning 85:- 
Brandsynearvoden  630:- 
Annonser och porton m. m.  250:- 
Kol, ved, trassel m. m. förslagsvis 600:- 
Nyanskaffning och underhåll av  
brandattiralj och brandtelegraf 900:- 
Bidrag till uppvärmning av  
brandstationen i Rosvik  150:- 
Elektrisk belysning för 12 brandskåp 180:- 
Elektrisk belysning av brandstation  
och stall   15:- 
Bidrag till underhåll av 3 hästar 150:- 
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Oförutsedda utgifter  700:- 16.302:- 
 
Övriga behov: 
 
Lön (3.300 kr.) till stadens förman  
och dyrtidstillägg (1.400 kr.) 4.700:- 
Tillsyn å Grötön  450:- 
Brandförsäkring av stadens  
byggnader m. m.   1.500:- 
Förmannens telefon  120:- 6.770:- 88.047:- 
 
V. Verk och inrättningar: 
 
Magistraten och Rådstuvurätten: 
 
Borgmästarens lön och tjänstgörings- 
penningar (4.500 kr.) samt  
dyrtidstillägg (3.500)  8.000:- 
Anslag till skrivbiträde  1.000:- 
2 rådmanslöner (1.500 och 500 kr.) 2.000:- 
  Transport 11.000:-  277.155:- 
 
 
  Transport 11.000:-  277.155:- 
 
Extra rådmannens lön  200:- 
Stadsfiskalens lön och  
tjänstgöringspenningar 1.500 kr.  
samt dyrtidstillägg 2.000 kr 3.500:- 
Stadsvaktmästarens län 2.200 kronor  
samt dyrtidstillägg 1.100 kr. 3.300:- 
Skrivmaterialier, papper,  
tryckningskostnader m. m.  
förslagsanslag  1.800:- 
Telefonavgifter  200:- 20.000:- 
 
Stadsfullmäktiges och nämnders expedition: 
 
Lön till stadsfullmäktiges sekreterare 1.200:- 
Lön till Drätselkammarens kamrer,  
sekreterare och stadskassör  
(5.000 plus 2.000 kr.)  7.000:- 
Stadsingeniörens lön 6.000 kr.  
samt dyrtidstillägg 2.500 kr. 8.500:- 
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annonser och tryckning, förslagsvis 4.000:- 
Skrivmaterialier, förslagsvis 400:- 
Lön till biträde å Drätselkammaren 1.200:- 
Porton förslagsvis  200:- 
Hyra, eldning och städning av  
Stadsingeniörskontoret  870:- 
Rit- och skrivmaterial åt  
stadsingeniören  400:- 
Stadsingeniörens telefon  200:- 
Drätselkammarens telefon  200:- 
Telefonsamtal  150:- 
Avgift för utsträckt telefontid 550:- 
Avgift till Svenska stadsförbundet 410:- 
Svenska Stadsförbundets Tidskrift 351:- 25.631:- 
 
Polisväsendet: 
 
Löner och beklädnadsersättning 24.470:- 
Extra tjänstgöring  600:- 
Bränsle och lyse  1.200:- 
Städning   500:- 
  Transport 28.770:- 45.631:- 277.155:- 
 
 
  Transport 28.770:- 45.631:- 277.155:- 
Skrivmaterialier, inbindnings- och  
annonskostnader samt prenumeration  
å post- och inrikes tidningar 225:- 
Telefonavgifter  300:- 
Läkararvode och medicin  150:- 
Underhåll åt rannsakningsfångar 150:- 29.595:- 
 
Uppbördsverket: 
 
Stadsfogdens och  
kronouppbördskassörens lön  
1.200 kronor och dyrtidstillägg  
1.800 kronor   3.000:- 
Ersättning för kontor, eldning- och  
städning, 500 plus dyrtidstillägg 250:- 750:- 
Telefon och avgift för samtal 150:- 
Arvoden till ombud vid  
mantalsskrivningen och för  
upprättande av pensionslängd 100:- 
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uppbördsblanketter, skrivmaterial,  
bokbinderiarbeten och porto,  
förslagsvis   900:- 
Bötes- och skatteexekutorns lön  
3.000 kronor samt beklädnads- och  
dyrtidstillägg 1.475 kronor  4.475:- 
Arvode till ledamöterna i  
Taxeringsnämnden  200:- 9.575:- 
 
Övriga behov. 
 
Hyra för rådhuslokalerna  4.000:- 
Eldning för rådhuslokalerna, förslagsvis 4.000:- 
Städning av rådhuslokalerna 600:- 
Lyse   200:- 
Hyra för tullvaktstuga  240:- 
Kronoskatt m. fl. utskylder  1.200:- 
Olycksfallspremier  1.500:- 
Anslag till skyttegillet att  
utgå av hundskatt  250:- 
Annonskostnader för pensionsväsendet 300:- 
Stadens bidrag för pensionstillägg 1.500:- 
Anslag till arbetsförmedlingen 100:- 
Anslag till Idrottsföreningen  
Kamraterna   200:- 
Pensionsnämndens ordförande 300:- 
  Transport 14.390:- 84.801:- 277.155:- 
 
 
  Transport 14.390:- 84.801:- 277.155:- 
Stadens bidrag för oguldna  
pensionsavgifter för 1920, förslagsvis 1.500:- 
livsmedelsnämndens anslag för 1921 6.000:- 21.890:- 106.691:- 
 
VI. Avskrivning å kommunalutskylder  45.000:- 
VII. Räntor å upptagna lån. 
 
Ränta och provision å 1911 års  
obligationslån å 800.000 kronor 33.222:- 
Ränta å elektricitetsverkets lån 17.000:- 
Ränta å tillfälliga lån  20.000:- 
1921 års ränta å stadens jordlån 16.600:- 86.822:- 86.822:- 
 
VIII. Avbetalning av lån. 
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Å obligationslånet av 1911. 12.000:- 
Betalning av tillfälliga lån  161.500:- 173.500:- 173.500:- 
 
IX. Oförutsedda utgifter    23.903:- 
X. Fonderade medel    32.058:25 
   Summa utgifter 745.129:25 
Då härifrån avgår beräknad inkomst med  129.946:- 
Utgör bristen sålunda    615.183:25 
Härtill kommer av kyrkostämman beslutad uttaxering  58.040:- 
   Alltså total brist 673.223:25 
 
Bristen täckes på följande sätt: 
 
Uttaxering av 10 kr. och 50 öre pr bevillningskrona; och då  
bevillningen av fastighet och inkomst, efter avdrag av vad på  
staden själv belöper, utgör Kr. 64.116:50, uppstår härigenom  
ett belopp av    Kr. 673.223:25 
betalningsterminerna bliva tre nämligen i mars, juni och september å tider, som 
drätselkammaren närmare bestämmer. 
 
För den särskilda förvaltningen av stadens fastigheter upprättas följande 
 
UTGIFTS- OCH INKOMSTFÖRSLAG. 
 
Inkomster: 
 
Tomtförsäljningar till belopp, som icke kan beräknas. 
 
Utgifter: 
 
1921 års amortering av stadens jordlån   13.000:- 
 
Antagen av Stadsfullmäktige den 21 december 1920; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 Axel Holmqvist. 
 
 
 
Utgifts- och inkomststat  
för Hamninrättningen i Lysekil för år 1921. 
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Inkomster. 
 
Beräknad hamnuppbörd    30.000:- 
Kreditivlån     44.000:- 
Lån i Lysekils Sparbank    40.000:- 
Lån i A.-B. Nordiska Handelsbanken   3.000:- 
Lån i S.-B. Göteborgs Bank   17.000:- 
    Kronor 134.000:- 
 
Utgifter: 
 
 
Hamnkaptenens lön   3.000:- 
Hamnkaptenens dyrtidstillägg  1.500:- 
Hamnlotsens lön   600:- 
Hamnlotsens dyrtidstillägg   300:- 
Ordförandens räkenskapsarvode  200:- 
Sekreterarens arvode   200:- 
f. d. Hamnlotsens Pihl pension  100:- 
f. d. Hamnlotsens Pihl dyrtidstillägg  50:- 
f. d. Hamnlotsen Pihls tillsyningsarvode  50:- 6.000:- 
uppbördsprovision, förslagsvis   1.800:- 
    Transport 7.800:- 
 
 
    Transport 7.800:- 
 
Underhåll. 
 
Bojar och förtöjningar   1.000:- 
Bryggor och kajer   5.000:- 
Hamnkontorets eldning  400:- 
Avgår för brandväsendet  150:- 250:- 
Stensättning i Rosvik   1.000:- 7.250:- 
 
Till Stadskassan. 
 
Bidrag till polisbevakningen  2.700:- 
Bidrag till Stadsingeniörens lön  1.500:- 
Bidrag till renhållningen   200:- 4.400:- 
Hamnbelysningen    2.500:- 
Kreditivskuld 1 Jan. 1921   44.000:- 
Kreditivavgift ½ %   220:- 
Kreditivränta 8 %   3.200:- 
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Lån i Lysekils Sparbank   40.000:- 
Ränta därp 5½ %   2.200:- 
Lån i A.-B. Nordiska Handelsbanken  3.000:- 
Ränta därå 8½ %   265:- 
Lån i A.-B. Göteborgs Bank  17.000:- 
Ränta därå 8½ %   1.445:- 111.330:- 
Oförutsedda utgifter    720:- 
    Kronor 134.000:- 
 
Antagen av Stadsfullmäktige den 21 december 1920; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 Axel Holmqvist. 
 
 
 
Bil. N:o 14. 1920. 
 
Följande ärenden hos Stadsfullmäktige i Lysekil äro vid 1920 års slut oavgjorda:  
 
1915. Maj 20 § 75. Herr Bergers motion om rätt till utfyllnad i Vadet, rem. Hamnstyrelsen. 
Med anledning av Drätselkammarens framställning. 
 
1915. Maj 20 § 87. Herr Radhes motion om ordnandet av den utfyllda delen av Vadet söder 
om järnvägen, rem. Hamnstyrelsen och Drätselkammaren. 
 
1916. Mars 16 § 62. Herr Bergers motion om adressnummer, rem. Kom., Hrr Jonsson, Berger 
och Hörman. 
 
1916. Maj 25 § 97. Herr Bergers motion angående Gamla stadens tomter, rem. 
Drätselkammaren, Hamnstyrelsen och Byggnadsnämnden. 
 
1916. Oktober 27 § 167. Herr Walléns motion om nytt system för stadens renhållning, rem. 
kom., hrr Wallén, Hörman och Karlson. 
 
1917. September 13 § 148. Herr Bergers motion angående utredning om bro till Grötö, rem. 
kom., Herr Berger, Kornell, Löfgren, Laurin och Radhe. 
 
1917. November 20 § 177. Lysekils Mek. Verkstads A.-B. ansökan om rabatt å elektrisk 
likström, bordlagd i avvaktan på utredning av stadens självkostnadspris. 
 
1918. Februari 5 § 25. Ärendet angående Slättens införlivning med staden, överlämnat till en 
delegation av Hrr Berger, Mattsson, Tinggren, Löfgren och Stadsingeniör Lundgren. 
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1918. Juni 27 § 106. Frågan om utläggandet av järnvägsspår i Drottninggatan till 
varvsområdet i Fridhem, bordlagd. 
 
1918. Juli 30 § 127. Fru Augusta Backmans ansökan om tomtköp, förklarad vilande. 
 
1918. Sept. 12 § 150. Herr Boviks motion om skyltanordningar, rem. Magistraten och 
Byggnadsnämnden. 
 
1918. September 12 § 163. Skrivelse med begäran om anslag för utredning av järnväg 
Smedberg – Färgelanda – Mellerud, ärendet bordlagt. 
 
1918. November 14 § 208. Herr Ordförandens i Brandstyrelsen motion om brandordningens 
omarbetande, uppdraget överlämnat till Brandstyrelsen. 
 
1919. April 10 § 77. Förslag om Grötöns förbindelse med fastlandet genom järnvägsbank. 
Ärendet överlämnat till Grötökommittén för sakkunnig utredning. 
 
1919. Juni 19 § 124. Herr Lüschs motion om Byggnadsnämnden som korporativ i Samfundet 
för hembygdsvård, rem. Byggnadsnämnden. 
 
1919. December 2 § 177. Motion av Herr Löfving om införandet av fiskauktioner, rem. 
Hamnstyrelsen. 
 
1920. April 8 § 46. Vatten- och kloakstyrelsens begäran om anslag till Trötemyrens rensning, 
bordlagd för utredning. 
 
1920. April 8 § 54. Svenska lufttrafikaktiebolagets skrivelse om landningsplats för flygplan, 
rem. Hamnstyrelsen och Handels- och Sjöfartsnämnden. 
 
1920. Maj 20 § 60. Frågan om påbyggnad av gamla folkskolehuset eller eventuellt reparation 
av husets yttertak, bordläggning tills hösten 1921. 
 
1920. Maj 20 § 62. Fabrikören Herr A. B. Öhnbergs ansökan om tomtköp, remiss 
Hamnstyrelsen och Drätselkammaren. 
 
1920. Maj 20 § 64. Reglementsförslag för stiftelsen ”Maria Murrays minne”, bordlagt. 
 
1920. Maj 20 § 67. Frågan om inrättandet av obligatorisk fortsättningsskola, bordlagd. 
 
1920. Juli 20 § 110. Hamnstyrelsens skrivelse om vilka områden som tillhöra hamnen, rem. 
Hamnstyrelsen. 
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1920. September 9 § 118. Frågan om besparing å antalet hos staden anställda 
befattningshavare, bordlagd för avgörande i samband med frågan om ändrad tjänstgöring för 
polisen. 
 
1920. December 9 § 165. Frågan om genombrott mellan hamnbassängerna, rem. Vatten- och 
Kloakstyrelsen, samt Drätselkammaren. 
 
1920. December 9 § 167. Frågan om övertidsläsningens indragande i folkskolan från och med 
höstterminen 1921, rem. Folkskolestyrelsen. 
 
1920. December 9 § 177. Drätselkammarens skrivelser rörande villkoren för stadsparkens 
med tillhörande byggnader, utarrendering, ärendet bordlagt. 
 
1920. December 21. 21 § 183. Val av ledamot och suppleant i Systemaktiebolagets styrelse, 
remiss Valkommittén. 
 
1920. Dec. 21 § 183. Val av ledamot i Vatten- och kloakstyrelsen, remiss Valkommittén. 
 
1920. December 21 § 185. Frågan om nedläggandet av grövre rörledningar till det blivande 
länsepidemisjukhuset på Slätten, remiss Vatten- och kloakstyrelsen för underhandling med 
Slättens municipalsamhälle, om detta samhälle vill bidraga till bestridande av kostnaderna. 
 
Lysekil den 31 december 1920. 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
   
 
 
REGISTER 1920. 
 
Anslag: Inköp av Samskolebyggnaden, 60, kanalisering mellan myrarna, 88, delning av 
småskoleklasser, 89, skolvaktmästarnas löner, 137, tekniska aftonskolan, 90, vedinköp, 66, 
lönereglering och dyrtidstillägg för stadens befattningshavare, 119, fattigvården, 
ombudsmannens dyrtidstillägg, 138, tilläggsanslag, 159. 
Anslag: Föreläsningsföreningen, 139, Stadsfogdekontor, ersättning, 119. 
Anslag: Svenska Stadsförbundet, medlemskap, 141. 
Anslag: Svenska Stadsförbundet, prenumeration å tidskrift, 142. 
Anslag: Mantalsskrivningsombud, 146, Skyttegillet, 158. 
Anslag: Anslag till mindre bemedlade, 170. 
Anslag: Förteckningar till fastighetsregister, 173. 
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Anslag: Gatuarbeten, 184. 
Anslag: Grövre rörledningar till länsepidemisjukhuset, 185. 
Avsägelse,  ledamotskap, fattigvården, Beronius, 15. 
 ledamot, folkskolestyrelsen, Gustafsson, 76, 
 ledamot, drätselkammaren och vattenstyrelsen, Sterner, 179. 
Automobiltrafik, Stångenäsvägarna, 19, 32, 145. 
Avkortning, stadsutskylder, Aug. Larsson, 48. 
Ansjovisfabriker, tomter, 63. 
Avslutningstal, 190. 
Befattningshavare för staden, besparingar, 118. 
Besparingar å antalet befattningshavare, 118. 
Bad, anslag för öppethållande av varmbadhuset, 122. 
Brandförsäkringsvärde å fastigheter, 114. 
Byggnadslov, Luckey, 37, 63. 
Brandväsendet, inköp av slang, 72, ändring brandordning, 74, 113, flyttning av soplår, 132, 
166, högre timpenning, 186. 
Barnmorsketaxa, 94, Barnavårdsnämnden, revisionsberättelse, 127. 
Barnmorska, distrikts-, förord, 143. 
Brännvinsförsäljning, revisionsberättelse, 99. 
Bostadsbrist och bostadsproduktion, 102, kommitté, 102, 175, redogörelse, 131, avskrivning, 
175. 
Bostadsuppgifters granskning, anslag, 153. 
Dyrtidsanslag, revisionsberättelse, 38, 130, mindre bemedlade, 198. 
Drätselkammaren, förvaltnings- och revisionsberättelser, 97, skrivbiträde, 119, anslag till 
biträde, 154, avgående ledamöter, 163, avsägelse Sterner, 179. 
Dyrtidstillägg, stadens befattningshavare, 119. 
Expropriation, vattenverkets utvidgning, 33, inköp Klippans tomter, 87. 
Examensvittnen, Kommunala Mellanskolan 59. 
Elektricitetsverket, taxa å ström, 95, 169, fri elektrisk ström för personalen, 119, 169. 
” Styrelse- och revisionsberättelser, 125, Verkets förvaltning, 169. 
Epidemivården, provisoriska ordnande, 3, kommitté, 3. 
Fattigvården: Avsägelse, Beronius, 15, ändring, reglemente, 17, 30, revisionsberättelse, 96, 
ombudsmannens dyrtidstillägg, 138. 
Fattigvården, tilläggsanslag, 159. 
Folkskolan: Simundervisning, 53, 61. 
” Påbyggnad av gamla folkskolehuset, 60, reparation av taket, 60. 
” Inköp av gamla samskolebyggnaden, 60, fortsättningsskola, 67. 
” Avsägelse, ledamotskap, Gustafsson, 76. 
” Delning av småskoleklasser, 89, redogörelse och revisionsberättelse, 127. 
” Skolbiblioteket, revisionsberättelse, 127. 
” vaktmästarna, löner, 137, instruktioner, 137. 
” Utgifts- och inkomststat, 167, hyres- och vedersättning, 167. 
” Extra hyresersättning till Tingdahl och Sandström, 167. 
” Ordinarie lärares tillsättande, 167, övertidsläsning, 167. 
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Fraktgodsexpeditionens öppethållande, 68, 144. 
Försäljning av begagnade föremål, 70. 
Föreläsningsföreningen, års- och revisionsberättelser, 100, anslag, 139. 
Fastigheters, brandförsäkringsvärde, 114. 
Förmyndarskap, gode män, 135. 
Folkräkning, anslag, 146. 
Fastighetsregister, förteckningar, 173. 
Gatuarbeten, 174, 184. 
Hamnstyrelsen, förvaltnings- och revisionsberättelser, 126. 
Hamnområde, bestämmelse om, 110. 
Hamnanläggning, förslag, 79, Hamnbassängerna, genombrott, 149. 
Hamntaxa, höjning och fastställelse, 165, 109. 
Hamninrättningen, utgifts- och inkomststat, 187, lån, 188. 
Hyresstegring, tillämpning, anslag mot oskälig sådan, 86. 
Hyresnämnd, 86. 
Hälsovården, se sundhetsvården. 
Industritomters anvisande, kommitté, 34, 37, yttrande, 62, 63. 
Järnvägarnas fraktgodsexpeditioners öppethållande, 68, 144. 
Kommunal fondbildning, 16, 31. 
Kommunala mellanskolan, examensvittnen, 59, redogörelse och revisionsberättelse, 128, 
utgifts- och inkomststat, 168. 
Luftkablars framdragande för telefon, 35. 
Lufttrafik, landningsplats, 54. 
Lån:  Inköp samskolebyggnaden, 60, inköp Klippans tomter, 87. 
” Rote- och Trötemyrarnas kanalisering, 88, löpande räkning, 156. 
” Sökande av Kungl. Maj:ts tillstånd, 178, Hamnen, 188. 
Lysekils Järnvägs Aktiebolag, instruktioner till ombudet, 71. 
Livsmedelsnämnden, anslag till mindre bemedlade, 108, 170, revisionsberättelse, 129. 
Lönereglering, stadens befattningshavare, 119. 
Levnadskostnadsundersökning, 171. 
Länsepidemisjukhuset, grövre rörledningar, 185. 
Murrayska donationen, reglementsförslag m. m., 64. 
Markuppskattning, 123. 
Mantalsskrivningsombud, arvode, 146, val, 147. 
Mindre bemedlade, anslag, 108, 170. 
Nykterhetsnämnden, meddelande, 99, Nykterhetskurs, anslag, 120. 
Nöjesskatt, efterskänkande, Folkets hus, 112. 
Oförutsedda utgifter: polisen, 36, 65, plantering vid hamnen, 47, inköp brandslang, 72, 
dyrtidsanslag, 108, nykterhetskurs, 120, varmbadhusets öppethållande, 122, parkstyrelsen, 64, 
sotarelön, 73, delning av småskoleklasser, 89, bostadsuppgifters granskning, 153. 
Polisen, numerär, lönereglering, anslag, 36, extra beklädnadsbidrag, 65. 
Plantering vid hamnen, anslag, 47. 
Parkstyrelsen, anslag 64, revisionsberättelse, 75. 
Petrelius´fond, revisionsberättelse, 127. 
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Prenumeration, Svenska Stadsförbundets Tidskrift, 142, Post- och Inrikes-Tidningar, 157. 
Rådmansval, 42, 107. 
Rotemyren, kanalisering, 88. 
Rak- ock friserstugor, ordningsstadga, 93. 
Rådhuslokalerna, hyresavtal och uppvärmning, 176. 
Radhe, avskedsanförande, 190. 
Stadsfullmäktige, ledamöter, 2, oavgjorda ärenden, förteckning, 18. 
Stadens utgifts- och inkomststat, 187. 
Sotaremästaren, löneförbättring eller ökad taxa, 50, 73, sotning av imrör, 74. 
Simundervisning, 53, 61. 
Skyttegillet, revisionsberättelse, 78, anslag, 158. 
Sjukbår, 172. 
Sundhetsvården: Ordningsstadga för rak- och friserstugor, 93. 
” Epidemivårdens provisoriska ordnande, 111, kommitté, 111. 
 Hamnbassängerna, sundhetsåtgärder, 149, 165. 
Systemaktiebolaget, revisionsberättelse, 98. 
Strömstadsbranden, telegram, 106. 
Stadens befattningshavare, besparingar, å antalet, 118. 
”  lönereglering och dyrtidstillägg, 119. 
Stadsfogdekontor, ersättning, 119, soplår, brandväsendet, 132. 
Svenska Stadsförbundet, medlemskap, 141, prenumeration å tidskrift, 142. 
Stadskamreraren, biträde och ålderstillägg, 119, 154. 
Stadsparkens utarrendering, 177. 
Tomtförsäljningar: A. B. Öhnberg, 34, 62, Rich. Björsell, 43, Pontus Lundbom, 44, H. L. 
Norén, 45, Olivia Rosén, 91, Aug. Larsson och A. E. Asplund, 92, Berta Josefsson, 121, Otto 
Werner, 140,  
Telefongalge på tullhuset, 189. 
Taxering till jordvärdesstegring, 123, nämnd, 136. 
Taxeringsvärdets förhållande till brandförsäkring, 114. 
Telefonkablars framdragande, 35, Tekniska aftonskolan, anslag, 90. 
Trötemyren, rensning, 45, kanalisering, 88. 
Utskänkning: Servering under sommarmånaderna, Hedvig Ödman och Hulda Nilsson, 51, 
pilsnerdricka Hedberg, Dorthé, Rundberg, 52, Hilma Lycke, 124, utsträckt tid inom 
badhusområdet, 69. 
Utgifts- och inkomststat för staden och hamnen, 187. 
Val:  Stadsfullmäktige, ordförande, 4 vice ordförande, 5. 
 Valkommittén, ledamöter och ordförande, 6. 
 Dyrtidskommitté, ledamöter, 7, ordförande, 25. 
 Livsmedelsnämnden, ledamöter, 8, ordförande och vice ordförande, 26. 
 Hamnstyrelsen, suppleant, 9. 
 Drätselkammaren, ordförande och vice ordförande, 10. 
 Vatten- och kloakstyrelsen, ordförande och vice ordförande, 11. 
 Folkskolestyrelsen, ordförande och vice ordförande, 12, ledamot, 84. 
 Elektricitetsverkets styrelse, ordförande och vice ordförande, 13. 
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 Handels- och sjöfartsnämnden, ordförande och vice ordförande, 14. 
Fattigvårdsstyrelsen, ledamöter, 24. 

 Hälsovårdsnämnden, ordförande och vice ordförande, 27. 
 Byggnadsnämnden, ordförande och vice ordförande, 28. 
 Kommunala Mellanskolans stye´relse, ordförande och vice ordförande, 29. 
 Kommitté för anvisande av industritomter, 34. 
 Rådman, 42, extra rådman, 107. 
 Examensvittnen i kommunala mellanskolan, 59. 
 Murrayska donationens styrelse, ledamöter, 82, ombud, 83. 
 Hamnstyrelsen, ordförande, 85. 
 Bostadskommitté, ledamöter, 102, uppskattningsnämnd, 136. 
 Kommitté för epidemivårdens provisoriska ordnande, 111. 
 Godemän för förmyndarskap, 135, mantalsskrivningsombud, 147. 
 Budgetberedningen, ledamöter, 164. 
 Kommunala befattningar, 183. 
Vägarna i Stångenäs, automobiltrafik, 19, 32, 145. 
Vattenverkets utvidgning, expropriation, 33, inköp Klippans tomter, 87. 
Vatten- och kloakledningar, rensning Trötemyren, 46, kanal mellan myrarna, 88, 
länsepidemisjukhuset, 185. 
Vattenklosett, Gust. Karlson, 49, vattenleverans till fartyg, 148. 
Vedinköp, 66, bestämmelser, 101, 155. 
Vatten- och kloaksystem, avsägelse, Sterner, 179. 
 
 
Förteckning över årets numrerade bilagor. 
 
N:r 1. Företeckning över ledamöter och suppleanter i stadens nämnder och styrelser under år 
1920. 
N:r 2. Fattigvårdsstyrelsens revisionsberättelse. 
N:r 3. Drätselkammarens förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:r 4. Kyrkans förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:r 5. Elektricitetsverkets styrelse- och revisionsberättelser. 
N:r 6. Hamnstyrelsens förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:r 7. Folkskolans, dess biblioteks, barnavårdsnämndens och Pretelius´fonds förvalnings- och 
revisionsberättelser. 
N:r 8. Kommunala mellanskolans redogörelse och revisionsberättelse. 
N:r 9. Löneregleringskommitténs förslag. 
N:r 10. Utlåtande från kommittén för utredning av nöjligheten huruvida icke besparingar 
kunna göras på antalet för staden anställda befattningshavare. 
N:r 11. Folkskolans och Barnavårdsnämndens utgifts- och inkomststater. 
N:r 12. Kommunala Mellanskolans utgifts- och inkomststat. 
N:r 13. Stadens och Hamninrättningens utgifts- och inkomststater. 
N:r 14. Oavgjorda ärenden i stadsfullmäktige vid 1920 års slut. 
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./ 
 
Avskrift klar 2013-03-17/KJ. 
 
2014-02-06 Kompletterat av Per Stenros: 
 Förnamnsinitialer delvis bytta till hela förnamn. 
 Justerat olika förkortningar av kvm, kv-m, till kvadratmeter. 
 Justerat olika förkortningar av kv.aln, kv-aln till kvadrataln. 
 Samt några roliga stavfel … 
 
./ 
 


